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Αθήνα, σήµερα στις 8 Οκτωβρίου 2014, ηµέρα Τετάρτη και
ώρα 18.17’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Προέδρου αυτής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΥ-ΒΑΣΙΛΕΙΟΥ Ι.
ΜΕΪΜΑΡΑΚΗ.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Πριν µπούµε στην ηµερήσια διάταξη θα ήθελα να εκφράσω τη
θλίψη του ελληνικού Κοινοβουλίου για την τραγωδία που έπληξε
τους τρεις οπλίτες στις Ένοπλες Δυνάµεις και θα παρακαλούσα
τη Βουλή να κρατήσουµε ενός λεπτού σιγή στη µνήµη των στε-
λεχών των Ενόπλων Δυνάµεων που χάσαµε. 

(Στο σηµείο αυτό τηρείται στην Αίθουσα ενός λεπτού σιγή)
Αθάνατοι!
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµεθα στην 

ΕΙΔΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ΔΙΑΤΑΞΗ
ΤΗΣ ΟΛΟΜΕΛΕΙΑΣ ΤΗΣ ΒΟΥΛΗΣ

Συζήτηση και ψηφοφορία επί της προτάσεως του Πρωθυπουρ-
γού για παροχή ψήφου εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση, σύµ-
φωνα µε τα άρθρα 84 του Συντάγµατος και 141 του Κανονισµού
της Βουλής. 

Η συζήτηση, σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου 141 του
Κανονισµού της Βουλής, θα διεξαχθεί µε ανάλογη εφαρµογή των
άρθρων 96 και 97 του Κανονισµού της Βουλής. Θα ολοκληρωθεί
σε τρεις συνεδριάσεις και θα περατωθεί την Παρασκευή το
βράδυ µε ονοµαστική ψηφοφορία.

Η σηµερινή συνεδρίαση θα αρχίσει µε την οµιλία του Υπουρ-
γού Υγείας κ. Βορίδη εκ µέρους της Κυβέρνησης και θα ακολου-
θήσει ένας πρώτος κύκλος οκτώ κατά προτεραιότητα οµιλητών,
στον οποίο θα µετέχει ένας Βουλευτής από κάθε κόµµα, δηλαδή
θα έχουµε οκτώ εναλλασσόµενους Βουλευτές από τις οκτώ Κοι-
νοβουλευτικές Οµάδες, όπως θα τους έχουν υποδείξει. Ο κάθε
οµιλητής από τον πρώτο κύκλο θα λάβει τον λόγο για δεκαπέντε
λεπτά χωρίς δικαίωµα δευτερολογίας. 

Για την καλύτερη οργάνωση της συζήτησης και σύµφωνα µε
την κοινοβουλευτική πρακτική που ακολουθείται σε αυτές τις συ-
ζητήσεις, θα ήθελα να προτείνω στο Σώµα, όπως προβλέπει ο
Κανονισµός της Βουλής (άρθρο 65, παράγραφος 5), την υπο-
βολή καταλόγων οµιλητών από τα κόµµατα, εάν αυτά το επιθυ-
µούν. Οι συνάδελφοι που επιθυµούν να λάβουν µέρος στη
συζήτηση και το όνοµά τους δεν περιλαµβάνεται στους καταλό-
γους των κοµµάτων τους ή εάν το κόµµα τους δεν έχει δώσει κα-
τάλογο, θα εγγραφούν µε το ηλεκτρονικό σύστηµα από την
έναρξη της οµιλίας του κυρίου Υπουργού Υγείας και µέχρι το τέ-

λος της οµιλίας του τρίτου οµιλητή.  
Οι οµιλητές που θα δοθούν από τα κόµµατα µε κατάλογο θα

προηγηθούν των οµιλητών που θα εγγραφούν µε το ηλεκτρονικό
σύστηµα. Στη συνέχεια θα κατατεθεί ένας νέος κατάλογος οµι-
λητών, για να τηρηθεί η κατ’ αναλογία της κοινοβουλευτικής δύ-
ναµης εκπροσώπηση των κοµµάτων µε προβλεπόµενο χρόνο
οµιλίας τα επτά λεπτά για τον κάθε οµιλητή, χωρίς δικαίωµα δευ-
τερολογίας. 

Οι Ανεξάρτητοι Βουλευτές, εφόσον επιθυµούν να οµιλήσουν,
θα λάβουν τον λόγο κατά τη σειρά κατά την οποία ενεγράφησαν
έκαστος στο τέλος κάθε κύκλου εναλλαγής. Τυχόν αλλαγές στη
σειρά εγγεγραµµένων οµιλητών θα πρέπει να γίνονται σε εξαι-
ρετικές περιπτώσεις, µε την έγκριση του Προεδρείου και µε την
έγγραφη βεβαίωση της Κοινοβουλευτικής Οµάδας, σε περί-
πτωση αµοιβαίας εναλλαγής. 

Ο χρόνος οµιλίας των Προέδρων των Κοινοβουλευτικών Οµά-
δων είναι ο οριζόµενος στο άρθρο 97 του Κανονισµού της Βου-
λής. Οι Υπουργοί µπορούν να οµιλούν µέχρι δεκαπέντε λεπτά
της ώρας, οι αναπληρωτές Υπουργοί µέχρι δώδεκα λεπτά και οι
Υφυπουργοί για οκτώ λεπτά, χωρίς δικαίωµα δευτερολογίας και
λαµβάνουν τον λόγο, όποτε επιθυµούν, σύµφωνα µε το Σύνταγµα
και τον Κανονισµό. 

Οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι µπορούν να µιλούν µέχρι
δώδεκα λεπτά της ώρας, µε τους περιορισµούς του άρθρου 167,
παράγραφος 2 του Κανονισµού της Βουλής. 

Η συζήτηση, σύµφωνα µε τον Κανονισµό, τελειώνει το αργό-
τερο τη δωδεκάτη νυχτερινή της τρίτης µέρας µε ονοµαστική ψη-
φοφορία, δηλαδή την Παρασκευή 10 Οκτωβρίου.

Η σχετική απόφαση λαµβάνεται µε απόλυτη πλειοψηφία των
παρόντων Βουλευτών, η οποία, όµως, δεν επιτρέπεται να είναι
µικρότερη από τα 2/5 του όλου αριθµού των Βουλευτών. 

Προτείνω η σηµερινή µας συζήτηση να λήξει στις δώδεκα η
ώρα. Θα ήθελα, επίσης, να σας ενηµερώσω ότι σε συνεννόηση
µε τα κόµµατα έχουµε και αύριο το πρωί και την Παρασκευή το
πρωί συνεδρίαση, ώστε να προλάβουν να µιλήσουν περισσότεροι
συνάδελφοι. Αύριο θα ξεκινήσει στις 10.30’ και προτείνω να πε-
ρατωθεί στις 15.00’. Η διακοπείσα συνεδρίαση θα επαναληφθεί
στις 18.00’. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή αυτή η πρόταση; 
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µου επιτρέπετε; 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Τον λόγο

έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ. Λαφαζάνης. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ακούσαµε µε

προσοχή την πρότασή σας, αλλά επιτρέψτε µου να κάνω ορισµέ-
νες επισηµάνσεις, οι οποίες –νοµίζω- είναι πάρα πολύ κρίσιµες

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΕ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ
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για τη σηµερινή µας συζήτηση. 
Κύριε Πρόεδρε και κύριοι Βουλευτές, την πρωτοβουλία για τη

σηµερινή συζήτηση την έλαβε ο Πρωθυπουργός της χώρας, ο κ.
Σαµαράς. Λυπούµεθα, όµως, πάρα πολύ διότι αυτός που έλαβε
την πρωτοβουλία και θα όφειλε να εξηγήσει και το χαρακτήρα
της αλλά και γιατί ζητάει ψήφο εµπιστοσύνης, αυτός λοιπόν που
µε τυµπανοκρουσίες προέβαλε αυτήν την πρόταση ως µεγάλη
πρωτοβουλία, αυτός δεν είναι παρών στην Αίθουσα. Και δεν είναι
παρών στην Αίθουσα όχι γιατί υπήρχε µείζονας λόγος αλλά διότι
το επέλεξε. 

Βεβαίως ξέρουµε πολύ καλά ότι υπάρχει Σύνοδος Κορυφής.
Βεβαίως όφειλε να πάει στη Σύνοδο Κορυφής. Αλλά εφόσον είχε
αναλάβει αυτήν την πρωτοβουλία, θα έπρεπε να καταθέσει την
πρότασή του σε τέτοιο χρόνο, ώστε να µπορεί να διεξαχθεί η συ-
ζήτηση παρουσία του και µε δική του εισήγηση. 

Δεν το έπραξε! Και αυτό είναι µέγα πολιτικό ατόπηµα, είναι
προσβολή της Βουλής είναι θεσµική παρεκτροπή, παρ’ ότι, κύριε
Πρόεδρε, ξέρουµε πολύ καλά ότι η πρόταση που κάνατε δεν
είναι ασύµβατη τυπικά µε τον Κανονισµό.

Και για να µη µιλάω, όπως θα νόµιζε κανείς, αυθαίρετα, έχω
εδώ όλες τις προτάσεις εµπιστοσύνης που έκαναν οι εκάστοτε
Πρωθυπουργοί της χώρας στη Μεταπολίτευση. Σε όλες τις προ-
τάσεις εµπιστοσύνης ήταν παρόντες οι Πρωθυπουργοί –ακού-
στε, παρακαλώ, και θα έχετε τη δυνατότητα να σχολιάσετε- και
η συζήτηση ξεκινούσε µε την αγόρευση του Πρωθυπουργού και
ακολουθούσαν οι Αρχηγοί των κοµµάτων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Για παράδειγµα, θα καταθέσω στα Πρακτικά τις τελευταίες εκ
των προτάσεων εµπιστοσύνης: Στις 10 Ιουνίου του 2005, πρό-
ταση εµπιστοσύνης του Κωνσταντίνου Καραµανλή. Άννα Ψα-
ρούδα-Μπενάκη: «Η συζήτηση θα αρχίσει µε την αγόρευση του
Πρωθυπουργού και θα ακολουθήσουν οι αγορεύσεις των πολιτι-
κών Αρχηγών». 

Στις 19 Ιουνίου του 2011, πρόταση εµπιστοσύνης Γεωργίου
Παπανδρέου. «Η συζήτηση θα αρχίσει τώρα µε την αγόρευση
του Πρωθυπουργού και θα ακολουθήσουν οι αγορεύσεις των πο-
λιτικών Αρχηγών». 

Υπήρξε πράγµατι µόνο µια εξαίρεση στο γενικό κανόνα –ακού-
στε, κύριοι- και αναφέροµαι στην πρόταση εµπιστοσύνης στις 2
Νοεµβρίου του 2011 από τον Γεώργιο Παπανδρέου, όπου δεν
παρίστατο στην αρχή της συζήτησης, λόγω εκτάκτου γεγονότος.
Έγινε εκτάκτως Σύνοδος Κορυφής και δεν πήγε. Αλλά και τότε
σας διαβάζω από τα Πρακτικά τι συνέβη: «Η σηµερινή συνε-
δρίαση θα αρχίσει µε την αγόρευση του Υπουργού Διοικητικής
Μεταρρύθµισης Δηµητρίου Ρέππα» και στη συνέχεια ο Φίλιππος
Πετσάλνικος, τότε Πρόεδρος της Βουλής, ανέγνωσε ότι «οι αγο-
ρεύσεις του Πρωθυπουργού και των πολιτικών Αρχηγών θα
πραγµατοποιηθούν αύριο το απόγευµα».

Σε αυτήν την περίπτωση που, για λόγους έκτακτης ανάγκης οι
οποίοι προέκυψαν µετά την κατάθεση της πρότασης εµπιστοσύ-
νης, χρειάστηκε να λείπει ο Πρωθυπουργός, ορίστηκε ρητά ώρα
και µέρα όπου θα γίνονταν οι αγορεύσεις του Πρωθυπουργού
και στη συνέχεια οι αγορεύσεις των Αρχηγών. Αυτό το οποίο γί-
νεται τώρα από τον κ. Σαµαρά, είναι πρωτοφανές και υποβαθµίζει
–εκµηδενίζει, θα έλεγα- τον ρόλο της Βουλής. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Ολοκλη-
ρώστε, κύριε Λαφαζάνη. Είπατε πως θα µιλήσετε επί της διαδι-
κασίας και έχετε µπει επί της ουσίας.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Λυπάµαι που λέω ότι ο κύριος Πρωθυπουργός αποφεύγει συ-

στηµατικά τη Βουλή. Είναι ο πρώτος Πρωθυπουργός, απ’ όσο
ξέρω, ο οποίος στα εκατόν πενήντα χρόνια …

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Αυτά θα
τα πείτε στην αγόρευσή σας, κύριε Λαφαζάνη.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: … αποφεύγει µε τέτοια συστη-
µατικότητα τη Βουλή. Μιλάει περισσότερο στο εντευκτήριο παρά
στην Αίθουσα της Βουλής.

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Λυπάµαι πάρα πολύ για τη στάση

αυτή.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Έχετε το

δικαίωµα να πάρετε τον λόγο, αλλά µην µακρηγορείτε και µην
µπαίνετε επί της ουσίας. Ας µην δηµιουργήσουµε ένταση χωρίς
λόγο.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, αν δεν ήταν µά-
ταιο θα εισηγούµουν, τουλάχιστον να προτείνετε συγκεκριµένη
ώρα, αύριο ή µεθαύριο για να έχουµε αγορεύσεις. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Θα απαν-
τήσω.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Να έχουµε αγορεύσεις του Πρω-
θυπουργού και στη συνέχεια των Αρχηγών, για να διαφυλάξουµε
την κοινοβουλευτική τάξη πραγµάτων…

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Σας
έδωσα το δικαίωµα να αναπτύξετε µε άνεση χρόνου την άποψή
σας.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: … και τη µεγάλη παράδοση που
υπάρχει σε αυτήν την Αίθουσα, η οποία είναι καλή παράδοση και
πρέπει να διαφυλαχτεί. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Ναι, ολο-
κληρώστε, όµως, κύριε Λαφαζάνη.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Εγώ θέλω
να τονίσω ότι σας έδωσα, µε άνεση χρόνου, το δικαίωµα να ανα-
πτύξετε µία άποψη επί της διαδικασίας και επί της πρότασης, την
οποία έθεσα στη κρίση του Σώµατος. Πιστεύω ότι το Σώµα συµ-
φωνεί κατά πλειοψηφία.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Περιττό να πούµε ότι δεν συµ-
φωνούµε µε την πρόταση για τον λόγο που ανέφερα.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Εποµέ-
νως, το Σώµα συνεφώνησε κατά πλειοψηφία. 

Ως προς το ζήτηµα το οποίο θέσατε, πρέπει να σας πω ότι από
πλευράς Προεδρείου, εφαρµόζοντας τον Κανονισµό καµµία διά-
ταξη δεν αναφέρει ότι πρέπει να υπάρχει συζήτηση από τον …

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Το είπα.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Ωραία!

Εφόσον το είπατε κιόλας, το Προεδρείο δεν έχει να απαντήσει
επ’ αυτού. Είµαι σίγουρος ότι ο κ. Βορίδης, ο οποίος έχει τον λό-
γο για είκοσι λεπτά, θα απαντήσει.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Κύριε Πρό-
εδρε, να κάνω µία παρέµβαση; 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Υποθέτω
πως θα απαντήσει ο Υπουργός, ο οποίος θα κάνει την εισήγηση.

Έχετε τον λόγο, για είκοσι λεπτά, κύριε Βορίδη. Επίσης, έχετε
και τέσσερα λεπτά να απαντήσετε επί του θέµατος, το οποίο ανέ-
πτυξε ο κ. Λαφαζάνης.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ξεκινήσαµε για µία ακόµα φορά
µία µείζονα κοινοβουλευτική διαδικασία µε ένα δήθεν διαδικα-
στικό θέµα -υποθέτω ότι για όλους µας αυτό δεν είναι πρωτό-
γνωρο, είναι πρακτική την οποία έχουµε συναντήσει- και βέβαια
διαδικαστικό θέµα το οποίο προφανώς δεν έχει κανένα αντίκρι-
σµα στον Κανονισµό, όπως µόνο από την τοποθέτηση του κ. Λα-
φαζάνη κατευθείαν καταλαβαίνει κανείς. Διότι, προφανώς, ο κ.
Λαφαζάνης γνωρίζει ότι δεν υπάρχει άρθρο στον Κανονισµό, το
οποίο να ορίζει ότι η πρόταση για ψήφο εµπιστοσύνης υποστη-
ρίζεται από τον Πρωθυπουργό. Εδώ υπάρχει µία ακόµα σύγχυση
που κάνετε, όπως συνήθως. Μπερδεύετε την παράγραφο 3 του
συγκεκριµένου άρθρου που αναφέρεται τις προγραµµατικές δη-
λώσεις και όπου προφανώς…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μα, δεν µπερδεύουµε…
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Αφήστε, είναι

νωρίς ακόµα. Έχουµε πορεία είκοσι τεσσάρων λεπτών. Αν µε δια-
κόπτετε από το πρώτο, έχουµε να περάσουµε δύσκολα.

Άρα, λοιπόν, µπερδεύετε την παράγραφο 3, η οποία αναφέρε-
ται στις προγραµµατικές δηλώσεις –και όπου προφανώς οι προ-
γραµµατικές δηλώσεις αναγιγνώσκονται από τον Πρωθυπουργό-
µε την παράγραφο 4, η οποία αναφέρεται σε µία αίτηση που υπο-
βάλλεται από τον Πρωθυπουργό, όχι όµως ότι ο Πρωθυπουργός
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ξεκινά τη διαδικασία αυτή καθ’ οιονδήποτε τρόπο. Αυτό ως προς
το τυπικό.

Πάµε, όµως, στην ουσία: Σας είπε κανείς ότι δεν θα έλθει ο
Πρωθυπουργός στη συζήτηση; Ο Πρωθυπουργός θα είναι εδώ
και θα έχετε τη χαρά να τον ακούσετε µαζί µε όλους εµάς τη χρο-
νική στιγµή που καθορίζεται εντός της συζητήσεως και θα απαν-
τήσει για όλα.

Άρα, λοιπόν, ποιο είναι το µείζον θέµα το οποίο θέτετε ως
προς τη διαδικασία αυτή; Ο Πρωθυπουργός θα είναι εδώ, θα
αναπτύξει αυτά που έχει να αναπτύξει, θα απαντήσει σε όσα κρί-
νει ότι πρέπει να απαντήσει και όλα τα υπόλοιπα, δυστυχώς, δη-
µιουργούν για ακόµα µία φορά µία συζήτηση η οποία δεν έχει
κανένα πραγµατικό νοµικό ή ουσιαστικό έρεισµα.

Υπάρχει, όµως, κάτι το οποίο εισαγωγικώς θα ήθελα να θέσω
και το οποίο θεωρώ ότι θα πρέπει να µας απασχολήσει, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι. Επειδή άκουσα σε σχέση µε αυτό το θέµα
και διάφορα περί αναπληρώσεως του Πρωθυπουργού, έωλα µεν
–το ξαναλέω-, τα συνδυάζω και µε το εξής: Τελευταία έχετε αρ-
χίσει να επιλέγετε τους πολιτικούς σας αντιπάλους. Τελευταία
έχετε αρχίσει να λέτε µε ποιον θέλετε να διαλέγεστε και µε ποιον
δεν θέλετε να διαλέγεστε. Έχετε αρχίσει να επιλέγετε και να λέτε
ότι δεν πρόκειται να συζητάτε εν προκειµένω µε τον Κοινοβου-
λευτικό Εκπρόσωπο της Νέας Δηµοκρατίας. Με συγχωρείτε:
Μήπως θέλετε να σας στέλνουµε και shortlist για να µας επιλέ-
γετε εσείς ποιους θα καθορίσουµε να εκπροσωπούν τη Νέα Δη-
µοκρατία; Θέλετε να παίρνουµε την έγκρισή σας; Θα σας ρω-
τάµε;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Αυτό θα ήταν κωµικό, εάν δεν ήταν τόσο σοβαρό. Είναι πολύ

σοβαρό, γιατί δείχνει µία συγκεκριµένη νοοτροπία. Ακυρώνει µία
αντίληψη δηµοκρατίας. Στη δηµοκρατία δεν επιλέγουµε τους αν-
τιπάλους µας ούτε προσπαθούµε να τους εξοντώσουµε πολιτικά,
ουσιαστικά µέσα από µία διαδικασία απαγορεύσεως και «φιµώ-
σεώς» τους. Δεν το κάνουµε αυτό. Αυτό το κάνουν άλλα καθε-
στώτα και εγώ θέλω να είµαι βέβαιος ότι εσείς δεν έχετε καµµία
σχέση µε αυτά τα καθεστώτα, µόνο που δυστυχώς αυτή η συµ-
περιφορά σας δεν το φανερώνει αυτό.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Έρχοµαι, όµως, στην ουσία: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η

αίτηση για ψήφο εµπιστοσύνης προς το Κοινοβούλιο από την
πλευρά της Κυβερνήσεως έρχεται ακριβώς στο µέσον του βίου
της συγκεκριµένης Βουλής. Ξεκινά η Γ’ Σύνοδος της Βουλευτι-
κής Περιόδου και εποµένως σ’ αυτό το σηµείο, στο ήµισυ ακρι-
βώς, η Κυβέρνηση υποβάλλει αίτηµα προς το ελληνικό Κοινο-
βούλιο να χορηγήσει την εµπιστοσύνη του ξανά για τα πεπραγ-
µένα της αλλά και για όσα σχεδιάζει να πράξει.

Προ δύο ετών η Κυβέρνηση συνεργασίας τότε –Νέας Δηµο-
κρατίας, ΠΑΣΟΚ και Δηµοκρατικής Αριστεράς- ανέλαβε ένα µο-
ναδικό πολιτικό εγχείρηµα για τα πολιτικά µας δεδοµένα και για
την εµπειρία µας, τη συνεργασία τριών κοµµάτων στην Κυβέρ-
νηση µε διαφορετικές πολιτικές αφετηρίες, µε διαφορετικές ιδε-
ολογικές καταβολές, µε διαφορετικές ευαισθησίες, που όµως
ενώθηκαν σε ένα κοινό κυβερνητικό πρόγραµµα προκειµένου να
αντιµετωπίσουν µία µείζονα κρίση, µία εξαιρετικά µεγάλη δυσκο-
λία στην οποία βρισκόταν τότε η χώρα µας. 

Οφείλω να θυµίσω το σηµείο στο οποίο βρισκόταν η χώρα µας
τότε. Μετά τις εκλογές εκείνες, η χώρα βρισκόταν σε κατάσταση
πλήρους διεθνούς ανυποληψίας.

Θυµίζω µόνο τα πρωτοσέλιδα σε όλα τα µεγάλα έγκριτα πε-
ριοδικά και εφηµερίδες στον κόσµο. Σχεδόν µε βεβαιότητα για
την έξοδο από την Ευρωζώνη το grexit ήταν πια ένας διεθνής
όρος, µε προτάσεις µε συγκεκριµένους αξιωµατούχους σε διά-
φορα επίπεδα να οδηγηθεί η Ελλάδα εκτός της Ευρωζώνης, µε
ένα τραπεζικό σύστηµα πλήρως αποσταθεροποιηµένο. 

Απλώς να θυµίσω ότι η πολιτική αστάθεια είχε οδηγήσει τότε
τους πολίτες να δώσουν τη δική τους κρίση, οπότε ανάµεσα στις
δυο εκλογές –και µε την ενδεχόµενη προοπτική εκλογής του ΣΥ-
ΡΙΖΑ- 70 δισεκατοµµύρια ευρώ τότε είχαν φύγει από τις τράπε-
ζες, τα οποία σταδιακά µε την οµαλοποίηση της κατάστασης
επέστρεψαν και επιστρέφουν. Τονίζω τα 70 δισεκατοµµύρια ευ-
ρώ. Θα ήθελα να σας το θέσω µέσα στο σύνολο των καταθέσεων

–240 δισεκατοµµύρια ήταν όλες- έφυγε περίπου το 20%-25% των
καταθέσεων από το τραπεζικό σύστηµα, προκειµένου να πάει
είτε στο εξωτερικό είτε στα σπίτια ή αλλού, εξαιτίας ακριβώς των
κινδύνων που αισθάνονταν τότε οι καταθέτες. 

Η χώρα βρισκόταν σε βαθιά ύφεση. Θυµίζω ότι το 2012 η ύφε-
ση έφτασε στο 7% και βεβαίως η ανταγωνιστικότητά της ήταν σε
πολύ µεγάλη δυσκολία και πτώση. 

Σε αυτές τις συνθήκες ο Πρωθυπουργός Αντώνης Σαµαράς
και η Κυβέρνησή του, στηριζόµενη στα τρία αυτά κόµµατα, ανέ-
λαβαν το έργο πρωτίστως του να διατηρήσουν τη χώρα στο
ευρώ, να σταθεροποιήσουν την οικονοµία και να δηµιουργήσουν
τους όρους και τις προϋποθέσεις της παραγωγικής και οικονο-
µικής ανασυγκρότησης. Αυτό ήταν το περιβάλλον, αυτές ήταν οι
προκλήσεις, αυτές ήταν οι συνθήκες. Πού βρισκόµαστε δύο χρό-
νια µετά; 

Δύο χρόνια µετά, προφανώς, κανείς δεν συζητά για το να φύ-
γει η Ελλάδα εκτός ευρώ. Δύο χρόνια µετά, έχει γίνει ένα µικρό
θαύµα, το οποίο αναγνωρίζουν όλοι οι ηγέτες στον κόσµο. Μια
οικονοµία κατεστραµµένη, χάρη στις τεράστιες προσπάθειες του
ελληνικού λαού, έχει ανασυγκροτηθεί και σταθεροποιηθεί. Δύο
χρόνια µετά η ύφεση του µείον 7%, ήδη µέχρι το τέλος του χρό-
νου, θα έχει µετατραπεί σε ανάπτυξη του 0,6% –µικρή ανάπτυξη,
αλλά µε πλήρη ανάσχεση της υφέσεως. 

Δύο χρόνια µετά, ήδη αποκλιµακώνεται η ανεργία. Η ανεργία
το 2013 ήταν στο 25,8%. Το 2014 θα κλείσει στο 24,5% σε εθνι-
κολογιστική βάση –µεγάλη η ανεργία, αλλά µειούµενη. 

Δύο χρόνια µετά, οι εξαγωγές από εκεί που βρισκόντουσαν
στο µείον 1,7%, βρίσκονται σε ανάπτυξη συν 4%. 

Δύο χρόνια µετά, τα πρωτογενή ελλείµατα έχουν εξαφανιστεί
και µε στόχο για φέτος το 1,5% η πρόβλεψη είναι ότι θα δηµι-
ουργηθεί πρωτογενές πλεόνασµα της τάξης του 2%. 

Δύο χρόνια µετά, το τραπεζικό σύστηµα είναι σταθεροποι-
ηµένο, ανακεφαλαιοποιηµένο και έτοιµο να λειτουργήσει. Αυτά
έχουν γίνει σε αυτά τα δύο χρόνια. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µία οικονοµία σε κατάσταση κα-
ταρρεύσεως, µία χώρα κυριολεκτικά υπό πτώχευση και εκτός Ευ-
ρωζώνης είναι σταθεροποιηµένη και έχει ήδη µπει στο δρόµο και
στην πορεία της ανάκαµψης και της ανασυγκρότησης. 

Έγιναν αυτά χωρίς θυσίες; Και να πω και κάτι: Έγιναν αυτά
µέσα σε ένα οµαλό πολιτικό περιβάλλον, µέσα σε ένα περιβάλλον
όπου οι πολιτικοί εκπρόσωποι, οι εκπρόσωποι του έθνους, έχον-
τας αντιληφθεί την κρισιµότητα της κατάστασης, αποφάσισαν –
ο καθένας από τη δικιά του σκοπιά- να στηρίξουν αυτήν την
προσπάθεια; 

Δεν είναι προσπάθεια για την επιτυχία µιας κυβερνήσεως.
Είναι προσπάθεια για την σταθεροποίηση της οικονοµίας, τη
συγκράτηση της κατάστασης, τη δηµιουργία προϋποθέσεων α-
νασυγκροτήσεως. Έγιναν σε οµαλό πολιτικό περιβάλλον;

Με δυο λόγια, κυρίες και κύριοι, η Αξιωµατική Αντιπολίτευση
έπαιξε το ρόλο της, αυτόν που την προστάζει να παίξει το Σύν-
ταγµα; Να ασκήσει την εποικοδοµητική της κριτική. Ναι. Να αν-
τιπολιτευθεί. Ναι. Αυτό όµως; Να θυµίσω τις ύβρεις; Τις απειλές;
Την τροµοκρατία; Τις κρεµάλες; Τους δοσίλογους; Τους Κουίσ-
λινγκ; Να θυµίσω όλα αυτά που άκουσε όλα αυτά τα δυο χρόνια
η κυβερνητική πλειοψηφία, όταν εδώ µέσα οι Βουλευτές της προ-
σπαθούσαν να κρατήσουν όρθια την πατρίδα; Να θυµίσω αυτά
τα χρόνια ποιο ήταν το περιβάλλον στο οποίο λειτουργούσαµε; 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Αλλά να θυµίσω και κάτι άλλο. Το είχα επισηµάνει αρκετές

φορές. Ο λόγος του µίσους έχει συνέπειες. Ξεχνάτε πόσο κοντά
ήρθαµε στο να δηµιουργηθούν προϋποθέσεις απόλυτης αποστα-
θεροποίησης µε πιθανόν τροµακτικές συνέπειες για την πορεία
των πραγµάτων; Για να κάνω ένα πολύ απλό ερώτηµα: Είχαµε
πολιτικές δολοφονίες αυτό το διάστηµα, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι; 

Θα σας απαντήσω: Ναι. Όχι ένας, όχι δυο, αλλά τρεις άνθρω-
ποι έχασαν τη ζωή τους. Τρεις άνθρωποι έχασαν τη ζωή τους
ακριβώς εξαιτίας αφ’ ενός εγκληµατικών οργανώσεων που δρού-
σαν µε τη µορφή κοινοβουλευτικού κόµµατος και αφ’ ετέρου της
τροµοκρατίας της άκρας Αριστεράς. Αν δεν επενέβαινε η Κυβέρ-
νηση, προκειµένου να αντιµετωπίσει µε αποφασιστικό τρόπο τα

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  Γ’ - 8 ΟΚΤΩΒΡIOY 2014 17



φαινόµενα αυτά, δεν ξέραµε σίγουρα αυτός ο κύκλος της βίας
και του µίσους πού θα µας είχε οδηγήσει. 

Περάσαµε µόνο αυτό, αυτό το χρονικό διάστηµα; Δυστυχώς,
µας έτυχαν κι άλλα. Να θυµίσω την κρίση στην Κύπρο, την κατάρ-
ρευση του τραπεζικού συστήµατος εκεί, που απείλησε µε πολύ
συγκεκριµένο τρόπο το ελληνικό τραπεζικό σύστηµα αλλά και τις
οικονοµίες των Ελλήνων καταθετών; Και αυτή όµως αντιµετωπί-
στηκε. Και αυτή ξεπεράστηκε. Και από αυτό περάσαµε χάρη
στην σθεναρή, σοβαρή, σταθερή και υπεύθυνη στάση της ελλη-
νικής Κυβερνήσεως. 

Φτάνουµε, λοιπόν, σε ένα συγκεκριµένο χρονικό σηµείο µετά
από ένα διάστηµα µε σκληρές θυσίες –που προφανώς κόστισαν
δουλειές στους Έλληνες, που προφανώς κόστισαν εισόδηµα
στους Έλληνες, που προφανώς δηµιούργησαν πίεση στα νοικο-
κυριά και δυσκόλεψαν ιδιαίτερα τη µεσαία τάξη- κατά το οποίο,
όπως εµείς είχαµε πει και όπως εσείς επίµονα είχατε αρνηθεί,
δηµιουργείται πλεόνασµα. Τις θυµάστε τις αρνήσεις σας; «Δεν
θα περάσει ο προϋπολογισµός», «δεν υπάρχει το πλεόνασµα»,
«είναι πλασµατικός», «δεν θα γίνει δεκτό από τη EUROSTAT». Τα
θυµάστε αυτά; 

Μοιράστηκε όµως το πλεόνασµα. Διανεµήθηκε εκείνο το πλε-
όνασµα. Και από εκείνη τη χρονική στιγµή, το Μάρτιο του 2014,
υπάρχει µια ολόκληρη σειρά από παρεµβάσεις που φανερώνουν
την αλλαγή των οικονοµικών δυνατοτήτων της χώρας. Τι έχει
γίνει από τότε; Μοιράστηκε, όπως είπαµε, αυτό το κοινωνικό µέ-
ρισµα. Ήταν 500 εκατοµµύρια. Αφαιρέθηκαν από τις εργοδοτικές
εισφορές 380 εκατοµµύρια. Γιατί; Για να διευκολυνθεί η κίνηση
της εργασίας, για να ενισχύσουµε τις δυνατότητες προσλήψεως. 

Από εκείνη τη χρονική στιγµή αφαιρέθηκαν 187 εκατοµµύρια
από τη φορολογική επιβάρυνση στο φόρο ιδιοκτητών. Από εκείνη
τη χρονική στιγµή µειώθηκε κατά 30% ο φόρος στο πετρέλαιο
θέρµανσης. Μειώνεται, επίσης, η έκτακτη εισφορά. Ρυθµίστηκαν
και θα ρυθµιστούν οι δόσεις –περιέχονται αυτά στο σχέδιο του
προϋπολογισµού- χρήµατα, αυτά τα οποία αναγνωρίστηκαν και
αυτά τα οποία πρέπει να δοθούν, θα δοθούν στους ενστόλους.
Ρυθµίζονται σήµερα τα δάνεια και δίνεται µια λύση και µια συγ-
κεκριµένη ανάσα στην αγορά. Καλύφθηκαν, αυτό το χρονικό διά-
στηµα που σας λέω, πλήρως οι ανασφάλιστοι συµπολίτες µας
τόσο νοσοκοµειακά όσο και φαρµακευτικά, ώστε σήµερα να µην
υπάρχει Έλληνας, ο οποίος είναι εκτός συστήµατος υγείας. 

Αυτά όλα έχουν γίνει το τελευταίο εξάµηνο µε σοβαρότητα, µε
υπευθυνότητα, µε συγκρότηση και χωρίς να διακυβεύονται οι δη-
µοσιονοµικοί στόχοι και η πορεία ανασυγκρότησης του τόπου.
Αυτά, λοιπόν, είναι συγκεκριµένα επιτεύγµατα που µαρτυρούν
ακριβώς ένα διαφορετικό πολιτικό, οικονοµικό τοπίο.

Υπάρχουν συµπολίτες µας που δοκιµάζονται –υπάρχουν!- που
βρίσκονται σε δυσκολία –βεβαίως!- αλλά ουσιαστικά, εφαρµό-
ζοντας ίσως την πιο βασική φιλοσοφία, την πιο βασική αντίληψη
µιας κοινωνίας αλληλεγγύης, εφαρµόζοντας την αρχή του «δεν
αφήνουµε κανέναν πίσω, δεν αφήνουµε κανέναν αβοήθητο»,
υπήρξε ένα ολόκληρο πρόγραµµα, προκειµένου να αντιµετωπι-
στούν φαινόµενα τέτοια. 

Τέσσερα δισεκατοµµύρια θα αξιοποιηθούν –και αξιοποιούνται
ήδη- από την Ελλάδα για την αντιµετώπιση της ανεργίας, την κα-
ταπολέµηση της φτώχειας και του κοινωνικού αποκλεισµού. Για
τη διανοµή του κοινωνικού µερίσµατος µίλησα ήδη. Δόθηκε επί-
δοµα ανεργίας 360 ευρώ, για πρώτη φορά, στους ασφαλισµέ-
νους του ΟΑΕΕ. Εφαρµόστηκε το µέτρο της προκαταβολής
συντάξεως –θα µου πείτε ότι είναι αυτονόητο, αλλά δεν γινόταν
τόσα χρόνια αυτό το αυτονόητο. Εξοµοιώθηκαν οι ασφαλισµένοι
του ΟΓΑ µε τους ασφαλισµένους των υπολοίπων ταµείων ως
προς τη δυνατότητα συνταξιοδότησής τους µε τη συµπλήρωση
σαράντα ετών ασφάλισης και του εξηκοστού δεύτερου έτους της
ηλικίας τους. Δόθηκαν για πρώτη φορά επιδόµατα σε µακροχρό-
νια ανέργους, ενώ ήδη λειτουργεί πιλοτικά το ελάχιστο εγγυη-
µένο εισόδηµα. 

Δεν αφήνουµε κανέναν πίσω, δεν αφήνουµε κανέναν αβοή-
θητο. Μέσα σε συνθήκες µεγάλης δυσκολίας, µέσα σε συνθήκες
µεγάλης κρίσης δεν αφήνουµε κανέναν αβοήθητο. 

Είναι µια ιδεολογική πολιτική αυτή που ασκήσαµε, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, όλα αυτά τα χρόνια –διαφορετικά κόµµατα

στην αρχή, µέσα η ΔΗΜΑΡ, µετά µας άφησε- το ΠΑΣΟΚ και η
Νέα Δηµοκρατία; Απάντηση: Είναι µια ρεαλιστική πολιτική.
Όµως, είναι µια πολιτική που έχει συγκεκριµένους άξονες, στους
οποίους συµφωνούµε: οικονοµική σταθεροποίηση, ενίσχυση της
ανταγωνιστικότητας, παραµονή στο ευρώ, διατήρηση της κοινω-
νικής συνοχής. 

Και πού πάµε από δω και πέρα; Αξιολόγηση του προγράµµα-
τος τώρα: Τελειώνουµε µε τα stress test των τραπεζών κι έχουµε
δηµόσιες δεσµεύσεις των τραπεζών ότι στο επόµενο χρονικό διά-
στηµα 5,5 δισεκατοµµύρια θα πέσουν στην αγορά, µόλις τελει-
ώσει αυτή η διαδικασία. Το βασικότερο είναι ότι συζητάµε για το
χρέος, διασφαλίζουµε τη βιωσιµότητά του και σε συνεννόηση µε
τους δανειστές µας, σε συνεννόηση µε τις αγορές, σε συνεν-
νόηση µε το διεθνές περιβάλλον, δεν χρειαζόµαστε πια το µηχα-
νισµό στήριξης για την περαιτέρω δανειοδότηση της χώρας.

Κυρίες και κύριοι, το µνηµόνιο τελειώνει, ενάµιση χρόνο νωρί-
τερα απ’ ό,τι ήταν να τελειώσει!

(Χειροκροτήµατα)
Και εδώ αναρωτιέται κάποιος: Και τώρα τι θα γενούµε χωρίς

βαρβάρους; Τι θα γενούµε χωρίς µνηµόνιο; Τι θα έχουµε να λέµε;
Γιατί τώρα θα ανοίξει η µεγάλη συζήτηση, τώρα θα ανοίξει η
πραγµατική συζήτηση για την παραγωγική και οικονοµική ανα-
συγκρότηση της χώρας. 

Τι ζητάνε οι πολίτες από όλους µας; Δουλειές, ανάκτηση των
εισοδηµάτων τους, µείωση της φορολογίας, αυτά ζητάνε οι πο-
λίτες. Πώς θα τους τα εξασφαλίσουµε αυτά; Για πείτε µου τον
τρόπο, γιατί εγώ ξέρω µόνο έναν: εάν δηµιουργήσουµε πλούτο.
Εάν δηµιουργήσουµε πλούτο, εάν µεγαλώσουµε το ΑΕΠ µας,
εάν µεγαλώσουµε την οικονοµία µας, µπορούµε να µειώσουµε
τους φορολογικούς συντελεστές και ταυτόχρονα να διατηρή-
σουµε σταθερά τα πραγµατικά φορολογικά µας έσοδα. 

Μπορούµε, βεβαίως, εν συνεχεία να κάνουµε µισθολογικές
βελτιώσεις, άρα έχουµε ανάπτυξη των εισοδηµάτων. Μεγαλώ-
νοντας, όµως, οι δουλειές, µεγαλώνουν οι επιχειρήσεις και προ-
φανώς έχουν τη δυνατότητα να δηµιουργήσουν θέσεις εργασίας.
Πρέπει, λοιπόν, να µεγαλώσουµε το εισόδηµά µας, το ΑΕΠ µας,
τον πλούτο. Και έχει στο µενού ο πολίτης δύο λύσεις για αυτό.
Δεν έχει τρεις, έχει δύο. Η µία είναι η δική µας. 

Εµείς τι λέµε; Λέµε ότι αυτό µπορεί να γίνει όταν χρησιµοποι-
ήσεις ως µοχλό την ιδιωτική οικονοµία, ιδιωτικές επενδύσεις, αν-
ταγωνισµό, αύξηση της παραγωγικότητας, δηµιουργία, διαµόρ-
φωση ενός συνολικού νοµικού και θεσµικού πλαισίου που επιτρέ-
πει την ανάπτυξη της επιχειρηµατικότητας, απενοχοποίηση της
επιχειρηµατικότητας. Αυτή η κατεύθυνση είναι η δική µας κατεύ-
θυνση. 

Υπάρχει και η άλλη. Δεν το λένε «κρατική οικονοµία». Διάβασα
το πρόγραµµά τους. Λένε «κοινωνική ιδιοκτησία των µέσων πα-
ραγωγής». Θα σας το διαβάσω σε λίγο, είναι στην ιδρυτική δια-
κήρυξη του ΣΥΡΙΖΑ. Υπάρχει ένα πρόγραµµα που λέει «θα
κάνουµε προσλήψεις στο δηµόσιο, έτσι θα φτιάξουµε θέσεις ερ-
γασίας», ένα πρόγραµµα που λέει «θα κάνουµε κρατικές τις τρά-
πεζες». Υπάρχει, πράγµατι, ένα άλλο πρόγραµµα, το πρόγραµµα
της Ριζοσπαστικής Αριστεράς, το οποίο λέει ότι την ανάπτυξη θα
την κάνει έτσι. Αυτά λένε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Θα µπορούσα να έχω λίγο χρόνο ακόµα, κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Θα πα-

ρακαλούσα να είστε σύντοµος.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Θα χρειαστώ

πέντε µε έξι λεπτά ακόµα, γιατί τώρα αρχίζει το καλύτερο!
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Πάντα το

καλύτερο είναι στο τέλος, αλλά το τέλος τί ώρα είναι;
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Διαβάζω, κυρίες

και κύριοι συνάδελφοι, από την ιδρυτική διακήρυξη του ΣΥΡΙΖΑ:
«Ο σοσιαλισµός ως στρατηγικός στόχος. Ο «άλλος κόσµος» που
«είναι εφικτός» -κύριε Καραθανασόπουλε, αφιερωµένο- «είναι ο
«κόσµος» του σοσιαλισµού µε δηµοκρατία και ελευθερία. Είναι
ο «κόσµος» όπου όντως ο «άνθρωπος» και οι ανάγκες του είναι
«πάνω από τα κέρδη», γιατί το «κέρδος» έχει πάψει να αποτελεί
την κινητήρια δύναµη της οικονοµίας». Πάει το κέρδος! «Είναι ο
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«κόσµος» που δυσκολεύεται να επικαλεστεί το ιστορικό όνοµά
του...»

Ποιο είναι το ιστορικό του όνοµα που δυσκολεύεται να επικα-
λεστεί; Ο κοµµουνισµός. Δεν µπορούν απλώς να το πουν. 

(Χειροκροτήµατα)
«…γιατί αυτό έχει συκοφαντηθεί από πολλές και διαφορετικές

µεριές.  Είναι ο «κόσµος» που  έχει αρχίσει να υπερβαίνει αυτήν
τη δυσκολία, όµως, απαιτώντας την εκ νέου σηµατοδότηση του
ονόµατος στις συνθήκες του 21ου αιώνα.

Για µας ο σοσιαλισµός είναι µορφή οργάνωσης της κοινωνίας
που βασίζεται στην κοινωνική -όχι κρατική- ιδιοκτησία και διαχεί-
ριση των παραγωγικών µέσων». Τα είπαν αυτά βέβαια και µετά…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Και άλλα λέει, διαβάστε τα.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Να µην το δια-

βάσω και όλο. Είναι στο site κι όποιος θέλει µπορεί να το δει. Δια-
βάζω τα ωραία.

Διαβάζω τα ωραία, αλλά έχω και άλλα που διαβάζω. Αφού σας
διάβασα αυτά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τώρα διαβάζω επί-
σης τι είπε χθες ή προχθές ο κύριος Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ στην
Ένωση Επιχειρηµατιών. 

Σας τα διάβασα αυτά; Πάµε τώρα.
Είπε: «Σήµερα θα σας παρουσιάσω επιγραµµατικά ένα συµπα-

γές πλαίσιο που εµείς προτείνουµε, για την τόνωση της επιχει-
ρηµατικότητας και της ιδιωτικής επένδυσης». 

Παρακαλώ; Τι από τα δύο; Με την επιχειρηµατικότητα και την
ιδιωτική επένδυση ή µε την κοινωνική ιδιοκτησία των µέσων πα-
ραγωγής; Σε αυτούς τους ανθρώπους, τους επιχειρηµατίες, που
πήγατε και µιλούσατε, τους είπατε ότι θα τους πάρετε τα µέσα
παραγωγής τους; Τους το είπατε; 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Έχω, όµως, καλύτερο. Τι τους υποσχέθηκε, κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι; Απλοποίηση της αδειοδότησης και λειτουργίας των
επιχειρήσεων. Καταπληκτικό. Παρεµπιπτόντως, προς ενηµέρωση
του κυρίου Προέδρου, φαντάζοµαι ότι λίγο πρέπει να το προσπα-
θήσετε αυτό. Να τον ενηµερώνετε. Έχουµε ψηφίσει τρεις νόµους
από τότε. Είναι ο ν.3894/2010, ο ν.3645/2010 και ο ν.4262/2014.
Με αυτό θεσµοθετήσαµε τη λεγόµενη υπηρεσία µίας στάσης,
one stop shop, για τις επιχειρήσεις και την απλούστευση της
αδειοδοτήσεως, κυρίως µε τα λεγόµενα back office. Αυτά, δη-
λαδή, που τους υποσχέθηκε ο κ. Τσίπρας. Παρεµπιπτόντως, ψή-
φισε ο ΣΥΡΙΖΑ τους συγκεκριµένους νόµους; Όχι. Μπορείτε,
λοιπόν, να αποφασίσετε; Είναι δυνατόν να πηγαίνετε να λέτε «θα
κάνουµε την αδειοδότηση», που έχει ήδη γίνει, την οποία, όµως,
εσείς, έχετε καταψηφίσει; Με συγχωρείτε. Και να ήταν το µόνο! 

Εδώ, λοιπόν, τίθενται τα εξής ερωτήµατα. Πώς πρέπει να αν-
τιµετωπίσει κανείς το ΣΥΡΙΖΑ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υπουργού) 

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Πρέπει άραγε, να τον αντιµετωπίσει ως µία δύναµη που έχει

µία κρυφή ατζέντα; Για παράδειγµα, να σας διαβάσω επίσης κάτι.
Δεν είναι από την Ιδρυτική διακήρυξη, είναι από το πρώτο Συνέ-
δριο. Είναι κάτι για την εξωτερική πολιτική, πολύ ενδιαφέρον. 

Λέει: «Οι χώρες και οι λαοί του ευρωπαϊκού Νότου να εµπνευ-
στούν από τα βήµατα οικονοµικής και πολιτικής συνεργασίας των
χωρών της Λατινικής Αµερικής –εννοείται- που ακολουθούν ένα
δύσκολο και αντιφατικό δρόµο –αυτόν τον αντιφατικό να ακολου-
θήσουµε κι εµείς- αποδέσµευσης ή σχετικής ανεξαρτησίας από
διεθνείς οργανισµούς». Οι χώρες της Ευρώπης, να ενηµερώσω,
το έχουν λύσει αυτό το θέµα της συνεργασίας. Έκαναν την Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση. Δεν θέλουν να ξανασκεφτούν κάτι άλλο. Το
έχουν τακτοποιήσει το ζήτηµα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Αν τώρα, κάποιος συµπολίτης µας επιλέγει το δρόµο της Λα-

τινικής Αµερικής -δεν µας είπατε των Ηνωµένων Πολιτειών, δεν
µας είπατε καν της Ρωσικής Οµοσπονδίας, δεν µας είπατε της
Κίνας, να πούµε τα τέσσερα µεγάλα γκρουπ τα οποία υπάρχουν,
αναφέρατε την Λατινική Αµερική ως πρότυπο- όµως, εν πάση πε-
ριπτώσει, αν κάποιος συµπολίτης µας το επιλέγει αυτό, τι ακρι-
βώς του προτείνετε για θέµατα εξωτερικής πολιτικής;

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, θέτοντας το εξής ερώτηµα: Πώς

πρέπει να αντιµετωπίζει κανείς τον ΣΥΡΙΖΑ; 
Η µία περίπτωση –κυκλοφορεί αυτό- είναι να λέει το εξής: «Άσε

τους ρε παιδί µου να λένε, τα λένε αυτά, δεν θα κάνουν τίποτα.
Τελικά µία διαχείριση θα κάνουν κι αυτοί, όπως όλοι οι άλλοι».
Δηλαδή, αυτό το επιχείρηµα είναι το εξής: «Λένε ψέµατα, το ξέ-
ρουµε ότι λένε ψέµατα, αλλά ας τους ψηφίσουµε, ενδεχοµένως
γιατί λένε συµπαθητικά ψέµατα». Εγώ δεν είµαι σ’ αυτήν τη
γραµµή. Εγώ θέλω να παίρνω τον ΣΥΡΙΖΑ στα σοβαρά. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Άλλοι είναι από τη Νέα Δηµοκρατία;

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Θέλω να παίρνω
τον ΣΥΡΙΖΑ στα σοβαρά, κύριε Δραγασάκη. Θέλω να λέω ότι
είναι ένα κόµµα της Ριζοσπαστικής Αριστεράς, θέλω να λέω ότι
κάνει τα συνέδριά του και θέλω να λέω ότι µας προετοιµάζει γι’
αυτά τα οποία θα κάνει. Διότι όταν κάποιος τα έχει γράψει, όταν
κάποιος τα έχει πει, όταν κάποιος τα έχει εξαγγείλει κι εσύ κάνεις
ότι δεν κατάλαβες γιατί ελπίζεις ότι δεν θα εφαρµόσει αυτά που
έχει εξαγγείλει, τότε το πρόβληµα δεν το έχει αυτός που το είπε,
το πρόβληµα το έχεις εσύ που δεν το άκουσες. Αυτό είναι για το
οποίο πρέπει να ενηµερωθεί ο ελληνικός λαός. Οι άνθρωποι
έχουν πει τι θα κάνουν. Είναι συγκεκριµένα αυτά που θα κάνουν
και αυτά θέλουν να κάνουν. Κι αν υπάρχουν πολίτες που συµφω-
νούν σε αυτό, τότε, µε συγχωρείτε, εγώ θεωρώ ότι προφανώς
δεν έχουν καταλάβει καλά κι αυτό είναι ένα µεγάλο πρόβληµα: η
διγλωσσία του ΣΥΡΙΖΑ. 

Κύριε Πρόεδρε, ολοκληρώνω και ευχαριστώ για την ανοχή
σας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µετά από δύο χρόνια, η Κυβέρ-
νηση έχει εφαρµόσει ένα πρόγραµµα σταθεροποίησης, έχει
εφαρµόσει ένα πρόγραµµα ανασυγκρότησης, τα αποτελέσµατα
του οποίου ήδη φαίνονται. Θέλω να πω ότι σε αυτό έχει δώσει
ένα υποδειγµατικό παράδειγµα ο Πρωθυπουργός. Διότι αυτά δεν
έγιναν έτσι. Αυτά έγιναν µε εξαντλητικές προσπάθειες, εργώδεις,
σε σηµεία αναλώσεως εαυτού. 

Έχει δώσει ένα υποδειγµατικό παράδειγµα ο Αντιπρόεδρος
της Κυβέρνησης. Έχουν δώσει ένα υποδειγµατικό παράδειγµα
οι Υπουργοί που διετέλεσαν όλο αυτό το χρονικό διάστηµα, που
µέσα σε όλη αυτήν τη δυσκολία έδωσαν τον καλύτερό τους
εαυτό. Έδωσαν ένα παράδειγµα, σηµαντικό, κεντρικό, οι Βου-
λευτές, γιατί µε τις παρεµβάσεις τους διόρθωσαν σε πάρα πολ-
λές στιγµές τις νοµοθετικές πρωτοβουλίες και τις εξισορρόπη-
σαν και στήριξαν αυτήν την προσπάθεια ολόψυχα σε όλα τα επί-
πεδα. Κυρίως, όµως, έχει δώσει ένα παράδειγµα ο ελληνικός
λαός, που στήριξε αυτήν την προσπάθεια µε θυσίες, τις επέβαλε
στον ίδιο και στην οικογένειά του, προκειµένου να καταφέρει η
πατρίδα να σταθεί στα πόδια της. 

Είµαστε σε αυτόν το δρόµο. Σε αυτόν τον δρόµο προχωράµε.
Όποιοι πιστεύουν ότι στις κάλπες θα κερδίσουν, θα τους πρό-
τεινα υποµονή, γιατί οι Έλληνες ξέρουν να ψηφίζουν. 

(Ζωηρά και παρατεταµένα χειροκροτήµατα από την πτέρυγα
της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα
ότι για τη συζήτηση επί της προτάσεως του Πρωθυπουργού για
παροχή ψήφου εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση έχουν ορίσει Κοι-
νοβουλευτικούς Εκπροσώπους οι Κοινοβουλευτικές Οµάδες:
Της Νέας Δηµοκρατίας τον κ. Αναστάσιο Νεράντζη, του ΣΥΡΙΖΑ
τον κ. Παναγιώτη Λαφαζάνη, του ΠΑΣΟΚ τον κ. Κουτσούκο, των
Ανεξαρτήτων Ελλήνων την κ. Έλενα Κουντουρά, του Λαϊκού Συν-
δέσµου-Χρυσή Αυγή τον κ. Αρτέµιο Ματθαιόπουλο, της Δηµο-
κρατικής Αριστεράς τον κ. Νικόλαο Τσούκαλη, του Κοµµου-
νιστικού Κόµµατος Ελλάδος τον κ. Παφίλη και των Ανεξαρτήτων
Δηµοκρατικών Βουλευτών τον κ. Μάρκο Μπόλαρη. 

Στο σηµείο αυτό εισερχόµαστε στον πρώτο κύκλο των οκτώ
κατά προτεραιότητα οµιλητών. Έχω την τιµή να σας ανακοινώσω
ότι για την παρούσα συζήτηση έχουν ορίσει ως εισηγητές οι Κοι-
νοβουλευτικές Οµάδες: Της Νέας Δηµοκρατίας τον Βουλευτή κ.
Μιχελάκη, του ΣΥΡΙΖΑ τον Βουλευτή κ. Δραγασάκη, του ΠΑΣΟΚ
τον Βουλευτή κ. Παναγιώτη Ρήγα, των Ανεξαρτήτων Ελλήνων τον
Βουλευτή κ. Ιωάννη Δηµαρά, του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή
τον Βουλευτή κ. Ηλία Παναγιώταρο, της Δηµοκρατικής Αριστε-
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ράς τον Βουλευτή κ. Δηµήτριο Αναγνωστάκη, του Κοµµουνιστι-
κού Κόµµατος Ελλάδος τον Βουλευτή κ. Νικόλαο Καραθανασό-
πουλο και των Ανεξαρτήτων Δηµοκρατικών Βουλευτών τον Βου-
λευτή κ. Θεόδωρο Παραστρατίδη. 

Κανονικά θα έπρεπε να ξεκινήσουµε µε τον εισηγητή της Νέας
Δηµοκρατίας τον κ. Μιχελάκη, αλλά για να µην συµπέσουν ο
Υπουργός και η Νέα Δηµοκρατία, µετά από συνεννόηση µε τα
κόµµατα, τον λόγο θα έχει ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Δραγασάκης,
µετά ο κ. Ρήγας, µετά ο κ. Δηµαράς, αµέσως µετά ο κ. Μιχελάκης
και θα ακολουθηθεί ο κατάλογος τον οποίο ήδη ανέγνωσα. Έχει
ανοίξει το ηλεκτρονικό σύστηµα εγγραφής. Οι συνάδελφοι µπο-
ρούν να εγγραφούν. 

Ο κ. Δραγασάκης έχει τον λόγο. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Κύριε Πρόεδρε, θέλω να ευχαριστήσω τον κ. Βορίδη, διότι µας
βοήθησε να κατανοήσουµε τι ακριβώς συζητάµε σήµερα. Είναι
προφανές, λοιπόν, ότι σήµερα δεν συζητάµε µια πρόταση εµπι-
στοσύνης προς την Κυβέρνηση του κ. Σαµαρά και του κ. Βενιζέ-
λου, αλλά έχουµε µια άσκηση για το πώς θα συµπεριφερθεί η
Νέα Δηµοκρατία, όταν έχουµε αύριο κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Ορισµένες από τις αντιφάσεις που επισήµανε ο κ. Βορίδης

είναι υπαρκτές. Διότι ο ΣΥΡΙΖΑ όντως είναι ένα κόµµα που έχει
ως στρατηγικό του στόχο ένα νέο σοσιαλισµό, αλλά επίσης ξέ-
ρουµε καλά αυτό που είχε πει ο Μαρξ, ότι κάθε εποχή και κάθε
χώρα λύνει τα προβλήµατα που µπορεί να λύσει. Και το πρό-
βληµα που έχουµε να λύσουµε σήµερα είναι η ανόρθωση της κοι-
νωνίας, η αντιµετώπιση των µεγάλων καταστροφών που έχουν
συντελεστεί, η οικοδόµηση ενός κράτους δικαίου, η οικοδόµηση
ενός δίκαιου, σταθερού και απλού φορολογικού συστήµατος, η
αντιµετώπιση της ανθρωπιστικής κρίσης. 

Εµείς, λοιπόν, καλούµε όλους τους πολίτες που συµµερίζονται
την αγωνία γι’ αυτά τα προβλήµατα, που είναι στην πρώτη γραµ-
µή, να συµπράξουµε µαζί, χωρίς να κρύβει κανείς τις απώτερες
ή τις ευρύτερες ιδεολογικές διαφορές του. 

Τι συζητάµε σήµερα, επίσης; Αν καταλάβαµε καλά από την οµι-
λία του κ. Βορίδη, του εισηγητή της Κυβέρνησης, δεν υπάρχει
κανένα θέµα να διαπραγµατευτούµε. 

Τι να διαπραγµατευτούµε; Το χρέος; Τα µνηµόνια; Τους εφαρ-
µοστικούς νόµους; Αφού όλα πάνε τόσο καλά! 

Το πολιτικό µήνυµα, λοιπόν, το οποίο προέκυψε από την εισή-
γηση τουλάχιστον, είναι ότι δεν υπάρχει τίποτε προς διαπραγµά-
τευση! Και αυτό είναι µια πάρα πολύ ισχυρή οµολογία.

Το τρίτο σηµείο που θα ήθελα να παρατηρήσω, είναι να κά-
νουµε µία σύγκριση του τι συζητάµε σήµερα εδώ και µε ποιον
τρόπο το συζητάµε – ακούσαµε έναν θριαµβολογικό τόνο- και τι
συζητά σήµερα η Ευρώπη. 

Σήµερα, λοιπόν, η Ευρώπη, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, συ-
ζητά τα στοιχεία που βγήκαν και δείχνουν για δεύτερο συνεχό-
µενο τρίµηνο την κάµψη της παραγωγής στη Γερµανία. Και εκεί-
νο που συζητάει η Ευρώπη είναι µήπως βρίσκεται µπροστά σε
µία νέα, τρίτη ύφεση στη διάρκεια αυτής της κρίσης. Επίσης, συ-
ζητάνε στην Ευρώπη µήπως τελικά έχει επέλθει ένας φαύλος κύ-
κλος αλληλοτροφοδότησης, από τη µια, του χρέους που αυξάνε-
ται από την άλλη, µε εκείνον της ύφεσης. Αυτά συζητάνε στην
Ευρώπη. Και συζητάνε και κάτι άλλο: Μήπως τελικά αυτά τα
µέτρα του κ. Ντράγκι είναι πολύ λίγα και ήλθαν πολύ αργά, για
να αποτρέψουν αυτόν τον κίνδυνο;

Η Κυβέρνηση δεν θέλει να βλέπει την πραγµατικότητα. Προ-
σπαθεί να µηχανευτεί έναν τρόπο, για να παραπλανήσει τον
κόσµο. Και επειδή, όπως λένε οι επικοινωνιολόγοι, αν πεις ψέµα,
πρέπει το ψέµα να είναι ισχυρό –διαφορετικά δεν πιάνει- σήµερα
ακούσαµε ισχυρά ψεύδη σε ό,τι αφορά την κατάσταση που
ζούµε. 

Μίλησε ο κ. Βορίδης για µίσος. Μα, ο κ. Σαµαράς δεν είναι ο
αρχιτέκτονας της στρατηγικής της θεωρίας των δύο άκρων; Μί-
λησε ο κ. Βορίδης για εγκλήµατα. Μα, δεν υπάρχει µία οργάνωση
η οποία κατηγορείται ως εγκληµατική; Ποιοι ήταν οι συνοµιλητές
εκείνης της οργάνωσης; 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Μιλήσατε για καταθέσεις. Επιµένετε; Το φιάσκο που φάγατε

δεν ήταν αρκετό; Συνειδητοποιήστε, λοιπόν: Δεν µπορείτε να
αποσταθεροποιήσετε τον ΣΥΡΙΖΑ, χωρίς να αποσταθεροποι-
ήσετε τη χώρα. Αυτό είναι το πρόβληµά σας. Είστε παγιδευµένοι.
Όταν µιλάτε ενάντια στον ΣΥΡΙΖΑ, από τη στιγµή που ο ΣΥΡΙΖΑ
είναι η δύναµη την οποία επιλέγει ο λαός, τότε υπονοµεύετε
εσείς τη σταθερότητα της χώρας. 

Και µιλάτε και για ιδιοκτησία;  Μιλήστε πρώτα µε τους δικούς
σας οπαδούς.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρόταση για ψήφο εµπιστο-

σύνης -για την οποία δεν ακούσαµε το επιχείρηµα «ποια προ-
οπτική να εµπιστευθούµε και γιατί;»- είναι ένας τακτικισµός χωρίς
πολιτική ουσία. Υπηρετεί στόχους αποκλειστικά επικοινωνιακούς
και εσωκοµµατικούς. Γι’ αυτό δεν ήλθε εδώ ο κ. Σαµαράς. 

Εγώ θα κάνω µία πρόβλεψη. Ο κ. Σαµαράς θα µιλήσει στο
τέλος της διαδικασίας, λίγο πριν την ψηφοφορία, τότε που κανείς
δεν µπορεί να του απαντήσει, διότι είναι ο Πρωθυπουργός των
µονολόγων και δεν αντέχει το διάλογο. 

Και είναι άνευ πολιτικής ουσίας η κίνηση του Πρωθυπουργού,
διότι οι ευρωεκλογές έδειξαν ότι ζούµε µία πρωτοφανή κρίση αν-
τιπροσώπευσης. Τα κόµµατα που συγκροτούν την Κυβέρνηση
είναι µία πάρα πολύ µικρή µειοψηφία µέσα στο λαό. Όταν, λοι-
πόν, υπάρχει κρίση αντιπροσώπευσης, τον λόγο τον έχουν οι αν-
τιπροσωπευόµενοι -όχι οι αντιπρόσωποι του λαού-, τον λόγο τον
έχει ο λαός. Όποιος, λοιπόν, θέλει ψήφο εµπιστοσύνης, µόνο
στον λαό µπορεί να απευθυνθεί. Διαφορετικά, η κρίση εντείνεται
και επιτείνεται.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Η Κυβέρνηση καταφεύγει σε αυτή την κίνηση, γιατί ενοχλή-

θηκε από την απήχηση που βρίσκει στο λαό η πρόταση, η πολι-
τική και το πρόγραµµα του ΣΥΡΙΖΑ. Ενοχλήθηκε ιδιαίτερα, διότι
οι προτάσεις που έκανε ο Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ στη ΔΕΘ βρή-
καν ανταπόκριση, ακόµα και σε τµήµατα της κοινωνίας που τα
θεωρούσατε δικούς σας ψηφοφόρους.

Ο κ. Βορίδης έχει µία σιγουριά η οποία µου έκανε εντύπωση:
Αποκλείει το ενδεχόµενο ένας δεξιός να γίνει αριστερός. Ακόµα
και τώρα το αποκλείει. 

Υπάρχουν, λοιπόν, άνθρωποι σκεπτόµενοι σε όλες τις παρα-
τάξεις που έχουν ανοιχτά αυτιά, όπου οι προτάσεις του ΣΥΡΙΖΑ
ακούστηκαν και συζητούνται. Αυτή την πολιτική αδυναµία προ-
σπαθεί να συγκαλύψει αυτή η κίνηση. 

Δεν είναι, όµως, µόνο αυτό: Την ώρα που ακούµε αυτόν τον
θρίαµβο για τα επιτεύγµατα, ο κ. Βρούτσης –δεν τον βλέπω εδώ
σήµερα- χρειάστηκε να πάει στη Γενεύη. Και χρειάστηκε –καλά
έκανε- να απευθυνθεί και στο Διεθνές Γραφείο Εργασίας για να
βρει κάποια συµπαράσταση. Γιατί; Διότι τα θέµατα προς συζή-
τηση τώρα ποια είναι; Επιστροφή στο lock out, πριν το 1982. Απε-
λευθέρωση των απολύσεων και το όριο να πάει στο 10%. Απα-
γόρευση των απεργιών, επί της ουσίας. Αυτά συζητάει αυτήν τη
στιγµή η υπερήφανη Κυβέρνηση της Ελλάδας µε την τρόικα. 

Ποιος έδωσε αυτό το δικαίωµα στην τρόικα; Από πού απορρέει
το δικαίωµα της τρόικας να θέτει προς συζήτηση στοιχειώδη, θε-
µελιώδη κοινωνικά δικαιώµατα, που κατοχυρώνονται από διε-
θνείς συµβάσεις; Μπορείτε να µου απαντήσετε σε αυτό το
ερώτηµα; Συνεδρίασε το Διοικητικό Συµβούλιο του IMF, του Διε-
θνούς Νοµισµατικού Ταµείου ή της Κοµισιόν και αποφάσισαν να
έρθουν στην Ελλάδα και να ζητήσουν την κατάργηση αυτών των
δικαιωµάτων; 

Για πέστε µου, σας παρακαλώ, ποιος κοινωνικός φορέας στην
Ελλάδα υποστηρίζει ένα από αυτά τα αιτήµατα; Τα υποστηρίζει
ο ΣΕΒ; Τα υποστηρίζει η ΓΣΒΕΕ; 

Ποιοι, λοιπόν, θέτουν αυτά τα ερωτήµατα, κύριοι της Κυβέρ-
νησης; Βλέπω ότι φεύγει από την Αίθουσα και ο κ. Χαρδούβελης.
Ας µας απαντήσει κάποιος στο εξής ερώτηµα: Ποιος κοινωνικός
φορέας θέτει αυτά τα αιτήµατα; 

Αληθεύει ότι δεν υπάρχει κανείς φορέας που να θέτει αυτά τα
αιτήµατα, αλλά τα θέτουν κάποιοι µεµονωµένοι επιχειρηµατίες;
Ποιοι είναι αυτοί οι επιχειρηµατίες; Και µε ποιο δικαίωµα και ποια
στελέχη της τρόικας συνάπτουν ειδικές σχέσεις και µε ποια αν-
ταλλάγµατα µε επιχειρηµατίες; 

ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ: Έχουν και µε εσάς τώρα. 
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ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Έχετε καταντήσει τη χώρα ξέφραγο αµπέλι και πρέπει να δούµε
πώς θα συµµαζέψουµε την κατάσταση, διότι αυτά είναι επικίν-
δυνα πράγµατα. 

Θα µπορούσαµε, λοιπόν, κι εµείς να µην είµαστε σήµερα εδώ
ή θα µπορούσαµε να υποβαθµίσουµε τη συζήτηση, όπως κάνει
ο ίδιος ο Πρωθυπουργός. Όµως είµαστε εδώ και θα είµαστε
ενεργά παρόντες, πρώτον διότι δεν θέλουµε να συνδράµουµε
στην υποβάθµιση του Κοινοβουλίου και δεύτερον, διότι θέλουµε
να αξιοποιήσουµε και αυτό το Βήµα για να µιλήσουµε για µια
ακόµη φορά για το δικό µας πρόγραµµα. 

Ακούστηκαν διάφορες παρατηρήσεις, µετά τις προτάσεις που
κάναµε στη Διεθνή Έκθεση. Ακούστηκε η παρατήρηση ότι αυτά
που προτείναµε είναι παροχές, είναι λαϊκισµός. Πολύ ωραία. Ρω-
τάµε, λοιπόν, όσους τα λένε όλα αυτά: σε τι ακριβώς διαφωνούν;
Διαφωνούν µε την αντιµετώπιση, κατά προτεραιότητα, της αν-
θρωπιστικής κρίσης; Διαφωνούν µε τη ρύθµιση για τα κόκκινα
δάνεια; Διαφωνούν να υπάρξει ένα ειδικό, σοβαρό πρόγραµµα
απασχόλησης; Εµείς είπαµε για 300.000. Μπορεί κάποιος να πει
άλλα νούµερα. Διαφωνεί κανείς για την αποκατάσταση του κα-
τώτατου µισθού; Διαφωνείτε στο να αρχίσει ένας πόλεµος ενάν-
τια στα λαθρεµπόρια και τη διαφθορά; Μα, αν διαφωνείτε σε
αυτά, τότε ποια είναι η πολιτική που υπόσχεσθε στον ελληνικό
λαό; 

Κάποιοι είπαν ότι οι στόχοι των προτάσεών µας είναι θετικοί,
αλλά κρίνουν ότι τα µέσα, οι πόροι δεν είναι σίγουροι, δεν είναι
ασφαλείς. Θα µπορούσαµε να το συζητήσουµε αυτό. Θα ήθελα,
όµως, χάριν της συντοµίας του χρόνου, να πω το εξής: εάν υπάρ-
χουν δυνάµεις –και είµαι βέβαιος ότι υπάρχουν και µέσα σε
αυτήν την Αίθουσα- οι οποίες συµφωνούν ότι οι στόχοι που προ-
έβαλε ο Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ στη Θεσσαλονίκη -και προβάλλει
ο ΣΥΡΙΖΑ γενικά- είναι σε θετική κατεύθυνση, αλλά τα µέσα, κατά
τη γνώµη τους,  δεν επαρκούν, η πρόταση είναι να συζητήσουµε
αυτά τα µέσα. Να συζητήσουµε πώς µπορούµε να διευρύνουµε
και να επιταχύνουµε την εισπραξιµότητα του ΦΠΑ. Να δούµε πώς
θα κάνουµε πιο αποτελεσµατικές τις ρυθµίσεις των χρεών. Να
δούµε πώς θα ελέγξουµε αυτές τις περιβόητες λίστες πιο γρή-
γορα. Να δούµε πώς θα γίνει πιο αποτελεσµατικός ο πόλεµος σε
αυτούς που τα κρύβουν και δεν τα δηλώνουν. Και αυτή η πρό-
ταση δεν έχει όρια.

Ακούστηκε επίσης, η παρατήρηση ότι οι προτάσεις της Θεσ-
σαλονίκης ήταν σωστές, σε θετική κατεύθυνση, αλλά δεν ήταν
πλήρεις. Βεβαίως, συµφωνούµε και εµείς σε αυτό. Στη Διεθνή
Έκθεση ανακοινώσαµε –ας το πω έτσι- έναν πρώτο κύκλο ανα-
συγκρότησης της κοινωνίας µε κύριο στόχο αυτό που ονοµά-
ζουµε εµείς «θετικό σοκ». Να νιώσει η κοινωνία ότι κάτι αλλάζει.
Δεν έχει ο κόσµος αυταπάτες. Όµως, να το δει έµπρακτα αυτό,
µε συγκεκριµένα µέτρα, και ουσίας και συµβολικά. Τα πιο ου-
σιώδη, βεβαίως, ακολουθούν µετά.

Όταν µιλάµε µε τον κόσµο και εξηγούµε το ολοκληρωµένο
σχέδιό µας για την παραγωγική ανασυγκρότηση, τη νέα κοινωνία
που θέλουµε να δηµιουργήσουµε πάνω σε αξίες και αρχές, ισό-
τητας, δικαιοσύνης, αλληλεγγύης κ.λπ., µας ρωτάνε: «Σωστά,
αλλά πώς θα τα κάνετε αυτά; Με ποιο κράτος; Με ποια διοίκηση;
Με ποια νοοτροπία;». Και πρέπει να σας πω ότι έχουν δίκιο όσοι
θέτουν αυτά τα ερωτήµατα. Γι’ αυτό και ο δεύτερος κύκλος ανα-
συγκρότησης πρέπει να είναι αυτό που ονόµασε ο Αλέξης Τσί-
πρας στη ΔΕΘ, η θεσµική ανασυγκρότηση, η ανασυγκρότηση
του κράτους και ο µετασχηµατισµός του  κράτους. Πρέπει να
αποκτήσουµε κράτος. Λέµε, «µεγάλο κράτος» και ταυτόχρονα µι-
λάµε για «ανύπαρκτο κράτος». Χρειαζόµαστε ένα δίκαιο και απο-
τελεσµατικό κράτος.

Πώς δουλεύει το σύστηµα που σήµερα έχουµε διαχρονικά;
Αρκεί ένας ισχυρός επιχειρηµατίας, ένας µεγαλοεκδότης, καµµιά
φορά και µέτριος εκδότης, ένας εφοπλιστής, ένας φίλος του
Πρωθυπουργού, να πάρει ένα τηλέφωνο και να ακυρωθεί ένας
νόµος, να ακυρωθεί ένα πρόστιµο. Έτσι δεν είναι;

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Πότε;
Έχετε µία καταγγελία συγκεκριµένη, κύριε Δραγασάκη;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Να
πάω στον εισαγγελέα, θα µου πείτε. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Να πείτε
όνοµα σε αυτήν την Αίθουσα! Μονίµως κρύβεστε πίσω από την
ανωνυµία. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Τα
ξανακούσαµε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Πείτε ένα
όνοµα. Σας προκαλώ!

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Έτσι φτάσαµε, κύριε Σταµάτη στη χρεοκοπία. «Πηγαίνετε στον
εισαγγελέα».

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Βάζετε
λάσπη στον ανεµιστήρα και τη σπέρνετε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Τα
ονόµατα όλα θα τα αποκαλύψει εδώ µέσα η κυβέρνηση του ΣΥ-
ΡΙΖΑ! Πάρτε το απόφαση επιτέλους! Κάντε υποµονή!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Με
συγχωρείτε, δεν είναι κάποιοι φυλακή; Βλέπω εδώ µεγάλο ζήλο.

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας - Κωδωνο-
κρουσίες)

Κύριε Πρόεδρε, το χρόνο. Βλέπω µεγάλο ζήλο, λοιπόν!
Δεν είναι κάποιοι στη φυλακή; Ζω σε άλλη χώρα εγώ; 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Ποιος

τους έβαλε; 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Προχωρώ, λοιπόν.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Ποιος

τους έβαλε;
(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας - Κωδωνο-

κρουσίες)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος Ι. Μεϊµαράκης): Κύριοι συνάδελφοι,

σας παρακαλώ, µε ηρεµία να ακούσουµε τους οµιλητές.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Όσοι έχουν µύγα, να κάνουν υποµονή και να µην προκαλούν.
Διότι, αν είναι τόσο µεγάλη η πίεση, κύριε Σταµάτη, µπορούµε
και να επανέλθουµε.

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος Ι. Μεϊµαράκης): Κύριοι συνάδελφοι,

η συζήτηση πρέπει να διεξαχθεί σε ηρεµία, να ακούσουµε τους
οµιλητές. Παρακαλώ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Θα
ζητήσω µία ανοχή του Προεδρείου για να ολοκληρώσω µε ορι-
σµένες σκέψεις ακόµα, αφού σχολιάσω, βεβαίως, ότι το µόνο ση-
µείο της οµιλίας µου που διακόπηκε, ήταν αυτό!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Ούτε ο Μαρξ σας ενόχλησε, ούτε ο σοσιαλισµός του 21ου

αιώνα σας ενόχλησε, τίποτα! Μόλις πήγαµε στο ψητό…
(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

Η Κυβέρνηση, λοιπόν, λέει ότι τελειώνουµε µε τα µνηµόνια.
Θέλω να εξηγήσω εν συντοµία τι εννοεί. Όταν η Κυβέρνηση λέει
ότι τελειώνουµε µε τα µνηµόνια, εννοεί ότι η βάση της Σούδας
θα είναι εδώ. Θυµούνται οι παλιότεροι τι εννοώ. «Οι βάσεις φεύ-
γουν, οι βάσεις µένουν». Όταν η Κυβέρνηση λέει ότι τελειώνουν
τα µνηµόνια, εννοεί ότι όλοι οι περιορισµοί που έχει συµφωνήσει,
θα παραµείνουν εδώ, σε εµάς.

Πρώτος περιορισµός, να πιάσουµε πρωτογενές πλεόνασµα
4,5%. 

Χθες, κύριε Υπουργέ των οικονοµικών, διάβαζα τη «STAN-
DARD & POOR’S». Η αναπληρώτρια διευθύντρια έλεγε ότι το θε-
ωρεί πολιτικά ανέφικτο και δεν είµαι βέβαιος αν θα κάνει
αναβάθµιση της Ελλάδας εάν δεν µειωθεί στο 2%.

Δεύτερος περιορισµός είναι ότι όλο το πλεόνασµα θα διατίθε-
ται για την εξυπηρέτηση του παλιού χρέους.

Παρακαλώ, πείτε µου µια χώρα του κόσµου, σε οποιαδήποτε
εποχή, που το όποιο πλεόνασµα πραγµατοποιούσε, πήγαινε για
την εξόφληση του χρέους. Αυτό σηµαίνει ότι η χρεοκοπηµένη
Ελλάδα µεταφέρει πόρους στην πλούσια Ευρώπη, στις χώρες
των πιστωτών. 

Τρίτος περιορισµός είναι ότι πρέπει κάθε χρόνο να µειώνουµε
το χρέος µας, χωρίς να το έχουµε διακανονίσει πριν, κατά ένα
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εικοστό, δηλαδή κατά περίπου 5%. Αυτοί είναι, όπως λένε οι οι-
κονοµολόγοι, µη ρεαλιστικοί στόχοι και υπάρχουν για να εκβιά-
ζονται κυβερνήσεις. Και αυτόν τον εκβιασµό θέλετε να παρα-
δώσετε σε εµάς. Όµως, εµείς θα προσπαθήσουµε όλα αυτά να
τα ανατρέψουµε, να τα αλλάξουµε. 

Δεύτερο θέµα: Λέτε να φύγουν τα µνηµόνια, αλλά να µείνει το
χρέος. Θέλω να κάνω τα εξής τέσσερα, πολύ απλά ερωτήµατα
προς εσάς:

Ερώτηµα πρώτο: Θεωρεί η Κυβέρνηση βιώσιµο ή µη βιώσιµο
το χρέος; Απλό ερώτηµα. Αν το θεωρεί µη βιώσιµο, τι στόχο δια-
πραγµατευτικό βάζει για να γίνει βιώσιµο; Η Κυβέρνηση, όχι ο κ.
Σόιµπλε, η κ. Μέρκελ ή ο κ. Ρέσλιγκ.

Δεύτερο ερώτηµα: Με ποια κριτήρια αξιολογεί η Κυβέρνηση
τη βιωσιµότητα του χρέους; Χρησιµοποιεί κάποιους δείκτες; Με-
τράει, ας πούµε, τη σχέση κόστους εξυπηρέτησης του χρέους
σε σχέση µε δηµόσιες επενδύσεις ή δαπάνες για την υγεία, ή δα-
πάνες για την παιδεία; 

Όταν ο ΣΥΡΙΖΑ µιλάει για κοινωνική βιωσιµότητα του χρέους,
εµείς έχουµε ετοιµάσει ήδη µια µελέτη, κύριε Υπουργέ των Οι-
κονοµικών. Έχουµε υπολογίσει τους δείκτες και µε βάση αυτούς
θα συζητήσουµε για την κοινωνική βιωσιµότητα του χρέους.

Τρίτον: Η όποια λύση τι συστατικά πρέπει να έχει;
Ο ΣΥΡΙΖΑ έχει πει -και το επαναλαµβάνουµε και όσες διαστρε-

βλώσεις και να κάνετε, δεν θα πείσετε κανέναν- ότι θέλει δια-
γραφή χρέους, θέλει ρήτρα ανάπτυξης και αναπτυξιακή βοήθεια,
όπως περίπου έγινε µε το γερµανικό χρέος το 1953.

Και τέταρτο ερώτηµα είναι το εξής: Σε ποιο πεδίο θεωρείτε
εσείς ότι πρέπει να λύσουµε το θέµα του χρέους; Σε διµερές επί-
πεδο, ως ένα διµερές πρόβληµα, Ελλάδας-Γερµανίας ή Ελλά-
δας–Ευρώπης, ή ως ένα µέρος πανευρωπαϊκού προβλήµατος,
όπως λέµε εµείς;

Εµείς λέµε ότι υπάρχει το ελληνικό χρέος. Είµαστε πρώτοι
στην Ευρώπη και το αναγνωρίζουµε. Όµως, δεν είναι µικρό το
χρέος της Ιταλίας. Είναι 2,1 τρισεκατοµµύρια ευρώ. Δεν είναι
µικρό το χρέος του Βελγίου. Είναι 400 δισεκατοµµύρια ευρώ. Δεν
είναι µικρό το χρέος της Ισπανίας, της Πορτογαλίας κ.λπ.. Υπάρ-
χει, λοιπόν, έδαφος για µια εθνική στρατηγική, η οποία θα επι-
διώξει, θα βάλει φιλόδοξους στόχους, χωρίς να σηµαίνει ότι
έχουµε την αυταπάτη ότι αυτοί οι στόχοι θα εκπληρωθούν αµέ-
σως ή γρήγορα. Εδώ, όµως, µιλάµε για προβλήµατα ιστορικής
σηµασίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έρχονται στιγµές που πρέπει να
πάρουµε όλοι αποφάσεις. Η απόφαση, λοιπόν, από τον ελληνικό
λαό, απ’ ό,τι φαίνεται, έχει ληφθεί. Ο ΣΥΡΙΖΑ έχει σχέδιο και ο
λαός το αναγνωρίζει. Ο ΣΥΡΙΖΑ έχει τη βούληση και την αποφα-
σιστικότητα, είναι έτοιµος για τη µεγάλη κοινωνική συµµαχία η
οποία θα αναλάβει να ανορθώσει αυτόν τον τόπο από τις κατα-
στροφές που εσείς τον έχετε οδηγήσει.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Κύριε
Πρόεδρε, ζητώ τον λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Κύριε
Υπουργέ, έχετε τον λόγο για µία πολύ σύντοµη παρέµβαση.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Πριν από
λίγο ο Αντιπρόεδρος της Βουλής και Εισηγητής του ΣΥΡΙΖΑ, ο κ.
Δραγασάκης, διατύπωσε κάτι πάρα πολύ σοβαρό στην Αίθουσα
αυτή. Δηλαδή, µία βαριά κατηγορία ή µια βαριά συκοφαντία.
Είναι στο χέρι του να αποδείξει στη Βουλή ότι είναι το πρώτο και
όχι το δεύτερο.

Και για να γίνει αυτό υπάρχει µόνο µία µέθοδος: Ονοµατεπώ-
νυµο, κύριε Δραγασάκη! Με ονοµατεπώνυµα µιλούν οι έντιµοι
πολιτικοί…

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
…διότι αλλιώς -όχι άδικα- κινδυνεύουν να χαρακτηριστούν αλ-

λιώς. 
Και οφείλω να σας πω ότι µπορεί να έχουµε διαφορές, αλλά ο

καθένας σχηµατίζει µια προσωπική εικόνα και εκτίµηση για τον
κάθε Βουλευτή. Σήµερα εσείς µας απογοητεύσατε!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Κύριε Πρόεδρε, ζητώ τον λόγο επί προσωπικού.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Δηµιουρ-

γείται θέµα, αλλά παρακαλώ µην συνεχίσουµε αυτόν τον διάλογο
γιατί είναι άχαρος.

Ορίστε, κύριε Δραγασάκη, έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Εάν

υπάρξει επιµονή για ονόµατα, κύριε Σταµάτη, ίσως και αυτό να
το δούµε. Δεν είµαι έτοιµος ακόµα. 

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Φυλακή ποιους θα στείλετε;
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Εδώ,

στην Αίθουσα αυτήν, κύριε Δραγασάκη!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Βε-

βαίως, εδώ. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Τώρα να µας τα πείτε!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Το

πότε, θα το καθορίσω εγώ.
Δεύτερον, µέχρι τότε, κύριε Πρόεδρε, επειδή είχε ένα φιλικό

τόνο η παρέµβαση του κ. Σταµάτη, θα ήθελα να κάνω κι εγώ µία
φιλική πρόταση. 

Κύριε Σταµάτη, αν θέλετε, ελέγξτε όλη τη σειρά των τροπολο-
γιών που πέρασαν και ήρθαν εδώ και ψηφίστηκαν µε ευθύνη του
κ. Μπαλτάκου και µετά ξανασυζητάµε. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Κύριε

Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο για να απαντήσω. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Παρα-

καλώ, κύριε Υπουργέ, αλλά δεν είναι η διαδικασία αυτή.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Με υπαι-

νιγµό απάντηση δεν µπορεί να υπάρξει. Ο πολιτικός λόγος οφεί-
λει να είναι ευθύς. Καθαρός και ευθύς! Εσείς απευθύνατε βαρύ-
τατη ύβρη, συκοφαντία για εµάς και οφείλετε να αποδείξετε ότι
δεν είναι. Εσείς έχετε το βάρος της απόδειξης, όχι εµείς! 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Εν-
τάξει!

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Αντί, λοι-
πόν, να γελάτε, οφείλετε να σκεφτείτε το τελευταίο που σας
είπα, το γεγονός της απογοήτευσης στο πρόσωπό σας. Άλλη ει-
κόνα είχαµε για εσάς. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Το
δέχοµαι. Αν είναι γι’ αυτόν τον λόγο, κύριε Σταµάτη, νιώθω υπε-
ρήφανος. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος  Ι. Μεϊµαράκης): Τον λό-
γο έχει ο κ. Ρήγας για δεκαπέντε λεπτά. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν
µπορώ παρά να ξεκινήσω, κάνοντας µία παρατήρηση σε όσα
απαράδεκτα και προσβλητικά για την Ελληνική Βουλή και τους
Έλληνες Βουλευτές ανέφερε ο Αντιπρόεδρος της Βουλής, ο κ.
Δραγασάκης.

Κύριε Δραγασάκη, δεν είναι απάντηση το: «κοιτάξτε τις τρο-
πολογίες που ψηφίζετε». Δηλαδή τι υπονοείτε; Ότι εσείς που δεν
ψηφίσατε τον νόµο για το άνοιγµα των τραπεζικών λογαριασµών,
εσείς που δεν ψηφίσατε τον νόµο για τους οικονοµικούς εισαγ-
γελείς, πρέπει να σας κατηγορήσουµε ότι το κάνατε επίτηδες,
για να καλύψετε τους κοµµατικούς σας φίλους; 

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες της Νέας Δηµοκρατίας και
του ΠΑΣΟΚ)

Είναι ανεπίτρεπτο, λοιπόν, να προσπαθείτε µε αυτόν τον τρόπο
-αντί µε πολιτικά επιχειρήµατα- να λασπολογείτε σε βάρος των
συναδέλφων σας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητούµε σήµερα την παροχή
ψήφου εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση. Λένε κάποιοι: «Μα, τι να
την κάνετε την ψήφο εµπιστοσύνης; Γιατί τη ζητάτε; Ο λαός έχει
ήδη αποφασίσει». Ακούσαµε και αυτό το πρωτοφανές, πάλι από
τον κ. Δραγασάκη, ο οποίος µε εξέπληξε αρνητικά, γιατί µε αµε-
τροέπεια, αποφάνθηκε ότι µόλις µε τη συµπλήρωση δύο χρόνων
κυβερνητικής θητείας ο λαός έχει αποφανθεί και έχει επιλέξει
τον ΣΥΡΙΖΑ. Αν αυτό δεν είναι έπαρση, αν δεν είναι κοµµατικός
µικροµεγαλισµός, τι είναι; 

Είπατε ότι οι ευρωεκλογές έστειλαν έναν µήνυµα: Ότι τα κόµ-
µατα της συγκυβέρνησης, που κακώς κατά την άποψή µου τα
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αθροίζετε, έχουν ένα πολύ µικρό ποσοστό. Εσείς είχατε ένα πολύ
µεγάλο ποσοστό; Δηλαδή, το 26% αποτελεί, κατά την άποψή
σας, µία ακαταµάχητη πλειοψηφία που αποδεικνύει ότι σας έχει
επιλέξει ο ελληνικός λαός; 

Το δεύτερο που είπατε, ότι δηλαδή φαίνεται πως υπάρχει µια
δυσαρµονία ανάµεσα στο λαϊκό αίσθηµα και στη σηµερινή
Βουλή, αυτό, κατά την άποψή σας και κατά τις αντιλήψεις σας
για τη λειτουργία της δηµοκρατίας, κάθε πότε το µετράτε; Τον
πρώτο µήνα; Τον δεύτερο µήνα; Όταν βγαίνει η πρώτη δηµοσκό-
πηση, η δεύτερη, η τρίτη; Αν ήταν έτσι, σας θυµίζω ότι πριν από
τη λήξη της θητείας του κ. Οµπάµα, ο Οµπάµα φαινόταν ότι δεν
ξαναεκλέγεται. Θα έπρεπε, λοιπόν, µε τη δική σας άποψη, να δη-
λώσει την παραίτησή του, αφού οι δηµοσκοπήσεις τού έδειχναν
ότι δεν πρόκειται να κερδίσει στις προεδρικές εκλογές και να πα-
ραχωρήσει τη θέση του. Το ίδιο θα έπρεπε να κάνει και ο κ.
Ολάντ, επειδή οι δηµοσκοπήσεις στη Γαλλία τον δείχνουν σε κα-
τάρρευση, και ούτω καθ’ εξής. 

Ακούστε, φίλοι του ΣΥΡΙΖΑ: Η Κυβέρνηση αυτή, σύµφωνα µε
τη συνταγµατική τάξη και µε τη λειτουργία της δηµοκρατίας, έχει
τέσσερα χρόνια κυβερνητικής θητείας, σε µία περίοδο δύσκολη,
σε µία περίοδο γεµάτη προβλήµατα, κι εσείς θέλετε να κριθεί στα
δύο χρόνια, που ούτε στους καλύτερους καιρούς δεν µπορούσες
να κρίνεις µία κυβέρνηση, όταν οι δρόµοι που διάβαινε ήταν αν-
θόσπαρτοι. Δεν είναι έτσι, λοιπόν, τα πράγµατα. Και το ότι προ-
καλέσαµε ψήφο εµπιστοσύνης, το κάναµε για πολύ συγκε-
κριµένους λόγους. 

Πρώτον, διότι εσείς µε την τακτική του «άρπα-κόλλα» και του
«ρεσάλτο στην εξουσία» είχατε αρχίσει και διαµορφώνατε µία
επικίνδυνη για τον τόπο κατάσταση. Ο ελληνικός λαός, πέρα από
τα προβλήµατα που η κρίση του έχει επισωρεύσει, βρισκόταν σε
µία διαρκή ανασφάλεια τού τι θα µας ξηµερώσει, εάν θα γίνουν
εκλογές, εάν θα πέσει η Κυβέρνηση, εάν θα παραιτηθεί, εάν θα
επισπευσθεί η εκλογή του Προέδρου της Δηµοκρατίας. Όλα
αυτά έπρεπε να πάρουν µία θεσµική απάντηση. Και µε την πρό-
κληση για την παροχή ψήφου εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση δί-
νουµε µία θεσµική απάντηση σε αυτά τα ερωτήµατα. 

Λέµε, λοιπόν, ότι η εκλογή του Προέδρου της Δηµοκρατίας θα
γίνει στο συνταγµατικά προβλεπόµενο χρόνο –τελείωσε- µε τις
συνθήκες της εποχής, µε τις προτάσεις της εποχής, µε συγκε-
κριµένη συµφωνία που η Κυβέρνηση θα παρουσιάσει στον ελλη-
νικό λαό. Επίσης, από εδώ και µέχρι την έναρξη των διαδικασιών
για την εκλογή του Προέδρου της Δηµοκρατίας υπάρχουν πέντε
τουλάχιστον καθαροί µήνες, έτσι ώστε να ολοκληρωθεί αυτό το
σχέδιο εξόδου της χώρας από την κρίση µε συγκεκριµένα βή-
µατα.

Αυτά όλα, προφανώς, εσείς δεν τα θέλατε. Δεν θέλετε να
υπάρχει ηρεµία σε αυτόν τον τόπο. Κολυµπάτε µέσα στην ανα-
σφάλεια του πολίτη. Εκµεταλλεύεστε την ανασφάλεια της ελλη-
νικής κοινωνίας. Προσπαθείτε µε καταστροφολογικό τρόπο να
απαξιώσετε, να µηδενίσετε τις προσπάθειες που έχει κάνει η Κυ-
βέρνηση και τις θυσίες που έχει υποστεί ο ελληνικός λαός. 

Αυτή η ψήφος εµπιστοσύνης που ζητάµε δεν είναι µία ψήφος
εµπιστοσύνης προς την Κυβέρνηση, η οποία υποτίθεται ότι τα
έχει κάνει όλα καλά. Ζητάµε ψήφο εµπιστοσύνης για τη χώρα.
Τη χώρα θα την κρατήσουµε όρθια. Ζητάµε ψήφο εµπιστοσύνης
για τις προσπάθειες που έκανε ο ελληνικός λαός. Ζητάµε ψήφο
εµπιστοσύνης, για να υπάρχει µέλλον σε αυτόν τον τόπο. Αυτή
την έννοια έχει το ότι βάλαµε τη διαδικασία ψήφου εµπιστοσύ-
νης.

Μιλώντας όµως εκ µέρους της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
ΠΑΣΟΚ, θα ήθελα να θυµίσω σε όλους κάποια πράγµατα. Ανέ-
τρεξε ο κ. Βορίδης δύο χρόνια πριν και είπε ότι επί δύο χρόνια
υποστήκαµε λοιδορίες, προπηλακισµούς, ύβρεις, διώξεις ουσια-
στικά πολιτικές. 

Κύριε Βορίδη, δεν είναι δύο τα χρόνια. Τα χρόνια είναι πέντε.
Και τα προηγούµενα τρία χρόνια αυτά τα υπέστησαν µόνοι τους
οι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ. Τα υπέστησαν µόνοι τους σε µία κοι-
νωνία οργισµένη, αγανακτισµένη, που κάποιοι τροφοδοτούσαν
την αγανάκτηση µε λάθος συνταγές. Άρα, λοιπόν, θα πρέπει να
είµαστε δίκαιοι απέναντι στους εαυτούς µας και την ιστορία.

Εµείς αυτήν τη στιγµή στο ΠΑΣΟΚ έχουµε κυριολεκτικά περά-

σει µέσα από την κόλαση, αλλά έχουµε πάρει µία απόφαση και
τη διατρανώνουµε κάθε στιγµή. Δεν υπολογίζουµε, σε καµµία πε-
ρίπτωση, το πολιτικό κόστος, προσωπικό ή συλλογικό. Είµαστε
αταλάντευτοι σε µία και µόνη θέση, αρχή και στόχο: Να βγει η
χώρα από την κρίση, να χτίσουµε το µέλλον αυτής της χώρας σε
πολύ πιο στέρεα θεµέλια. Και αυτό θα το κάνουµε, λέγοντας την
αλήθεια, υπερασπίζοντας εκείνες τις µεταρρυθµίσεις που είναι
πραγµατικές και ουσιαστικές, χωρίς ιδεοληψίες. 

Δεν είναι η ώρα να λύσουµε τις ιδεολογικές µας διαφορές
τώρα. Προφανώς, οι συνταγές των ακραίων επιλογών «ή µόνο
ιδιωτική πρωτοβουλία ή µόνο κράτος» δεν είναι ορθές. Σήµερα,
όµως, µιλάµε για κάτι εντελώς διαφορετικό. Σήµερα, πρέπει η
χώρα να ξαναγίνει µία κανονική ευρωπαϊκή χώρα. Και αυτό δεν
µπορεί να συµβεί, εάν ο βηµατισµός µας δεν είναι προσεκτικός,
συγκεκριµένος, µε βάση συγκεκριµένο πρόγραµµα και µε τις αλ-
λαγές εκείνες που δεν θα επιβάλλονται από τις ιδεοληψίες µιας
νεοφιλελεύθερης τρόικας, αλλά θα ανταποκρίνονται στις πραγ-
µατικές ανάγκες της ελληνικής οικονοµίας.

Συµµετέχουµε, λοιπόν, σε αυτήν την Κυβέρνηση, όπως συµ-
µετείχαµε και πριν µόνοι µας στην ανάληψη όλων των ευθυνών,
για να βγει η χώρα από την κρίση. Και θυµίζω ότι στη δηµοσιο-
νοµική προσαρµογή που έγινε για µείον 24 δισεκατοµµύρια, τα
18 δισεκατοµµύρια από τα 24 αποµειώθηκαν, εξαφανίστηκαν,
µέχρι το 2012. 

Αγαπητοί συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, διάβαζα προχθές µία δή-
λωση του κ. Τσίπρα: «Η Ελλάδα…» -λέει- «…τώρα µπορεί να στα-
θεί µε θάρρος απέναντι στην Ευρώπη». Τώρα! Τώρα, βεβαίως,
µπορεί να σταθεί µε θάρρος απέναντι στην Ευρώπη, όταν έχουµε
µηδενίσει τα ελλείµµατα, όταν έχουµε αυξήσει την ανταγωνιστι-
κότητα και όταν έχουµε κάνει και ένα τεράστιο κούρεµα στο
χρέος. Τώρα, αλλά τώρα µε µέτρα που εσείς καταγγέλλετε. 

Δεν σας καταλαβαίνω, λοιπόν. Σας αρέσει το ότι έφτασε η
χώρα µέχρι εδώ και θέλετε να ξεκινήσετε από τώρα και πέρα,
αλλά µέχρι τώρα όλα αυτά τα πολεµούσατε. Λέτε, όµως, και κά-
ποια πράγµατα, τα οποία δεν στέκουν. 

Λέει ο κ. Δραγασάκης: «Δεν µας κάνατε σοβαρή κριτική. Δια-
φωνεί…» -λέει- «…κανένας µε την αύξηση του κατώτερου µι-
σθού;» Όχι. Όχι µόνο δεν διαφωνούµε, αλλά αν θέλατε να
κάνουµε και µία θεωρητική συζήτηση, θα λέγαµε να το πάµε και
στα 1.000 ευρώ. Το ζήτηµα δεν είναι αυτό. Το θέµα είναι ότι κά-
νετε προτάσεις, χωρίς να βασίζονται σε καµία περίπτωση σε πα-
ραδοχές οι οποίες είναι σοβαρές.

Ο κ. Λαπαβίτσας σας είπε κάτι, το οποίο είναι πραγµατικό και
βέβαια, ο κ. Λαφαζάνης δεν έχει καµµία αντίρρηση σε αυτό. Λέει,
λοιπόν, ο κ. Λαπαβίτσας, περιορισµός της λιτότητας χωρίς ελ-
λειµµατικό προϋπολογισµό δεν γίνεται. Και έχει δίκιο. Εσείς πώς
θα κατορθώσετε να έχετε και ανάπτυξη και σπάσιµο της λιτότη-
τας, αλλά να αποδέχεστε και τη δηµοσιονοµική προσαρµογή και
τον περιορισµό των ελλειµµάτων, αυτό µόνο εσείς µπορείτε να
το απαντήσετε. 

Άρα, λοιπόν, θα πρέπει να µας πείτε ξεκάθαρα «πού έχει καθί-
σει η µπίλια» -συγγνώµη για την έκφραση- αυτή την εβδοµάδα.
Τι έχετε αποφασίσει να κάνετε αυτή την εβδοµάδα; 

Ο κ. Δραγασάκης µίλησε για απόσυρση, χρησιµοποίησε δε και
αυτή τη λέξη. Απόσυρση του δηµόσιου χρέους. Ένας καινοφα-
νής όρος, δεν ξέρω εάν είναι οικονοµικός όρος, τι σηµαίνει από-
συρση του δηµόσιου χρέους; Και µας ρώτησε: Τι θα κάνετε
εσείς; Βρίσκετε το χρέος βιώσιµο και πώς θα διαπραγµατευτείτε; 

Εµείς, κοιτάξτε, διαπραγµατευόµαστε από την πρώτη στιγµή.
Προηγήθηκε ένα πρωτοφανές για τα παγκόσµια χρονικά κού-
ρεµα του ιδιωτικού χρέους της χώρας. Αυτήν τη στιγµή η χώρα
έχει το πιο «ασφαλές» δηµόσιο χρέος, γιατί το έχει απέναντι σε
κρατικές οντότητες και µπορούµε πράγµατι να είµαστε σίγουροι
ότι µε κάποιες παραµετρικές αλλαγές µπορεί το χρέος να πιστο-
ποιηθεί ότι είναι βιώσιµο. Μόνο ένα νούµερο να πάρετε υπόψη
σας. Ότι χρειαζόµαστε φέτος 65% λιγότερους πόρους για την
εξυπηρέτηση του δηµοσίου χρέους απ’ ότι στο παρελθόν. Ξέ-
ρετε τι σηµαίνει ο κρατικός προϋπολογισµός να έχει 65% λιγό-
τερο ανάγκη από πόρους για να εξυπηρετήσει το δηµόσιο χρέος;
Αυτά όλα τα αγνοείτε; Ή πατάτε επάνω σε αυτά επειδή τα φτιά-
ξαµε εµείς, τα καθυβρίζετε, τα απορρίπτετε, αλλά τα δεχόσαστε
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για να χτίσετε τη δική σας εκδοχή; Δεν µπορεί να τα έχετε όλα
δικά σας. Πρέπει να µας πείτε, λοιπόν, πιο είναι το δικό σας story.

Και κάτι άλλο δεν κάνατε. Τα είπατε όλα αυτά, µιλήσατε και
για σοσιαλισµό και για ένα σωρό πράγµατα, αλλά δεν είπατε για
το καινούργιο µοντέλο ανάπτυξης, το οποίο ονειρεύεστε. Εάν
δεν περιγράψουµε, εάν δεν παρουσιάσουµε το καινούργιο µον-
τέλο ανάπτυξης της χώρας, όλες οι άλλες εξαγγελίες θα πάνε
περίπατο για τον πολύ απλό λόγο: Έστω και αν αυξήσετε την
εσωτερική ζήτηση µε την αύξηση του κατώτερου µισθού -να το
δεχθώ- αυξάνετε την κατανάλωση σε ποιο παραγωγικό µοντέλο;
Αυτό που εισάγει; Και ποιο θα είναι το κέρδος της ελληνικής οι-
κονοµίας; Πάλι ελλείµµατα, πάλι δανεικά τα οποία δεν θα µπορεί
να µας τα δανείσει κανένας, άρα αδιέξοδο. Άρα, λοιπόν, δεν είναι
χωρίς κίνδυνο αυτό το οποίο εξαγγέλλετε.

Αν ο ελληνικός λαός είχε την ψυχραιµία, γιατί πραγµατικά ούτε
τις γνώσεις έχουν οι απλοί άνθρωποι ούτε την ψυχραιµία έχουν
µπροστά σε αυτόν τον ορυµαγδό της κρίσης να σκεφθούν κά-
ποια πράγµατα, θα καταλάβαιναν ότι, εκτός από την πολυφωνία
που έχετε, οι οικονοµικές σας προτάσεις δεν είναι ρεαλιστικές.

Η Κυβέρνηση -και ειδικότερα σε ό,τι αφορά το ΠΑΣΟΚ το
οποίο εκπροσωπώ- θα πρέπει µε πολύ µεγάλη συνέπεια και
χωρίς τα στραβοπατήµατα τα οποία κατά καιρούς κάνει και τα
οποία οφείλουµε και να παραδεχθούµε και να διορθώσουµε, να
οδηγήσει τη χώρα στην έξοδο από την κρίση. Να βγούµε στο ξέ-
φωτο. 

Και αυτό έχει συγκεκριµένα στάδια και συγκεκριµένα βήµατα:
Ολοκληρώνεται η αξιολόγηση-έκθεση. Ολοκληρώνεται το stress
test των τραπεζών. Αρχίζει να επαναλειτουργεί το τραπεζικό σύ-
στηµα, διασφαλισµένο. Στη συνέχεια, οι εταίροι µας είναι συµ-
βατικά υποχρεωµένοι να διασφαλίσουν, να πιστοποιήσουν τη
βιωσιµότητα του δηµοσίου χρέους. 

Από εκεί και πέρα, θα πρέπει να παρουσιάσουµε ενώπιον του
ελληνικού λαού την πρότασή µας για τη µετά κρίση εποχή, µια
συµφωνία, ένα νέο κοινωνικό συµβόλαιο µε συγκεκριµένο εθνικό
πρόγραµµα ανασυγκρότησης της χώρας, το οποίο θα είναι δικό
µας. Θα είναι -όπως λέγεται- δικής µας ιδιοκτησίας.

Αυτά όλα δεν γίνονται ούτε «άρπα κόλλα» ούτε µε εξόδους του
Μεσολογγίου ούτε µε χορούς του Ζαλόγγου ούτε µε όλα αυτά
τα οποία λέγατε µέχρι πρότινος και τα οποία τώρα κάπως έχετε
συµµαζέψει. Πράγµατι, είναι ανάγκη να είµαστε σε ένα σοβαρό
διάλογο µε τους δανειστές και τους εταίρους. Εκεί είναι ο χώρος
µας. Η Ευρωπαϊκή Ένωση είναι ο χώρος µας και δεν είναι ούτε
η Βενεζουέλα ούτε τα πειράµατα της Λατινικής Αµερικής. Όµως,
σε αυτούς τους χώρους συµµετέχεις ως ισότιµος, όταν είσαι ισό-
τιµος και όχι όταν προσπαθείς να γίνεις αρεστός. 

Μας κατηγορείτε, γιατί –λέει- συνοµιλούµε µε την κ. Μέρκελ
και είµαστε µερκελιστές. Θα µας πείτε τι είπατε µε τον κ. Άσµου-
σεν στο εστιατόριο που συνέφαγαν τα δύο στελέχη σας; Δηλαδή,
εσείς έχετε το δικαίωµα εν κρυπτώ, αναρµοδίως να συζητάτε µε
τριτοκλασάτα στελέχη της γερµανικής πολιτικής σκηνής και η
επίσηµη Κυβέρνηση δεν µπορεί να συνοµιλεί µε τους θεσµικούς
εκπροσώπους των δανειστών. 

Εσείς κάνετε προσπάθεια για να µπείτε στα µεγάλα σαλόνια,
να πάτε στη λίµνη Κόµο, να πάτε στο Βατικανό. Γιατί όλα αυτά;
Γιατί θα προσδώσουν κύρος στον ελληνικό λαό, στην πατρίδα
µας; Όχι. Γιατί θα φτιάξουν την εικόνα σας, σε µια Ευρώπη που
καταλαβαίνετε ότι δεν αρέσκεται σε φαινόµενα Μπέπε Γκρίλο και
σε τέτοιου είδους λεονταρισµούς, σε µια Ευρώπη η οποία είναι
σκληρή, είναι νεοφιλελεύθερη, είναι συντηρητική, αλλά τουλάχι-
στον σε ένα βαθµό θέλει και σοβαρούς συνοµιλητές.

Άρα, αγαπητοί φίλοι του ΣΥΡΙΖΑ, όταν όλα αυτά τα λύσετε,
όταν κατορθώσετε επιτέλους να αρθρώσετε ένα συγκροτηµένο,
συνεκτικό, ρεαλιστικό και εφαρµόσιµο πολιτικό λόγο και κυρίως
πολιτική πρόταση, τότε πράγµατι θα µπορέσετε να πείτε ότι
έχετε πείσει τον ελληνικό λαό. Μέχρι τότε να ξέρετε ότι ο χρόνος
είναι µακρύς και ειδικότερα σε τέτοιες περιόδους κρίσης οι από-
ψεις του κόσµου αλλάζουν πολύ σύντοµα. 

Εµείς, λοιπόν, είµαστε αποφασισµένοι ως ΠΑΣΟΚ να πάµε
µέχρι τέλους αυτό το ταξίδι, µε ένα και µόνο στόχο: η χώρα να
βγει όρθια, να βγει στέρεη και να έχει ένα µέλλον ελπιδοφόρο.
Θα υποστούµε τις πολιτικές συνέπειες και θα λύσουµε τις ιδεο-

λογικές µας διαφορές, όταν έρθει η ώρα. Κανέναν δεν έχουµε
παντρευτεί και µε τη Νέα Δηµοκρατία συνεργαζόµαστε για έναν
εθνικό στόχο.  Όµως, σήµερα είναι η περίοδος που πάνω και
πρώτα από όλα απαιτείται εθνική συναίνεση. Δεν φτάνουν ούτε
τα 25% ούτε τα 30% ούτε τα 35%. 

Σήµερα, περισσότερο από κάθε άλλη φορά, ο τόπος έχει
ανάγκη από εθνική συναίνεση. Εµείς, από την πρώτη στιγµή κα-
λέσαµε σε ένα τέτοιο διάλογο. Οι µάχες χαρακωµάτων, οι αντι-
παραθέσεις, οι διχαστικές διακηρύξεις, οι πολωτικές πολιτικές
δεν οδηγούν πουθενά. Εµείς, πιστοί σε αυτό το στόχο θα βγά-
λουµε, πιστεύουµε, τη χώρα από την κρίση και όταν έρθει η ώρα,
ο ελληνικός λαός θα αποφανθεί.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Τον λόγο
έχει ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Δηµαράς για δεκαπέντε λεπτά. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΗΜΑΡΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.   
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, έχουµε διαπιστώσει όλοι,

πρώτον, ότι η σηµερινή συνεδρίαση δεν είναι απολογισµός της
Κυβέρνησης ούτε συζήτηση για τον προϋπολογισµό. Είναι
συζήτηση για την ψήφο εµπιστοσύνης, που το Ελληνικό Κοινο-
βούλιο θα παράσχει στη συγκυβέρνηση. Δεύτερον, και πάρα
πολύ σηµαντικό, επίσης, είναι το εξής, ότι, αν µη τι άλλο, δεν
χρειάζεται από κανέναν να απολογηθεί για τις πολιτικές του
επιλογές.

Εµείς, λοιπόν, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, σε αυτή την τριή-
µερη συζήτηση για την ψήφο εµπιστοσύνης στη Βουλή επιση-
µαίνουµε ότι είναι περισσότερο από κάθε άλλη φορά καταλυτική
η συζήτηση αυτή για τον τρόπο λειτουργίας και αξιοπιστίας του
Ελληνικού Κοινοβουλίου. 

Πριν απαριθµήσω τους λόγους για τους οποίους πρέπει να
αποκατασταθεί και εµπεδωθεί η σχέση εµπιστοσύνης του
Ελληνικού Κοινοβουλίου µε τους Έλληνες πολίτες, θα πω δύο
λόγια µόνο για το δραµατικό περιστατικό που συνέβη στο Βόλο,
µε αποτέλεσµα ο ελληνικός λαός και οι Ένοπλες Δυνάµεις να
θρηνούν τρία νέα παιδιά. Να ευχόµαστε, βεβαίως, όλοι τα
καλύτερα για τον αξιωµατικό που δίνει µάχη για τη ζωή. Θερµά
συλλυπητήρια και συµπαράσταση στις οικογένειες των θυµάτων. 

Και εδώ πρέπει να πω ότι προς τιµήν του Ελληνικού Κοινο-
βουλίου συνέβη κάτι το πρωτόγνωρο στην Επιτροπή Θεσµών και
Διαφάνειας, η οποία συνεδρίασε χθες. Μετά από πρότασή µου -
επιτρέψτε µου το πρώτο πρόσωπο- να τηρηθεί ενός λεπτού σιγή
για τα θύµατα, σύσσωµοι και οι εκπρόσωποι των Ενόπλων
Δυνάµεων και ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας αλλά και οι Βουλευ-
τές που παρίσταντο τήρησαν ενός λεπτού σιγή για τα θύµατα,
για τα παιδιά του ελληνικού λαού που χάθηκαν άδικα. 

Επί της ουσίας τώρα, κατά τη γνώµη µας, το µήνυµα είναι ένα
και µόνο. Συναγερµός ενός πανεθνικού πατριωτικού και ενωτικού
µετώπου, ώστε να αντιµετωπιστούν τα κρίσιµα κοινωνικά και
οικονοµικά θέµατα που αντιµετωπίζει η πατρίδα µας. 

Και στο σηµείο αυτό, πρέπει να πω µε ιδιαίτερη περηφάνια ότι
οι Ανεξάρτητοι Έλληνες και το Άρµα Πολιτών -που εκπρο-
σωπείται στη Βουλή των Ελλήνων µε δύο Βουλευτές, αλλά τα
µέσα ενηµέρωσης ούτε έχουν αναφέρει τους δύο Βουλευτές
ούτε το Άρµα Πολιτών, για να δείτε πόση δηµοκρατία έχουµε και
στα µέσα ενηµέρωσης- κατάφεραν πριν από τρία χρόνια να
συνάψουν µία συµφωνία. Έχω εδώ το µνηµόνιο αυτής της
συνάντησης και της συµφωνίας µε ηµεροµηνία 17-4-2012. Ό-
ποιος διαφωνεί µε αυτά, ας έρθει να το πει, αν τα ξέρει. 

Εµείς, λοιπόν, θεωρούµε ότι µόνο µε ένα πανεθνικό, πατριω-
τικό και ενωτικό µέτωπο µπορούν να αντιµετωπιστούν τα κρίσιµα
κοινωνικά και οικονοµικά, αλλά και εθνικά, κυρίως, θέµατα της
πατρίδας µας. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ)

Η συγκυβέρνηση αποφάσισε για µικροκοµµατικούς κατά τη
γνώµη µας λόγους και για εσωτερικούς λόγους -των αντιπάλων
οι οποίοι υπάρχουν εντός των κοµµάτων- να καλέσει όλους εµάς
σήµερα, για να δώσουµε ψήφο εµπιστοσύνης. 

Τι σηµαίνει, όµως, αυτό; Τι σηµαίνει «ψήφος εµπιστοσύνης»;
Κατά τη γραµµατική ερµηνεία, «εµπιστεύοµαι» είναι η λέξη που

24 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



προέρχεται από την πρόθεση «εν» και το ρήµα «πιστεύω», που
σηµαίνει πίστη στις αρετές και ικανότητες κάποιου ή κάποιων. Τι
συµβαίνει σήµερα; Όσοι µας καλούν να δώσουµε ψήφο εµπιστο-
σύνης διακρίνονται άραγε για τις πολιτικές αρετές ή τις ικα-
νότητες τους; 

Ελάχιστο κριτήριο είναι να διακρίνουµε όλοι εµείς αν οι αιτού-
ντες την ψήφο µας λένε αλήθεια ή ψέµατα. Λοιπόν, χωρίς περι-
στροφές, εκτιµούµε ότι παραπλανούν, κοροϊδεύουν και εξαπα-
τούν τον ελληνικό λαό. Αλλού στοχεύουν -και θα δείτε πώς και
γιατί -µε τις δικές τους ερµηνείες και τις δικές τους δηµόσιες
δηλώσεις. 

Ψέµα πρώτο: Προεκλογικές υποσχέσεις ότι δεν πρόκειται να
υπάρξει περικοπή µισθών και συντάξεων µε ό,τι αυτό συνεπά-
γεται για τον ελληνικό λαό, που έχει επιβαρυνθεί µε απάνθρωπα
και άδικα και καθ’ οµολογίαν τους εξοντωτικά φορολογικά µέτρα.
Έχει γίνει ή όχι, παρ’ ότι άλλα έλεγαν πριν; 

Ψέµα δεύτερο: Θυµίζω τη δήλωση του σηµερινού Πρωθυ-
πουργού το 2010 στη ΔΕΘ. Τότε, ήταν αντιµνηµονιακός, Αρχη-
γός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, ο οποίος κατακεραύνωνε
την εφαρµογή του µνηµονίου, λέγοντας ειρωνικά τα εξής: «Παρά
τις σκληρές θυσίες του λαού, το µνηµόνιο –τάχα- οδηγεί σε
έξοδο από την κρίση, ενώ µειώνει το έλλειµµα από τη µία πλευρά
και το µεγαλώνει από την άλλη, µέσα από την ύφεση που προ-
καλεί». Αυτές είναι δηλώσεις του κυρίου Πρωθυπουργού, κατα-
γραµµένες σε βίντεο και µαγνητοφωνηµένες. 

Ψέµα τρίτο: Ρητά και κατηγορηµατικά ο κύριος Πρωθυπουρ-
γός είπε: «Αποκλείω κάθε συγκυβέρνηση µε το ΠΑΣΟΚ». Γιατί;
Γιατί όπως ο ίδιος είπε τότε: «συγκυβέρνηση θέλουν τριών ειδών
συµφέροντα». 

Ακούστε, κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµο-
κρατίας, τι είπε ο Πρωθυπουργός της χώρας τότε. Κι αυτό είναι
βιντεοσκοπηµένο, παρακαλώ, για να µην υπάρχουν ενστάσεις,
αντιρρήσεις ή αµφιβολίες για το αληθές των όσων αναφέρω. 

Πρώτον: «Συγκυβέρνηση θέλουν και συγκυβέρνηση θέλει, εν
προκειµένω, το ίδιο το ΠΑΣΟΚ, για να πέσουν στα µαλακά και να
µην ψάξουµε τις τεράστιες ευθύνες τους που µας έφεραν στο
µνηµόνιο. Αυτοί που νοµίζουν ότι θα γλιτώσουν, αλλά δεν θα γλι-
τώσουν», έλεγε ο κύριος Πρωθυπουργός, «απλά, συγκυβερ-
νούν». 

Δεύτερον: «Τη συγκυβέρνηση τη στηρίζουν όλα εκείνα τα συµ-
φέροντα και όλες εκείνες οι συντεχνίες που δεν θέλουν να αλ-
λάξει τίποτα στην Ελλάδα. Και όσο το ΠΑΣΟΚ είναι στα πράγ-
µατα, ακόµη και µε δεύτερο ρόλο στην Κυβέρνηση» -που σήµερα
συµβαίνει- «έχουν το κεφάλι τους ήσυχο». 

Έτσι γίνεται, κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, σύντροφοί µου,
πρώην, νυν και µελλοντικοί -δεν µε ενδιαφέρει καθόλου. Έτσι εί-
χαµε φανταστεί εµείς το ΠΑΣΟΚ, που οµολογείται από τον Πρω-
θυπουργό της χώρας και που σήµερα Αντιπρόεδρος αυτού του
ΠΑΣΟΚ που έχει αποµείνει είναι ο κ. Βενιζέλος; 

Τρίτον: «Τη συγκυβέρνηση τη θέλουν όλες αυτές οι δυνάµεις
µέσα ή έξω από την Ελλάδα, που θέλουν µια Κυβέρνηση αδύ-
ναµη και µια Κυβέρνηση ελεγχόµενη. Δεν µπορούµε να βγούµε,
φίλες και φίλοι, από την ύφεση µαζί µε εκείνους που µας έφεραν
στην ύφεση. Δεν µπορούµε να πούµε την αλήθεια στο λαό µαζί
µε εκείνους που κοροϊδέψαν το λαό». 

Αυτοί οι δυο συγκυβερνούν. Αυτοί που έλεγαν αυτά, δύο και
τρία χρόνια πριν. Και αυτοί ζητούν ψήφο εµπιστοσύνης. Ε, ας τη
δώσουµε για να δούµε τι και ποιος ακριβώς είναι και ο ρόλος ο
δικός µας. 

Σήµερα ο κύριος Πρωθυπουργός, µαζί µε τον Αρχηγό του
ΠΑΣΟΚ, ζητούν να τους εµπιστευθούµε. Ο κύριος Πρωθυπουρ-
γός πριν από τρία χρόνια είπε για τη ΔΕΗ τα εξής: «Δεν µπο-
ρούµε να «σκοτώνουµε» για ένα κοµµάτι ψωµί µονάδες της ΔΕΗ.
Είναι ζήτηµα εθνικού συµφέροντος. Η ιδιωτικοποίηση, ιδιαίτερα
της ενέργειας, απαιτεί στρατηγικό σχεδιασµό. Ό,τι τώρα δί-
νουµε, αύριο θα το µετανιώνουµε ή θα το πληρώνουµε πολλα-
πλάσια». Κι όµως, συνέβη αυτό. Κι όµως, κανένας δεν απολογή-
θηκε γι’ αυτό στη συνέχεια. 

Οι δηλώσεις και των δύο Αρχηγών που συγκυβερνούν, σας
διαβεβαιώνω ότι είναι πάρα πολλές. Και είναι πολλές στα αρχεία
µου και στα δικά σας και στα αρχεία κάποιων άλλων. Και οι δη-

λώσεις αυτές είναι µαγνητοφωνηµένες, παρακαλώ και βιντεοσκο-
πηµένες. Δεν λέω λόγια που µου ήρθαν έτσι ξαφνικά, µόνο και
µόνο για να ασκήσω αντιπολίτευση. 

Σήµερα, µας ζητούν ψήφο εµπιστοσύνης. Μένω σε αυτό. Είτε
τους δοθεί είτε όχι, το βέβαιο είναι ότι αυτή η συζήτηση, µε όποιο
αποτέλεσµα –κατά την εκτίµηση µας- θα καταλήξει σε πολιτικό
«τσουνάµι» µίσους και διχασµού. 

Γιατί; Γιατί µε µικροκοµµατικές επιλογές δεν πρόκειται να
δοθεί λύση στην ανάγκη του ελληνικού λαού για ενότητα και συ-
ναδέλφωση επί τη βάσει αρχών οι οποίες πρέπει να συµφωνη-
θούν πριν από τις εκλογές και όχι µετά τις εκλογές για να
ασκήσουµε την εκτελεστική εξουσία. 

Δυστυχώς, για λόγους προσωπικούς πιστεύω –λυπάµαι, αλλά
θα το πω- ότι ο ένας από τους δύο συγκυβερνώντες κοιτάει έν-
τροµος προς την πλευρά του κ. Κώστα Καραµανλή και ο άλλος
επίσης φοβάται τον κ. Γιώργο Παπανδρέου, που δεν ξέρουµε και
αν θα έρθει να ψηφίσει και τι θα πει. Αυτό συµβαίνει γιατί και οι
δυο γνωρίζουν ότι οι εκλογές είναι αναπόφευκτες και πρέπει έτσι
κι αλλιώς να γίνουν και θα γίνουν. Απλά θέλουν στην επόµενη
εκλογική αναµέτρηση να είναι εκείνοι οι οποίοι θα ηγηθούν των
κοµµάτων τους. 

Κι εδώ, λοιπόν, είναι το τραγικό που η προσωπική επιδίωξη ξε-
περνά την ανάγκη να υπάρξει εθνική δηµοκρατική λύση, προς
όφελος του ελληνικού λαού. Ισχυρίζονται ότι µε την ψήφο εµπι-
στοσύνης θα τεθεί τέρµα στην προεδρολογία και ότι θα υπάρξει
ήρεµη πολιτική ζωή έως τότε, που το Σύνταγµα έτσι κι αλλιώς
ορίζει τι πρέπει να γίνει για την εκλογή του νέου Προέδρου της
Δηµοκρατίας. Πείτε µου πόσο υποκριτικό είναι αυτό. Πείτε µου
ακόµα και αν πάρει αυτή η Κυβέρνηση ψήφο εµπιστοσύνης την
Παρασκευή, θα σταµατήσει η συζήτηση για την προεδρολογία
και για την πιθανότητα διεξαγωγής εκλογών σε πολύ σύντοµο
χρονικό διάστηµα; Δεν το πιστεύω και θα το δούµε κι ας εκτεθώ
εγώ.

Για όλα αυτά, λοιπόν, και για άλλα πολλά, αλήθεια αναρωτιέ-
µαι: Ποιος νοµιµοποιείται τελικά για να τους εµπιστευθεί; Υπο-
στηρίζουν ψευδώς ότι η ψήφος εµπιστοσύνης, εφόσον την
πάρουν, θα σηµαίνει επιβεβαίωση της δεδηλωµένης, µιας δεδη-
λωµένης, όµως, η οποία προ πολλού έχει απωλεσθεί, δεν υπάρ-
χει καν και είναι απίστευτο το γεγονός ότι η µειοψηφία του
ελληνικού λαού, όποιοι εκ του ελληνικού λαού προτιµούν ακόµα
να στηρίζουν αυτές τις δύο δυνάµεις της παρακµής, να διαθέτει
σήµερα την πλειοψηφία στο Ελληνικό Κοινοβούλιο, µια πλειοψη-
φία που κυβερνά µε µνηµόνια, µε µεσοπρόθεσµα, µε δεκάδες
πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου. Νοµιµοποιούνται, άραγε, να
το κάνουν αυτό; Έχουν ηθικό, νοµικό, συνταγµατικό και πολιτικό
δικαίωµα ταυτοχρόνως; 

Είναι φανερό ότι και οι δύο αδιαφορούν για το τι επιθυµεί η
πλειοψηφία του ελληνικού λαού. Σε όσους νοµίζουν ότι εξυπη-
ρετώντας µικροκοµµατικές επιδιώξεις µπορούν να περιφρονούν
το Σύνταγµα, τους νόµους, γραπτούς και άγραφους, εµείς τους
γυρίζουµε την πλάτη. Με την άρνησή µας να δώσουµε ψήφο εµ-
πιστοσύνης περιφρονούµε όλους όσοι επιδιώκουν ακόµη µια
φορά να αποπροσανατολίσουν και να εξαπατήσουν τον ελληνικό
λαό.

Εν κατακλείδι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µπορεί αυτό που
θα πω να το εκλάβετε ως υπερβολικό, πάντως δεν θέλω να προ-
σβάλω πρόσωπα, αλλά αναφέροµαι απλά στην ιστορία, έτσι του-
λάχιστον όπως την έχω ζήσει από τα φοιτητικά µου χρόνια, τότε
που µε τη φωτογραφική µου µηχανή κατέγραφα όλα τα συνθή-
µατα σε πανεπιστήµια, σε δρόµους, κ.λπ., και πολλοί από εσάς
γνωρίζετε κιόλας ένα βιβλίο που είχα βγάλει τότε, που είχα την
τιµή και την τύχη στη ζωή µου να το κάνω.

Υπήρχε ένα σύνθηµα στη Σχολή του Πανεπιστηµίου Αθηνών,
που το είχανε γράψει τότε εκείνοι οι περίεργοι τρυφεροί-µουρλοί
της εποχής, που δεν µπορούσαν να είναι πλειοψηφία στις κοµ-
µατικές φοιτητικές οργανώσεις και έγραφαν: «Εις οιωνός άρι-
στος, αµύνεσθαι για την πάρτη σας». Ήταν κάτι που κυριάρχησε
στη συνέχεια και ως συµπεριφορά σε πολλά πρόσωπα και σε
πολλές κοινωνικές οµάδες.

Εν τέλει, για να τελειώσω, ξέρετε ένα µεγάλο θέµα σήµερα
είναι ότι µία συνάντηση δηµοκρατικών, πατριωτικών, αντιµνηµο-
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νιακών δυνάµεων θα µπορούσε να ανατρέψει την πολιτική, αυτή
τη νεοφιλελεύθερη που ασκεί σήµερα η συγκυβέρνηση της Νέας
Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ, ό,τι σηµαίνει πια σήµερα Νέα Δη-
µοκρατία και ΠΑΣΟΚ.

Σε όλους, λοιπόν, όσοι αγωνιούν έχω να πω κάτι, που θα µας
προβληµατίσει και µας προβληµατίζει έτσι κι αλλιώς. Έγραφαν
πάλι σ’ έναν τοίχο του πανεπιστηµίου κάποιοι φοιτητές, που ζού-
σαν την εποχή εκείνη τις αδυναµίες ενός κινήµατος να διατυπώ-
σει ενωµένο την άποψή του, το εξής: «Το ένα κόµµα δέρνει το
άλλο και τα δύο το κίνηµα».

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των ΑΝΕΛ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Και εµείς ευχαριστούµε,
κύριε συνάδελφε.

Τον λόγο έχει ο εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας, ο κ. Γιάννης
Μιχελάκης.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συζήτηση για την παροχή

ψήφου εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση αποτελεί µία κορυφαία
διαδικασία του κοινοβουλευτικού µας συστήµατος. 

Η απόφαση της Κυβέρνησης να προσφύγει σ’ αυτήν την επι-
τακτικά αναγκαία κίνηση, συνδέεται άµεσα µε τον αγώνα που
δίνει στο εσωτερικό µέτωπο και το διεθνές πεδίο για την έξοδο
της χώρας από την  κρίση, την επιστροφή στην ανάπτυξη, την
αναγέννηση των χαµένων ελπίδων. Αποτελεί κίνηση υπευθυνό-
τητας και σταθερότητας, ισχυρή διαπραγµατευτική θέση της Κυ-
βέρνησης σε µια κρίσιµη και αποφασιστική στιγµή για τη χώρα,
την ώρα της τελευταίας αξιολόγησης, αλλά και λίγο πριν αρχίσει
η κρίσιµη διαπραγµάτευση για το χρέος, τη στιγµή που η Κυβέρ-
νηση µετά από δύσκολες αποφάσεις και µεγάλες θυσίες του ελ-
ληνικού λαού ανταποκρίθηκε στις δεσµεύσεις της και απαιτεί
από τους εταίρους της να ανταποκριθούν και εκείνοι στις δικές
τους.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Β’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΛΑΝΤΖΗΣ)

Είναι, ταυτόχρονα, µια έµπρακτη απάντηση στα σχέδια του ΣΥ-
ΡΙΖΑ που οδηγούν σε πολιτική ανωµαλία. Είναι απάντηση σε αυ-
τούς που δεν διστάζουν να βάλουν σε κίνδυνο τη χώρα την πιο
κρίσιµη στιγµή. Πρόκειται για σχέδια που δεν στρέφονται απλά
και µόνο εναντίον της Κυβέρνησης, αλλά πλήττουν την ίδια τη
χώρα, πλήττουν την οικονοµία και πλήττουν τα συµφέροντα των
πολιτών, γιατί η βιωσιµότητα του χρέους είναι το τελευταίο από
τα τρία βήµατα για την οριστική έξοδο από την κρίση.

Το πρώτο βήµα ήταν το πρωτογενές πλεόνασµα. Τα καταφέ-
ραµε νωρίτερα απ’ ότι προέβλεπε το πρόγραµµα, διαψεύδοντας
τις Κασσάνδρες, εκτός και κυρίως εντός της χώρας, που το θε-
ωρούσαν ανέφικτο.

Το δεύτερο βήµα ήταν η έξοδος στις αγορές. Το πετύχαµε και
αυτό, όχι  µόνο νωρίτερα αλλά και µε καλύτερους όρους απ’ ότι
περίµεναν όλοι.

Το τρίτο βήµα είναι η διασφάλιση της διαχειρισιµότητας του
χρέους, γιατί µόνο έτσι θα καταστεί η Ελλάδα ελκυστικός επεν-
δυτικός προορισµός, µόνο έτσι θα ενισχυθεί ακόµη περισσότερο
η εµπιστοσύνη στην οικονοµία µας, µόνο έτσι θα έλθουν άφοβα
νέα κεφάλαια στη χώρα, θα επιταχυνθεί η ανάπτυξη και θα ανοί-
ξουν νέες θέσεις εργασίας.

Έγιναν, βέβαια, σε ό,τι αφορά το χρέος σηµαντικά βήµατα.
Πέρα από το κούρεµα και την επαναγορά χρέους, υπογραµµίζω
την επίτευξη εξαιρετικά χαµηλών επιτοκίων. Η Ελλάδα έχει δα-
νειστεί µε επιτόκια 0,80% και 1,7%. Οι πληρωµές σε τόκους είναι
οι χαµηλότερες πάνω από δέκα χρόνια. Σήµερα, πληρώνουµε σε
τόκους κάτω από το µισό, σε σχέση µε εκείνα που πληρώναµε
πριν από την κρίση. Πληρώνουµε σε τόκους κάτω από το 1/3 σε
σχέση µε εκείνα που πληρώναµε στα πρώτα δύο χρόνια της κρί-
σης. Και, βέβαια, διεκδικούµε µία νέα συµφωνία, που θα καθιστά
απόλυτα διαχειρίσιµο το δηµόσιο χρέος στα επόµενα χρόνια.

Ποια είναι, όµως, η θέση του ΣΥΡΙΖΑ για το ελληνικό χρέος;
Πρέπει  να ξέρουµε και τι λένε αυτοί που διεκδικούν την ψήφο
του ελληνικού λαού.

Ο κ. Γιάννης Δραγασάκης, υπεύθυνος προγράµµατος του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, υποστηρίζει πως αντί για κούρεµα µπορεί να γίνει πάγωµα.

Ο κ. Γιώργος Σταθάκης, που είναι τοµεάρχης ανάπτυξης, δηλώ-
νει πως δεν είναι θέση του ΣΥΡΙΖΑ η µονοµερής διαγραφή χρέ-
ους. Προσθέτει, µάλιστα, πως µια µεγάλη επιµήκυνση µπορεί να
ισοδυναµεί µε το κούρεµα.

Ο Ευρωβουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ κ. Κώστας Χρυσόγονος επανα-
λαµβάνει τα ίδια, αλλά την ίδια στιγµή ο Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ. Λαφαζάνης επιµένει στο µεγάλο
κούρεµα. Ο κ. Αλέξης Μητρόπουλος, Τοµεάρχης Διοικητικής Με-
ταρρύθµισης, ζητά ουσιαστικά να τιµωρηθούν µε ένα νέο κού-
ρεµα οι χώρες που δάνεισαν την Ελλάδα, γιατί –όπως λέει- είναι
υπεύθυνες για το µνηµόνιο. Την ίδια ώρα, το αδελφό κόµµα του
ΣΥΡΙΖΑ στη Γερµανία το “Die Linke” έχει πάρει ξεκάθαρη θέση
εναντίον του κουρέµατος του ελληνικού χρέους. 

Και, δυστυχώς, η ασυνεννοησία δεν σταµατά εδώ. Ο Αρχηγός
του ΣΥΡΙΖΑ υποσχόταν στην ΔΕΘ ότι το «πρώτο βράδυ της νίκης
θα ακυρώσουµε το µνηµόνιο» και ο κ. Σκουρλέτης, εκπρόσωπος
τύπου, δηλώνει ότι «δεν θα γίνει σε µια µέρα η καταγγελία του
µνηµονίου, γιατί προϋποθέτει συµµαχίες σε ευρωπαϊκό επίπεδο». 

Τι σχεδιάζει τελικά ο ΣΥΡΙΖΑ; Τι θα έκανε εάν ποτέ γινόταν Κυ-
βέρνηση; Σε ποιο αδιέξοδο θα οδηγούσε τη χώρα; Κάποιοι άλλοι
λένε ότι θα προχωρούσαν σε στάση πληρωµών και κάποιοι άλλοι
υπόσχονται δηµοψηφίσµατα. 

Και ρωτάµε: Δεν ανησυχούν ακούγοντας αυτά που οι ίδιοι
λένε; Δεν ανησυχούν ουσιαστικά γι’ αυτό το αλαλούµ; Η αλήθεια
είναι ότι ο ΣΥΡΙΖΑ χωρίστηκε πάλι σε συνιστώσες. Άλλα λέει ο
ένας και άλλα ο άλλος. Άλλα λένε µέσα και άλλα έξω από τη
χώρα. Άλλα το πρωί και άλλα το βράδυ. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, απέναντι στην πολυγλωσσία του
ΣΥΡΙΖΑ εµείς κάνουµε πράξη ένα εθνικό στρατηγικό σχέδιο για
την έξοδο από την κρίση. Απεµπλοκή από το µνηµόνιο, αποχώ-
ρηση από το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο και λύση στο πρό-
βληµα του χρέους, όχι µε λόγια, αλλά µε πράξεις. 

Η χώρα πέτυχε όλους τους στόχους που τέθηκαν στο Eu-
rogroup του Νοεµβρίου του 2012 και είναι έτοιµη για το επόµενο
βήµα. Το πρωτογενές πλεόνασµα της Γενικής Κυβέρνησης κατά
το πρώτο οκτάµηνο του 2014 διαµορφώθηκε στα 2,5 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ, δηλαδή ποσοστό 1,3% του ΑΕΠ. Όλα τα οικονοµικά
αποτελέσµατα επιβεβαιώνουν ότι  βρισκόµαστε πολύ κοντά, όχι
απλώς στην επίτευξη, αλλά και στην υπερκάλυψη του στόχου,
που ήταν 1,5% του ΑΕΠ.

Κάνουµε πράξη την αποκατάσταση της δηµοσιονοµικής ισορ-
ροπίας και το νοικοκύρεµα του κράτους. Και θα αναφέρω µόνο
µερικά χαρακτηριστικά παραδείγµατα που το επιβεβαιώνουν: Η
δαπάνη της δηµόσιας υγείας ήταν ανεξέλεγκτη -αυτό το γνωρί-
ζαµε όλοι. Σήµερα, τα δηµόσια νοσοκοµεία έχουν συνεχή παρα-
κολούθηση του κόστους λειτουργίας τους µε σύγχρονες µεθό-
δους και η σπατάλη έχει περικοπεί δραστικά. 

Σήµερα η δαπάνη αυτή έχει υποχωρήσει κάτω από το µισό. Η
Ελλάδα αγοράζει τα φάρµακα στις φθηνότερες τιµές στην Ευ-
ρώπη, ενώ αυξήθηκε η πρόσβαση του κοινού σε νέα σκευά-
σµατα. Επίσης, υπάρχει στην Ελλάδα για πρώτη φορά κάλυψη
των ανασφάλιστων, ενώ υπάρχει και πρωτοποριακό σύστηµα
ηλεκτρονικής συνταγογράφησης.

Μέχρι πρόσφατα χρειάζονταν δύο ή τρία χρόνια για να βγουν
οι συντάξεις. Τώρα ο συνταξιούχος παίρνει το 80% της σύνταξης
µέσα σε λίγους µήνες στον ιδιωτικό τοµέα και το 50% ήταν στο
δηµόσιο. Ειδικά για το δηµόσιο, σε εννέα µήνες βγαίνει η σύν-
ταξη και ο συνταξιούχος παίρνει αναδροµικά τα οφειλόµενα των
προηγούµενων µηνών. 

Με την ηλεκτρονική καταγραφή του ασφαλιστικού ιστορικού
όλων των Ελλήνων εργαζοµένων, σύµφωνα µε το σύστηµα
«Άτλας» του Υπουργείου Εργασίας, πολύ σύντοµα ο τρόπος απο-
νοµής της σύνταξης θα αλλάξει ριζικά και θα γίνεται απλά µε το
πάτηµα ενός κουµπιού. 

Στόχος µας είναι µια πιο ευέλικτη και λειτουργική οργανωτική
δοµή της κοινωνικής ασφάλισης, που θα ενισχύει ακόµα περισ-
σότερο τη βιωσιµότητα του συστήµατος, χωρίς καµµία επίπτωση
στις παροχές και τα όρια ηλικίας. 

Μέχρι πρόσφατα, δεκάδες χιλιάδες συντάξεις-µαϊµού και επι-
δόµατα σε ψευτοανάπηρους επιβάρυναν τα ασφαλιστικά ταµεία
και τον φορολογούµενο. Τώρα, όλα αυτά βρέθηκαν και κόπηκαν,
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µε αποτέλεσµα να έχουν επιστρέψει στο δηµόσιο πολλά εκατοµ-
µύρια ευρώ, για να διασωθούν ακόµα περισσότερα. 

Σύντοµα θα ανακοινωθεί και ο ειδικός χάρτης για τη µείωση
της φορολογίας. Ξεκινήσαµε µε τη µείωση του ΦΠΑ στην εστία-
ση, τη µείωση του ειδικού φόρου κατανάλωσης στο πετρέλαιο
θέρµανσης και τη µείωση του φόρου κοινωνικής αλληλεγγύης.

Στόχος τώρα είναι η σταδιακή µείωση στο φόρο εισοδήµατος
φυσικών προσώπων µε µέγιστο το 32%, από 42% που είναι σή-
µερα, η µείωση του φόρου επιχειρηµατικών κερδών στο 15% από
το 25% που είναι σήµερα, η µείωση του ΦΠΑ σε άλλους κλάδους
και βέβαια η µείωση του ΕΝΦΙΑ, στην εφαρµογή του οποίου έγι-
ναν µεγάλα λάθη. 

Ενώ εµείς δροµολογούµε φοροελαφρύνσεις, ο ΣΥΡΙΖΑ σχε-
διάζει και κάποιους νέους φόρους. Στο πρόγραµµά του για τον
πολιτισµό, για παράδειγµα, ανήγγειλε δύο νέους φόρους: 8%
µέσω των εταιρειών κινητής τηλεφωνίας και 4% σε όσους παρα-
κολουθούν ταινίες εκτός της τηλεοπτικής τους συσκευής. 

Μέσα στο επόµενο τετράµηνο θα ανακοινωθούν οι µεγάλες
µεταρρυθµίσεις για τις αποκρατικοποιήσεις, την αξιοποίηση της
περιουσίας του δηµοσίου, αλλά και το χτύπηµα της γραφειοκρα-
τίας. Έχει ανοίξει ο δρόµος για µεγάλες επενδύσεις σε κρίσιµους
τοµείς ύψιστης προτεραιότητας και ιδιαίτερα για την αξιοποίηση
των στρατηγικής σηµασίας υποδοµών, όπως είναι τα λιµάνια, τα
αεροδρόµια και οι µαρίνες. 

Όλα αυτά εντάσσονται ήδη στο ελληνικό πρόγραµµα µεταρ-
ρυθµίσεων που δεν θα µας επιβάλλεται απέξω. Είναι το δικό µας
πρόγραµµα µεταρρυθµίσεων και αφορά πράγµατα που σε όλο
τον κόσµο έχουν ήδη γίνει και έχουν ήδη αποδώσει. Είναι ρεαλι-
στικά προγράµµατα για την ανάπτυξη, τη δηµιουργία νέων θέ-
σεων εργασίας, την εξωστρέφεια και την ανταγωνιστικότητα. 

Δίνουµε προτεραιότητα στην πρωτογενή παραγωγή, κυρίως
στη γεωργία και την κτηνοτροφία και βέβαια, στον τουρισµό που
καταγράφει ήδη θεαµατική άνοδο, αλλά και στη µεταποίηση, την
ενέργεια, τη διαχείριση των υδάτινων πόρων και σε σύγχρονους
κλάδους καινοτοµίας και τεχνολογικών εφαρµογών. 

Για την αγροτική παραγωγή στόχος µας είναι –και έχει πολύ
µεγάλη σηµασία, κύριοι συνάδελφοι- να µειωθεί το αγροτικό κό-
στος, τα επιτόκια των αγροτικών δανείων, το κόστος ενέργειας
µε την κάρτα πετρελαίου και το ασφαλιστικό κόστος των νόµιµων
ξένων µετακλητών εργατών. 

Για όλα αυτά µας προϊδεάζει το προσχέδιο του προϋπολογι-
σµού του 2015, που θα είναι για πρώτη φορά από τη Μεταπολί-
τευση ισοσκελισµένος, αφού προβλέπει δηµοσιονοµικό έλλειµµα
0,2%, αύξηση του ΑΕΠ 2,9%, µείωση της ανεργίας 22,5%, αύ-
ξηση της απασχόλησης κατά 2,6% και πρωτογενές πλεόνασµα
5,4 δισεκατοµµύρια ευρώ. 

Τονίζω ότι δεν υπάρχει κανένα εισπρακτικό µέτρο και ότι η
προβλεπόµενη αύξηση των δηµοσίων εσόδων θα προέλθει από
την αύξηση του ΑΕΠ κατά 2,9% και από την ένταση των προσπα-
θειών για πάταξη της φοροδιαφυγής. 

Όλα αυτά δείχνουν µε τον πιο έµπρακτο τρόπο ότι η Ελλάδα
επιτέλους αλλάζει σελίδα. 

Τώρα πλέον, πρωταρχικό µας µέληµα είναι η σταδιακή αποκα-
τάσταση των αδικιών και η ανακούφιση των πολιτών. Προγραµ-
µατίζονται ακόµη για άµεση εφαρµογή εκπτώσεις στα πρόστιµα
για τη µη καταβολή φόρων. Από την 1η Οκτωβρίου, µε µια απλή
αίτηση στο TAXISNET, οι επιχειρήσεις µε τζίρο έως 500.000 ευρώ
µπορούν να ενταχθούν στο νέο καθεστώς «δεν αποδίδω ΦΠΑ, αν
δεν τον έχω εισπράξει». Δροµολογείται λύση στο θέµα των κόκ-
κινων επιχειρηµατικών δανείων, αλλά και παράταση στην προ-
στασία από πλειστηριασµούς για την πρώτη κατοικία.
Σχεδιάζεται σηµαντική αύξηση των δόσεων –έως και εκατό δό-
σεις- για τις ληξιπρόθεσµες οφειλές προς εφορία και ασφαλι-
στικά ταµεία. 

Εδώ θα µου επιτρέψετε να θυµίσω ότι στη διάρκεια της θη-
τείας µου στο Υπουργείο Εσωτερικών νοµοθετήσαµε τη ρύθµιση
των οφειλών ιδιωτών και επιχειρήσεων προς τους δήµους έως
και εκατό δόσεις µε παράλληλη διαγραφή και µείωση προστίµων
και προσαυξήσεων. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η αντίστροφη µέτρηση άρχισε.
Είµαστε στην πόρτα που βγάζει τη χώρα µας από την κρίση. Συ-

νεχίζουµε µε στέρεα και σίγουρα βήµατα. Είναι χρέος όλων µας
να διασφαλίσουµε την πορεία αυτή. Είναι υποχρέωσή µας απέ-
ναντι σε όλους τους Έλληνες να εγγυηθούµε ότι τελειώνουν οι
θυσίες και αρχίζει η αποκατάσταση των αδικιών. 

Πάνω από όλα, είναι υποχρέωσή µας να µην αφήσουµε σενά-
ρια πολιτικής ανωµαλίας να τινάξουν τα πάντα στον αέρα. Δεν
είναι ζήτηµα κοµµατικής σκοπιµότητας. Είναι υπόθεση ύψιστης
εθνικής ευθύνης. Αυτό το νόηµα έχει και η ψήφος εµπιστοσύνης
στην Κυβέρνηση και τον Πρωθυπουργό Αντώνη Σαµαρά. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ευχαριστούµε κι
εµείς.

Παρακαλώ να πάρει τον λόγο ο συνάδελφος κ. Ηλίας Πανα-
γιώταρος, εισηγητής της Χρυσής Αυγής.

ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς να εκφράσω, για λογαριασµό τού παρανόµως εγ-

κλείστου πολιτικού κρατουµένου Αρχηγού της Χρυσής Αυγής Νι-
κόλαου Μιχαλολιάκου και των υπόλοιπων κρατουµένων, τα
ολόψυχα συλλυπητήρια προς τις οικογένειες των παλικαριών
που έδωσαν τη ζωή τους για την πατρίδα.

Έρχοµαι τώρα στην πρόταση ψήφου εµπιστοσύνης προς τη
συγκυβέρνηση της συµφοράς. Ακούσαµε τον κ. Βορίδη να ανα-
φέρεται σε «φίµωση». Αυτό είναι ύβρις, γιατί η µόνη φίµωση που
βλέπουµε –όσοι θέλουν να δουν και δεν βάζουν, σαν στρουθο-
κάµηλοι το κεφάλι τους µέσα στην άµµο- είναι το γεγονός ότι η
Βουλή λειτουργεί µε διακόσιους ενενήντα δύο Βουλευτές και πα-
ρανόµως σε οκτώ πολιτικούς κρατούµενους δεν επέτρεψαν να
έρθουν σε αυτήν την τριήµερη συζήτηση για την παροχή ή όχι
ψήφου εµπιστοσύνης προς την Κυβέρνηση. Αυτά, για να ξέρουµε
τι σηµαίνει όταν µιλάµε για φίµωση, στην οποία αναφέρθηκε ο κ.
Βορίδης, ο τσεκουροφόρος κ. Βορίδης, όπως θυµάστε παλαι-
ότερα. 

Παρεµπιπτόντως, ο κ. Βορίδης που πρωτοστάτησε στις διώ-
ξεις εις βάρος της Χρυσής Αυγής, που είχε µιλήσει πριν από τη
δολοφονία Φύσσα για εγκληµατική οργάνωση και ότι θα πάνε οι
Βουλευτές της Χρυσής Αυγής φυλακή, θα µας λύσει αυτήν την
απορία: Πώς το ήξερε; 

Επίσης, θα µας πει ο κ. Βορίδης, παρ’ ότι έγκριτος νοµικός,
πώς καταργεί το τεκµήριο της αθωότητος πριν αποφανθεί η δι-
καιοσύνη; Ακόµη, θα µας πει ο κ. Βορίδης αν είχε έρθει, όχι σε
νεαρή ηλικία –που δικαιολογείται για κάποιες φωτογραφίες-
αλλά σε µεγάλη ηλικία, το 1997, στην πρώτη επέτειο των Ιµίων
στην εκδήλωση της Χρυσής Αυγής µαζί µε τον Αθανασά, το δι-
ευθυντή του πολιτικού του γραφείου; Ήταν σε µία καλή ηλικία,
τριάντα τριών ετών. Ο Μέγας Αλέξανδρος σε αυτήν την ηλικία
είχε κατακτήσει ολόκληρο τον κόσµο. Ο Χριστός είχε σταυρωθεί
και είχε αναστηθεί. Άρα, ο κ. Βορίδης πρέπει να ήξερε.

Σχετικά µε αυτήν την συζήτηση και για την φίµωση της δηµο-
κρατίας, την οποία έχετε επιβάλει µε το γεγονός που προείπαµε,
ότι οκτώ Βουλευτές δεν έχουν τη δυνατότητα, το συνταγµατικά
κατοχυρωµένο δικαίωµα να βρίσκονται εδώ, Βουλευτές που τους
έχει ψηφίσει πάνω από µισό εκατοµµύριο του ελληνικού λαού και
που αυτή η ψήφος επαναβεβαιώθηκε στις ευρωεκλογές µε
ακόµη περισσότερες ψήφους, γεγονός που επιβεβαιώνεται πε-
ρίτρανα από τις τελευταίες δηµοσκοπήσεις, καταθέτω το σχετικό
δηµοσίευµα στα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ηλίας Παναγιώταρος κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν δηµοσίευµα, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Είµαστε η παγιωµένη τρίτη δηµοσκοπικά δύναµη µε ανοδικές
τάσεις. Και για να καταλάβουν όσοι ακούν και παρακολουθούν
αυτήν τη συζήτηση, θα πω ότι δεν χρειάζονται εκατόν πενήντα
ένας Βουλευτές για να υπερψηφιστεί η πρόταση εµπιστοσύνης.
Χρειάζεται η απόλυτη πλειοψηφία των παρόντων. Με εκατόν σα-
ράντα έξι Βουλευτές θα κάνουν τη δουλειά τους! Γι’ αυτό τους
έχουν στη φυλακή και δεν τολµούν να τους βγάλουν έξω! Τόσο
λίγοι, τόσο µικροί είναι! 

Όµως, έχει φροντίσει γι’ αυτό ο Μπάµπης –να είναι καλά ο
Μπάµπης!- καθώς και λίγοι επίορκοι κοντοχωριανοί, συγχωρια-
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νοί, όλοι από την ίδια περιοχή, οι οποίοι δέχονται τηλεφωνήµατα
–πάλι από τον Μπάµπη- παρεµβάσεις από ψηλά, όχι από την
αρχή, όπως είχαν πει, αλλά στην πορεία –τάδε έφη ο Πρωθυ-
πουργός στο MEGA CHANNEL- όπως οι διάφορες υποσχέσεις
που είχε δώσει στους γαµψοµύτηδες στο εξωτερικό, όπως η πα-
ραδοχή Μπαλτάκου, που δεν την αµφισβητεί κανείς και που έχει
επιβεβαιωθεί περίτρανα µέχρι κεραίας από τα όσα είπε η κυρία
Μπακογιάννη πριν από λίγες ηµέρες ότι «υποτίµησες και έκανες
ήρωες τους χρυσαυγίτες», από αυτά που είπε η Βουλευτής της
Νέας Δηµοκρατίας Πιπιλή ότι η Κυβέρνηση έβαλε την ηγεσία της
Χρυσής Αυγής στη φυλακή. Πριν από λίγες ηµέρες τα είπε αυτά,
σε κάποιο φόρουµ κάπου στο εξωτερικό, δεν ξέρουµε πού.

Τα καταθέτουµε και αυτά στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ηλίας Παναγιώταρος κατα-

θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Επίσης, και ο κ. Μιχελάκης είχε παραδεχτεί και αυτός ότι «τους
βάλαµε τελικά στη φυλακή» και πολλοί άλλοι. Τα στοιχεία υπάρ-
χουν. Όλα θα βγουν στη φόρα. Τίποτα δεν θα µείνει κρυφό. 

Προς τον εισηγητή του ΠΑΣΟΚ, που µίλησε για πολιτικές διώ-
ξεις, να πω ότι αυτές είναι πολιτικές διώξεις, όχι οτιδήποτε άλλο,
ότι υφίστασθε πολιτικές διώξεις. Για να ξέρουµε τι λέµε και να
µην µπερδευόµαστε.

Βέβαια, δεν πρέπει να ξεχνάµε και τις τεράστιες ευθύνες της
Αριστεράς. Αυτή τη στιγµή, σε ένα τόσο σοβαρό ζήτηµα, η Κυ-
βέρνηση θα µπορέσει µε εκατόν σαράντα έξι Βουλευτές να κάνει
τη δουλειά της. Όχι ότι αλλάζει τίποτα, το µέλλον της είναι προ-
διαγεγραµµένο. Λίαν συντόµως θα µας αφήσει και θα είναι πα-
ρελθόν. 

Επιπροσθέτως, η Κυβέρνηση αυτογελοιοποιήθηκε και µόνο
από το γεγονός ότι ο Πρωθυπουργός που ζήτησε αυτή τη συζή-
τηση είναι απών και στη θέση του βρίσκεται ο κ. Μάκης Βορίδης.
Όµως, ό,τι και αν σκαρφιστείτε, ό,τι και αν προφασιστείτε, ό,τι
και αν σκεφτείτε, σε οποιοδήποτε επίπεδο είναι αυτό, δεν πρό-
κειται να γλιτώσετε από το επερχόµενο µοιραίο που θα σας επι-
φυλάξει ο ελληνικός λαός. 

Και αυτό το λέω γιατί έχουµε 27% ανεργία, που στην πραγµα-
τικότητα είναι πολύ περισσότερη. Εκατοντάδες χιλιάδες άλλοι
δουλεύουν ή τσάµπα ή για το χαρτζιλίκι. Το σύνολο των νέων επι-
στηµόνων της πατρίδας µας καταφεύγουν στο εξωτερικό και οι
αυτοκτονούντες αυξάνονται µέρα µε τη µέρα, δυστυχώς. Ένα
εκατοµµύριο Ελλήνων δεν έχει πληρώσει τη δόση του ΕΝΦΙΑ,
που µας είπατε πόσο δίκαιος και καλός και σωστός φόρος είναι. 

Υπάρχει απώλεια άνω των 170.000.000.000 για τα ελληνικά νοι-
κοκυριά την τελευταία επταετία και πλέον των 600.000.000.000
µέσα σε πέντε χρόνια για την ελληνική οικονοµία από µισθούς,
συντάξεις, οµόλογα, καταθέσεις, επιχειρήσεις και παντού. Δυό-
µισι εκατοµµύρια Ελλήνων ζουν κάτω από το όριο της φτώχειας
και άλλα τέσσερα εκατοµµύρια βλέπουν δυστυχώς ότι αυτά τα
δυόµισι εκατοµµύρια θα αυξηθούν κατά πολύ, γιατί προς τα εκεί
οδεύουν. Έχουµε έξτρα φόρους, 1.735.000.000 που προβλέπε-
ται στο προσχέδιο του προϋπολογισµού για το 2015 –ωραία ανά-
πτυξη!- και την εγγυηµένη σύνταξη των 360 ευρώ που υπο-
σχεθήκατε. Ο κ. Βρούτσης πού είναι; Περί αυτού πρόκειται. Όλα
όσα ακούγονται πριν από κάποια χρόνια, γίνονται τελικά πραγ-
µατικότητα. 

Η Bundesbank προτείνει κούρεµα, όχι µόνο καταθέσεων, αλλά
και περιουσιακών στοιχείων, εφόσον το χρέος δεν καταστεί βιώ-
σιµο. Έχουµε να δούµε πολλά ακόµα, εάν και εφόσον παραµεί-
νετε στην εξουσία. Μάλιστα σε αυτή την πρόταση της
Bundesbank –διαβάζω τη µετάφραση επακριβώς- λέει το εξής:
«Κάτω από ιδανικές συνθήκες, εντός της πληγείσας χώρας, θα
µπορούσε να γίνει µέσω του καθαρού περιουσιακού φόρου µία
εφάπαξ ανακατανοµή των περιουσιακών στοιχείων µεταξύ του
ιδιωτικού και του δηµοσίου τοµέα».

Με πάνω από πεντακόσιους νόµους και χιλιάδες προαπαιτού-
µενα, µόνο οι µωροί και οι βολεµένοι θα πίστευαν στο success
story σας, καθώς και στην ανάπτυξη που λέτε ότι έρχεται, αν και
η µόνη ανάπτυξη που γνωρίζατε πολλοί από εσάς ήταν οι διάφο-
ρες δηµοτικές εταιρείες ανάπτυξης στους δήµους, που καταχρέ-

ωσαν το ελληνικό δηµόσιο και φέσωσαν τους πολίτες αυτής της
χώρας. Να µην ξεχάσουµε ,βέβαια, και αυτούς που σας πίστεψαν
στα «Ζάππεια», αυτούς που πίστεψαν τα «δεκαοκτώ σηµεία» σας.
Δεν χρειάζεται να τα αναφέρουµε πάλι, τα έχουµε πει τόσες πολ-
λές φορές. Καταντάει κουραστικό.

Και ενώ διαλύσατε και συνεχίζετε να καταστρέφετε την ενα-
ποµείνασα ελληνική οικονοµία, συγχρόνως αφήνετε την εθνοτική
και θρησκευτική συνοχή της πατρίδας µας έρµαιο στις ορέξεις,
όχι µόνο των –εντός εισαγωγικών- «φίλων» γειτόνων µας, αλλά
και των απανταχού ισλαµιστών. Τι να πρωτοθυµηθούµε; Το γε-
γονός πως όταν ξεκίνησε ο πόλεµος στη Συρία, που αποδεδειγ-
µένα από την πρώτη στιγµή δεν ήταν εµφύλιος και το νόµιµο
καθεστώς Άσαντ δέχθηκε µία επίθεση από την Ευρωπαϊκή
Ένωση, το ΝΑΤΟ, την Αµερική, το Ισραήλ, από παντού –µε τους
χιλιάδες ισλαµιστές από όλη τη γη να έχουν εισβάλει- και κάναµε
ερώτηση στη Βουλή και µας απάντησε ο κ. Αβραµόπουλος τότε
ότι το καθεστώς Άσαντ δεν δικαιούται να είναι νόµιµο;

Και είναι νόµιµοι αυτοί που κόβουν τα κεφάλια όσων είναι αν-
τίθετοι µε αυτούς και παίζουν ποδόσφαιρο, αυτοί που στηρίξατε
και στην Λιβύη και στην Αίγυπτο και αλλού, αυτοί που στηρίξατε
παλιότερα στο Ιράκ ή οπουδήποτε αλλού; Είστε συνυπεύθυνοι
για την καταστροφή του χριστιανικού πληθυσµού και την εξόν-
τωσή του σε ολόκληρο τον αραβικό κόσµο!

Είδαµε και τα επίσηµα στοιχεία της EUROSTAT, που λένε ότι
οι Ισλαµιστές, οι τζιχαντιστές εισέβαλλαν και στην πατρίδα µας.
«Ισλαµική κατοχή στην Αθήνα» -από επίσηµα στοιχεία από την
ΕΛΣΤΑΤ- «ένας στους έξι κατοίκους της πρωτεύουσας είναι λα-
θροµετανάστης». Τα επίσηµα στοιχεία δείχνουν ότι είναι πολύ
παραπάνω. Καταθέτω για τα Πρακτικά τη σχετική εφηµερίδα.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ηλίας Παναγιώταρος κατα-
θέτει για τα Πρακτικά την εφηµερίδα «ΑΚΡΟΠΟΛΗ» της Τετάρ-
της 8 Οκτωβρίου 2014, η οποία βρίσκεται στο αρχείο του
Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και  Πρα-
κτικών της Βουλής)

Είδαµε να ψηφίζεται από το ΣτΕ και να µπαίνουν σε στρατιω-
τικές σχολές και αλλοδαποί, αρκεί διάφοροι ξεπουληµένοι του
καθεστώτος να τους έχουν δώσει ελληνική ταυτότητα.

Είδαµε πώς αντιµετωπίζετε τα εθνικά θέµατα, όπως το Μακε-
δονικό, όπου στη Σύνοδο του ΝΑΤΟ, παρουσία του Πρωθυπουρ-
γού, αποκάλεσαν τα Σκόπια «Μακεδονία» και ο Πρωθυπουργός
δεν είπε λέξη, τσιµουδιά, τίποτα απολύτως. 

Ευτυχώς που υπάρχουν και οι Ευρωβουλευτές της Χρυσής
Αυγής και επαναφέραν τα πράγµατα στην τάξη στο Ευρωκοινο-
βούλιο. 

Και την ίδια ώρα, σε µία συνέντευξη Τύπου, πάλι δηµοσιογρά-
φος αναφέρει τα Σκόπια «Μακεδονία» και πάλι ο Πρωθυπουργός
δεν λέει τίποτα. Και ολόκληρη Μέρκελ να λέει τα Σκόπια «Μακε-
δονία» και ο Πρωθυπουργός να κάθεται αποσβολωµένος, «σού-
ζα». Αλλά έτσι έχουν τα πράγµατα. 

Δυστυχώς, οι νέοι υπερεθνικοί ευρωπαϊκοί θεσµοί, που τόσο
πολύ τους θέλετε, περιόρισαν σηµαντικά την αυτονοµία των σύγ-
χρονων ευρωπαϊκών κρατών, υιοθετώντας ένα δαιδαλώδες
πλέγµα δεσµευτικών υποχρεώσεων, που αυτά καλούνται να εκ-
πληρώσουν στο πλαίσιο της κοινής ευρωπαϊκής τους πορείας. 

Και βλέπουµε το οξύµωρο, να υπάρχουν µη κυβερνητικές ορ-
γανώσεις, που τις πληρώνει η ελληνική Κυβέρνηση και άλλες κυ-
βερνήσεις στην Ευρώπη και αλλού, που χρηµατοδοτούνται από
ισλαµιστές, για να στηρίζουν τους ισλαµιστές στην Ευρώπη και
να µιλούν για τα δικαιώµατά τους και την ίδια ώρα στις πατρίδες
τους να πετσοκόβουν τον οποιονδήποτε έχει αντίθετη γνώµη. 

Είτε σας αρέσει είτε όχι, είστε η χαρά των τραπεζιτών, των
απανταχού τοκογλύφων και των ντόπιων µεγαλοεργολάβων κα-
ναλαρχών και λοιπών συκοφαντών της Χρυσής Αυγής. 

Αυτό όµως που είναι σίγουρο είναι ότι από ανάπτυξη δεν έχετε
ιδέα. Χωρίς λογιστικό έλεγχο του χρέους, που κάνει και ο πιο
απλός πολίτης και αυτός που πάει να αγοράσει ένα µπακάλικο
και κοιτάζει τα λογιστικά, δεν είναι δυνατόν να µιλάµε για το µέ-
γεθος του χρέους. 

Χωρίς την απαίτηση του νόµιµου γερµανικού κατοχικού δα-
νείου, που είναι ένα τεράστιο ποσό- το οποίο θα µπορούσατε να
το έχετε εγγράψει στον προϋπολογισµό από την πρώτη στιγµή,
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αλλά δεν έχετε το θάρρος- δεν µπορείτε να συζητάτε για ανά-
πτυξη.

Χωρίς τη θέσπιση της ΑΟΖ, που τη διαφηµίζατε στις δεκαοκτώ
θέσεις σας –ούτε µε την Αλβανία δεν µπορέσατε να θεσπίσετε
ΑΟΖ, βάλατε µία υπογραφή και οι Αλβανοί την πήραν πίσω- δεν
γίνεται ανάπτυξη.

Χωρίς καµµία προστασία του πρωτογενούς τοµέα, της πρω-
τογενούς παραγωγής, στον αγροτικό τοµέα, την αλιεία, τη βιο-
τεχνία και οπουδήποτε, δεν πρόκειται να υπάρξει ανάπτυξη. 

Μιλάτε για διάφορους κλάδους, όπως για τους αγρότες και
τους βιοτέχνες, αλλά χωρίς αυτούς. Πηγαίνετε µία βόλτα να
δείτε τι θα σας πουν από κοντά. Χωρίς την προώθηση των πλεο-
νεκτηµάτων που µπορεί να έχει η πατρίδα µας όπου έχει, σε ναυ-
τιλία, σε τουρισµό, σε συγκεκριµένα προϊόντα και αλλού και να
µην ξεπουλάτε, όπως έγινε µε την περίπτωση της φέτας -ναι,
ακούγεται γελοίο, αλλά δεν είναι γελοίο-, δεν πρόκειται να υπάρ-
ξει καµµία ανάπτυξη. 

Χωρίς πραγµατική προστασία του Έλληνα εργαζοµένου από
τους λαθροµετανάστες που έχουν εισβάλει στην πατρίδα µας και
του παίρνουν το ψωµί, δεν πρόκειται να υπάρξει ανάπτυξη. 

Χωρίς να πηγαίνουν τα διάφορα κονδύλια που έρχονται από
την Ευρωπαϊκή Ένωση και αλλού εκεί όπου πραγµατικά πρέπει
να πηγαίνουν -όπως στην καταπολέµηση της ανεργίας και όχι σε
µεσάζοντες που τα «τρώνε» και οι πραγµατικοί άνεργοι δεν παίρ-
νουν τίποτα-, δεν πρόκειται να υπάρξει ανάπτυξη. 

Για να παρθούν όµως τα ανωτέρω µέτρα, θα πρέπει να γίνει
το εξής ένα, που πολλοί αντιµνηµονιακοί το έλεγαν, αλλά απ’ ό,τι
φαίνεται σιγά σιγά και όσο πλησιάζει ενδεχοµένως η εξουσία για
κάποιους εξ αυτών, το κάνουν γαργάρα: Με ένα άρθρο κατάρ-
γηση όλων των µνηµονίων, των µεσοπρόθεσµων και όλων των
µέτρων που έχουν διαλύσει και τσακίσει την ελληνική κοινωνία
και που σίγουρα δεν πρόκειται να φέρουν µε κανέναν τρόπο ανά-
πτυξη. Αυτό είναι δεδοµένο. 

Θα θέλαµε να πούµε σε όσους µάς παρακολουθούν από την
τηλεόραση –διότι όπως γνωρίζετε η συζήτηση αυτή είναι υπο-
χρεωτική και µπορεί να δει ο Έλληνας πολίτης τι γίνεται και δεν
υπάρχει µέχρι στιγµής κόψιµο και ράψιµο- και να απευθύνουµε
ένα µήνυµα στους απανταχού Έλληνες: Μη συνηθίζετε το σα-
µάρι που σας έχουν φορέσει. Μη γίνεστε ραγιάδες, διότι είστε
από περήφανη πάστα φτιαγµένοι. Αποδείξτε ότι δεν σας αξίζει
επ’ ουδενί το µέλλον που σας προετοιµάζουν. 

Ευτυχώς, όλες οι δηµοσκοπήσεις δείχνουν ότι βρισκόµαστε σε
πολύ καλό δρόµο και θα το δούµε λίαν συντόµως αυτό. Όπως
καταλαβαίνετε, τελειώνοντας, «καµµία ψήφο εµπιστοσύνης σε
ψεύτες και σε κλέφτες». 

Αυτό το καταθέτω στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ηλίας Παναγιώταρος  κατα-

θέτει για τα Πρακτικά την εφηµερίδα «ΧΡΥΣΗ ΑΥΓΗ», τεύχος 897,
η οποία βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Τον λόγο έχει ο συνά-

δελφος κ. Δηµήτριος Αναγνωστάκης, εισηγητής της Δηµοκρατι-
κής Αριστεράς.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΝΑΓΝΩΣΤΑΚΗΣ: Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε.

Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, δυστυχώς, η
Δηµοκρατική Αριστερά για άλλη µια φορά επιβεβαιώνεται, όταν
κατά τη διάρκεια της κατάθεσης της πρότασης για παροχή
ψήφου εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση από την πλευρά του κυ-
ρίου Πρωθυπουργού, είπαµε και ισχυριστήκαµε ότι όλο αυτό γί-
νεται για επικοινωνιακούς λόγους και για λόγους που αφορούν
στη συνοχή των Κοινοβουλευτικών Οµάδων οι οποίοι στηρίζουν
τη σηµερινή Κυβέρνηση.

Αυτό φάνηκε περίτρανα, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, από τις
τρεις τοποθετήσεις των Εισηγητών που στηρίζουν την Κυβέρ-
νηση. Ενώ θα έπρεπε λογικά η Κυβέρνηση να καταθέσει τον επό-
µενο βηµατισµό της, ένα σχέδιο προοπτικής για το επόµενο
διάστηµα, αναλώθηκε, κατά την εκτίµησή µου, σε µία ρητορική
που είχε και ψήγµατα λαϊκισµού, και βεβαίως, απέφυγε να απαν-
τήσει πώς θα αντιµετωπίσει την ανθρωπιστική, την κοινωνική, την

πολιτική και οικονοµική κρίση που µαστίζει τη χώρα.
Εκτιµώ την εκτίµηση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι µάλλον

υπήρξε σύγχυση διαδικασιών. Σήµερα δεν συζητείται µία πρό-
ταση δυσπιστίας προς την Κυβέρνηση. Σήµερα δεν συζητείται
µοµφή εναντίον της Κυβέρνησης.

Σήµερα, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, συζητείται η πρόταση
για παροχή ψήφου εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση και µέχρι
στιγµής τίποτα ουσιαστικό, τίποτα συγκεκριµένο δεν κατατέθηκε
από την πλευρά της κυβερνητικής πλειοψηφίας, έτσι ώστε να δι-
καιολογήσει τη σηµερινή µας Ολοµέλεια, τη σηµερινή διαδικα-
σία. Μη βιαστεί κάποιος να µας πει ότι θα έρθει ο Πρωθυπουργός
ή θα υπάρχουν και επόµενοι οµιλητές οι οποίοι θα καταθέσουν,
γιατί η πρώτη ευθύνη του εισηγητή είναι να καταθέσει την πρό-
ταση εκείνης της Κοινοβουλευτικής Οµάδας που εκπροσωπεί.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, βρισκόµαστε σε ένα κοµβικό ση-
µείο για τη χώρα, καθώς εγχώριες προκλήσεις και διεθνείς εξε-
λίξεις διαµορφώνουν ένα σκηνικό αυξανόµενης έντασης. Αυτό
το περιβάλλον εντάσεων επιβαρύνει την ήδη προβληµατική κα-
τάσταση της οικονοµίας στην Ευρωζώνη. Η ολόπλευρη οικονο-
µική και κοινωνική κρίση της Ευρώπης δυστυχώς δεν έχει ξεπε-
ραστεί. Η ανάπτυξη παραµένει ζητούµενο. Η συνεχιζόµενη πολι-
τική λιτότητας εντός της Ευρωζώνης παράγει ύφεση, ανεργία,
µείωση εισοδηµάτων, ενισχύει τον ευρωσκεπτικισµό και φυσικά
την Ακροδεξιά, δηµιουργώντας φυγόκεντρες τάσεις.

Η αλλαγή πολιτικών, µε έµφαση στην ενίσχυση της κοινής αν-
τιµετώπισης του χρέους και την προώθηση της ανάπτυξης µε δη-
µιουργία νέων θέσεων εργασίας, είναι αναγκαία συνθήκη για την
υπέρβαση της κρίσης.

Εµείς στη Δηµοκρατική Αριστερά είµαστε αταλάντευτα ευρω-
παϊστές, γι’ αυτό και είµαστε σταθερά υπέρ της αλλαγής της πο-
ρείας της Ευρώπης, για να κατοχυρώσουµε και να κατοχυρωθεί
το κοινό της µέλλον. Η χώρα µας παραµένει, δυστυχώς, σε κα-
τάσταση κρίσης. Δεν έχει φανεί η διέξοδος από µια πορεία που
υποβαθµίζει το επίπεδο διαβίωσης των πολιτών και απειλεί την
ίδια την επιβίωση ενός ευρέως φάσµατος κοινωνικών στρωµά-
των.

Τα πρωτογενή πλεονάσµατα, προφανώς, κυρίες και κύριοι
Βουλευτές, πρέπει να είναι ένας στόχος. Ο ποσοτικός στόχος,
όµως, που έχει τεθεί στο πρόγραµµα δηµοσιονοµικής προσαρ-
µογής για την επόµενη δεκαετία είναι και ανέφικτος και σε κάθε
περίπτωση εξόχως δυσβάστακτος.

Για να είναι βιώσιµα αυτά τα πρωτογενή πλεονάσµατα, πρέπει
να στηρίζονται στην ανάπτυξη. Προφανώς και δεν µπορούν να
στηρίζονται στην υπερφορολόγηση, τη µείωση των κοινωνικών
δαπανών και των δηµοσίων επενδύσεων.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, κατά τη γνώµη της Δηµοκρατικής
Αριστεράς είναι αδήριτη ανάγκη να υπάρξει µία νέα κατεύθυνση
για τη χώρα, έτσι ώστε να καταπολεµηθεί η ανεργία και η φτώ-
χεια, να µην παγιωθούν οι ανισότητες που αυξήθηκαν στη διάρ-
κεια της κρίσης και να περάσει, επιτέλους, η χώρα σε ένα νέο
πρότυπο ανάπτυξης µε κοινωνική και περιβαλλοντική ισορροπία. 

Δυστυχώς, όµως, κινδυνεύουµε να εδραιωθεί µία κατάσταση
απόλυτα διχασµένης κοινωνίας. Η χώρα χρειάζεται µία ελπιδο-
φόρα προοπτική, µία διαφορετική πολιτική εξόδου από την
κρίση, που θα διασφαλίζει την ευρωπαϊκή προοπτική µε όρους
δηµοκρατίας και κοινωνικής συνοχής και, βέβαια, θα την ανασυγ-
κροτεί σε προοδευτική κατεύθυνση.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, υπάρχει η ανάγκη µιας ριζικής
αλλαγής πολιτικής, µε παρέµβαση σε όλα τα αίτια που έφεραν
τη χώρα στη σηµερινή δεινή της θέση και, δυστυχώς, παραµέ-
νουν ακόµη ανέγγιχτα. Παράδειγµα αποτελεί η έλλειψη θεσµών
ή η απουσία µίας αναπτυξιακής πολιτικής στηριγµένης στην εξω-
στρέφεια, τη γνώση και την καινοτοµία, µίας στοχευµένης και
αποτελεσµατικής κοινωνικής πολιτικής, που θα µειώνει τη φτώ-
χεια και θα αποκρούει τον αποκλεισµό.

Ποια είναι η ελληνική πραγµατικότητα; Προς το παρόν, το suc-
cess story, οι προβλέψεις για ιδιαίτερα ικανοποιητικούς ρυθµούς
µεγέθυνσης από το 2015 και µετά, βαρύνονται µε µεγάλες αβε-
βαιότητες. Αυτά δεν τα λέµε µόνο εµείς. Τα λένε και άνθρωποι
που έχουν ως επιστηµονικό αντικείµενο τις µελέτες της πορείας
και εξέλιξης των οικονοµικών της χώρας. Μιλώ, βέβαια, για τη
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σηµαντική βοήθεια που προσφέρουν στους Βουλευτές τα στε-
λέχη που συγκροτούν και απαρτίζουν την οµάδα του Γραφείου
Προϋπολογισµού της Βουλής.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Τι λένε, λοιπόν, αυτά τα στελέχη; Λένε ότι η δυναµική της ανά-

καµψης είναι ασθενής και αβέβαιη. Μάλιστα οι πηγές της αβε-
βαιότητας για την ελληνική οικονοµία είναι συγκεκριµένες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριοι συνάδελφοι,
σας παρακαλώ να κάνετε ησυχία.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΝΑΓΝΩΣΤΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-
εδρε.

Πρώτον, ας µιλήσουµε για τις ίδιες τις τράπεζες, το ζήτηµα
των τραπεζών. Παρά τις ανακεφαλαιοποιήσεις που επιτεύχθη-
καν, το ζήτηµα παραµένει ανοιχτό και δεν έχει λυθεί. Εκκρεµεί ή
όχι λύση για τα µη εξυπηρετούµενα δάνεια, τα οποία, κυρίες και
κύριοι Βουλευτές, αυξάνονται µε γεωµετρική πρόοδο και, βε-
βαίως, περιορίζουν και τις δανειοδοτικές ικανότητες των τραπε-
ζών;

Δεύτερον, οι υστερήσεις στις µεταρρυθµίσεις µπορεί να προ-
καλέσουν εκ νέου άνοδο των επιτοκίων δανεισµού της χώρας.

Τρίτον, οι επενδύσεις εξακολουθούν να υποχωρούν. 
Τέταρτον, η δηµοσιονοµική εξυγίανση εξακολουθεί να είναι

ένας δρόµος µετ’ εµποδίων.
Πέµπτον, το δηµόσιο χρέος αιωρείται πάνω από την ελληνική

κοινωνία ως δαµόκλειος σπάθη.
Βεβαίως οι κίνδυνοι και οι αβεβαιότητες δεν σταµατούν εκεί.

Υπάρχουν κι άλλοι πολύ πιο σηµαντικοί και πιο έντονοι κίνδυνοι.
Ποιοι είναι αυτοί; Είναι οι κίνδυνοι από τις αυξανόµενες ληξιπρό-
θεσµες φορολογικές οφειλές των πολιτών. Σύµφωνα µε δικά
τους στοιχεία, στοιχεία της Κυβέρνησης και της Γενικής Γραµ-
µατείας Δηµοσίων Εσόδων, τα συνολικά χρέη των ιδιωτών προς
το δηµόσιο από φόρους ανέρχονται σήµερα, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, σε πάνω από 67,2 δισεκατοµµύρια ευρώ. Μάλιστα,
για την περίοδο Ιανουαρίου-Ιουνίου 2014, οι νέες ληξιπρόθεσµες
οφειλές των ιδιωτών προς το δηµόσιο –ακούστε, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι- ανήλθαν σε πάνω από 6 δισεκατοµµύρια ευρώ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι γνωστή η εξάντληση της
φοροδοτικής ικανότητας των πολιτών. Ανέφερα προηγουµένως
τον ρυθµό των ληξιπρόθεσµων οφειλών προς το δηµόσιο. Δεν
σταµατούµε εκεί. Εντός του τρέχοντος έτους οι Έλληνες πολί-
τες, µε εξαντληµένη τη φοροδοτική τους ικανότητα, καλούνται
να πληρώσουν πέντε φόρους: τον φόρο εισοδήµατος, την ειδική
εισφορά αλληλεγγύης, το τέλος επιτηδεύµατος, τον φόρο πολυ-
τελείας και βέβαια τον περίφηµο ΕΝΦΙΑ. Δεν σχολιάζω τίποτα για
τον ΕΝΦΙΑ. Νοµίζω ότι η ελληνική κοινωνία δεν περιµένει τον δικό
µου σχολιασµό. Έχει βγάλει αξιολογική κρίση και αναµένει τον
τρόπο και τον χρόνο να ανταποδώσει. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συνολικά, εντός των προσεχών
µηνών οι φορολογούµενοι θα κληθούν να καταβάλουν 6,5 δισε-
κατοµµύρια για να εξοφλήσουν όλους αυτούς τους φόρους. 

Σας παρακαλώ, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, να προσθέσετε
ότι η φοροδιαφυγή καλά κρατεί και εξακολουθεί να ανθεί, παρά
τα όποια µέτρα έχουν ληφθεί για την περιστολή της µέχρι σή-
µερα. Εκ του αποτελέσµατος – το τονίζω, εκ του αποτελέσµα-
τος!- φαίνεται ότι στην πολιτική εφαρµογή, στην πολιτική προ-
σαρµογή, η φοροδιαφυγή δεν είχε την προτεραιότητα που
έπρεπε. Το βάρος πού έπεσε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές; Μα,
φυσικά, έπεσε στους µισθούς, τις συντάξεις, τις κοινωνικές δα-
πάνες, το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων. 

Αυτό µε τους φορολογικούς ανασχεδιασµούς έχει πλέον χα-
ρακτηριστικά ανέκδοτου. Δεν υπάρχει µέρα –µέρα!- που να µην
εξαγγέλλεται κάποια αλλαγή στη φορολογική νοµοθεσία ή στις
ερµηνευτικές της εγκυκλίους. Οι συνεχείς, βέβαια, αλλαγές στο
φορολογικό σύστηµα τροφοδοτούν την αστάθεια, κάτι που θα
µπορούσαµε να είχαµε αποφύγει, εάν πηγαίναµε σε µία γενναία
φορολογική µεταρρύθµιση, που θα άντεχε σε ένα βάθος χρόνου.

Θέλω να πω δυο λόγια για την ανεργία. Σύµφωνα µε το τελευ-
ταίο δελτίο της ΕΛΣΤΑΤ, το ποσοστό ανεργίας τον Μάρτιο του
2014 ανήλθε σε 27%. Οι προβλέψεις για το τέλος της τρέχουσας
και της επόµενης χρονιάς δείχνουν ότι η ανεργία θα κινηθεί γύρω
στο 26% -για το 2014- και γύρω στο 24% -για το 2015. Αυτό ισχυ-

ρίζεται η EUROSTAT. Γιατί; Γιατί ο ΟΟΣΑ κάνει άλλη πρόβλεψη.
Κάνει πρόβλεψη που λέει ότι τα αντίστοιχα ποσοστά θα είναι
27,1% -θα έχουµε αύξηση για το 2014- και 26,7% για το 2015. 

Έτσι και αλλιώς, όπως και να το δει το θέµα κάποιος, η Ελλάδα
εξακολουθεί να κατέχει τη θλιβερή πρωτιά ανάµεσα στο σύνολο
της Ευρωπαϊκής Ένωσης ως προς το ποσοστό ανεργίας.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η Ελλάδα -αν και µπήκε πρώτη
σε πρόγραµµα προσαρµογής και έχει λάβει µεγαλύτερα ποσά
ως βοήθεια, αναλογικά και µε το ΑΕΠ αλλά και σε απόλυτα νού-
µερα, συγκριτικά µε άλλες χώρες, Ιρλανδία, Ισπανία κ.λπ.- βρί-
σκεται ακόµα στη δίνη της κρίσης, παρουσιάζοντας αρνητικούς
ρυθµούς ανάπτυξης, αύξηση του χρέους, στασιµότητα –τουλά-
χιστον- της ανεργίας και µείωση των επενδύσεων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Την ανοχή σας, παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε.
Θέλω να πω δυο λόγια για τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις.

Ένας από τους βασικούς λόγους που υπάρχει αυτή η στασιµό-
τητα, η ύφεση στην ελληνική οικονοµία, είναι η άρνηση των τρα-
πεζών να χρηµατοδοτήσουν τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις.
Βέβαια αυτό γίνεται αυτόµατα ζήτηµα τεράστιας σηµασίας, αν
ληφθεί υπ’ όψιν ότι το κόστος της διάσωσης και ανακεφαλαιοποί-
ησης των τραπεζών έχει αναληφθεί από την κεντρική κυβέρνηση,
δηλαδή από τους Έλληνες φορολογούµενους. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε βάση µία τελευταία έρευνα…
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα την ανοχή σας για δύο τρία λεπτά.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Είµαι σίγουρος ότι θα

διαχειριστείτε σωστά τον χρόνο σας, κύριε συνάδελφε. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΝΑΓΝΩΣΤΑΚΗΣ: Σας ευχαριστώ για την εµπι-

στοσύνη, κύριε Πρόεδρε. 
Επανέρχοµαι, λοιπόν, σ’ αυτά που έλεγα. 
Με βάση µία τελευταία έρευνα -και έγινε αρκετή συζήτηση γι’

αυτό- για τα εισοδήµατα και τις συνθήκες διαβίωσης και µε βάση
το εισόδηµα του µεσαίου νοικοκυριού, δυόµισι εκατοµµύρια
άτοµα βρίσκονται κάτω από το χρηµατικό όριο της σχετικής φτώ-
χειας. Επιπλέον, τρία εκατοµµύρια οκτακόσιες χιλιάδες άτοµα
βρίσκονται σε κίνδυνο φτώχειας, λόγω υλικών στερήσεων και
ανεργίας. Η Ελλάδα, σύµφωνα µε τη EUROSTAT, βρίσκεται στη
χειρότερη θέση στην Ευρωπαϊκή Ένωση των είκοσι οκτώ χωρών
σε ό,τι αφορά τον κίνδυνο φτώχειας. 

Θέλω να µπω κατευθείαν στην πρόταση της Δηµοκρατικής
Αριστεράς, γιατί, πέρα από την κριτική, θα πρέπει να αξιολογού-
µαστε και από αυτό που καταθέτουµε, από αυτό που προτεί-
νουµε. 

Εµείς, λοιπόν, ως Δηµοκρατική Αριστερά λέµε ότι η χώρα δεν
αντέχει άλλο. Δεν µπορούν να συνεχιστούν αυτές οι πολιτικές.
Δεν µπορεί να γίνει αποδεκτή η λήψη νέων µέτρων. Δεν µπορεί
να υπάρξει περαιτέρω µείωση µισθών, συντάξεων και επιδοµά-
των. Δεν µπορούν να αποσαθρωθούν περισσότερο τα εργασιακά
ζητήµατα. Βεβαίως, λοιπόν, θα πρέπει να υπάρξει µετατόπιση
από τα µέτρα λιτότητας σε πολιτικές καταπολέµησης της κακο-
διαχείρισης στο δηµόσιο, στην περιστολή και πάταξη της φορο-
διαφυγής και στην προώθηση της ανάπτυξης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα για λίγο την προσοχή
σας για το δηµόσιο χρέος, δεδοµένου ότι είναι ένα σηµαντικό ζή-
τηµα που κρίνει όλες τις πολιτικές δυνάµεις και όλες τις Κοινο-
βουλευτικές Οµάδες. Το χρέος δεν αντιµετωπίζεται ούτε µε
υπεραισιόδοξα και εκτός πραγµατικότητας σενάρια πρωτογενών
πλεονασµάτων ούτε από υπερβολικά δήθεν έσοδα ιδιωτικοποι-
ήσεων και εξωπραγµατικούς ρυθµούς ανάπτυξης. Χρειάζεται µία
τολµηρή και ουσιαστική αναδιάρθρωσή του. Κάθε καθυστέρηση
στην αντιµετώπιση του θέµατος είναι σε βάρος της ελληνικής οι-
κονοµίας. Εµείς λέµε ότι η προοπτική της χώρας θα εξαρτηθεί
σε πολύ µεγάλο βαθµό από αυτό το ζήτηµα. 

Τέλος, για τη Δηµοκρατική Αριστερά είναι αδιαπραγµάτευτη
η ευρωπαϊκή πορεία της χώρας και η παραµονή της στο Ευρώ.
Όµως, µε ενεργό ρόλο για την Ευρώπη και µε τις αναγκαίες θε-
σµικές µεταρρυθµίσεις στην κατεύθυνση της πολιτικής δηµοκρα-
τικής ενοποίησης και αλληλεγγύης στην Ευρωπαϊκή Ένωση. 
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Επιδιώκουµε µία νέα σχέση µε τους εταίρους, ώστε η χώρα να
έχει αυτονοµία στη λήψη των αποφάσεων µε βάση τους στόχους.
Διεκδικούµε ένα ειδικό πρόγραµµα για τη µείωση της ανεργίας,
µείωση η οποία αποτελεί άµεση προτεραιότητα και εθνικό στόχο.
Επιδιώκουµε την ενίσχυση της µικροµεσαίας επιχειρηµατικότη-
τας και της ρευστότητας.

Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η Κυβέρνηση
µέχρι τώρα απέδειξε ότι αρνείται να αντισταθεί στις επιταγές της
τρόικας. Αρνείται να διεκδικήσει την αποκατάσταση των λαθών
του εξοντωτικού προγράµµατος που µας επιβλήθηκε. Αρνείται
να συγκρουστεί µε τα συµφέροντα των ολίγων. Αρνείται να συγ-
κρουστεί µε τις παθογένειες του πελατειακού συστήµατος που
συντηρεί µε τις πολιτικές της. 

Εµείς ως Δηµοκρατική Αριστερά αρνούµαστε τη συνέχεια
αυτής της πολιτικής και προφανώς δεν δίνουµε ψήφο εµπιστο-
σύνης στην Κυβέρνηση. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της ΔΗΜΑΡ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Τον λόγο έχει ο ειση-
γητής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικόλαος Κα-
ραθανασόπουλος. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε. 

Βεβαίως η επιλογή της Κυβέρνησης να προχωρήσει στη ση-
µερινή συζήτηση για την παροχή ψήφου εµπιστοσύνης αποτελεί
µία ενέργεια συσπείρωσης των Κοινοβουλευτικών Οµάδων των
κοµµάτων της συγκυβέρνησης. Όµως, δεν είναι µόνο αυτό. 

Η Κυβέρνηση µ’ αυτήν την ενέργειά της έχει ως βασικό στόχο
να αποσπάσει την εµπιστοσύνη για την κλιµάκωση της αντιλαϊκής
πολιτικής, όπως άλλωστε προκύπτει και από το προσχέδιο του
κρατικού προϋπολογισµού για το 2015, όπως αυτό παρουσιά-
στηκε τη Δευτέρα. 

Αξιοποιείται, όµως, και για έναν άλλο λόγο: Αξιοποιείται για να
οξυνθεί ακόµη περισσότερο η πόλωση ανάµεσα στη συγκυβέρ-
νηση και στην Αξιωµατική Αντιπολίτευση, µια πόλωση που, βε-
βαίως, θα δυναµώνει όσο πλησιάζουν οι εκλογές. Όµως, δεν
είναι µόνο αυτό. Θα δυναµώνει όσο περισσότερο γίνεται πιο απ-
ροκάλυπτη η συµφωνία, η ταύτιση, τόσο της Κυβέρνησης όσο
και της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, στις στρατηγικές επιλογές
της άρχουσας τάξης για το ξεπέρασµα της καπιταλιστικής κρί-
σης, για τη θωράκιση της καπιταλιστικής ανάκαµψης αλλά και
της κερδοφορίας του κεφαλαίου. 

Πρόκειται για µία πόλωση που θα αξιοποιηθεί για να στεριώσει
το νέο διπολικό σύστηµα, ένα σύστηµα το οποίο υπηρετεί τα
συµφέροντα της αστικής τάξης, για να µπορέσει, βεβαίως, να εγ-
κλωβίζει σε ανέξοδους δρόµους για το σύστηµα και τα συµφέ-
ροντά της τη λαϊκή δυσαρέσκεια. 

Είναι µία πόλωση και ένας νέος διπολισµός, ο οποίος θα χα-
µηλώνει όλο και περισσότερο τον πήχη των λαϊκών απαιτήσεων,
δηλαδή ο λαός να βολεύεται µε ορισµένα ψίχουλα, µε κάποια ξε-
ροκόµµατα που θα πέφτουν και θα περισσεύουν από το τραπέζι
της πλουτοκρατίας. Είναι ένα νέο διπολικό σύστηµα, για να µπο-
ρέσει να χειραγωγήσει τη λαϊκή συνείδηση και να έχουµε όχι ρι-
ζοσπαστικοποίηση, αλλά, αντίθετα, µία συντηρητική της αναδίπ-
λωση. 

Από αυτήν την άποψη ο αποπροσανατολισµός του λαού απο-
τελεί βασικό χαρτί και των δύο.

Βεβαίως, αφορµές βρίσκουν πάρα πολλές. Αφορµή πρό-
σφατη: Ο κ. Βορίδης ως πρωθυπουργεύων στη σηµερινή συζή-
τηση. Όµως, η πολιτική της Κυβέρνησης δεν εκφράζεται ενιαία
από τον κάθε Υπουργό; Την πολιτική της Κυβέρνησης δεν εξέ-
φρασε µε την οµιλία του ο κ. Βορίδης; Αυτή η επιλεκτική αντιµε-
τώπιση από µεριάς του ΣΥΡΙΖΑ, αλλά και η διαφοροποίηση προ-
σώπων τόσο στη Νέα Δηµοκρατία όσο και στο ΠΑΣΟΚ, µήπως
προετοιµάζει το έδαφος για την επόµενη µέρα, για τις κυβερνή-
σεις συνεργασίας και τις κυβερνητικές επιλογές; 

Δεύτερη αφορµή: Η υπόθεση και η συζήτηση περί βιωσιµότη-
τας του δηµόσιου χρέους. Τι σηµαίνει αυτό; Είναι µία κάλπικη αν-
τιπαράθεση. Τι σηµαίνει βιωσιµότητα του δηµόσιου χρέους; Ση-
µαίνει πως πρέπει να νοµιµοποιηθεί στη συνείδηση του λαού ότι
πρέπει να συµβάλει µε το αίµα του, µε τις θυσίες του για να απο-

πληρωθεί το όλον ή ένα µέρος ενός χρέους για το οποίο δεν είναι
υπεύθυνος, για το οποίο δεν ευθύνεται. Σε αυτό το παιχνίδι παί-
ζουν όλα τα υπόλοιπα κόµµατα, δηλαδή στο να πειστεί και να
αποδεχθεί ο λαός να µατώνει για ένα χρέος για το οποίο δεν ευ-
θύνεται. 

Έτσι, λοιπόν, είτε η αποµείωση και η βιωσιµότητα του χρέους
γίνει µέσα από κούρεµα είτε µέσα από απόσυρση ή µέσα από
πάγωµα χρέους, ο λαός θα βρίσκεται σε διαρκή οµηρία, γιατί θα
πρέπει να το αποπληρώνει, θα πρέπει να κάνει διαρκείς θυσίες
για την αποπληρωµή του. Ταυτόχρονα, το όφελος το οποίο θα
υπάρχει όχι µόνο δεν θα κατευθυνθεί στη χρηµατοδότηση των
κοινωνικών αναγκών του λαού, αλλά, αντίθετα, θα στηρίξει
ακόµα πιο αποφασιστικά µε κρατικό ζεστό χρήµα τους επιχειρη-
µατικούς οµίλους και τις ανάγκες τους. 

Έτσι, λοιπόν, η µόνη λύση για τον λαό είναι η µονοµερής δια-
γραφή του συνόλου του δηµόσιου χρέους, η µη αποδοχή του.

Τρίτο παράδειγµα: Η συζήτηση η οποία γίνεται για το τέλος
του µνηµονίου. Η Κυβέρνηση λέει -και ο κ. Βορίδης το επανέλαβε
σήµερα- ότι τελειώνει το µνηµόνιο. Ο ΣΥΡΙΖΑ λέει «θα σκίσω τα
µνηµόνια». Όµως, δεν απαντούν στον ελληνικό λαό τι σηµαίνει
µνηµόνιο, τι σηµαίνει τέλος του µνηµονίου. 

Για εµάς τέλος του µνηµονίου σηµαίνει ότι θα επιστραφεί το
σύνολο των απωλειών που δέχθηκε ο λαός µας όλα τα προηγού-
µενα χρόνια. Σηµαίνει ότι ο λαός µας θα διαβιώνει µε βάση τις
πραγµατικές ανάγκες τις οποίες έχει, µε βάση τις παραγωγικές
δυνατότητες της χώρας, µε βάση το επίπεδο ανάπτυξης των πα-
ραγωγικών δυνάµεων και της παραγωγικότητας της εργασίας.
Αυτό σηµαίνει τέλος του µνηµονίου. 

Λέτε, κύριοι της Κυβέρνησης και κύριοι της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης, αυτό το πράγµα; Όχι, βέβαια. Δεν ισχυρίζεστε κάτι
τέτοιο.

Τέλος του µνηµονίου σηµαίνει αποδέσµευση από την Ευρω-
παϊκή Ένωση και τα µνηµόνια διαρκείας που έχει δροµολογήσει
για όλους τους λαούς, για όλα τα κράτη-µέλη στο πλαίσιο της
νέας οικονοµικής διακυβέρνησης; Και πάλι το όχι είναι και από
τους δυο σας χαρακτηριστικό γνώρισµα.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η Κυβέρνηση κατέθεσε το προ-
σχέδιο του κρατικού προϋπολογισµού για το 2015. Βεβαίως,
όπως κάθε κρατικός προϋπολογισµός, αποτελεί εργαλείο, για να
υλοποιηθεί µια συνολική οικονοµική πολιτική, µια ταξική οικονο-
µική πολιτική. Βεβαίως, κάθε κρατικός προϋπολογισµός αποτελεί
µηχανισµό αναδιανοµής, έναν ακόµη µηχανισµό αναδιανοµής.
Τα παίρνουµε από τους πολλούς, για να τα δώσουµε στους λί-
γους.  

Ποιο είναι το πραγµατικό περιεχόµενο του προσχεδίου; Τι ση-
µατοδοτεί το προσχέδιο που παρουσίασε τη Δευτέρα η Κυβέρ-
νηση; Σηµατοδοτεί τη συνέχιση της αντιλαϊκής πολιτικής. 

Για να µπορέσουν να επιτευχθούν οι στόχοι της δηµοσιονοµι-
κής πειθαρχίας, ο ΕΝΦΙΑ παραµένει και τα έσοδά του. Μάλιστα,
παραµένει και το τέλος αλληλεγγύης, το οποίο θα έπρεπε να έχει
καταργηθεί και να µην ισχύει για το 2015. Η Κυβέρνηση, βαπτί-
ζοντας το κρέας ψάρι, τι λέει; Λέει ότι το µειώνει κατά 30%. Δη-
λαδή, το διατηρεί και για το 2015 και το µονιµοποιεί για τα επό-
µενα χρόνια. Αυτή, βεβαίως, η φοροεπιδροµή θα σηµάνει νέα πα-
ραπάνω έσοδα κατά 1,7 δισεκατοµµύριο ευρώ. 

Δεύτερον, υπάρχει νέα, περαιτέρω µείωση των κοινωνικών δα-
πανών, αλλά και της χρηµατοδότησης της κοινωνικής ασφάλισης
και των ασφαλιστικών οργανισµών. Πάνω απ’ όλα περιλαµβάνει
την επιτάχυνση της προώθησης των αναδιαρθρώσεων, για να ενι-
σχυθεί ακόµη περισσότερο το επιχειρηµατικό κλίµα, να θωρακι-
στεί η ανταγωνιστικότητα και η κερδοφορία των µονοπωλιακών
οµίλων.

Πώς θα προκύψει αυτό; Θα προκύψει από νέα αναπτυξιακά,
χρηµατοδοτικά και φορολογικά κίνητρα προς τους επιχειρηµα-
τικούς οµίλους, από τη διαµόρφωση νέων πεδίων δράσης για το
κεφάλαιο, µέσα από την απελευθέρωση της αγοράς και το βίαιο
εκτόπισµα των επαγγελµατιών, των αυτοαπασχολούµενων και
των βιοτεχνών από την αγορά, προς όφελος των µεγάλων επι-
χειρηµατικών οµίλων, από τις ιδιωτικοποιήσεις και την εκποίηση
της δηµόσιας περιουσίας.  

Πάνω απ’ όλα, όµως, και πρώτα απ’ όλα θα προέλθει µέσα από
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την ακόµη πιο φθηνή εργατική δύναµη, µια εργατική δύναµη
χωρίς συγκροτηµένα εργασιακά, ασφαλιστικά και συνδικαλιστικά
δικαιώµατα. 

Γι’ αυτόν ακριβώς τον λόγο δεν είναι τυχαία και η συζήτηση
που γίνεται για τα νέα εργασιακά µέτρα, τα οποία πρόκειται να
ληφθούν. 

Με αυτόν τον τρόπο, δηλαδή µε τις αναδιαρθρώσεις, διαµορ-
φώνονται µόνιµοι µηχανισµοί, που θα αναπαράγουν τα επόµενα
χρόνια και τις επόµενες δεκαετίες- εάν ο λαός δεν βάλει φρένο
µε τους αγώνες και µε την πάλη του- µια φθηνή εργατική δύναµη,
χωρίς δικαιώµατα. 

Συµπέρασµα απ’ αυτά είναι ότι η αντιλαϊκή πολιτική θα συνε-
χιστεί και σε συνθήκες καπιταλιστικής ανάκαµψης, για να έρθει
αυτή η καπιταλιστική ανάκαµψη. Όµως και τα επόµενα χρόνια,
στο όνοµα της διατήρησης της καπιταλιστικής ανάκαµψης, θα
συνεχίζεται η αντιλαϊκή επίθεση. 

Βεβαίως, το προσχέδιο του κρατικού προϋπολογισµού καταρ-
τίστηκε µε βάση το πλαίσιο που ισχύει από 1-1-2014 για όλα τα
κράτη-µέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης, δηλαδή το πλαίσιο που
καθορίζει η νέα οικονοµική διακυβέρνηση, που µιλάει για ισοσκε-
λισµένους κρατικούς προϋπολογισµούς και για προληπτική επο-
πτεία του συνόλου των κρατικών προϋπολογισµών. 

Θα είδατε αυτές τις µέρες τη συζήτηση για το σχέδιο προϋπο-
λογισµού της Γαλλίας και τη µη έγκρισή του, δηλαδή τις επιφυ-
λάξεις από πλευράς της  Κοµισιόν, και βεβαίως την αυξηµένη
εποπτεία –όχι µόνο την προληπτική- για τα κράτη-µέλη που βρί-
σκονται σε καθεστώς χρηµατοδοτικής στήριξης από την Ευρω-
παϊκή  Ένωση, όπως είναι η Ελλάδα. 

Αυτές, βεβαίως, τις αρχές δεν τις αµφισβητεί ο ΣΥΡΙΖΑ, όπως
τουλάχιστον προκύπτει από την οµιλία και από τη συνέντευξη
του κ. Τσίπρα στη Θεσσαλονίκη περί ισοσκελισµένων προϋπολο-
γισµών. 

Όλα αυτά επιβεβαιώνουν ότι εντός των τειχών της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης και σε συνθήκες κυριαρχίας των µονοπωλίων, δεν
µπορεί να υπάρξει διέξοδος προς όφελος του λαού, ανεξάρτητα
του µείγµατος ασκούµενης πολιτικής και των κυβερνητικών λύ-
σεων που θα δοθούν.  

Βεβαίως, η αντιλαϊκή πολιτική πάει χέρι χέρι µε τη θωράκιση,
ακόµη πιο αντιδραστικά και αυταρχικά, του ίδιου του συστήµα-
τος, µε µέτρα αυταρχισµού, καταστολής, µε την αντιδραστική
θεωρία των δύο άκρων και τον αντικοµµουνισµό. 

Βεβαίως, κυρίες και κύριοι, δεν µπορούν να απαντήσουν στις
σηµερινές ανάγκες του λαού οι αποσπασµατικές εξαγγελίες του
ΣΥΡΙΖΑ στη Θεσσαλονίκη. Για τι µίλησε; Για ανάταξη, λέει, της
εργασίας µέσω της αξιοποίησης των ΕΣΠΑ. Που σηµαίνει τι; Ευ-
καιριακή απασχόληση σε βάρος της σταθερής απασχόλησης,
δηλαδή ανακύκλωση της ανεργίας.

Μίλησε για ρύθµιση των κόκκινων δανείων, ύψους 2 δισεκα-
τοµµυρίων, από τα εβδοµήντα τρία που είναι συνολικά. Γιατί; Όχι
για να ανακουφίσει τα υπερχρεωµένα νοικοκυριά, αλλά –το δή-
λωσε καθαρά- για να εξυγιανθεί το χαρτοφυλάκιο του τραπεζι-
κού συστήµατος. Αυτή ήταν η αιτιολογία. 

Βεβαίως, παροχή της δέκατης τρίτης 13ης –όπως λέει- σύντα-
ξης για τους συνταξιούχους κάτω των 700 ευρώ. Ο δέκατος τρί-
τος και δέκατος τέταρτος µισθός για όλους, η δέκατη τρίτη και
δέκατη τέταρτη σύνταξη για όλους πετιούνται στις καλένδες. 

Αυτό όµως, αυτή η στοχευµένη διαχείριση των ακραίων φαι-
νοµένων φτώχειας, είναι κάτι διαφορετικό από αυτό που έκανε η
Νέα Δηµοκρατία µε το κοινωνικό µέρισµα που προέκυψε από το
µατωµένο πρωτογενές πλεόνασµα; Είναι το ίδιο κονδύλι. Μήπως
είναι κάτι διαφορετικό από αυτό που εξαγγέλλει η Κυβέρνηση
για το ελάχιστο εγγυηµένο εισόδηµα, το οποίο, βεβαίως, όπου
εφαρµόστηκε στην Ευρωπαϊκή Ένωση όχι µόνο δεν στήριξε
αυτές τις οικογένειες, τις φτωχές και εξαθλιωµένες, αλλά προ-
σέφερε ακόµη πιο φτηνή εργασία και βγήκε σε βάρος του συνο-
λικού ποσού και της συνολικής δαπάνης των κοινωνικών δαπα-
νών; 

Αυτή, λοιπόν, η συναντίληψη την οποία έχουν συγκυβέρνηση
και Αξιωµατική Αντιπολίτευση περί στοχευµένης αντιµετώπισης
των φαινοµένων της φτώχειας αποτελεί κοινό χαρακτηριστικό
γνώρισµα, τόσο της συγκυβέρνησης όσο και της Αξιωµατικής Αν-

τιπολίτευσης. Τι επιβεβαιώνει; Επιβεβαιώνει τη συµφωνία τους
στην ανάγκη µε κάθε τρόπο να στηριχθεί η καπιταλιστική ανά-
πτυξη, µέσα από την περαιτέρω εµπορευµατοποίηση των κοινω-
νικών αναγκών του λαού, δηλαδή της παιδείας, της υγείας και
της πρόνοιας. Γι’ αυτό οι στοχευµένες δαπάνες. Επιδιώκει, βε-
βαίως, το να µειωθούν οι προσδοκίες του λαού. Χαρακτηριστικά
παραδείγµατα: Με βρήκε, λέει, µια συνταξιούχος και µου είπε:
«Και τα µισά να κάνεις, παιδί µου, και πάλι καλά θα είναι.». Τα
µισά από το τίποτα!

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Ναι!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Δηλαδή, αυτές οι µει-

ωµένες προσδοκίες που θέλουν να καλλιεργήσουν στον λαό τι
λένε; Λένε: «Κοίταξε να δεις, φτωχοί, µοιραίοι και άβουλοι αν-
τάµα, πρέπει να προσµένετε άλλωστε κάποιο θαύµα.».

Θα βάλω ένα κουίζ: «Κυρίες και κύριοι, είναι καίριας σηµασίας
η άρση των χιλιάδων µικρών και µεγάλων εµποδίων στην άσκηση
της υγειούς παραγωγικής επιχειρηµατικής δραστηριότητας σε
τοµείς και κλάδους που ως χώρα έχουµε συγκριτικό πλεονέ-
κτηµα υψηλής προστιθέµενης αξίας και εξωστρέφειας.». Ποιος
το είπε αυτό; Θα µπορούσε να το λέει ο κ. Σαµαράς; Το έχει πει.
Ο κ. Βενιζέλος; Βεβαίως, κι αυτός το έχει πει πάρα πολλές
φορές. Το είπε χθες το βράδυ ο κ. Τσίπρας στην οµιλία του. 

Από αυτήν την άποψη, φαίνεται πολύ καθαρά ότι είναι αποτέ-
λεσµα των διαπιστευτηρίων που έχει δώσει στους ξένους, αλλά
και στην εγχώρια αστική τάξη, ο Πρόεδρός του, δηλαδή στο
Τέξας, στο Κόµο ή στο ΣΕΒ.

Κύριε Βορίδη, οι αντιφάσεις που αναφέρατε ανάµεσα στα προ-
γράµµατα και στις εξαγγελίες ξέρετε τι θυµίζουν; Αυτό το οποίο
έκανε το ΠΑΣΟΚ, δηλαδή εξαγγελίες περί σοσιαλιστικού µετα-
σχηµατισµού της Ελλάδας στα λόγια. Αυτό τα έλεγαν τουλάχι-
στον στα λόγια. Τώρα ούτε στα λόγια δεν τα λέτε, διότι σήµερα
συγκυβερνάτε µαζί µε το ΠΑΣΟΚ. Αυτός ήταν ο σοσιαλιστικός
µετασχηµατισµός του ΠΑΣΟΚ. 

Βεβαίως, µπορεί να τους παρουσιάζεται ως νέους Τσε Γκε-
βάρα. Όµως, γιατί το κάνετε αυτό; Διότι, αν λέγατε την αλήθεια,
τότε ο κόσµος θα λάκιζε µε γρήγορα βήµατα. Θα λάκιζε ο λαός.
Δεν είναι το ίδιο, βεβαίως, τα δύο αυτά κόµµατα, οι δύο αυτοί
πόλοι. Γιατί, αν ήταν το ίδιο, θα ήταν άχρηστοι για το σύστηµα.
Δεν θα µπορούσαν να εγκλωβίσουν τη λαϊκή δυσαρέσκεια. Είναι
διαφορετικοί. Εκφράζουν υπαρκτά, διαφορετικά µείγµατα δια-
χείρισης, αλλά των συµφερόντων της κεφαλαιοκρατίας. Εκφρά-
ζουν υπαρκτά διαφορετικά επιχειρηµατικά συµφέροντα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Αναφέρω ένα παράδειγµα, κύριε Βορίδη: Το ζήτηµα του φαρ-
µάκου. Είχε ξεσπάσει πριν ο πόλεµος. Θα ξεσπάσει και αύριο.
Και το λέµε ως πρόβλεψη. Σε ποια διαπάλη; Στη διαπάλη ανά-
µεσα στα νέα καινοτόµα φάρµακα και στα υφιστάµενα.

Αυτό τι σηµαίνει; Η θέση που θα πάρει το κάθε κόµµα, τι ση-
µαίνει; Τι επιχειρηµατικά συµφέροντα εξυπηρετείς απ’ αυτήν τη
διαπάλη.

Από αυτήν την άποψη, βεβαίως, υπάρχουν και στην εξωτερική
πολιτική οι κοινές λογικές. 

Ο κ. Δραγασάκης, για παράδειγµα, ανέφερε πριν τη βάση της
Σούδας. Εδώ, όµως, θα πρέπει να θυµηθούµε τι δήλωσε στη συ-
νέντευξη Τύπου ο κ. Τσίπρας: «Δεν αποτελεί προτεραιότητά µας,
στις σηµερινές συνθήκες της οικονοµικής και κοινωνικής κρίσης,
της ευρύτερης αποσταθεροποίησης, η έξοδος της Ελλάδας από
το ΝΑΤΟ». Το ΝΑΤΟ, δηλαδή, αποτελεί παράγοντα σταθερότη-
τας στην περιοχή; 

Από αυτήν την άποψη, βεβαίως, ούτε η Χρυσή Αυγή, το φασι-
στικό, το νεοναζιστικό αυτό µόρφωµα, που αποτελεί το µαντρό-
σκυλο του συστήµατος, αποτελεί διέξοδο. 

Ποια είναι η διέξοδος για τον λαό; Θα ολοκληρώσω µε αυτό,
κύριε Πρόεδρε, µε βάση την ανοχή που δείξατε στους υπόλοι-
πους εισηγητές.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Σε ποιον αναφέρεστε;
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Σε µένα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Το βασικό ερώτηµα, στο

οποίο προκαλούµε όλους να τοποθετηθούν, αλλά απάντηση δεν
παίρνουµε, είναι το εξής: Υπάρχουν σήµερα συγκεκριµένες πα-
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ραγωγικές δυνατότητες στη χώρα µας; Μπορεί η χώρα µας να
καλύψει τις βασικές ανάγκες του λαού; Γιατί καταστρέφονται,
όχι µόνο την περίοδο της κρίσης, αλλά και την περίοδο της ανά-
πτυξης; Τα ναυπηγεία καταστράφηκαν την περίοδο της ανάπτυ-
ξης. Η κλωστοϋφαντουργία καταστράφηκε την περίοδο της
ανάπτυξης. Γιατί καταστρέφονται, λοιπόν, παραγωγικές δυνατό-
τητες; Ποιος φταίει που καταστρέφονται αυτές οι παραγωγικές
δυνατότητες; Φταίει ότι δεν βρίσκονται στην προτεραιότητα των
κεφαλαιοκρατών, γιατί δεν τους διασφαλίζουν ένα υψηλό ποσο-
στό κέρδους. 

Έτσι, λοιπόν, οι κάτοχοι των µέσων παραγωγής δεν θέλουν να
αξιοποιήσουν αυτές τις δυνατότητες, γιατί δεν τους συµφέρει.
Πάνε αλλού. Άρα, λοιπόν, έχουµε καταστροφή παραγωγικών δυ-
νατοτήτων. 

Πώς θα το λύσουµε αυτό το πρόβληµα, λοιπόν, για να µην κα-
ταστρέφονται οι παραγωγικές δυνατότητες; Μόνο µέσα από την
κοινωνικοποίηση των µέσων παραγωγής. Έτσι µόνο λύνεται. Αν
δεν πάρουν ο λαός και η εργατική τάξη τα κλειδιά της οικονοµίας
στα χέρια τους, δεν µπορεί να έχει αποτέλεσµα. 

Αυτό, λοιπόν, πού θα οδηγήσει; Θα οδηγήσει στην ανάπτυξη
του αγροτικού τοµέα, που θα καλύπτει τις διατροφικές ανάγκες
του λαού, στην αξιοποίηση του τεράστιου ορυκτού πλούτου που
έχει η χώρα µας προς όφελος του λαού, σε έναν ενεργειακό σχε-
διασµό, ο οποίος θα αξιοποιεί τις εγχώριες και όχι τις εξωτερικές
πηγές ενέργειας. Θα αναπτύσσεται η βιοµηχανία µέσων παρα-
γωγής αλλά και προϊόντων κατανάλωσης. 

Έτσι, λοιπόν, µπορεί να επιτευχθεί η ισόρροπη ανάπτυξη ανά-
µεσα σε κλάδους της οικονοµίας και όχι τα υπερτροφικά µοντέλα
του τουρισµού, αλλά και ισόρροπη ανάπτυξη ανάµεσα στις πε-
ριοχές της Ελλάδας που υπάρχει τεράστια ανισορροπία. 

Σε αυτό, βεβαίως, θα είναι πολύ µεγάλη και σηµαντική η συµ-
βολή του κεντρικού επιστηµονικού σχεδιασµού. 

Με αυτόν τον τρόπο θα αντιµετωπιστεί και θα εξαλειφθεί η
ανεργία. Βεβαίως, προϋποθέτει την αποδέσµευση από την Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση, το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο και το ΝΑΤΟ,
τη µονοµερή διαγραφή του δηµόσιου χρέους. Πάνω από απ’ όλα,
όµως, προϋποθέτει την ανατροπή της εξουσίας. Από την εξουσία
της αστικής τάξης πρέπει να περάσουµε στην εξουσία της εργα-
τικής τάξης και των σύµµαχων κοινωνικών της δυνάµεων, δηλαδή
στη λαϊκή εξουσία. 

Έτσι, λοιπόν, αυτό το οποίο σήµερα είναι εκ των ων ουκ άνευ
είναι η ανάγκη δηµιουργίας µίας πλατιάς λαϊκής συµµαχίας, µιας
λαϊκής συµµαχίας που θα συσπειρώνει την εργατική τάξη, τους
αυτοαπασχολούµενους επαγγελµατίες και τη φτωχή αγροτιά,
γιατί αυτό τούς συµφέρει, να πάνε κόντρα στα συµφέροντα των
µονοπωλίων. Η ρεαλιστικότατη πρόταση του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος της Ελλάδας αφορά και τις τρεις αυτές µεγάλες κοι-
νωνικές οµάδες, την εργατική τάξη και τις υπόλοιπες κοινωνικές
οµάδες, που, βεβαίως, θα οργανώσουν από καλύτερες θέσεις
την πάλη τους για πιο αποφασιστικούς και οξυµµένους αγώνες,
όχι µόνο για να αποκρούσουν την αντιλαϊκή επίθεση, αλλά για να
οδηγήσουν σε ανακούφιση του λαού. Διότι µόνο µέσα από την
πάλη και τους αγώνες µπορεί να ανακουφιστεί ο λαός. Από κα-
νένα δωράκι που θα του ετοιµάζει η σηµερινή, ή η µελλοντική Κυ-
βέρνηση -όποια κι αν είναι αυτή- δεν πρόκειται να ανακουφιστεί
ο λαός µας. Και, βεβαίως, αυτοί οι αγώνες θα ανοίξουν τον
δρόµο αυτής της ελπιδοφόρας και ρεαλιστικής για τον λαό προ-
οπτικής. 

Από αυτήν την άποψη, κύριε Πρόεδρε, είναι φανερό ότι το
Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας θα καταψηφίσει τη συγκυβέρ-
νηση και δεν πρόκειται να δώσει ψήφο εµπιστοσύνης.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ο κ. Καραθανασόπου-
λος δεν κατάλαβε τη διαφορά ότι εγώ τιµώ και σέβοµαι το Κοµ-
µουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, αλλά –πώς να το κάνουµε- αγαπώ
τον Κουβέλη και τη Δηµοκρατική Αριστερά, γιατί µου είπε ότι
έδωσα τη δυνατότητα να έχει ευχέρεια χρόνου ο κ. Αναγνωστά-
κης. Τους αγαπώ βέβαια µε τα λάθη τους, γιατί κι εγώ ως άνθρω-
πος κάνω πολλά λάθη.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Οι έρωτες δεν οδηγούν
πάντα σε γάµο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Εσείς, αν θέλετε τον

σεβασµό ή την αγάπη, κερδίστε και το δεύτερο.
Τον λόγο έχει ο εισηγητής των Ανεξάρτητων Δηµοκρατικών

Βουλευτών κ. Θεόδωρος Παραστατίδης. 
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΡΑΣΤΑΤΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προτού περάσω στο κυρίως πε-

ριεχόµενο της εισήγησής µου, θα ήθελα κι εγώ µε τη σειρά µου
να επισηµάνω την απουσία του Πρωθυπουργού σε µία κορυφαία
διαδικασία του κοινοβουλευτισµού, όπως είναι η ψήφος εµπιστο-
σύνης, την οποία –σηµειωτέον- ο ίδιος προκάλεσε. Θα έλεγα ότι
αυτός ο τρόπος αντιµετώπισης έναντι των µελών του ελληνικού
Κοινοβουλίου και των θεσµών, αν µη τι άλλο, επιδεικνύει απόλυτη
περιφρόνηση, οδηγώντας σε ευτελισµό και πλήρη απαξίωση την
αποψινή διαδικασία, κάτι που βέβαια δεν µας εκπλήσσει.

Η συγκυβέρνηση Νέας Δηµοκρατίας και ΠΑΣΟΚ επέλεξε να
ζητήσει ψήφο εµπιστοσύνης προφανώς για να πετύχει τη συσπεί-
ρωση των δύο Κοινοβουλευτικών Οµάδων, προκειµένου να συ-
νεχίσει απερίσπαστη την πολιτική της. Με λίγα λόγια, µας ζητάει
να δώσουµε τη στήριξή µας ως επιβράβευση για την έως τώρα
ασκούµενη διακυβέρνηση της χώρας. 

Το κύριο επιχείρηµα που προβάλλει είναι ότι έσωσε τη χώρα,
µια χώρα που για την Κυβέρνηση δεν κατοικείται από ανθρώ-
πους, δεν έχει εργαζόµενους, δεν έχει επαγγελµατίες, µισθω-
τούς και συνταξιούχους, δεν έχει αγρότες και κτηνοτρόφους, δεν
έχει νεολαία. Έχει µόνο αριθµούς και νούµερα. 

Η συζήτηση για την ψήφο εµπιστοσύνης δίνει τη δυνατότητα
σε όλους τους συναδέλφους Βουλευτές να ξεκαθαρίσουν ενώ-
πιον του ελληνικού λαού ποιες αξίες υπερασπίζονται και τι υπη-
ρετούν. Υπερισχύουν άραγε οι κοµµατικές σκοπιµότητες σε
σχέση µε την αξιοπρέπεια και τη συνείδηση κάθε Βουλευτή; Είναι
σύνηθες πολλοί συνάδελφοι που βρίσκονται στον χώρο της συγ-
κυβέρνησης να υποστηρίζουν άλλα στα κανάλια και άλλα τελικώς
να ψηφίζουν. Δυστυχώς, αυτή είναι µία θλιβερή πραγµατικότητα
και τέτοιου είδους συµπεριφορές δεν τιµούν το ελληνικό Κοινο-
βούλιο. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στη σηµερινή διαδικασία καλού-
µαστε να δώσουµε ψήφο εµπιστοσύνης σε µία Κυβέρνηση της
οποίας η πολιτική τα τελευταία δύο χρόνια περιορίζεται σε ανα-
κοινώσεις και εξαντλείται σε διαπιστώσεις. Καλούµαστε να στη-
ρίξουµε µία πολιτική υποταγµένη σε συµφέροντα ξένης και
ντόπιας ολιγαρχίας, αδιαφορώντας για τις συνέπειες εις βάρος
του ελληνικού λαού. 

Ενώ η κοινωνία βρίσκεται σε κατάσταση σοκ, η οικονοµία σε
λήθαργο και οι πολίτες στην προσπάθεια επιβίωσης, η Κυβέρ-
νηση επιµένει σε επικοινωνιακά τεχνάσµατα, µία Κυβέρνηση που
προσπαθεί την ανικανότητα και την ανεπάρκειά της να τις καλύ-
ψει ενσπείροντας τον φόβο και την ανασφάλεια στην κοινωνία.
Χρησιµοποιεί τους Κοινοβουλευτικούς και Κυβερνητικούς Εκπρο-
σώπους ως πολιτικά εργαλεία, µετατρέποντας το πολιτικό σύ-
στηµα σε σόου. Κάθε µέρα, όλη µέρα γυρίζουν από κανάλι σε
κανάλι προσπαθώντας µε τα επιχειρήµατά τους να τροµοκρατή-
σουν τον κόσµο, πότε µε την απόσυρση των καταθέσεων από τις
τράπεζες, πότε µε την έξοδο από το Ευρώ και ως επιστέγασµα
όλης αυτής της προσπάθειας επικαλούνται κυρίως την αστάθεια
της χώρας. Σύµφωνα µ’ αυτούς, όλα αυτά θα συµβούν σε περί-
πτωση που ο ΣΥΡΙΖΑ γίνει κυβέρνηση. 

Κύριοι της Κυβέρνησης, ίσως δεν έχετε αντιληφθεί ακόµη ότι
εσείς κυβερνάτε και ότι εσείς είστε υποχρεωµένοι να απολογεί-
στε προς τον ελληνικό λαό και όχι κάποιοι άλλοι. Εσείς θα πρέπει
να µας πείτε -και όχι κάποιοι άλλοι- γιατί δεν ολοκληρώσατε ακό-
µη τον έλεγχο των καταθέσεων που συµπεριλαµβάνονται σε διά-
φορες λίστες. 

Αλήθεια, από πότε η δηµοκρατική διαδοχή στο πλαίσιο του πο-
λιτεύµατος µπορεί να χαρακτηριστεί αστάθεια; Εδώ είστε υπο-
χρεωµένοι να απαντήσετε, κύριε Υπουργέ. Βλέπετε, τέτοιες
απόψεις παραπέµπουν στη λογική ότι «εµείς µόνο είµαστε Έλ-
ληνες, εµείς είµαστε το κράτος, εµείς είµαστε η Ελλάδα, άρα
µόνο εµείς δικαιούµαστε να διαχειριστούµε τις τύχες αυτής της
χώρας, µόνο εµείς δικαιούµαστε να κυβερνήσουµε, ανεξάρτητα
από το τι επιθυµούν οι πολίτες».

Τέτοιου είδους επιχειρήµατα είναι και επικίνδυνα και αστεία
και βέβαια παραπέµπουν σε άλλες εποχές. 
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Δεν αντιλαµβάνεστε πως έτσι υποτιµάτε τη νοηµοσύνη των Ελ-
λήνων πολιτών. Ο ελληνικός λαός είναι ένας λαός έξυπνος και
αντιλαµβάνεται τις σκοπιµότητες των συµπεριφορών αυτών.
Αυτού του είδους οι συµπεριφορές προδίδουν πανικό και είναι
σίγουρο πως θα γυρίσουν µπούµεραγκ. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, καλούµαστε να δώσουµε ψήφο
εµπιστοσύνης σε µια συγκυβέρνηση, η οποία, µε τον τρόπο που
διαχειρίστηκε την εξουσία, απέδειξε περιφρόνηση και ασυνέπεια
προς τον ελληνικό λαό, τους εργαζόµενους, τους µισθωτούς και
συνταξιούχους, τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις και τους επαγγελ-
µατίες, τους γεωργούς και κτηνοτρόφους. Αυτό µπορεί κανείς
εύκολα να το διαπιστώσει ανατρέχοντας στα προεκλογικά προ-
γράµµατα και τις υποσχέσεις των δύο κοµµάτων που συγκυβερ-
νούν σήµερα, το τι έλεγαν και το τι κάνουν. 

Σήµερα οι Έλληνες πολίτες βιώνουν µια τραγική πραγµατικό-
τητα, υποχρεωµένοι να ζουν σε ένα περιβάλλον παραλογισµού
και παραφροσύνης που διαµόρφωσε αυτή η Κυβέρνηση. Βλέ-
πετε τον τρόπο φορολόγησης των εισοδηµάτων, που αποτελεί
παγκόσµια πρωτοτυπία, αφού, αντί να φορολογείται το πραγµα-
τικό εισόδηµα, επιβάλλεται ουσιαστικά κεφαλικός φόρος, βλέ-
πετε ΕΝΦΙΑ, τεκµήρια και άλλα πολλά. Οι πολίτες αισθάνονται
πραγµατικά ένοικοι στο ίδιο τους το σπίτι. 

Οι πρωτοφανείς και αιµατηροί φόροι που επιβλήθηκαν και κα-
ταβάλλονται από το υστέρηµα των έντιµων φορολογούµενων ου-
σιαστικά οδηγούν τους πολίτες και την κοινωνία σε πλήρη
εξαθλίωση και βέβαια σκοτώνουν από έλλειψη ρευστότητας την
οικονοµία. Η ισοπεδωτική αντίληψη του τρόπου διαχείρισης της
κρίσης και της καθηµερινότητας του πολίτη αποδεικνύει τον ερα-
σιτεχνισµό, την ανικανότητα και την αναλγησία που επιδεικνύουν
οι σηµερινοί κυβερνώντες. 

Αγαπητοί συνάδελφοι, είναι πρωτόγνωρο για τα ελληνικά δε-
δοµένα –και όχι µόνο- πως έχουµε µια Κυβέρνηση που προσπα-
θεί να κυβερνήσει κατόπιν υποδείξεων των δανειστών. Έχουµε
µια Κυβέρνηση η οποία προσπαθεί να κυβερνήσει περιοριζόµενη
σε εξαγγελίες, ανακοινώσεις και διαπιστώσεις. Διατυµπανίζετε
πως µειώσατε για πρώτη φορά την ανεργία, επικαλούµενοι µά-
λιστα τα στοιχεία του ΟΑΕΔ. Είστε πραγµατικά απερίγραπτοι,
διότι, όσο καλή πρόθεση και αν έχει κάποιος να το δεχτεί αυτό,
δεν µπορεί να παραβλέψει το γεγονός πως οι αριθµοί αυτοί δεν
ανταποκρίνονται στην πραγµατικότητα. Η όποια αναφορά στην
πρόσκαιρη, ελάχιστη µείωση του ποσοστού της ανεργίας είναι
πέρα από βέβαιο πως οφείλεται στη µετανάστευση στο εξωτε-
ρικό χιλιάδων νέων πολιτών, µεταξύ αυτών και πολλών επιστη-
µόνων. Επίσης, κάποιες χιλιάδες συµπολιτών µας δεν εγγράφο-
νται στα µητρώα του ΟΕΑΔ, διότι δεν ελπίζουν σε ανεύρεση ερ-
γασίας. Επιπλέον, τίθενται εκτός υπολογισµού όσοι απασχολούν-
ται για δύο ή τρεις µήνες τον χρόνο. Με αυτόν τον τρόπο, κύριε
Υπουργέ, αποκτήσατε τα στοιχεία και επικαλείστε πως µειώσατε
την ανεργία.  

Εξαγγέλλετε πως θα δώσετε –υποτίθεται- λύσεις σε επαγγελ-
µατικές οµάδες της χώρας, όπως είναι οι ελεύθεροι επαγγελµα-
τίες, οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις, τα καταστήµατα, αφού βέβαια
πρώτα τούς οδηγήσατε στον όλεθρο, την καταστροφή και εν
τέλει σε πλήρη απόγνωση. 

Εξαγγείλατε προγράµµατα –υποτίθεται- στήριξης του αγροτι-
κού και κτηνοτροφικού πληθυσµού, τη στιγµή που δεν έχετε πλη-
ρώσει ακόµα τις βιολογικές καλλιέργειες του ‘12 και του ‘13, δεν
έχετε αποδώσει επιστροφή του ΦΠΑ και πετρέλαιο. Δείχνετε
πλήρη αδιαφορία στην αντιµετώπιση του προβλήµατος του κα-
ταρροϊκού πυρετού, που έχει προσβάλει αρκετούς νοµούς και
το ξέρουν πάρα πολλοί συνάδελφοι εδώ µέσα που είναι από την
περιφέρεια της χώρας και µεταξύ αυτών βέβαια τον νοµό µου,
τον Νοµό Κιλκίς. 

Θέλω να επισηµάνω πως οι κτηνοτρόφοι του νοµού µου -και
αναφέροµαι σε αυτόν, διότι γνωρίζω µετά από επαφές που είχα
µε το προεδρείο του κτηνοτροφικού συλλόγου- βρίσκονται σε
απόγνωση. Βλέπουν πως δεν υπάρχει υπεύθυνη αντιµετώπιση
και ενηµέρωση για το σοβαρό αυτό πρόβληµα που τείνει να εξο-
λοθρεύσει την κτηνοτροφία. 

Τέλος, ευαγγελίζεστε µονίµως και καθηµερινά την αναπτυ-
ξιακή προοπτική της χώρας. Η άποψή µου, η οποία συµβαίνει να

συµπίπτει και µε απόψεις κορυφαίων ειδικών στον τοµέα της οι-
κονοµίας, είναι πως δεν υπάρχει καµµιά ελπίδα για νέες επενδύ-
σεις, διότι η υπερφορολόγηση, η γραφειοκρατία, η διαπλοκή και
η διαφθορά, η κατακόρυφη πτώση της εγχώριας ζήτησης, λόγω
συρρίκνωσης του διαθέσιµου εισοδήµατος, αποτελούν απωθη-
τικούς παράγοντες για οποιαδήποτε επενδυτική σκέψη. 

Αναρωτιέται κανείς τι προοπτική µπορεί να έχει µια χώρα,
ώστε οι πολίτες να ελπίζουν σε καλύτερες µέρες, όταν οι πολιτι-
κές που ακολουθούνται οδήγησαν σε αφαίµαξη, σύµφωνα και µε
τα στοιχεία του ΟΟΣΑ: σαράντα πέντε δισεκατοµµύρια από µι-
σθούς και συνταξιούχους, είκοσι πέντε δισεκατοµµύρια από τα
ασφαλιστικά ταµεία, κλείσιµο διακοσίων πενήντα χιλιάδων µικρο-
µεσαίων επιχειρήσεων, έξι εκατοµµύρια τριακόσιες χιλιάδες συµ-
πολιτών µας είναι στα όρια της φτώχειας και προς τα κάτω. 

Αγαπητοί συνάδελφοι, στη συνέχιση αυτών των πολιτικών αν-
τιλαµβάνεστε πως καλούµαστε να δώσουµε ψήφο εµπιστοσύνης.
Αυτό δεν πρέπει να µας διαφεύγει. Πρέπει να αναλογιστούµε
πως, ενώ οι δηµιουργικές προσπάθειες πρέπει να είναι συλλογι-
κές, οι ευθύνες είναι ατοµικές. Με τη στάση µας σήµερα πρέπει
να αποφασίσουµε αν θα δείξουµε περαιτέρω ανοχή, δίνοντας
ψήφο εµπιστοσύνης για τη συνέχιση και ολοκλήρωση της κατα-
στροφικής αυτής πολιτικής ή στην ανακοπή της.

Τέλος, πιστεύω πως ήρθε η ώρα να απαλλαγεί η χώρα από τη
σηµερινή συγκυβέρνηση και την πολιτική της και αυτό να είστε
βέβαιοι πως έχει εµπεδωθεί στη συνείδηση του κόσµου, ασχέτως
του αποτελέσµατος που θα προκύψει από τη σηµερινή διαδικα-
σία.

Σε ό,τι µε αφορά όχι µόνο δεν δίνω ψήφο εµπιστοσύνης, αλλά
απ’ αυτό το Βήµα καλώ τους Έλληνες πολίτες σε συµπόρευση -
ασχέτως τι πίστευαν και τι ψήφιζαν- για τη συγκρότηση ενός ενι-
αίου δηµοκρατικού προοδευτικού µετώπου ανατροπής της
σηµερινής ασκούµενης πολιτικής. 

Είµαι βέβαιος πως αυτό θα συµβεί στις επόµενες εθνικές εκλο-
γές, που θα γίνουν πολύ σύντοµα. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Τον λόγο έχει ο
Υπουργός Παιδείας και Θρησκευµάτων κ. Ανδρέας Λοβέρδος.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Παιδείας και Θρησκευµά-
των): Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η παρούσα πρόταση ανανέ-
ωσης της εµπιστοσύνης της Βουλής προς την Κυβέρνηση
συνιστά αναµφισβήτητα µια ιδιαίτερα επιθετική πολιτική κίνηση,
η οποία διέλυσε από την πρώτη στιγµή που κατατέθηκε όλες
εκείνες τις επίµονες και ορισµένες φορές κατευθυνόµενες φήµες
περί εκλογών, που, αν γίνονταν, θα προκαλούσαν πολύ µεγάλη
ζηµιά στον τόπο. 

Η ιδιαιτερότητα αυτής της πρότασης ανανέωσης της εµπιστο-
σύνης της Βουλής προς την Κυβέρνηση έγκειται και σε ένα άλλο
γεγονός, πολύ όµως στενά συνδεδεµένο µε την πορεία των κοι-
νοβουλευτικών µας πραγµάτων, δηλαδή µε τον καθορισµό πια
της κοινοβουλευτικής διαδικασίας εκλογής του Προέδρου της
Δηµοκρατίας στους συνταγµατικούς χρόνους, τον Φεβρουάριο
του 2015. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, παρά τα όσα λέγονται κατά και-
ρούς –λέχθηκαν και τώρα, λέγονταν και στο παρελθόν- το Σύν-
ταγµα στο άρθρο 32 σχετικά µε την εκλογή του Προέδρου
Δηµοκρατίας τηρήθηκε µεταπολιτευτικά, παρ’ ότι, ξαναλέω,
πολλά εφιλολογούντο προ πολλών εκλογών Προέδρων της Δη-
µοκρατίας. Τηρείται το Σύνταγµα και θα τηρηθεί ακόµη µια φορά. 

Άρα ο Φεβρουάριος είναι ο µήνας των εκλογών για τον Πρό-
εδρο της Δηµοκρατίας και ταυτόχρονα διαψεύδονται όλες οι
φήµες που προκαλούσαν αναστάτωση περί δήθεν εκλογών
τώρα, το φθινόπωρο.

Είναι πρωτότυπες φήµες; Καθόλου. Πόσες φορές κατά τη
διάρκεια αυτής της περιόδου της Βουλής δεν το έχουµε ξανα-
κούσει αυτό; Πέρυσι, ακριβώς τα ίδια. Τον Μάρτιο του 2013, τα
ίδια. Πριν από τις ευρωεκλογές για δήθεν ενδεχόµενο διπλών
εκλογών, πάλι τα ίδια. Η χώρα από αυτήν την αρρώστια υποφέ-
ρει. Η αναθεώρηση του Συντάγµατος πρέπει να περιλάβει µια
σταθερή τετραετία, έναν σταθερό εκλογικό κύκλο. Είναι µια καλή
σκέψη αυτή και θα δούµε τελικά πόσοι θα πάρουν την ευθύνη

34 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



της. 
Τα παιχνίδια αυτά περί εκλογών κάθε τόσο συγκροτούν ένα

άθλιο, τριτοκοσµικό παιχνίδι εξουσίας, που καταστρέφει τη στα-
θερότητα, η οποία όµως είναι προϋπόθεση για την εύρυθµη λει-
τουργία της οικονοµίας. Αν όλα αυτά ήταν συγχωρητέα την
περίοδο της ακµής, είναι απολύτως ασυγχώρητα την περίοδο
της ύφεσης, της τροµακτικής ανεργίας, στα χρόνια της κρίσης
που ζούµε από το 2008 και µετά. Ζητάµε, λοιπόν, να διατηρηθεί
η πολιτική σταθερότητα. 

Για να βγούµε όµως από την κρίση, πρέπει να διανύσουµε τα
τελευταία µας βήµατα, τα τελευταία βήµατα ενός δύσκολου και
σκληρού προγράµµατος, που το είπαµε µνηµόνιο, και µάλιστα
µε πρωτοβουλία κάποιων το 2010 χωριστήκαµε σε µνηµονιακούς
και αντιµνηµονιακούς, µια διάκριση απολύτως ψευδής, µια διά-
κριση ανυπόστατη. Πρέπει να προχωρήσουµε στα τελευταία βή-
µατα, για να µην υπάρξει ανάγκη για νέες τέτοιες συµφωνίες, για
να µην υπάρξει ανάγκη να υπογράψουµε άλλα τέτοια κείµενα,
προκειµένου η χώρα να χρηµατοδοτηθεί και να µη γίνει όπως η
Αργεντινή, που είναι παράδειγµα προς αποφυγήν και όλος ο πλα-
νήτης το λέει αυτό, εκτός από κάποιους συγκεκριµένους, που
δεν καταλαβαίνουµε και τι ακριβώς λένε. 

Βαδίζουµε, λοιπόν, τα τελευταία βήµατα για την έξοδο από την
κρίση, τη χειρότερη κρίση που πέρασε ο τόπος µετά τον Εµφύλιο
Πόλεµο και κάποιοι προσπαθούν να κλείσουν την πόρτα της εξό-
δου, προσπαθούν να µην υπάρξει η διαφυγή αυτή. Δίνουµε τη
µάχη γι’ αυτήν την έξοδο και θα τη δώσουµε µε τρόπο νικηφόρο. 

Αναρωτιέται κανείς, όπως αναρωτήθηκαν ήδη και κάποιοι συ-
νάδελφοι στην Αίθουσα σήµερα: πολιτική σταθερότητα για τη
σταθερότητα; Όχι. Πολιτική σταθερότητα για την έξοδο από την
κρίση, για την έξοδο από το µνηµόνιο, για την επιστροφή στην
ανάπτυξη, για τη µείωση της ανεργίας, για την επιστροφή στην
ευηµερία. Η πρόβλεψη για ανάπτυξη 3% το 2015 είναι µια καλή
πρόβλεψη και θα πραγµατοποιηθεί. Προϋποθέτει όµως πολιτική
οµαλότητα και αυτήν την πολιτική οµαλότητα θα την πετύχουµε. 

Για να υπάρξει βέβαια, όχι τώρα που τα πράγµατα πήραν τον
δρόµο τους, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η πολιτική σταθερό-
τητα που θέλουµε -για να επιτύχουµε δηλαδή ανάπτυξη ύψους
3% το 2015, που θα είναι µια αρχή, µια πάρα πολύ καλή αρχή-
χρειάζεται να ολοκληρωθεί η τετραετής κοινοβουλευτική περίο-
δος, να ολοκληρωθεί ο βίος αυτής της Βουλής, όπως την ανέ-
δειξε ο λαός το 2012. Για να γίνει αυτό, για να υπάρξουν αυτοί
οι εκατόν ογδόντα, πολλές φορές και πάρα πολλοί από την κοι-
νοβουλευτική πλειοψηφία έχουµε επαναλάβει ότι προϋποθέτει
να µη γίνουν άλλες απολύσεις, να υπάρξουν γενναίες ρυθµίσεις
γι’ αυτούς που οφείλουν στο δηµόσιο ταµείο ή στα ασφαλιστικά
ταµεία, και οπωσδήποτε αποµείωση της φορολογίας. 

Και οι τρεις στόχοι αυτοί θα επιτευχθούν. Η πορεία είναι συγ-
κεκριµένη, θα τη διανύσουµε, και τα πρώτα της βήµατα, οι πρώ-
τες της φάσεις θα γίνουν σαφείς στους Έλληνες πολίτες τις
υπόλοιπες εβδοµάδες. Εµείς, ως Κοινοβουλευτική Οµάδα του
ΠΑΣΟΚ, δίνουµε µάχη γι’ αυτό. Η συγκυβέρνηση µε τη Νέα Δη-
µοκρατία είναι συγκυβέρνηση ευθύνης και τις πολιτικές µας ιδι-
αιτερότητες, µέσα σε αυτήν την πάρα πολύ δύσκολη εποχή,
έχουµε κατορθώσει να τις αναδείξουµε. 

Ενώ όµως, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, δίνουµε αυτήν τη
µάχη, ακούγονται δύο υποκριτικές φωνές, δύο φωνούλες, από
πολιτικές σουσουράδες εκτός Αιθούσης ευρισκόµενες, επιχειρή-
µατα των οποίων –µε σοβαρό τρόπο, δεν λέω- κατατίθενται και
από το Βήµα της Βουλής αυτής. 

Η πρώτη φωνούλα µάς λέει: «Μα, τι σας πειράζουν οι εκλογές;
Σας πειράζει η Δηµοκρατία;». Εδώ, κυρίες και κύριοι Βουλευτές,
πρέπει κανείς να επικαλεστεί ορισµένες πολύ απλές, βασικές και
στοιχειώδεις –θα έλεγα- γνώσεις της ιστορίας. Στον αντίποδα
της κυβερνητικής αστάθειας, στις επαναλαµβανόµενες εκλογές
-δεν χρειάζεται να σας θυµίσω ότι την περίοδο 2004-2012 είχαµε
πέντε εκλογές, σε οκτώ χρόνια, δηλαδή, πέντε εκλογές- στον αν-
τίποδα της έλλειψης πολιτικής οµαλότητας, της έλλειψης στα-
θερότητας, ποτέ δεν ήταν η δηµοκρατία. Ήταν ο φασισµός και
οι δικτατορίες. Ο Μεσοπόλεµος τα δίδαξε αυτά στις χώρες που
έχουν κοινοβουλευτικό πολίτευµα και βγήκε η κοινοβουλευτική
ανθρωπότητα από αυτήν τη δυσκολία εξορθολογίζοντας τον κοι-

νοβουλευτισµό. Η βασική αρχή του εξορθολογισµένου κοινοβου-
λευτισµού, τον οποίο η Ελλάδα έχει απολαύσει, ήταν η σταθερό-
τητα. Η δηµοκρατία, η µείζων αρχή, η µεγάλη αρχή που διέπει
όλο µας το Σύνταγµα, και από την άλλη η σταθερότητα, µια αρχή
που διέπει και το Σύνταγµα αλλά και τις πρακτικές µας. Να το
ξαναπώ, γιατί πρέπει να εµπεδωθεί και σε αυτές τις υποκριτικές
φωνές που αναρωτιούνται αν µας πειράζει, δήθεν, η δηµοκρατία:
Ποτέ στην ιστορία δεν ήταν αντίποδας, αντίπαλος, αντίθεση στην
αστάθεια η δηµοκρατία. Πάντα ήταν ο φασισµός και οι δικτατο-
ρίες. 

Η δεύτερη φωνούλα -αυτή είναι πολύ πιο επικίνδυνη, ακούγε-
ται πολύ συχνά- είναι η φωνή που θέλει να µας προσάψει ότι όλα
αυτά τα µέτρα που πήραµε αυτά τα χρόνια της έντονης κρίσης,
της πρωτοφανούς για τα ιστορικά δεδοµένα της χώρας µας κρί-
σης, τα πήραµε ως πολιτική επιλογή. 

Επειδή ήµουν από τους πρώτους -και ίσως όχι από τους πολ-
λούς- που σηκώσαµε το ανάστηµά µας απέναντι σε αυτές τις δυ-
σκολίες στις πιο κρίσιµες χρονιές του µεταπολιτευτικού κοινο-
βουλευτικού µας βίου, της µεταπολιτευτικής οικονοµικής µας
ζωής, θυµάµαι καλά και τι έχει ειπωθεί στην Αίθουσα αυτήν και
από ποιους και τι ακριβώς λέγανε στις πιο δύσκολες φάσεις,
στους πιο δύσκολους αγώνες, στις κόντρες µε τα µεγαλύτερα
συµφέροντα. 

Θυµάµαι καλά και, επειδή θυµάµαι καλά, θέλω να επαναλάβω
ακόµη µια φορά: Όχι, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, οι πολιτικές
που ασκήσαµε δεν ήταν επιλογή µας, ήταν αναγκαστικές επιλο-
γές που η κρίση επέβαλε. Ή η χώρα θα πτώχευε και οι πολίτες
της και η ίδια θα περνούσαν δεκαετίες µέχρι να συνέλθουν ή κά-
ποιοι θα µπαίναµε κάτω από την µπάρα και θα σηκώναµε τα
βάρη. Δυστυχώς δεν ήµασταν όλοι, δυστυχώς δεν ήµασταν οι
περισσότεροι, αλλά ήµασταν κάποιοι. 

Αυτές οι πολιτικές, λοιπόν, δεν είναι στο DNA µας. Ήταν πολι-
τικές που υπαγορεύτηκαν από τις ανάγκες της χώρας. Ψα-
ρεύουν, λοιπόν, οι δηµαγωγοί, ψαρεύουν, όµως, σε θολά νερά
και δεν ξέρω τι θα τα κάνουν τα ψάρια που θα πιάσουν. Τους
συµβουλεύω µε όση δύναµη διαθέτω -και αν µπορώ να χρησιµο-
ποιήσω και τον όρο- να δουν τα πράγµατα όσο είναι ο καιρός κα-
τάλληλος από τη σκοπιά που υπαγορεύει η πραγµατικότητα, η
αλήθεια και µόνο αυτή η αλήθεια.

Γίνεται µια καινούργια προσπάθεια από τις ευρωεκλογές και
µετά, από τον Ιούνιο του 2014 και µετά σε σχέση βέβαια µε όσα
προηγήθηκαν και επειδή αυτά προηγήθηκαν να δώσουµε λύσεις,
να αντέξουµε, να κάνουµε, όπως είπα στην αρχή της τοποθέτη-
σής µου, και τα τελευταία µας βήµατα για να βγούµε από αυτές
τις συµπληγάδες. 

Δεν έχω ούτε τον χρόνο, ούτε τη δυνατότητα, ούτε η δεοντο-
λογία µου µου επιτρέπει να αγκαλιάσω όλα τα θέµατα. Για αυτήν
την προσπάθεια θα µιλήσω από την οπτική του Υπουργείου που
έχω την τιµή να εποπτεύω πολιτικά. Έχω επανειληµµένα πει -στις
πολλές συνεδριάσεις που κάναµε και στην Επιτροπή Μορφωτι-
κών Υποθέσεων αλλά και στην Ολοµέλεια της Βουλής είτε είχαµε
νοµοθετικό έργο είτε είχαµε κοινοβουλευτικό έλεγχο- ότι σέβο-
µαι και θα σεβαστώ όλες τις αποφάσεις των προκατόχων µου
που αφορούσαν το λύκειο και την τριτοβάθµια εκπαίδευση, την
ανώτατη εκπαίδευση, τα πανεπιστήµια και τα ΤΕΙ. Συνεχίζω πο-
λιτικές µε κάποιες µικρές διορθώσεις που η ζωή αναδεικνύει ότι
είναι αναγκαίες και δεν αλλάζουν γραµµές πλεύσης που ακολου-
θήθηκαν µέχρι τώρα. 

Έτσι, επειδή σεβόµαστε αυτήν τη συνέχεια, επειδή εχθές στο
Υπουργείο Υγείας τέσσερις Υπουργοί της κρίσης παρουσιάσαµε
µία πολιτική, η οποία επειδή ακριβώς κράτησε τέσσερα χρόνια
αποδίδει σήµερα καρπούς, συνεχίζει να αποδίδει καρπούς, όπως
κάναµε λοιπόν εκεί, έτσι και στην παιδεία καταφέραµε να έχουµε
για πρώτη φορά στην ιστορία µας κύκλο σπουδών στην τριτο-
βάθµια εκπαίδευση και οι διεθνείς αξιολογητές αυτό το επιση-
µαίνουν. Αναφέροµαι στη διαγραφή των «αιωνίων». 

Καταφέραµε να έχουµε ολοκληρώσει την αξιολόγηση και να
την έχουµε παρουσιάσει στη Βουλή. Καταφέραµε και παλεύουµε
ακόµα να το φέρουµε σε πέρας µε απόλυτη επιτυχία να κρατή-
σουµε δύο ανάγκες ζωντανές: να προστατευτεί η ελληνική οικο-
γένεια που, ήδη, δυσκολεύεται µε τις µετεγγραφές των φοιτητών
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και µε τον νόµο που ψηφίστηκε στις 4 Μαΐου και από την άλλη
να µείνουν όρθια τα ιδρύµατα της τριτοβάθµιας εκπαίδευσης,
πανεπιστήµια και ΤΕΙ.

Απελευθερώσαµε την πανεπιστηµιακή έρευνα και την έρευνα
των ερευνητικών κέντρων από την Ενιαία Αρχή Πληρωµών. Το
σχέδιο νόµου κατατέθηκε την περασµένη Δευτέρα και θα το συ-
ζητήσουµε την επόµενη εβδοµάδα.

Ακόµη σε άλλους τοµείς της δικής µας αρµοδιότητας ψηφί-
σαµε ένα νόµο µε πλανητική θετική επιρροή για τη χώρα για την
οργάνωση των θρησκευτικών κοινοτήτων. Δώσαµε µε στρατη-
γική, την οποία ακολουθούµε κάθε εβδοµάδα, κάθε µήνα ζωντά-
νια και ζωή στην εκπαιδευτική διαδικασία που αφορά τους
συµπολίτες µας που ασπάζονται, όµως, το µουσουλµανικό θρή-
σκευµα και ταυτοχρόνως και µε το Οικουµενικό Πατριαρχείο και
µε την Εκκλησία της Ελλάδος και µε το Άγιον Όρος έχουµε άψο-
γες σχέσεις, όπως προκύπτει από τις δηλώσεις των ίδιων αυτών
θεσµών.

Είναι πολύ πρόσφατη, είναι τελευταία, είναι της χθεσινής, της
προχθεσινής ηµέρας η σχετική δήλωση του Αρχιεπισκόπου Ιε-
ρωνύµου.

Ακόµα, ιδρύσαµε συµβούλιο των πρώην Υπουργών Παιδείας
για να εξασφαλίσουµε µία συνέχεια της πολιτικής στην παιδεία.
Δεν καταφεύγουµε ποτέ στη χρησιµοποίηση του µόνιµου υπηρε-
σιακού Υφυπουργού. Το Σύνταγµα το προβλέπει, η Βουλή δεν το
προωθεί, οι κυβερνήσεις δεν το θέλουν. Στον αντίποδα αυτής
της έλλειψης θεσπίσαµε αυτό το συµβούλιο. Και αυτό και το
Εθνικό Συµβούλιο Παιδείας θα συνεδριάσουν µέσα στον Οκτώ-
βριο για τη µεγάλη µας παρέµβαση, έτσι όπως την έχουµε ορα-
µατιστεί. Θα την κουβεντιάσουµε, θα διαβουλευτούµε και στην
Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων και µε τη διακοµµατική στη
µεταρρύθµιση εκείνη, τη δοµική εκείνη αλλαγή, στη µεγάλη διαρ-
θρωτική αλλαγή που αφορά την πρωτοβάθµια εκπαίδευση, την
οποία δεν συνηθίζει να κοιτά και η Βουλή, αλλά και οι κυβερνή-
σεις. Εκεί, όµως, διαµορφώνονται οι σύγχρονοι Έλληνες, εκεί
διαµορφώνονται οι σύγχρονοι πολίτες, εκεί πρέπει να στρέψουµε
πια την προσοχή µας. 

Θέλω να επισηµάνω µία ακόµα δραστηριότητα, αυτήν του κοι-
νωνικού σχολείου, που στοχεύει στην ολοκλήρωση των νέων παι-
διών, των µαθητών και που βασικές δραστηριότητες έχει την
άθληση και τα ζητήµατα που αφορούν την ενηµέρωση για µολυ-
σµατικές ασθένειες, για τα σεξουαλικώς µεταδιδόµενα νοσή-
µατα, για θέµατα, δηλαδή, που πραγµατικά είναι ζωτικής σηµα-
σίας για τα παιδιά και τους γονείς τους. 

Κυρίες και κύριοι, ακόµα, τη µεθεπόµενη εβδοµάδα, καταθέ-
τουµε το σχέδιο νόµου για την ειδική αγωγή και µέσα στο φθινό-
πωρο, τον Νοέµβριο, ξεκινά ένα ολοκληρωµένο πρόγραµµα
κατάρτισης και µαθητείας ύψους 250 εκατοµµυρίων ευρώ. 

Ακόµα –και θέλω να µε προσέξετε, ειδικά ορισµένοι συνάδελ-
φοι που κάθονται στα αριστερά του Κοινοβουλίου- είχαµε πει ότι
έχουµε εµπιστοσύνη στη µεταλυκειακή µη τριτοβάθµια εκπαί-
δευση. Όµως, µε προϋπόθεση ότι ο χώρος θα εξορθολογιστεί
και ότι οι εταιρείες, τα νοµικά πρόσωπα που καταδυναστεύουν
τον χώρο θα φύγουν από τη µέση. Μου έλεγαν εδώ ότι καλές οι
δηλώσεις, αλλά η πράξη δεν υπάρχει. Ήδη, πριν από λίγες εβδο-
µάδες, ένα πρώτο κύµα έφυγε από τη µέση. Την επόµενη εβδο-
µάδα, έχω προειδοποιήσει ότι θα έρθει το δεύτερο κύµα. Όσοι
δεν έχουν ρυθµίσει τις ασφαλιστικές εισφορές –και είναι αρκετοί
αυτοί και αρκετά µεγάλοι και πολυδιαφηµιζόµενοι- θα φύγουν
και αυτοί από τη µέση. 

Στην ερώτηση: «Μα, τώρα το κάνετε αυτό;», απαντάµε: «Ναι,
τώρα το κάνουµε αυτό». Διότι προβλέπουµε ότι για τους φοιτη-
τές τους, τους µαθητές τους, τους σπουδαστές τους, τα δηµόσια
ΙΕΚ θα προσφέρουν θέσεις. Δεν είναι δυνατόν, όσο είµαστε εµείς
στο Υπουργείο Παιδείας, να αφήσουµε αυτής της µορφής την
εξωθεσµική δραστηριότητα, ατιµώρητη. 

Είχα προειδοποιήσει µία φορά µε συνέντευξη Τύπου. Δεν
ίδρωσαν αυτιά. Έστειλα επιστολές και ο Υφυπουργός, ο κ. Στύ-
λιος, προσωποποιηµένες επιστολές σε αυτούς οι οποίοι χρω-
στούν σύµφωνα µε την ενηµέρωση που έχουµε από το ΙΚΑ. Την
επόµενη εβδοµάδα η προθεσµία τους λήγει, τη µεθεπόµενη δεν
θα λειτουργούν. Αυτή είναι δήλωση και να την κρατήσετε, γιατί

δεν παραπέµπει στο µέλλον, αλλά στην επόµενη εβδοµάδα. Ολο-
κληρώνουµε ένα πρόγραµµα εξωστρέφειας για την ελληνική εκ-
παίδευση. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού) 

Δεν έχω χρόνο. Θα τα πούµε την επόµενη εβδοµάδα στην Επι-
τροπή Μορφωτικών Υποθέσεων. 

Να επισηµάνω, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, γιατί πολλή δη-
µαγωγία υπάρχει στο προκείµενο, ότι εν µέσω κρίσης και παρ’
όλες τις δυσκολίες και µετερχόµενοι και µέσα που δεν είναι και
τα καλύτερα -όπως το να παίρνεις χρήµατα από το Πρόγραµµα
Δηµοσίων Επενδύσεων για να πληρώνεις µισθούς αναπληρωτών
και το κάναµε κι αυτό- µε όλες αυτές τις προσπάθειες κρατήσαµε
µε επάρκεια, όχι µε πληρότητα, αλλά µε επάρκεια, επαναλαµ-
βάνω, όλες τις δοµές της παιδείας, της εκπαίδευσης ανοιχτές.
Αν σας φαίνεται αυτό απλό κι εύκολο, για να δείτε πώς γίνεται
στην πράξη και για να δούµε «πόσα απίδια πιάνει ο σάκος» σε
θέµατα για τα οποία ο λόγος είναι εύκολος µα η πράξη είναι
πάρα πολύ δύσκολη. 

Αυτά, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, σεβόµενοι τη διαβούλευση
και το διάλογο. Ελπίζω κάποιος να το πει, γιατί το ζουν αρκετοί
Βουλευτές. Η Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων συνεδριάζει
πολλές φορές την εβδοµάδα. Έτσι θα πάει όλο το φθινόπωρο
και θα κλείσουν πάρα πολλά θέµατα µέσα από τις συχνές της συ-
νεδριάσεις και όχι µόνο για τα δύο σχέδια νόµου που έχουµε κα-
ταθέσει αλλά και µε πρωτοβουλίες δικές µας για ενηµέρωση της
Βουλής, των Βουλευτών. 

Ταυτόχρονα, διαβουλευόµαστε κάθε εβδοµάδα µε την ΟΛΜΕ,
τη ΔΟΕ την ΠΟΣΔΕΠ, µε τα συντονιστικά των ΤΕΙ και των πανε-
πιστηµίων. 

Μέσα από τα διάλογο κάνουµε τα βήµατά µας, και όχι µε αυ-
ταρχισµό. 

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, επισηµαίνοντας ότι αυτά κάνουµε
εµείς εν µέσω µιας τροµακτικής, µιας πάρα πολύ σκληρής κρί-
σης, που ποιους χτυπά πρώτα σε ό,τι αφορά τις κρατικές δοµές
και τους κρατικούς θεσµούς; Τους θεσµούς του κοινωνικού κρά-
τους: παιδεία, υγεία, µεταφορές πολλές φορές, κοινωνικές πο-
λιτικές των δήµων, των περιφερειών. Ό,τι χτίζει η ακµή το χτυπά
η παρακµή, η ύφεση και η ανεργία. Σε αυτήν τη συγκυρία κρα-
τάµε όρθιες, κρατάµε ανοιχτές, τις δοµές του κοινωνικού κρά-
τους. Αυτοί είµαστε. Αυτό µπορούµε, χωρίς ψέµατα, χωρίς µε-
γάλες κουβέντες. 

Η πράξη αναδεικνύει αυτούς που µπορούν. Αυτούς που τα κα-
ταφέρνουν καλά µε τα λόγια, να δούµε ποιος θα µετρήσει την
αξιοσύνη τους. Ένα πραγµατικό µέτρο πολιτικής ευθύνης ή ένα
ράψιµο φυκιών µε µεταξωτές κορδέλες; 

Εµείς θα προχωρήσουµε. Και η καρδιά µας το λέει και η πολι-
τική δύναµή µας το επιτρέπει. Θα προχωρήσουµε και θα τα κά-
νουµε όλα, όπως πρέπει να τα κάνουµε. Θα τα κάνουµε καλά. 

(Χειροκροτήµατα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Η Γραµµατέας της

Κοινοβουλευτικής Οµάδας των Ανεξάρτητων Ελλήνων, η συνά-
δελφος κ. Κουντουρά, µας ενηµερώνει ότι ορίζει ως Κοινοβου-
λευτικό Εκπρόσωπο τον Βουλευτή των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ.
Τέρενς-Σπένσερ-Νικόλαο Κουίκ. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε τώρα στον ενιαίο
κατάλογο των συναδέλφων οµιλητών που έχουν εγγραφεί.
Επειδή έχουν εγγραφεί εκατόν ογδόντα πέντε συνάδελφοι, θα
παρακαλέσω, για να µιλήσουν όσο το δυνατόν περισσότεροι κι
αν είναι δυνατόν όλοι οι συνάδελφοι, σεβόµενοι τους συναδέλ-
φους, να τηρήσουν το χρόνο. 

Έχει ο κάθε συνάδελφος ή η συνάδελφος επτά λεπτά. Άρα
πρέπει να µιλήσει µέσα σε αυτό το χρόνο. Μετά από δυόµισι χρό-
νια έµπειροι είµαστε, ξέρουµε να διαχειριζόµαστε το λόγο και
πάνω απ’ όλα να σεβαστούµε ότι δεν µιλάµε µόνο εµείς, υπάρ-
χουν κι άλλοι συνάδελφοι που πρέπει να µιλήσουν. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Να προσέξετε και τους Υπουρ-
γούς. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Όταν λέω «συναδέλ-
φους», εννοώ τους πάντες. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο. 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Παρακαλώ, κύριε
Βούτση. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Από τη µελέτη του καταλόγου µπο-
ρούµε να πάµε καλά, αν υπάρχει προσοχή, όπως λέτε, στα ωρά-
ρια και στους Υπουργούς, όπως είπε ο Παναγιώτης Λαφαζάνης. 

Είναι πιθανό να χρειαστεί αυτό το οποίο έχουµε κάνει και
άλλες φορές, να δουλέψουµε και τα µεσηµέρια. Διότι αύριο
υπάρχει κενό 15.00’-18.00’ και µεθαύριο το ίδιο, τα οποία αν γε-
φυρωθούν, θα δώσουν τη δυνατότητα σε πολύ περισσότερους
Βουλευτές να µιλήσουν, διότι περί αυτού πρόκειται. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Ειπώθηκε ότι µεθαύριο θα πάµε συ-
νεχόµενα. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Και αύριο, αν είναι δυνατόν. Το ξέρω
πως αυτό έχει δυσκολίες για τις υπηρεσίες. Γι’ αυτό το θέτω από
τώρα. Αν είναι να το πάµε «σερί», για να µπορέσουν να µιλήσουν
εκατό σαράντα Βουλευτές. Έχουν γραφτεί  εκατό ογδόντα
πέντε. Καταλάβατε; 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Εντάξει, να µην σπαταλάµε
τώρα τον χρόνο. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Αν δείτε το πώς είναι φτιαγµένο µε τον
αλγόριθµο που τα φτιάχνουµε, από εµάς, παραδείγµατος χάριν,
σε κάθε δώδεκα Βουλευτές µιλάνε δύο. Στους πρώτους πενήντα
θα µιλήσουν µόνο οκτώ από τον ΣΥΡΙΖΑ, µέχρι να εξαντληθούν
τα µικρότερα κόµµατα. Θέλω να πω ότι υπάρχει µια τεχνική σε
αυτό το πράγµα. Το ξέρετε καλύτερα και από εµένα. Πρέπει να
διευκολύνουµε όλοι για να προχωρήσουµε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Είναι βέβαιο ότι όλοι
θα προσπαθήσουµε να διευκολύνουµε τη συζήτηση και να µιλή-
σουν όσο το δυνατόν περισσότεροι συνάδελφοι.

Βέβαια, γνωρίζετε και εσείς από την εµπειρία σας ότι δεν είναι
καλό να µιλάει ένας συνάδελφος και να µην είναι κανένας από
κάτω.

Τον λόγο έχει ο συνάδελφος Βουλευτής Λάρισας κ. Χρήστος
Κέλλας και µετά ο κ. Σταθάκης. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Τα προγράµµατα που χαράσσουµε εδώ στην Ελλάδα, µοι-

άζουν µε αυτά που σκαρφίζονταν κάποτε οι ηγεµόνες των παρα-
δουνάβιων περιοχών. Χανόµαστε σε άπειρες ανούσιες λεπτο-
µέρειες και παραµέτρους, καταγράφοντας ένα πρόγραµµα που
µοιάζει µε οδηγό στη δηµοπρασία. Ενώ τα πράγµατα χρειάζονται
σαφείς απαντήσεις και ένα συγκεκριµένο πρόγραµµα το πολύ
τεσσάρων σηµείων, δυστυχώς γίνεται το αντίθετο. Το πρό-
γραµµα του ΣΥΡΙΖΑ κινείται σε αυτή την κατεύθυνση. 

Ποιος τα είπε αυτά που µόλις διάβασα; Δεν είναι δικά µου
λόγια ούτε λόγια κάποιου που είναι αντίθετος στον ΣΥΡΙΖΑ. Είναι
τα λόγια του Κώστα Λαπαβίτσα κατά την πρόσφατη παρουσίαση
του βιβλίου του, παρουσία, µάλιστα, πολλών Βουλευτών της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, ενός ανθρώπου, ο ιδεολογικός
προσανατολισµός του οποίου είναι δεδοµένος και η πολιτική του
θέση και στάση ξεκάθαρη. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βρισκόµαστε σήµερα εδώ, για
να συζητήσουµε την πρόταση για ψήφο εµπιστοσύνης προς την
Κυβέρνηση, τη στιγµή που τα στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ δεν δίνουν
ψήφο εµπιστοσύνης στο ίδιο τους το κόµµα. Και αυτό είναι ακρι-
βώς το κοµβικό σηµείο σε µία πορεία, όπου το πολιτικό σύστηµα
της χώρας οφείλει να αναγεννηθεί. Αντί να είµαστε όλοι ενωµένοι
γύρω από το ίδιο τραπέζι, ώστε να χαράξουµε την πολιτική του
µέλλοντος τώρα που η Ελλάδα βρίσκεται µία στροφή πριν την
οριστική έξοδο από την κρίση, είµαστε εδώ γιατί κάποιοι έχουν
επιλέξει να οδηγήσουν τη χώρα ξανά στην κρίση, ξανά στα αδιέ-
ξοδα, ξανά στην ανασφάλεια. Εκµεταλλευόµενοι τον ίδιο το
θεσµό του Προέδρου της Δηµοκρατίας και επιχειρώντας παιχνί-
δια µε το ίδιο το Σύνταγµα, παράλληλα µε την κόπωση του λαού
από την υπερπροσπάθεια των δυόµισι ετών που έχει κάνει, έρ-
χονται σαν άλλες «σειρήνες», ξεστοµίζοντας όµορφες υποσχέ-
σεις, ψέµατα, ανέφικτα προγράµµατα, τάζοντας τα πάντα στους
πάντες σαν να µην έχουν καταλάβει το τι, αλλά κυρίως το γιατί
πέρασε η χώρα όλα αυτά που πέρασε. 

Θα µου επιτρέψετε εδώ να ανοίξω µία παρένθεση. Το τελευ-
ταίο διάστηµα βλέπουµε το φαρµάκι του λαϊκισµού να διαπερνά,
όπως το αίµα, όλες τις φλέβες του πολιτικού συστήµατος. Φαί-

νεται, πως κάποιοι αποφάσισαν να συναγωνιστούν τους Βουλευ-
τές του ΣΥΡΙΖΑ σε παλαιοκοµµατισµό παίρνοντας θέση για την
επόµενη µέρα, πιστεύοντας ότι µε αυτόν τον τρόπο θα διασω-
θούν.

Αν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το τσουνάµι του λαϊκισµού
χτυπήσει και πάλι τη χώρα, δεν θα σωθεί κανείς. Και είµαστε
εµείς, οι νέοι Βουλευτές του Κοινοβουλίου στους οποίους πέφτει
ο κλήρος να αντισταθούµε και να βάλουµε στην άκρη όλους
όσους συνεχίζουν να πολιτεύονται µε τις µεθόδους των δεκαε-
τιών στις οποίες µπήκαν οι βάσεις της καταστροφής. Κλείνω την
παρένθεση. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Νέα Δηµοκρατία και ο Πρω-
θυπουργός Αντώνης Σαµαράς έχουµε αποφασίσει από το 2012
να µιλούµε στον λαό µε απόλυτη ειλικρίνεια, όσο δύσκολα και
δυσάρεστα και εάν είναι αυτά που θα λεχθούν. Είµαι από τους
πρώτους που λέω ότι πολλά από τα µέτρα που έχουν παρθεί
είναι άδικα. Είµαι από τους πρώτους που λέω πως το παράδειγµά
µας και τα όσα είπαµε εξαρχής στον ελληνικό λαό πρέπει να είναι
πιο ξεκάθαρα, να µην αφήνουν καµµία αµφιβολία για όσα συνέ-
βησαν στην πορεία. Είµαι από τους πρώτους που αναγνωρίζω
ότι ο συγχρονισµός των κυβερνητικών αποφάσεων µε την κεν-
τρική διοίκηση χρήζει µεγάλων διορθώσεων και βελτιωτικών αλ-
λαγών.

Όµως, δεν ξεχνώ σε ποιο χρονικό σηµείο πήραµε τα ηνία της
χώρας στα χέρια µας. Είχαν προηγηθεί οι παρόµοιες µε σήµερα
παραπλανητικές υποσχέσεις του ΠΑΣΟΚ του 2009 και οι µετέ-
πειτα κυβερνητικοί χειρισµοί που αλυσόδεσαν τη χώρα. Αναλά-
βαµε µία διαλυµένη χώρα που παρέπαιε µέσα στην ανυποληψία
και τη διεθνή κατακραυγή και µέσα σε δυόµισι χρόνια βελτιώ-
νουµε τους οικονοµικούς δείκτες και τη χαµένη µας αξιοπιστία.
Με σκληρή προσπάθεια, αθόρυβη δουλειά, µα πάνω απ’ όλα,
εξαιτίας της απίστευτης ωριµότητας και υποµονής του ελληνικού
λαού, βήµα-βήµα επανερχόµαστε. 

Η ατζέντα των θεµάτων του 2012 σε σχέση µε εκείνη του 2014
είναι σαν να αντικατοπτρίζει µία διαφορετική εποχή, σε µία δια-
φορετική χώρα. Και στην πραγµατικότητα είναι αυτό ακριβώς,
µία διαφορετική ατζέντα µίας διαφορετικής χώρας. Το 2012 µι-
λούσαµε για περικοπές µισθών και συντάξεων, κατάρρευση δη-
µοσίων εσόδων, φόβο για τις καταθέσεις των Ελλήνων πολιτών.
Ένα πέπλο ανασφάλειας και τρόµου για το αύριο σκέπαζε την
ελληνική επικράτεια, καθώς η παραµονή µας στη ζώνη του ευρώ
εξαρτιόταν από τις θέσεις άλλων, οι οποίοι έπαιζαν τα δικά τους
παιχνίδια στις πλάτες του ελληνικού λαού. Η εθνική µας κυριαρ-
χία είχε τεθεί υπό αµφισβήτηση και οι περισσότεροι σε όλες σχε-
δόν τις γωνιές του κόσµου πόνταραν στα χειρότερα. Ήταν µία
εποχή όχι τόσο µακρινή, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, που
πραγµατικά δεν ήξερε κανείς τι θα του ξηµερώσει. 

Δύο µόλις χρόνια αργότερα, σήµερα που µιλάµε, η ατζέντα
γράφεται µε αυξήσεις -µικρές µεν, αλλά αυξήσεις- µε φοροελα-
φρύνσεις, µε την εθνική κυριαρχία αδιαπραγµάτευτη, µε τα δη-
µόσια έργα να παίρνουν µπρος, θυµίζοντας την Ελλάδα προ του
2009, µε τους τουρίστες να συρρέουν κατά εκατοµµύρια, µε σο-
βαρούς επενδυτές να κάνουν µακροπρόθεσµους σχεδιασµούς,
µε την παρουσία µας στην ΟΝΕ και στην Ευρωπαϊκή Ένωση
πλέον διασφαλισµένη και µε την εποχή του µνηµονίου να φθάνει
στο τέλος της. Προσοχή, όµως! Όχι γιατί γίναµε µπαταχτσήδες
ξανά και αφερέγγυοι, αλλά γιατί ξαναγινόµαστε νοικοκυραίοι. 

Στόχος µου δεν είναι να ωραιοποιήσω την κατάσταση. Είµαι
από τους Βουλευτές που περπατώ στους δρόµους της Λάρισας
και δεν έχω σταµατήσει στιγµή να επισκέπτοµαι όλον τον νοµό
και τα χωριά. Γνωρίζω πολύ καλά τι συµβαίνει στο εσωτερικό των
σπιτιών και στα λογιστήρια των µικροµεσαίων επιχειρήσεων. Γνω-
ρίζω καλά τι συµβαίνει στους δηµόσιους οργανισµούς, στα χω-
ράφια των αγροτών, στα µαντριά των κτηνοτρόφων. Γνωρίζω
καλά τι αισθάνεται ο µικρός έµπορος στη γειτονιά του, όταν κα-
τεβάζει τα ρολά τού µαγαζιού του αργά το βράδυ, έχοντας χτυ-
πήσει το «Ζ» της ταµειακής του µηχανής.

Γνωρίζω πολύ καλά πως οι πολίτες αυτής της χώρας έχουν
κουραστεί, έχουν απογοητευθεί και κάποιες στιγµές αισθάνονται
αποστροφή για κάποιες συµπεριφορές, για τις οποίες µέρος του
πολιτικού συστήµατος φέρει ακέραια την ευθύνη. 
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Αν µε ρωτήσετε, λοιπόν, αν είναι όλα καλά, θα σας απαντήσω
«ασφαλώς και όχι». Όλη αυτή η κρίση αφήνει πίσω της ένα λαό
πληγωµένο, κουρασµένο και θυµωµένο και δικαίως. Άνθρωποι
έχασαν τις δουλειές τους, µειώθηκαν τα εισοδήµατά τους, πλή-
ρωσαν και συνεχίζουν να πληρώνουν φόρους, είδαν τις συντά-
ξεις να πετσοκόβονται, είδαν τις αποταµιεύσεις να λιγοστεύουν,
είδαν τα παιδιά και τα εγγόνια τους να εγκαταλείπουν τη χώρα. 

Γιατί, όµως; Γιατί ποτέ όλοι µας δεν κάναµε αυτό που έπρεπε.
Γιατί πάντα πιστεύαµε ότι το χαλί θα είναι αρκετά µεγάλο, ώστε
να κρύβει από κάτω όλα τα λάθη και τις παραλείψεις µας. Γιατί
πάντα αφήναµε το λογαριασµό για τον επόµενο και τελικά κατα-
λήξαµε σε µια σκυταλοδροµία, η οποία αντί για σκυτάλη είχε µία
ωρολογιακή βόµβα, που αντί για µπροστά, έτρεχε προς τα πίσω. 

Οι ευθύνες ασφαλώς και βαραίνουν περισσότερο τον πολιτικό
κόσµο. Τα δύο µεγάλα κόµµατα, αλλά και τα κόµµατα της Αντι-
πολίτευσης, εκµεταλλευόµενα το δικό τους ρόλο, πλειοδότησαν
στη δηµιουργική καταστροφή της χώρας. Με το συνδικαλιστικό
τέρας που δηµιούργησαν, φορώντας το µανδύα των δήθεν επα-
ναστατών και διαρκώς αδικηµένων, ανοιγόκλειναν τους διακό-
πτες όποτε ήθελαν, ακύρωναν µεγαλόπνοα σχέδια και επεν-
δύσεις και δηµιούργησαν ένα κράτος εν κράτει, στηριγµένο στην
ασυδοσία και τη διαφθορά. 

Την πρώτη φορά που κάποιος τόλµησε να µιλήσει µε τη
γλώσσα της αλήθειας, είδε ολόκληρο το σύµπαν να πέφτει πάνω
του, µη δίνοντας τη δυνατότητα στην Ελλάδα να έχει µία ήπια
και δικαιότερη προσαρµογή. Είχε προηγηθεί η άρνηση της τότε
Αντιπολίτευσης να συµβάλει σε µία πορεία ελεγχόµενη. Ήταν ο
Κώστας Καραµανλής το 2009 που πήρε το µήνυµα της πολιτικής
µισαλλοδοξίας και όλοι γνωρίζουν πλέον τι έγινε. 

Αυτό πάει να γίνει και σήµερα. Τώρα που η χώρα βρίσκεται ένα
βήµα πριν από την οριστική έξοδο από την κρίση και το πέρασµά
της στην αντίπερα όχθη, πάλι τα ίδια στίφη, µεταµφιεσµένα µε
το γνωστό µανδύα του ψευτοπροοδευτικού, κάνουν τα πάντα για
να γυρίσουν τη χώρα στην ανασφάλεια και τη µιζέρια. 

Είναι ψευτοπροοδευτικοί, γιατί την πρόοδο την επικαλούνται
απλώς ως ευχάριστη και εύηχη λέξη, χωρίς στην πραγµατικό-
τητα να τη θέλουν. Φοβούνται την αλλαγή, γιατί γνωρίζουν καλά
πως µόλις η χώρα αλλάξει, όλοι αυτοί θα µπουν στο χρονοντού-
λαπο της ιστορίας –για να θυµηθούµε λίγο και τους πρωταίτιους
του ελληνικού πολιτικού λαϊκισµού. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι όλων των κοµµάτων, όλοι κατα-

λαβαίνετε πως εισερχόµαστε σε µια άλλη εποχή. Η πολιτική της
σκληρής λιτότητας τελειώνει. Πρέπει όλοι µας να πούµε την αλή-
θεια στο λαό, όλη την αλήθεια, χωρίς µισόλογα, ωραίες λέξεις
και υπονοούµενα.

Ας σταµατήσουµε, λοιπόν, τα µικροπολιτικά παιχνίδια και ας
ενωθούµε όλοι, στην κρισιµότερη στιγµή της σύγχρονης ιστο-
ρίας µας, στο ίδιο τραπέζι, µε τις πολιτικές διαφορές να µας χω-
ρίζουν µεν, αλλά µε το εθνικό συµφέρον να µας ενώνει. Η χώρα
έχει τη χρυσή ευκαιρία να τελειώνει οριστικά µε τα µνηµόνια και
την κρίση και να αρχίσει την επούλωση των πληγών.   

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Θα τελειώσω µε µια ευχή που είχε κάνει
ο Αλέκος Παπαδόπουλος, ο οποίος είχε πει «η εθνική συνεν-
νόηση να µη γίνει από ανάγκη πάνω στα συντρίµµια που θα προ-
καλέσει µία νέα εθνική ασυνεννοησία».

Το ίδιο εύχοµαι κι εγώ και σας καλώ να δώσετε ψήφο εµπιστο-
σύνης στην Κυβέρνηση.

Σας ευχαριστώ.   
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Τον λόγο έχει ο συνά-
δελφος κ. Γεώργιος Σταθάκης. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ: Αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι,
να σας υπενθυµίσω ότι το µνηµόνιο κάνει τέσσερα πράγµατα:
πρώτον, δηµοσιονοµική σταθερότητα, δεύτερον, ιδιωτικοποι-
ήσεις, τρίτον, µεταρρυθµίσεις και, τέταρτον, διάλυση των εργα-
σιακών σχέσεων. 

Αν διαβάσετε το προσχέδιο του προϋπολογισµού, έχει τους
εξής άξονες, οι οποίοι είναι ταυτόσηµοι µε το µνηµόνιο: Πρώτον,
µιλάει προφανώς για ένα µεγάλο πλεόνασµα, το οποίο είναι δέ-
σµευση, µε βάση το µνηµόνιο και το µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα,
µέχρι το 2017. Δεύτερον, µιλάει για συνέχιση των ιδιωτικοποι-
ήσεων, ως βασική στρατηγική εξόδου από την κρίση. Τρίτον, µι-
λάει για συνέχιση των µεταρρυθµίσεων. Τέλος, προφανώς και
αυτονοήτως, µιλάει για συνέχιση της ίδιας πολιτικής στα εργα-
σιακά. 

Άρα η ιδέα της φυγής από το µνηµόνιο –που το ακούµε κατ’
επανάληψη εδώ µέσα- είναι ουσιαστικά µια συστηµατική και
πλήρη ενσωµάτωση της ιδέας του µνηµονίου στην πολιτική της
Κυβέρνησης. Αυτό υπόσχεται στους εταίρους, αυτό υπόσχεται
σε όλους τους τόνους –και αφορά φυσικά το µεσοπρόθεσµο
πρόγραµµα και τις δεσµεύσεις που απορρέουν από αυτό- και
αυτό προκύπτει και από όλες τις συζητήσεις στον διεθνή χώρο,
όπου η Κυβέρνηση σε κάθε τόνο δεσµεύεται ότι θα συνεχίσει
µέχρι τέλους αυτές τις µεταρρυθµίσεις και θα εφαρµόσει πλή-
ρως το µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα.

Και αυτό αποκτά µια σηµασία, διότι ο οδικός χάρτης, τον οποίο
έχει χαράξει η Κυβέρνηση µε βάση το µνηµόνιο και το µεσοπρό-
θεσµο, αδυνατεί να οδηγήσει σε οποιοδήποτε άξιο λόγου λογικό
συµπέρασµα. Σας υπενθυµίζω ότι ο οδικός χάρτης της Κυβέρ-
νησης µιλούσε για επαναδιαπραγµάτευση και ελάφρυνση του
δηµόσιου χρέους, για τώρα τον Νοέµβριο, σε ένα µήνα.

Έχω την εντύπωση –αν όχι τη βεβαιότητα- ότι συζητάµε για
ένα χαρτί βιωσιµότητας το οποίο –ελπίζω να µην είναι αυτό το
αντικείµενο της συζήτησης του κυρίου Υπουργού Οικονοµικών
στο Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο- είναι µια δόκιµη πρακτική που
κάνει το ΔΝΤ για τις χώρες του τρίτου κόσµου, οι οποίες έχουν
εξόφθαλµα µη βιώσιµο χρέος και υπό ορισµένες συνθήκες απο-
κτούν ένα χαρτί βιωσιµότητας, προκειµένου να συνεχίσουν και
να αφήσουν την επαναδιαπραγµάτευση και την επίλυση του χρέ-
ους σε κάποια στιγµή στο µέλλον. Ελπίζω –επαναλαµβάνω- να
µην είναι αυτό το αντικείµενο της συζήτησης την Κυριακή στο
Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο. 

Πάντως η συζήτηση για επαναδιαπραγµάτευση και αναδιάρ-
θρωση του χρέους –αν κρίνω από τις εξελίξεις των τελευταίων
είκοσι ηµερών- απ’ ό,τι φαίνεται δεν υπάρχει στην ατζέντα. 

Δεύτερο θέµα. Χωρίς ελάφρυνση του χρέους, χωρίς επανα-
διαπραγµάτευση του χρέους, χωρίς αναδιάρθρωση του χρέους,
εκ των πραγµάτων η Κυβέρνηση είναι δεσµευµένη να παράγει
πλεονάσµατα στο µέλλον 4,5% για τα επόµενα οκτώ χρόνια. Το
4,5% πλεόνασµα σηµαίνει 9 δισεκατοµµύρια. Και ο σηµερινός
προϋπολογισµός κινείται προς αυτή την κατεύθυνση, κάνει το
αναγκαίο βήµα και αν συνεχίσει να υπάρχει αυτή η Κυβέρνηση –
ελπίζω ότι δεν θα συνεχίσει-, αυτή θα είναι και η συνεχιζόµενη
κατάληξη.

Τρίτο θέµα. Βγαίνουµε από το µνηµόνιο και επιστρέφουµε στις
αγορές. Επιστρέφουµε στις αγορές; Έχετε δει κάποια κίνηση
αυτές τις µέρες, η οποία να δικαιολογεί τον οδικό χάρτη της Κυ-
βέρνησης ότι όχι µόνο θα επιστρέψει στις αγορές, θα αγοράσει
και το µερίδιο του ΔΝΤ, θα αποδεσµεύσει και πόρους για την
ανάκαµψη της οικονοµίας κ.ο.κ.;

Άλλα δείχνουν τα πράγµατα. Η Κυβέρνηση είναι παγιδευµένη
αυτή τη στιγµή στο να αναζητά όχι ένα, όχι δύο, αλλά τουλάχι-
στον 20 µε 25 δισεκατοµµύρια για την επόµενη διετία. Και αυτά
τα 25 δισεκατοµµύρια τα αναζητά δυστυχώς παγιδευµένη σε µία
πολιτική χωρίς επιστροφή, ακριβώς επειδή όλο το σύστηµα έχει
απόλυτα δεσµευτεί εντός του µνηµονιακού και µεσοπρόθεσµου
σχεδίου.

Άρα ο οδικός χάρτης της Κυβέρνησης έχω τη φοβία –αν όχι
τη βεβαιότητα- ότι είναι ένας οδικός χάρτης που αλλάζει κάθε
εβδοµάδα, ακριβώς επειδή είναι ένας οδικός χάρτης που δεν έχει
καµµία επαφή µε την πραγµατικότητα, στην οποία η ίδια η Κυ-
βέρνηση έχει αυτοπαγιδευτεί, µιας και έχει αποδεχτεί πλήρως τη
µνηµονιακή στρατηγική και το µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα.

Επανέρχοµαι, όµως, σε ένα θέµα για το οποίο ασκείται πολλή
κριτική. Έχει πρόγραµµα ο ΣΥΡΙΖΑ; Από τις τρεις θεµελιακές δια-
κηρύξεις του προγράµµατος της Θεσσαλονίκης –το οποίο σας
υπενθυµίζω ότι είναι ένα πρόγραµµα ανεξάρτητο από τη δια-
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πραγµάτευση της δανειακής σύµβασης µε τους εταίρους, είναι
ένα πρόγραµµα αυτόνοµο, ένα πρόγραµµα που µπορεί να γίνει
αύριο, µε ρήξεις βεβαίως, διότι δεν πρέπει να βγούµε από το µνη-
µονιακό πλαίσιο για να εφαρµόσουµε αυτά τα µέτρα- και από τα
τρία µέτρα ποιο δεν είναι άµεσα εφαρµόσιµο; Η αντιµετώπιση
της ανθρωπιστικής κρίσης; 

Προκαλώ τη Νέα Δηµοκρατία να καταθέσει ένα µέτρο του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, το οποίο υπάρχει στο πρόγραµµα της Θεσσαλονίκης και
να αφορά νοικοκυριά µε εισόδηµα πάνω από 700 ευρώ το µήνα.
Επαναλαµβάνω, επειδή µιλάτε για παροχές ή για εξωπραγµατικά
θέµατα, πείτε µας ένα µέτρο.

Είναι ένα πρόγραµµα επικεντρωµένο σε αυτό το κοµµάτι του
πληθυσµού που η µνηµονιακή κατάσταση το έχει οδηγήσει σε
ακραίες καταστάσεις. Είναι ένα πολύ συγκεκριµένο πακέτο µέ-
τρων, κοστολογηµένο σε σχέση µε τους πόρους που αφορά ένα
συγκεκριµένο κοµµάτι του πληθυσµού. 

Είναι εκτός πραγµατικότητας ο δεύτερος άξονας επανεκκίνη-
σης της οικονοµίας; Τι λέει αυτός; Μιλά για ρύθµιση των χρεών
προς την εφορία, τα ασφαλιστικά ταµεία και τις τράπεζες –ένας
ιδιωτικός τοµέας που είναι υπερχρεωµένος και µικροµεσαίοι που
είναι πνιγµένοι- ένα σύστηµα ρυθµίσεων µε κανόνες, µε κανονι-
κότητες ο οποίος ρυθµίζει όλο αυτό το σύστηµα και δηµιουργεί
την ανάσα για να επανεκκινήσει η οικονοµία. Είναι µέτρο, το
οποίο το θεωρείτε εξωπραγµατικό; Είναι εξωπραγµατικό το σύ-
στηµα ρυθµίσεων που προτείνουµε για τα κόκκινα δάνεια των
νοικοκυριών που ακριβώς βρίσκονται στην ίδια κατάσταση; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε.
Τρίτον, είναι εξωπραγµατικό µέτρο η επαναφορά του κατώτα-

του µισθού ή η επαναφορά των συλλογικών συµβάσεων, που επι-
τέλους θα σταθεροποιήσει τους µισθούς στον ιδιωτικό τοµέα
που κατρακυλούν χρόνο µε το χρόνο; 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Δ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ)

Και τέλος, στον τρίτο και τελευταίο άξονα, είναι εξωπραγµα-
τική η ιδέα ότι η επανεκκίνηση της οικονοµίας πρέπει να έχει και
µία ώθηση στον τοµέα της απασχόλησης, ένα πρόγραµµα απα-
σχόλησης που θα δώσει ένα κίνητρο, µια επανεκκίνηση, θα δώσει
διέξοδο και αυτό θα προκαλέσει στο µέλλον έναν κύκλο επενδύ-
σεων και µονιµότερων θέσεων απασχόλησης; 

Αυτό είναι το πρόγραµµα του ΣΥΡΙΖΑ. Αυτό είναι κοστολογη-
µένο, τοποθετηµένο, άψογο, ισορροπηµένο. Είναι ένα πρό-
γραµµα διεξόδου στον αντίποδα όλων αυτών των πραγµάτων
που η Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ επαναλαµβάνουν µονότονα
δεσµευµένοι µέσα στο µνηµονιακό πλαίσιο.

Η λύση είναι απλή. Χρειαζόµαστε εκλογές, χρειαζόµαστε αλ-
λαγή κυβέρνησης, χρειαζόµαστε µια κυβέρνηση έτοιµη να ανα-
λάβει επιτέλους, πρώτον, να διαπραγµατευτεί και, δεύτερον, να
ξεκινήσει ένα πρόγραµµα ανόρθωσης της οικονοµίας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και
εµείς.

Τον λόγο έχει η κ. Χρυσοβελώνη.
ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, σήµερα η συγκυβέρνηση βρίσκεται ενώπιον της
Βουλής για να δώσει µία ακόµη παράσταση, µια παρωδία –θα
έλεγα- κοινοβουλευτικής διαδικασίας, την οποία ξεκίνησε ο απών
κ. Σαµαράς διά του αντ’ αυτού κ. Βορίδη, µία Κυβέρνηση που
φανερά πλέον εφαρµόζει απολύτως ακραίες πολιτικές, δείχνον-
τας το πραγµατικό ακροδεξιό της πρόσωπο, χωρίς φιλολαϊκά
προσωπεία και αντιναζιστικές µάσκες. 

Άλλωστε, ο ίδιος ο Πρωθυπουργός µάς είπε πριν από λίγες
µέρες ότι ο πολιτικός είναι και ηθοποιός. Αυτό, δηλαδή, ισχυρί-
στηκε σε µία πρόσφατη εκδήλωση της Νέας Δηµοκρατίας, για
να τον επιδοκιµάσουν µε το χειροκρότηµά τους δεκάδες στελέχη
της. 

Εκεί βέβαια διαδραµατίστηκε ένα ακόµη θέατρο του παραλό-
γου –θα έλεγα-, όπου το σηµερινό µεταλλαγµένο κόµµα Σαµαρά
παρίστανε την παράταξη Καραµανλή. Παρίστανε δηλαδή µία δη-

µοκρατική παράταξη που δήθεν δεν στηρίζεται σε ακροδεξιά
στοιχεία και φαντασιώνεται ότι εκπροσωπεί τη µεσαία τάξη και
όχι τους τραπεζίτες, µε έναν αρχηγό, ο οποίος δηλώνει εκφρα-
στής του καραµανλισµού, την ίδια ώρα που ειρωνεύεται τον
Κώστα Καραµανλή, διακηρύσσοντας ότι εκείνος δεν είναι κου-
ρασµένος, προσβάλλοντας κατ’ αυτόν τον τρόπο –θα έλεγα- ευ-
θέως τον προκάτοχό του Κώστα Καραµανλή.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι προφανές ότι σήµερα
πραγµατικά δεν θα είχαµε κανένα λόγο να ασχολούµαστε µε τα
προβλήµατα της Νέας Δηµοκρατίας, αν η µετάλλαξή της δεν
οδηγούσε σε κυβερνητικό εκφυλισµό, στη διάλυση δηλαδή της
κυβερνητικής εξουσίας, η οποία παραπατά και –θα έλεγα- τρε-
κλίζει κάτω από το βάρος της ανθρωπιστικής κρίσης, στην οποία
έχει οδηγήσει τη χώρα. 

Το άγος της κοινωνικής καταστροφής, κύριοι συνάδελφοι της
Νέας Δηµοκρατίας, δεν ξεπλένεται ούτε µε κούφια λόγια, ούτε
µε πρωθυπουργικούς θεατρινισµούς και βεβαίως ούτε µε ψή-
φους εµπιστοσύνης σαν αυτήν την οποία συζητούµε σήµερα.

Σε αυτό το σηµείο θα ήθελα να ρωτήσω –ρητορικά βέβαια τε-
λείως- γιατί η συγκυβέρνηση ζητά ψήφο εµπιστοσύνης. Μα, δεν
έχετε τους εκατόν ογδόντα, όπως έλεγε ο κ. Σαµαράς στο εντευ-
κτήριο της Βουλής; Τώρα, πού στήριζε τη µέχρι πρότινος βεβαι-
ότητά του ο κύριος Πρωθυπουργός είναι κάτι που θα πρέπει να
διερευνήσουµε. 

Το όνειρό του, όµως, πάγωσε τελείως ξαφνικά χθες, όταν ο κ.
Βενιζέλος ζήτησε από τα στελέχη του ΠΑΣΟΚ να ετοιµάζουν ψη-
φοδέλτια για το 2015. Άρα µέχρι και ο ίδιος ο κυβερνητικός συ-
νεταίρος διαψεύδει τον κ. Σαµαρά. Βέβαια, µπορεί κάποιος να
πει ότι ούτε και το ΠΑΣΟΚ είναι υπόδειγµα πολιτικής αξιοπιστίας.
Σε αυτό συµφωνώ, γι’ αυτό και θα µείνω στις πράξεις και όχι στα
λόγια της συγκυβέρνησης. 

Έχουµε, λοιπόν, µία συγκυβέρνηση που εµπράκτως παραδέ-
χεται ότι δεν έχει τους εκατόν ογδόντα, αφού αναγκάζεται να
αναζητήσει την ψήφο εµπιστοσύνης από εκατόν πενήντα Βου-
λευτές. Πρόκειται, εποµένως, για µία παραδοχή ήττας εκ µέρους
του κ. Σαµαρά. Το σχέδιο της συγκυβέρνησης για Πρόεδρο της
Δηµοκρατίας απέτυχε –θα έλεγα- παταγωδώς. Αυτό δεν σηµαί-
νει, βέβαια, ότι ο Πρωθυπουργός δεν το προσπάθησε. Το προ-
σπάθησε και πολύ σκληρά. Το γεγονός της αποτυχίας του είναι
εκείνο που προκάλεσε τη σηµερινή κοινοβουλευτική παρωδία και
τίποτα άλλο.

Παρά ταύτα, θα ήθελα να πω δύο λόγια για τη µεθόδευση, την
οποία είδαµε να ξετυλίγεται µπροστά στα µάτια µας τους τελευ-
ταίους µήνες, προκειµένου να µπορέσει ο Πρωθυπουργός να
βρει τα βουλευτικά δεκανίκια που χρειαζόταν. Μέχρι χθες προ-
σπαθούσατε µε κάθε τρόπο να αφαιρέσετε Βουλευτές από την
Αντιπολίτευση, έτσι ώστε να µπορέσετε να βρείτε τους εκατόν
ογδόντα. 

Και τι δεν ακούσαµε, λοιπόν, τον τελευταίο καιρό. Επρόκειτο
για έναν καταιγισµό πολιτικών εκβιασµών προς όλες τις κατευ-
θύνσεις. Είδαµε, λοιπόν, Βουλευτή να ανεξαρτητοποιείται, µετά
από αφόρητες πιέσεις γνωστών εντύπων της διαπλοκής τα οποία
αφορούσαν την προσωπική του ζωή. Είδαµε Βουλευτές και συ-
ζύγους τους, δηµοσίους υπαλλήλους, να ελέγχονται µέσω κανα-
λιών από το Υπουργείο Διοικητικής Μεταρρύθµισης για τη
νοµιµότητα του διορισµού τους. Είδαµε από Βουλευτές, ελεύθε-
ρους επαγγελµατίες, µέχρι συγγενικά τους πρόσωπα, να δέχον-
ται επανειληµµένες ασφυκτικές –θα έλεγα- επισκέψεις από την
πλευρά του ΣΔΟΕ. 

Όλα αυτά έγιναν, αλλά δεν έπιασαν, δυστυχώς, για τον Πρω-
θυπουργό. Άλλωστε, γι’ αυτόν τον λόγο βρισκόµαστε εδώ σή-
µερα και συζητούµε για το αν εµπιστευόµαστε τη συγκυβέρνηση.
Να το ξεκαθαρίσουµε, λοιπόν, για ακόµα µία φορά: Οι Ανεξάρ-
τητοι Έλληνες δεν εµπιστευόµαστε ούτε τον κ. Σαµαρά ούτε τον
κ. Βενιζέλο. Γιατί αυτή η συγκυβέρνηση δεν είναι ικανή να δια-
χειριστεί τις τύχες αυτής της χώρας. Απλώς θέλετε µία παρά-
ταση ζωής τεσσάρων µηνών στην εξουσία, πριν επέλθει το
αναπόφευκτο τέλος. 

Γι’ αυτό βλέπουµε σήµερα όλη αυτή την κυβερνητική παρά-
σταση στη Βουλή. Βέβαια, ο Πρωθυπουργός µάς είχε προϊδεάσει
πολύ πρόσφατα. Μας είπε ο κ. Σαµαράς ότι η πολιτική συµπερι-
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λαµβάνει, όπως είπα προηγουµένως, και την ηθοποιία. Στην πε-
ρίπτωση της συγκυβέρνησης φοβάµαι ότι θα συµφωνήσω, προ-
σθέτοντας ότι µια τέτοια πολιτική δεν χρειάζεται µόνο ηθοποιία,
στηρίζεται και στην υποκρισία και στα ψέµατα και στην εξαπά-
τηση των πολιτών. 

Θυµίζω µερικά µόνο παραδείγµατα από τα παραπάνω. Ξεκινώ
από την εξαπάτηση µε τις προεκλογικές υποσχέσεις Σαµαρά,
από τις οποίες δεν κράτησε ούτε µία. Ούτε ένα σηµείο από τα
δικά του Ζάππεια δεν τήρησε και όχι µόνον αυτό. Ο Πρωθυπουρ-
γός της χώρας, που κάποτε διερρήγνυε τα ιµάτιά του για το
όνοµα της Μακεδονίας, εµφανίζεται σήµερα άφωνος στα διεθνή
φόρα να αποδέχεται την εκχώρησή του. Ποιος ασχολείται τώρα
µε τα περί σύνθετης ονοµασίας; Και αν του θυµίσει κανείς όσα
πατριδοκάπηλα έλεγε κάποτε ο Πρωθυπουργός, το πολύ-πολύ
να ρίξει τα βάρη στον Υπουργό των Εξωτερικών, τον κ. Βενιζέλο,
και στο ΠΑΣΟΚ. 

Αναρωτιέµαι, όµως, εάν πιάνουν πλέον τέτοια κόλπα. Μπορεί
σήµερα τόση υποκρισία να ξεγελάσει τους πολίτες; Υπάρχει,
άραγε, µία έστω ουσιαστική πολιτική διαφορά που να ξεχωρίζει
τη Νέα Δηµοκρατία του Σαµαρά από το ΠΑΣΟΚ του Βενιζέλου;
Ασφαλώς και όχι, καθώς σήµερα βλέπω το γνωστό ΠΑΣΟΚ πλέον
να εξαφανίζεται ταχύτατα µπαίνοντας στο χρονοντούλαπο της
ιστορίας και τη θέση του να παίρνει το νέο ΠΑΣΟΚ, η µεταλλαγ-
µένη Νέα Δηµοκρατία Σαµαρά. 

Γιατί µόνον ο παρών κυβερνητικός σχηµατισµός θα µπορούσε
να κάνει τα απίστευτα που βλέπουµε να συµβαίνουν στη χώρα
µας, όπως να λέει διαρκώς ότι βγαίνουµε από τα µνηµόνια δια-
τηρώντας χιλιάδες µνηµονιακές διατάξεις που αποτελούν το νο-
µοθετικό πλαίσιο διαιώνισης του µνηµονίου. Θέλει ο Πρωθυ-
πουργός να εξαπατήσει τους πολίτες στις επερχόµενες εκλογές,
ισχυριζόµενος ότι έβγαλε τη χώρα από το µνηµόνιο, κρατώντας
όµως σε ισχύ όλες τις µνηµονιακές διατάξεις, όπως το πετσό-
κοµµα των µισθών και των συντάξεων,  την κατάργηση των προ-
νοιακών επιδοµάτων, τη µόνιµη φορολεηλασία των µικροµε-
σαίων, τη διάλυση της δηµόσιας υγείας και τόσα άλλα. Η µέγιστη
αυτή πολιτική απάτη µού θυµίζει, θα έλεγα, τη ρήση του Ανδρέα
Παπανδρέου για τις αµερικανικές βάσεις που έφευγαν τη δεκαε-
τία του ‘80 από την Ελλάδα, µένοντας όµως τελικά στη χώρα.

Εµείς, ως Ανεξάρτητοι Έλληνες, δεν θα παραχωρήσουµε στη
συγκυβέρνηση –το λέµε κατηγορηµατικά- ούτε ένα λεπτό παρα-
πάνω παραµονής στην εξουσία, γιατί ξέρουµε πως όσο συνεχί-
ζεται η τωρινή νοσηρή κατάσταση, τόσο θα εντείνεται η λεηλασία
της ελληνικής κοινωνίας για να δίνονται χρήµατα στις τράπεζες,
αλλά και για να προχωρά το ξεπούληµα της χώρας. Καταψηφί-
ζουµε, λοιπόν, την τραπεζική συγκυβέρνηση, παραµένοντας στην
πρώτη γραµµή της µάχης κατά του µνηµονίου. Αυτόν τον αγώνα
για την πατρίδα µας θα τον συνεχίσουµε µέχρι τέλους δίπλα στον
Αρχηγό µας, τον Πάνο Καµµένο και µαζί µε όλους τους ανεξάρ-
τητους Έλληνες. Η νίκη της κοινωνίας πλησιάζει µαζί µε τη δι-
καίωση του ασυµβίβαστου αγώνα όλων εκείνων οι οποίοι
στάθηκαν όρθιοι ενάντια στα µνηµόνια.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Ελλή-

νων)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Σας ευχαριστούµε.
Τον λόγο έχει ο Υπουργός Δικαιοσύνης κ. Αθανασίου για δε-

καπέντε λεπτά.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, να διευκρινί-

σουµε κάτι. Υπάρχει χρόνος επτά λεπτών. Με τους τρεις πρώ-
τους οµιλητές έχει καλυφθεί ο χρόνος που θα µπορούσε να
µιλήσει ένας ακόµη συνάδελφος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε συνάδελφε,
σας ευχαριστώ για την παρέµβασή σας. Βοηθά το Προεδρείο η
παρατήρησή σας και µε την άδεια του Σώµατος θα είµαστε πιο
αυστηροί.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Επίσης, θέλουµε να ξέρουµε
µέχρι ποιον αριθµό από τους εγγεγραµµένους οµιλητές θα µιλή-
σουν.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Παρακαλώ όλους
τους συναδέλφους να λάβουν υπ’ όψιν τους αυτή την παρατή-
ρηση, για να µπορέσουµε να τηρήσουµε τον χρόνο. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Ένας ακόµη συνάδελφος θα µι-
λούσε, αν δεν είχαν υπερβεί οι προηγούµενοι κατ’ αυτόν τον τρό-
πο τον χρόνο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Καµµιά φορά το
Προεδρείο είναι σε δύσκολη θέση, όταν βλέπει ότι η ροή του
λόγου είναι προς το τέλος, αλλά θα είµαστε πιο αυστηροί.

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Δια-

φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το ρητό για τη γυναίκα του Καί-
σαρα το γνωρίζουµε όλοι. Στην πολιτική, βέβαια, καµµιά φορά
ισχύει και το αντίστροφο. Όταν δουλεύεις σκληρά, πρέπει αυτό
να γίνεται αντιληπτό από τους εντολείς σου, δηλαδή από τον ελ-
ληνικό λαό και γι’ αυτό πρέπει να κάνεις απολογισµό του έργου
σου. 

Είναι εύκολο καµµιά φορά στη δίνη της επικαιρότητας και της
πολιτικής και καµµιά φορά της µικροπολιτικής αντιπαράθεσης να
χάνουµε την ουσία. Και ποια είναι η ουσία; Ότι εδώ δεν βρισκό-
µαστε για να τσακωνόµαστε νυχθηµερόν µεταξύ µας. Η κατ’ εξο-
χήν δουλειά της Κυβέρνησης είναι να λύνει προβλήµατα, µικρά
και µεγάλα του ελληνικού λαού και βλέποντας µπροστά να προ-
γραµµατίζει λύσεις, για να µην δηµιουργηθούν καινούργια.

Η Κυβέρνηση του Αντώνη Σαµαρά αυτό κάνει. Αυτή είναι η
δουλειά µας. Η παρούσα εξέχουσα κοινοβουλευτική διαδικασία
της ανανέωσης της ψήφου εµπιστοσύνης προς την Κυβέρνηση
µας δίνει τη δυνατότητα να έρθουµε στο Κοινοβούλιο και να πα-
ρουσιάσουµε το έργο µας συνολικά και έτσι να αντιληφθεί ο
λαός ποιος βρίσκεται εδώ για να εργαστεί για το συµφέρον του
και ποιος είναι εδώ για να λέει µεγάλα λόγια, να ωραιοποιεί κα-
ταστάσεις και να υπόσχεται τα πάντα στους πάντες.

Στο Υπουργείο Δικαιοσύνης δουλεύουµε σκληρά και µάρτυ-
ρας αυτού είναι το έργο µας, για το οποίο ήρθα σήµερα να µι-
λήσω. Μόνο κατά τους τελευταίους δώδεκα µήνες αναλάβαµε
πλούσια µεταρρυθµιστική νοµοθετική δράση. Χάριν συντοµίας
θα αναφερθώ στα νοµοθετήµατα µόνο µε τίτλους.

Ψηφίσαµε τον αντιρατσιστικό νόµο. Η υπάρχουσα νοµοθεσία
συµπληρώθηκε και η χώρα µας απέκτησε ένα από τα πιο σύγ-
χρονα όσο και αυστηρά νοµοθετικά πλαίσια για την αντιµετώπιση
των εκδηλώσεων των φαινοµένων του ρατσισµού και της µισαλ-
λοδοξίας. Θα ευχόµουν η Αντιπολίτευση να είχε πιο υπεύθυνη
θέση σε αυτό το νοµοσχέδιο, ούτως ώστε να δώσουµε ένα στέ-
ρεο µήνυµα εντός και εκτός της Ελλάδος.

Νοµοθετήσαµε τη δίκαιη ικανοποίηση λόγω υπέρβασης της
εύλογης διάρκειας της δίκης στα πολιτικά και ποινικά δικαστήρια
και στο Ελεγκτικό Συνέδριο. 

Αναµορφώσαµε και εκσυγχρονίσαµε το ποινικό νοµοθετικό
πλαίσιο για τη διαφθορά.

Εκσυγχρονίσαµε το νοµοθετικό πλαίσιο για το «πόθεν έσχες».
Ψηφίστηκε ο νόµος για την καταπολέµηση της σεξουαλικής

κακοποίησης και εκµετάλλευσης παιδιών και της παιδικής πορ-
νογραφίας.

Δηµιουργήσαµε το νοµοθετικό πλαίσιο για τις φυλακές Γ’
τύπου.

Δηµιουργήσαµε αυτοτελές Ποινικό Τµήµα στο Εφετείο Αθη-
νών που ως αποτέλεσµα θα έχει την επιτάχυνση και την ποιοτική
βελτίωση της απονεµόµενης ποινικής δικαιοσύνης. 

Αυτά είναι εν συντοµία τα πιο σηµαντικά νοµοθετήµατα που
φέραµε στη Βουλή µόλις τους τελευταίους δώδεκα µήνες. Και
όλα αυτά τα κάναµε ενώ το Υπουργείο Δικαιοσύνης κατά το
πρώτο εξάµηνο του έτους επιφορτίστηκε µε µεγάλο τµήµα των
υποχρεώσεων και των πρωτοβουλιών που συνδέονται µε την Ευ-
ρωπαϊκή Προεδρία.

Θυµίζω ότι η Ελληνική Προεδρία κρίθηκε ιδιαίτερα θετικά από
όλους τους εταίρους µας. Ιδιαίτερα, δε, επαινέθηκε από το Υ-
πουργείο Δικαιοσύνης για τη συµβολή του στην προώθηση της
κοινής µας πανευρωπαϊκής νοµοθετικής ατζέντας. Με σκληρή
δουλειά έξι µηνών καταστήσαµε την Ελληνική Προεδρία πετυχη-
µένη, ιδιαίτερα στον τοµέα της δικαιοσύνης και εισπράξαµε κο-
λακευτικά σχόλια από παντού. Έτσι συµβάλαµε αποφασιστικά
στην αποκατάσταση του κύρους και της αξιοπιστίας της χώρας
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µας στο εξωτερικό. 
Οφείλω στη Βουλή µια οµιλία µόνο για αυτά τα επιτεύγµατα

των έξι µηνών, αλλά δυστυχώς σήµερα τα χρονικά όρια του Κα-
νονισµού της Βουλής δεν µου επιτρέπουν µακροσκελή αναφορά. 

Φυσικά δεν είναι µόνο νοµοθετική η δουλειά του Υπουργείου
Δικαιοσύνης. Δουλειά µας είναι να βελτιώνουµε τις υποδοµές,
να λύνουµε καθηµερινά προβλήµατα, να φροντίζουµε ώστε το
σύστηµα, είτε αυτό λέγεται δικαστικό είτε σωφρονιστικό, να µπο-
ρεί να ανταποκριθεί στις προσδοκίες που καλλιεργεί η νοµοθε-
σία. 

Από όλους τους τοµείς στους οποίους δραστηριοποιούµαστε,
θα µου επιτρέψετε να αναφερθώ µόνο σε τέσσερις, χάριν συν-
τοµίας.

Ηλεκτρονική επιτήρηση κρατουµένων. Πολύ σύντοµα θα ενερ-
γοποιηθεί η πρώτη πιλοτική φάση του θεσµού που έχει αποδώσει
στον δυτικό κόσµο και µπορεί να αποφορτίσει σηµαντικά τα σω-
φρονιστικά ιδρύµατα. Το σύστηµα αυτό ήταν έτοιµο, αλλά από
τις εταιρείες που συµµετείχαν αυτές που αποκλείστηκαν προσέ-
φυγαν στη δικαιοσύνη και έχουν ήδη απορριφθεί οι ενστάσεις
τους.

Η πολιτική και οι δράσεις του Υπουργείου στον τοµέα της µόρ-
φωσης και της κατάρτισης των κρατουµένων αποδίδουν καρ-
πούς. Ήδη χάρη στα εκπαιδευτικά προγράµµατά µας περισσό-
τεροι νέοι κρατούµενοι στις φυλακές πέτυχαν στα ανώτερα και
ανώτατα εκπαιδευτικά ιδρύµατα της χώρας. Πέρυσι και φέτος
είχαµε τα καλύτερα ποσοστά. 

Οι εναλλακτικές µορφές απονοµής δικαιοσύνης παραµένουν
στην αιχµή του δόρατος της πολιτικής του Υπουργείου για την
επιτάχυνση της δικαιοσύνης. Εκσυγχρονισµός των δοµών της δι-
καιοσύνης µε αιχµή την ηλεκτρονική δικαιοσύνη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σας παρουσίασα εν τάχει το
έργο του Υπουργείου Δικαιοσύνης των τελευταίων δώδεκα µη-
νών. Σκοπός µου δεν είναι µόνο να κάνω απολογισµό, αλλά πα-
ρουσιάζοντάς σας το έργο µας να σας αποδείξω ότι ούτε σκοπό
έχουµε να χαµηλώσουµε τους ρυθµούς, ούτε να φυγοµαχή-
σουµε. Είναι αδήριτη ανάγκη να εξαντληθεί η θητεία αυτής της
Κυβέρνησης. Η χώρα έχει ανάγκη από σταθερότητα και σκληρή
δουλειά και όχι από πολιτικά τερτίπια επ’ ευκαιρία των κορυ-
φαίων δηµοκρατικών λειτουργιών, όπως η ανάδειξη του Προ-
έδρου της Δηµοκρατίας.

Η Κυβέρνηση είναι αποφασισµένη και στηριζόµενη από ισχυρή
κοινοβουλευτική πλειοψηφία στους επόµενους µήνες να υιοθε-
τήσει τις νοµοθετικές πρωτοβουλίες που σχεδιάζουµε στο
Υπουργείο και οι οποίες στην πλειονότητά τους είναι έτοιµες ή
στο τελικό στάδιο επεξεργασίας. Θα αναφερθώ στις κυριότερες
από αυτές.

Ο Κώδικας Πολιτικής Δικονοµίας: Η αναµόρφωση του Κώδικα
Πολιτικής Δικονοµίας που έρχεται στη Βουλή τις επόµενες µέρες
αναµένεται να συνεισφέρει τα µέγιστα στον αγώνα για την επι-
τάχυνση της δικαιοσύνης, προτείνοντας ριζοσπαστικές λύσεις
σε χρόνια νοσήµατα της πολιτικής δίκης, όπως ήταν οι συνεχείς
αναβολές και η πολύπλοκη και χρονοβόρα διαδικασία της αναγ-
καστικής εκτέλεσης.

Η νίκη σε αυτήν τη µάχη ενισχύει όχι µόνο την εµπιστοσύνη
της κοινωνίας στη δικαιοσύνη και στους θεσµούς, αλλά και βελ-
τιώνει περαιτέρω την εικόνα της χώρας ως υποψήφιου δέκτη
ξένων επενδύσεων.

Στο σηµείο αυτό θέλω να σηµειώσω ότι κατηγορείται ανεύ-
θυνα αυτή η Κυβέρνηση ότι δεν διαπραγµατεύεται µε την τρόικα,
αλλά απλά εκτελεί εντολές της. Δεν υπάρχει µεγαλύτερη από-
δειξη από τις διατάξεις του νέου Κώδικα Πολιτικής Δικονοµίας
για τους πλειστηριασµούς ότι αυτό είναι απολύτως ψευδές. Και
εξηγούµαι. Στην αρχή του 2016 η αξία των ακινήτων που θα βγαί-
νουν στον πλειστηριασµό θα υπολογίζεται µε βάση την εµπορική
τους αξία και αυτό είναι το ορθό. Μέχρι τότε η τιµή εκκίνησης θα
είναι τα 2/3 της αντικειµενικής τους αξίας. Οι αντικειµενικές αξίες
σήµερα είναι πολύ µεγαλύτερες από τις εµπορικές. Θυµίζω ότι
τις προηγούµενες µέρες πλήθος δηµοσιευµάτων θεωρούσαν δε-
δοµένο τον ορισµό του ποσοστού του 1/3 για το χρονικό αυτό
διάστηµα.

Από την αρχή ο Πρωθυπουργός κατέστησε σαφές ότι κάτι τέ-

τοιο για την ελληνική Κυβέρνηση δεν είναι αποδεκτό. Διαπραγ-
µατευτήκαµε σκληρά και συλλογικά ως Κυβέρνηση και κατορθώ-
σαµε να επιτύχουµε αυτό που θέλαµε, δηλαδή τον ορισµό της
τιµής εκκίνησης του πρώτου πλειστηριασµού στα 2/3 της αντι-
κειµενικής αξίας. Το ίδιο, µε δικαιοπολιτικά και κοινωνικά κριτή-
ρια, ενεργούµε για τη ρύθµιση των κόκκινων δανείων. Αυτά τα
λέω για να πληροφορηθεί ο κόσµος ποιος γνωρίζει τα ζητήµατα,
ποιος ξέρει να διαπραγµατεύεται διεθνώς και να επιτυγχάνει και
ποιος είναι καλός µόνο για µεγαλοστοµίες και εύκολες και κενές
περιεχοµένου κατηγορίες.

Κλείνω την παρένθεση και συνεχίζω επιγραµµατικά µε τα υπό-
λοιπα νοµοσχέδια που θα φέρουµε στη Βουλή. Εξορθολογισµός
της ποινικής αντιµετώπισης των οφειλετών του δηµοσίου. Σε συ-
νεργασία µε τον Υφυπουργό Οικονοµικών, τον κ. Μαυραγάνη,
εξορθολογίζουµε και συστηµατοποιούµε την αντιµετώπιση της
φοροδιαφυγής και των αδικηµάτων που σχετίζονται µε χρέη
προς το δηµόσιο. Αποποινικοποιείται η καθυστέρηση καταβολής
βεβαιωµένων οφειλών και έτσι δεν θα οδηγούνται στη φυλακή
όσοι αναγνωρίζουν τα χρέη τους, αλλά αδυνατούν να τα αποπλη-
ρώσουν. Επιπλέον, η φοροδιαφυγή δεν θα είναι πλέον αυτόφωρο
αδίκηµα, αλλά θα ακολουθείται η συνήθης διαδικασία. 

Επίσης, νοµοσχέδιο για το ενέχυρο. Σε συνεργασία µε το Υ-
πουργείο Οικονοµικών καταρτίστηκε νοµοσχέδιο για την ένταξη
στον κρατικό προϋπολογισµό των κατασχεµένων χρηµάτων κα-
ταχραστών του δηµοσίου, που τώρα παραµένουν αναξιοποίητα
και κινητροδοτείται η εθελοντική επιστροφή των κλεµµένων µε
αντάλλαγµα την ευµενέστερη ποινική µεταχείριση.

Καταρτίστηκε νοµοσχέδιο για την καθιέρωση της διαταγής
πληρωµής κατά του δηµοσίου, σε συνεργασία µε το Υπουργείο
Οικονοµικών. Είναι άλλη µία καινοτοµία υπέρ του πολίτη, υπέρ
της αγοράς, υπέρ της ρευστότητας των επιχειρήσεων. 

Σχετικά µε την ενδικοφανή προσφυγή. Δηµιουργούµε ανεξάρ-
τητες επιτροπές ειδικών του Διοικητικού Δικαίου που θα επανε-
ξετάζουν τις διοικητικές υποθέσεις, έτσι ώστε να καταλήγουν
λιγότερες στα διοικητικά δικαστήρια. 

Οι Κώδικες Ποινικής Δικονοµίας και ο Ποινικός Κώδικας. Πραγ-
µατοποιείται εκσυγχρονισµός των βασικών ποινικών νοµοθετη-
µάτων ώστε να ανταποκρίνονται στις απαιτήσεις των καιρών. Και
µάλιστα για πρώτη φορά αυτός ο εκσυγχρονισµός πραγµατοποι-
είται παράλληλα και για τους δύο κώδικες, ώστε να διέπονται
από ενιαία φιλοσοφία.

Επίσης, νοµοσχέδιο για την αντιµετώπιση του ξεπλύµατος
βρώµικου χρήµατος, νέος Σωφρονιστικός Κώδικας.

Υπάρχουν και νοµοθετικές πρωτοβουλίες µας στο πλαίσιο του
Κυβερνητικού Συµβουλίου Διαχείρισης του Ιδιωτικού Χρέους, µε
συναρµοδιότητα µε τα Υπουργεία Οικονοµικών και Ανάπτυξης. 

Σχετικά µε τον Πτωχευτικό Κώδικα, θα επιχειρηθούν καίριες
επεµβάσεις στο υφιστάµενο νοµοθετικό πλαίσιο προς την κατεύ-
θυνση της επιτάχυνσης των διαδικασιών αλλά και κυρίως της ενί-
σχυσης της προσπάθειας για διάσωση των υγιών επιχειρήσεων.

Ο νόµος 3869/2010 για τα υπερχρεωµένα νοικοκυριά είναι
ένας νόµος µε σωστή φιλοσοφία, στον οποίο όµως ανέκυψαν
προβλήµατα κατά την εφαρµογή του. Εµείς θέλουµε να θερα-
πεύσουµε τις δυσλειτουργίες, να αποκαταστήσουµε τις αδικίες
και να επιτύχουµε αυτό που από την αρχή ήταν το πνεύµα του
νόµου, δηλαδή την προστασία των πιο αδύναµων συµπολιτών
µας χωρίς καµµία αµφισβήτηση της προστασίας της πρώτης κα-
τοικίας ως κορωνίδα της φιλοσοφίας του νόµου.

Αγαπητοί συνάδελφοι, πολλοί αναρωτιέστε –και αναρωτηθή-
κατε και σήµερα- γιατί επέλεξε η Κυβέρνηση να ζητήσει την ανα-
νέωση της εµπιστοσύνης της Βουλής. Η απάντηση είναι απλή.
Από τη στιγµή που κατέστη σαφές ότι το σχέδιο της Κυβέρνησης
για τη σωτηρία του τόπου δείχνει να επιτυγχάνει χάρη στις θυ-
σίες του ελληνικού λαού και από την ασφάλεια που παρέχει η
δουλειά αυτής της Κυβέρνησης πολλοί θυµήθηκαν το παρελθόν.
Μεγάλα λόγια, ανέξοδες υποσχέσεις, καταστροφολογία, εκ του
ασφαλούς επιθέσεις. Η ανευθυνότητα ενός µέρους της Αντιπο-
λίτευσης είναι τόσο µεγάλη, ώστε εµπλέκει ακόµα και την εκλογή
του Προέδρου της Δηµοκρατίας στο µικροπολιτικό παιχνίδι της. 

Οι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ πρέπει να γνωρίζετε πως το Σύν-
ταγµα ορίζει αυξηµένη πλειοψηφία προκειµένου να εκλεγεί ο
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ανώτατος άρχοντας του κράτους. Το επιτάσσει αυτό για να αναγ-
κάσει τις πολιτικές δυνάµεις να συναινέσουν σε ένα πρόσωπο
υπεράνω των κοµµατικών στεγανών, υπεράνω της µικροπολιτι-
κής, ένα πρόσωπο που συσπειρώνει τον λαό. 

Η διάταξη αυτή δεν θεσπίστηκε προκειµένου να προκηρύσσον-
ται εκλογές όποτε το επιθυµεί η Αντιπολίτευση. Πρόκειται για µέ-
γιστο θεσµικό ατόπηµα που συµπληρώνεται από την εκπεφρασ-
µένη θέση του ΣΥΡΙΖΑ –ακούστε- ότι δεν θα προτείνει καν πρό-
σωπο για Πρόεδρο, θέση ανήκουστη για δηµοκρατικό κόµµα που
βρίσκεται στην Αξιωµατική Αντιπολίτευση.

Κατά τη λογική του ΣΥΡΙΖΑ, πρόσωπα που µπορούν να εκφρά-
σουν την εθνική ενότητα και οµοψυχία υπάρχουν, αλλά µόνο αν
ο ΣΥΡΙΖΑ κερδίσει τις εκλογές. Αλλιώς, τι; Ας σύρεται η χώρα
στην ακυβερνησία και τον σπαραγµό. Ας διακινδυνεύουµε µε
πολιτική αστάθεια όσα πετύχαµε µε σκληρές θυσίες του λαού.
Όµως, λίγη σηµασία έχουν αυτά για την Αξιωµατική Αντιπο-
λίτευση  µπροστά στη δίψα της για την εξουσία. 

Αυτού του είδους τις δυσλειτουργίες και τις ευκαιρίες για
πολιτικό οπορτουνισµό θέλουµε να τις θεραπεύσουµε µε την
αναθεώρηση του Συντάγµατος που περιλαµβάνει προτάσεις
όπως η εκλογή του Προέδρου της Δηµοκρατίας από τον λαό και
η ενίσχυση του ρυθµιστικού του ρόλου, η θέσπιση χρονικών
ορίων στις θητείες των πολιτικών προσώπων, το ασυµβίβαστο
Υπουργών και µελών της Κυβέρνησης, η εξάντληση της θητείας
της Κυβέρνησης και ο περιορισµός του φαινοµένου των πρό-
ωρων εκλογών που από συνταγµατικά ανεκτή εξαίρεση έγινε ο
κανόνας, η επανεξέταση του καθεστώτος της ασυλίας των Βου-
λευτών και της ευθύνης των µελών της Κυβέρνησης, η θεσµική
θωράκιση της δηµοκρατικότερης λειτουργίας των κοµµάτων και
ο έλεγχος της χρηµατοδότησής τους. 

Τη συνταγµατική αναθεώρηση µπορεί να την επιχειρήσει µόνο
µία Κυβέρνηση που έχει εκπεφρασµένη τη στήριξη της Βουλής
και αυτήν την εντολή ζητούµε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε την ανανέωση της εµπιστο-
σύνης της Βουλής στην Κυβέρνηση, όπως λέει ο λαός, «µπαίνει
ο κάθε κατεργάρης στον πάγκο του». Δίνουµε µία απάντηση στην
ανευθυνότητα της Αντιπολίτευσης και λέµε το εξής απλό. Αυτά
κάναµε, κυρίες και κύριοι, όσο είµαστε Κυβέρνηση. Τα κάναµε
όλα τέλεια; Φυσικά και όχι. Κάναµε και λάθη. Ο αρχικός
σχεδιασµός του ΕΝΦΙΑ, παραδείγµατος χάριν, ήταν λανθασµέ-
νος. Αφουγκραστήκαµε την κοινωνία και το διορθώσαµε. 

Όµως, µόνο όσοι δεν δουλεύουν δεν κάνουν λάθη, κι εµείς
δουλεύουµε πολύ. Δουλεύουµε σκληρά, χωρίς µεγάλα λόγια, µε
προσήλωση στους στόχους µας και µε σχέδιο για την έξοδο της
χώρας από την κρίση. Και η δουλειά µας φέρνει αποτελέσµατα.
Και τα αποτελέσµατα της Κυβέρνησης του Αντώνη Σαµαρά τα
αναγνωρίζουν όλοι διεθνώς. Η χώρα βγαίνει σιγά-σιγά από την
κρίση και γίνεται ξανά η νησίδα σταθερότητος που έχει ανάγκη
ολόκληρη η περιοχή της νοτιοανατολικής Μεσογείου. 

Βλέπετε τι γίνεται στη γειτονιά µας, στην ευρύτερη γεωγρα-
φική ζώνη της νοτιοδυτικής Ασίας και της βορειοανατολικής
Αφρικής. Τη στιγµή που τριγύρω µας συντελούνται κοσµογονικές
αλλαγές είναι ιστορική ευκαιρία η χώρα µας να διαδραµατίσει
πρωτεύοντα ρόλο στην περιοχή, ρόλο ηγετικό, ρόλο διαµεσολα-
βητικό, ρόλο εξισορροπητικό. 

Για αυτό χρειάζεται µία έµπειρη Κυβέρνηση που µπορεί να
υπερασπιστεί τα εθνικά συµφέροντα µε επιτυχία, µία Κυβέρνηση
που µπορεί να διαχειριστεί λεπτά ζητήµατα, µία Κυβέρνηση που
δεν θα χωρίζει τον κόσµο σε καλούς και κακούς, όπως κάνει η
Αξιωµατική Αντιπολίτευση. 

Η χώρα δεν χρειάζεται µία Κυβέρνηση που η κεντρική της
συνθηµατολογία είναι µονίµως ή µε τον έναν ή µε τον άλλον, λες
και η διεθνής διπλωµατία είναι παιχνίδι καουµπόηδων µε
ινδιάνους. 

Η χώρα δεν χρειάζεται µία κυβέρνηση ενός κόµµατος που το
έτος 2014 ανακάλυψε ότι δεν ζούµε µόνοι µας στον κόσµο και
αποφάσισε, επιτέλους, να βγει από τη διεθνή της αποµόνωση και
όψιµα να εγκαταλείψει προς τα έξω τη ρητορική της που
ταιριάζει σε αριστερίστικο κόµµα της δεκαετίας του �  70 -και
πάντως όχι σε σύγχρονο ευρωπαϊκό κόµµα. 

Η χώρα χρειάζεται την Κυβέρνηση του Βουκουρεστίου, της

ενεργειακής διπλωµατίας, της απάντησης στο Σχέδιο Ανάν. Και
την ταυτότητα αυτής της Κυβέρνησης µόνο η Νέα Δηµοκρατία
µπορεί να την εγγυηθεί, όπως φαίνεται από το παρελθόν µας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υπουργού)

Δεν είναι, όµως, τα διεθνή τεκταινόµενα ο πιο σηµαντικό λόγος
που βρισκόµαστε σήµερα εδώ. Ο κύριος λόγος είναι τα καθ’
ηµάς. Αυτήν τη στιγµή, στο πιο κρίσιµο σηµείο και λίγο πριν η
χώρα µας περάσει ξανά και τυπικά στην ανάπτυξη, έπειτα από
πολλά χρόνια, παρουσιάζουµε το έργο µας και αφήνουµε το
Κοινοβούλιο να αποφασίσει: Ή θα στηριχθεί η εθνική προ-
σπάθεια ή θα διακινδυνεύσουµε τα πάντα υπακούοντας στις
σειρήνες του λαϊκισµού. Ή θα στηρίξουµε αυτούς που δου-
λεύουν µε σχέδιο και προοπτική για τη χώρα ή θα υποκύψουµε
σε αυτούς που αλλάζουν κάθε µέρα απόψεις για τα βασικά
ζητήµατα της χώρας, αυτούς που ούτε εντός του κόµµατός τους
δεν συµφωνούν για τις βασικές στρατηγικές επιλογές της χώρας,
δηλαδή την παραµονή στο ευρώ, τη συµµετοχή µας στο ΝΑΤΟ,
αυτούς που µε όποιον κάθονται µαζί, συµµερίζονται τις απόψεις
του και του υπόσχονται τα πάντα, αυτούς που το πρώτο πράγµα
που κάνανε µόλις ανέλαβαν την εξουσία σε τοπικό επίπεδο -
αναφέροµαι στην αυτοδιοίκηση- είναι να χωρίσουν τους νόµους
σε αυτούς που τους αρέσουν και σε αυτούς που δεν τους αρέ-
σουν και να εφαρµόζουν µόνο τους πρώτους, δίνοντας σαφές
δείγµα γραφής για την υπευθυνότητά τους και τις προοπτικές
της χώρας, αν αναλάβουν κάποτε την εξουσία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτή η Κυβέρνηση έχει πετύχει
πολλά, δυστυχώς όχι χωρίς θυσίες. Γνωρίζαµε ότι οι θυσίες
αυτές µπορεί να έχουν πολιτικό κόστος και δεν διστάσαµε να λά-
βουµε τα αναγκαία µέτρα, εφόσον τα κρίναµε απαραίτητα για τη
σωτηρία του τόπου. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού) 

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Σήµερα, δεν µπορούµε να σας υποσχεθούµε τίποτα περισσό-

τερο από σκληρή δουλειά, αλλά και το ότι θα µείνουµε πιστοί στο
σχέδιο µας για την έξοδο από την κρίση, για την ανόρθωση της
οικονοµίας, για τη διακοπή της εξάρτησης µας από τα µνηµόνια
και τον εξωτερικό δανεισµό υπό όρους. Το σχέδιο αυτό το τη-
ρούµε απαρέγκλιτα και πιστεύουµε ότι θα πετύχουµε. Είµαστε
βέβαιοι ότι και το ελληνικό Κοινοβούλιο πιστεύει στην Κυβέρ-
νηση, πιστεύει στο σχέδιο της και πιστεύει στη σταθερότητα της.
Για αυτό πανηγυρικά θα διατρανώσει την εµπιστοσύνη της στον
«εργάτη» Αντώνη Σαµαρά και την Κυβέρνηση του. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι
εµείς. 

Τον λόγο έχει ο κ. Συµεών Κεδίκογλου. 
ΣΥΜΕΩΝ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Είµαστε σήµερα εδώ σε µια κορυφαία κοινοβουλευτική διαδι-

κασία για την παροχή ψήφου εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση.
Αυτό, όµως, δεν θεωρώ ότι είναι κάτι που θα πρέπει εµάς, τους
κυβερνητικούς, να µας κάνει να ευλογούµε τα γένια µας και να
µην κάνουµε κριτική -καλόπιστη κριτική, αν θέλετε- γιατί εκπρο-
σωπούµε ακριβώς τους Έλληνες πολίτες, οι οποίοι καθηµερινά,
µας βάζουν ερωτήµατα, τα οποία κι εγώ θα τα θέσω εδώ, επιδιώ-
κοντας να πάρω πραγµατικά κάποιες απαντήσεις. 

Θεωρώ ότι δεν πρέπει να βάζουµε το κεφάλι µας στην άµµο,
αλλά να κάνουµε κριτική. Άλλωστε, τα δύο κόµµατα, ΠΑΣΟΚ και
Νέα Δηµοκρατία, συγκυβερνούν, αλλά δεν ταυτίζονται. 

Έχω καταλάβει από τον κόσµο ότι αυτό που θέλει είναι οι θυ-
σίες να γίνονται µε τρόπο δίκαιο, δηλαδή να υπάρχει κοινωνική
δικαιοσύνη. Ο καθένας να καταβάλει το µερίδιο που του αναλο-
γεί. 

Τι έχουµε κάνει πραγµατικά σαν Κυβέρνηση σε αυτήν την κα-
τεύθυνση; Ακούσατε τις προηγούµενες µέρες από τα µέσα µαζι-
κής ενηµέρωσης ότι η Ελβετία ανακοίνωσε πως έχει έρθει σε
συµφωνία µε όλες τις χώρες που έχουν καταθέτες στις Ελβετικές
τράπεζες σαν προϊόν µαύρου χρήµατος ή φοροδιαφυγής για να
πληρώσουν κάποιο ποσοστό φόρου, εκτός –λέει- από δύο χώ-
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ρες, την Ιταλία και την Ελλάδα. 
Εγώ θυµάµαι ως κυβέρνηση ΠΑΣΟΚ, τον τότε Υπουργό Οικο-

νοµικών και σήµερα Πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ, να έχει πάει στην Ελ-
βετία, να συνοµιλεί µε τις ελβετικές αρχές για να έρθουµε σε
κάποια συµφωνία. Τι µεσολάβησε και έχουµε αφήσει αυτήν την
προσπάθεια; 

Θα σας πω ένα δεύτερο χαρακτηριστικό παράδειγµα: Η υπό-
θεση της λίστας Λαγκάρντ, η οποία συγκλόνισε, πραγµατικά, το
πανελλήνιο. Ένας Υπουργός σε λίγο καιρό θα πάει κατηγορού-
µενος στα δικαστήρια. Πόσο πειστικοί µπορούµε να είµαστε όταν
λέµε ότι εδώ και δύο χρόνια δεν µπορούµε -ανεξάρτητα από τις
τεχνικές δυσκολίες κι ούτε λέω ότι από αυτό θα λυθεί, προφα-
νώς, το οικονοµικό πρόβληµα της χώρας- να ελέγξουµε δύο χι-
λιάδες άτοµα και έχουµε ελέγξει καµµία τριανταριά; Τι θα λέµε
στους Έλληνες πολίτες; 

Επιπλέον, διορίσαµε στη θέση του Γενικού Γραµµατέα Εσόδων
τον κ. Θεοχάρη για πέντε χρόνια. Συµφωνήσαµε. Και όλοι συµ-
φωνήσαν, επίσης, ότι ήταν πολύ πετυχηµένος στο έργο του. Το
είπε αυτό η τρόικα, το είπε ο ίδιος ο Υπουργός, ο κ. Στουρνάρας,
που του έπλεξε το εγκώµιο. Άρα ποιος ο λόγος να αντικαταστα-
θεί και να φύγει από τη θέση του; Εάν µου δώσετε µια απάντηση
ή ένα επιχείρηµα, θα το καταλάβω. Διαφορετικά, θα αρχίσει ο
κόσµος, που πραγµατικά είναι καχύποπτος, να πιστεύει ότι τα
έβαλε µε κάποια συµφέροντα ή ότι δεν λειτούργησε όπως κά-
ποιοι θα ήθελαν να λειτουργήσει και γι’ αυτόν τον λόγο αποµα-
κρύνθηκε. 

Άρα πρέπει να κάνουµε πολλά για να πείσουµε τον κόσµο ότι
πραγµατικά το σαράκι της φοροδιαφυγής το κυνηγάµε. 

Να σας πω µια τελευταία απόφαση, την οποία συνυπέγραψε
ο κ. Χαρδούβελης και ο κ. Ανδριανός. Με αυτήν την απόφαση,
λοιπόν, διορίζονται αθλητές, πρώην πρωταθλητές, σαν εφορια-
κοί. Και δεν έχω πρόβληµα εγώ µε τους αθλητές. Βεβαίως και
παλιά έπαιρναν θέσεις, αλλά θέσεις σχετικές µε τη Γενική Γραµ-
µατεία Αθλητισµού κ.ο.κ.. Σε αυτό το κρίσιµο πόστο βάζουµε
αθλητές, οι οποίοι –προσέξτε- δεν έχουν τις σπουδές των εφο-
ριακών; Ο ένας είναι πολιτικός µηχανικός. Ο άλλος είναι απόφοι-
τος ΤΕΦΑΑ. Έτσι, λοιπόν, δίνουµε το µήνυµα ότι δίνουµε τη µάχη
για τη φοροδιαφυγή; 

Έρχοµαι τώρα σε κάποια θεσµικά ζητήµατα. Αφήστε τα οικο-
νοµικά, γιατί πολλές φορές λέµε ότι αναγκαζόµαστε και τα κά-
νουµε γιατί µας τα επιβάλλουν η τρόικα, οι δανειστές κ.ο.κ.. Μα,
στα άλλα ζητήµατα που είναι δική µας υπόθεση, τι κάνουµε; 

Πάρτε την υπόθεση της ΕΡΤ, για την οποία κόντεψε να πέσει
η Κυβέρνηση. Είχαµε πει ότι σε δύο µήνες θα έχουµε την επό-
µενη ΕΡΤ. Μέχρι χθες δεν είχαν διοριστεί ούτε οι πρώτοι είκοσι
δύο υπάλληλοι στην ΕΡΤ. Αυτό χρειάζεται κάποιος να µας το επι-
βάλλει; 

Βεβαίως, δεν είχαµε και την παρέµβαση της Κυβερνητικής Εκ-
προσώπου για την οµιλία του κ. Τσίπρα στη Θεσσαλονίκη, µια
παρέµβαση –πιστεύω- «χαζή» µε την έννοια ότι έκανε πολύ πε-
ρισσότερη ζηµιά πολιτική από το να µεταδιδόταν οποιαδήποτε
οµιλία;

Αυτό, όµως, δείχνει µια νοοτροπία µε την οποία γυρνάµε
πολλά χρόνια πίσω, για την οποία ο κ. Ζούλας, που δεν ανήκει
σε εµάς, τα είπε και παραιτήθηκε από το διοικητικό συµβούλιο. 

Γιατί τα λέω αυτά; Διότι είναι Κυβερνητική Εκπρόσωπος, που
σηµαίνει ότι εκπροσωπεί κι εµάς, το ΠΑΣΟΚ, και σε αυτού του
τύπου τις συµπεριφορές εγώ δεν δίνω ψήφο εµπιστοσύνης.

Επίσης, άκουσα τις προάλλες να λέει, «Μαζί µε τους τσιγγά-
νους, ξέρετε, υπάρχουν και άνθρωποι». Δεν ξέρω αν είναι ρατσί-
στρια, αλλά αν δεν είναι ρατσίστρια σηµαίνει ότι είναι ακρι-
βολόγος. Και αν δεν είναι ακριβολόγος, δεν έχει το βασικό προ-
σόν που πρέπει να έχει µία κυβερνητική εκπρόσωπος.

Έρχοµαι, λοιπόν, σε ένα άλλο θέµα που το ζήσαµε όλοι οι συ-
νάδελφοι στα Θερινά Τµήµατα. Πραγµατικά, κύριοι συνάδελφοι,
είχα την εντύπωση πως ό,τι νοµοσχέδιο υπήρχε, µε, αν θέλετε
θα πω, σκοτεινά σηµεία ή αµφιλεγόµενα σηµεία, τα κρατούσαµε
όλη τη χρονιά για να τα φέρουµε στα Θερινά Τµήµατα. Πραγµα-
τικά, δεν ήξερα τι θα έρθει την άλλη µέρα να ψηφίσω. Και είχαµε
το φαινόµενο για πρώτη φορά να έρχεται τροπολογία σε άσχετο
νοµοσχέδιο 21.00’ η ώρα το βράδυ της Παρασκευής, να λέει το

Γενικό Λογιστήριο του Κράτους, «Εγώ δεν µπορώ να πάρω από-
φαση, γιατί δεν προλαβαίνω να µελετήσω τις συνέπειες», αλλά
εγώ να καλούµαι να ψηφίσω. Κι αν κάποια στιγµή, ξέρετε, δεν
ψηφίζουµε, αντικαθιστάµεθα από άλλους συναδέλφους. 

Αυτό είναι ζήτηµα δηµοκρατίας και σας καλώ όλους τους συ-
ναδέλφους, όλους τους Βουλευτές, όλων των πτερύγων να
δούµε πώς θα το αντιµετωπίσουµε.

Τώρα θα µου πείτε: «Ωραία τα λες, Κεδίκογλου. Θα δώσεις
ψήφο εµπιστοσύνης, λοιπόν, µετά από αυτά στην Κυβέρνηση;».
Θα σας πω ότι θα δώσω ψήφο εµπιστοσύνης και θα σας εξηγήσω
γιατί. Διότι ακριβώς αυτή τη συζήτηση διεξάγεται στο µέσο µιας
κρίσιµης διαπραγµάτευσης και θεωρώ ότι θα ήταν καταστροφή
αυτή τη στιγµή να πάµε σε εκλογές, στο σηµείο που έχουµε φτά-
σει, µε τα όσα έχουµε καταφέρει και γιατί, αν θέλετε, και η Αξιω-
µατική Αντιπολίτευση δεν έχει την αξιοπιστία που θα έπρεπε να
έχει. Και αυτό, αν θέλετε, είναι και το δράµα της χώρας: Να έχει
µια Κυβέρνηση που κάνει λάθη, αλλά και µια εναλλακτική πρό-
ταση που δεν είναι αξιόπιστη.

Όταν ο κ. Σταθάκης σε βασικό θέµα, για το χρέος, λέει, «Εµείς
θα διαπραγµατευτούµε» και όταν η θέση του ΣΥΡΙΖΑ στο συνέ-
δριο είναι ότι πάµε για µονοµερή διαγραφή του χρέους, πείτε
µου τι θα πιστέψει ο ελληνικός λαός και ποια είναι η πραγµατική
άποψη. Και αντί να δίνετε µάχες οπισθοφυλακής, όπως δίνετε
για την αξιολόγηση, για θέµατα, δηλαδή, τελειωµένα παγκο-
σµίως, θα ήταν καλύτερα να κάνετε πραγµατική αντιπολίτευση
για ζητήµατα όπως προανέφερα.

Άρα, εγώ δίνω την ψήφο εµπιστοσύνης, χωρίς αυτό να σηµαί-
νει ότι είµαι µαντρωµένος, ούτε πολύ περισσότερο πρόβατο,
όπως είπε κάποιος Υπουργός τις προάλλες, αλλά µε απόλυτη συ-
νείδηση έναντι των ψηφοφόρων που µε εξέλεξαν και µε έφεραν
εδώ και έναντι στη συνείδηση τη δικιά µου.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι
εµείς και να σας δώσω συγχαρητήρια για τη συνέπεια που δεί-
ξατε στον χρόνο.

Τον λόγο έχει η κ. Δέσποινα Χαραλαµπίδου.
ΔΕΣΠΟΙΝΑ ΧΑΡΑΛΑΜΠΙΔΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι Υπουρ-

γοί, συζητάµε σήµερα, µέσα στην κορυφαία αυτή κοινοβουλευ-
τική διαδικασία την οποία κάλεσε ο απών σήµερα Πρωθυ-
πουργός, µε ένα κεντρικό σύνθηµα από τη µεριά της Κυβέρνη-
σης, µε το σύνθηµα υποθετικά ότι η χώρα βγαίνει από τα µνηµό-
νια. Και υπάρχει ένα τεράστιο ερώτηµα: Εφόσον η Κυβέρνηση
πιστεύει πραγµατικά αυτά που ισχυρίζεται, γιατί δεν θέτει θέµα
εµπιστοσύνης στον άµεσα ενδιαφερόµενο, που είναι ο ελληνικός
λαός, να πάµε σε εκλογές, αλλά ζητάει ψήφο εµπιστοσύνης από
τους Βουλευτές της; 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, βασικός πυρήνας των αντεργα-
τικών ρυθµίσεων του µνηµονίου είναι το ζήτηµα του κατώτατου
µισθού και των συλλογικών συµβάσεων εργασίας. Και επειδή µας
λέτε εδώ και πάρα πολύ καιρό ότι βγαίνουµε από τα µνηµόνια,
νοµίζω ότι χρειάζεται να απαντήσετε σε τρία βασικά ερωτήµατα: 

Βγαίνουµε από τα µνηµόνια, κύριοι της Κυβέρνησης, σηµαίνει
ότι θα σταµατήσει να ισχύει η πράξη υπουργικού συµβουλίου του
Φεβρουαρίου του 2012 που κατήργησε την Εθνική Γενική Συλ-
λογική Σύµβαση Εργασίας, µία πράξη που µείωσε τον κατώτατο
µισθό από τα 751 ευρώ µεικτά στα 586 ευρώ και 511 ευρώ για
τους νέους κάτω των είκοσι πέντε ετών; Είναι ένα απλό ερώτηµα.

Ένα δεύτερο ερώτηµα: Βγαίνουµε από τα µνηµόνια σηµαίνει
ότι θα καταργήσετε τη νοµοθετική ρύθµιση που θέσπισε µισθούς
µέχρι 427 ευρώ για τους ωφελούµενους των προγραµµάτων
πρακτικής άσκησης ανέργων, δηλαδή µισθούς χαµηλότερους και
από τον κατώτατο, ανοίγοντας τον δρόµο για τη µεγαλύτερη
συµπίεση των βασικών µισθών και ηµεροµισθίων;

Απαντήστε µας σε ένα άλλο ερώτηµα: Βγαίνουµε από τα µνη-
µόνια, που ισχυρίζεστε, σηµαίνει ότι θα επανέλθει το δίκαιο των
συλλογικών συµβάσεων εργασίας; Σηµαίνει ότι θα επανέλθει η
αρχή της ευνοϊκότερης ρύθµισης; Σηµαίνει ότι θα επανέλθει η
επεκτασιµότητα των κλαδικών συλλογικών συµβάσεων που κα-
ταργήσατε; Σηµαίνει ότι η διάρκεια της µετενέργειας των συλ-
λογικών συµβάσεων, που περιορίσατε, θα αρθεί; Σηµαίνει ότι οι
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αρµοδιότητες που αφαιρέθηκαν από τον Οργανισµό Μεσολάβη-
σης και Διαιτησίας θα επανέλθουν;

Βγαίνουµε από τα µνηµόνια σηµαίνει ότι θα επανέλθουν οι ωρι-
µάνσεις στους µισθούς, που τους έχετε αναστείλει; Βγαίνοντας
από τα µνηµόνια, όπως λέτε, σηµαίνει ότι θα σταµατήσουν να
υπογράφουν συµφωνίες επιχειρησιακές οι εργοδότες µε τον
εαυτό τους µέσα από τις ενώσεις προσώπων που συστήνουν;
Τους δώσατε και όλο το νοµικό πλαίσιο να το κάνουν τα τελευ-
ταία τέσσερα χρόνια.

Η απάντηση για εµάς -και νοµίζω ότι η µεγάλη πλειοψηφία της
ελληνικής κοινωνίας το έχει πλέον συνειδητοποιήσει- είναι ότι τί-
ποτε απ’ όλα αυτά δεν θα συµβεί όσο κι αν λέτε ότι βγαίνουµε
από τα µνηµόνια, όσο εσείς βρίσκεστε στην εξουσία, γιατί τα ψη-
φίσατε και έχετε δεσµευθεί µε τις υπογραφές σας για την εφαρ-
µογή τους.

Αντίθετα, παρ’ όλο που κατεδαφίσατε το σύνολο του εργατι-
κού δικαίου, συζητάτε µε την τρόικα την ακόµη µεγαλύτερη κα-
τεδάφιση της εργατικής νοµοθεσίας, την απελευθέρωση των
οµαδικών απολύσεων, τον δραστικό περιορισµό του δικαιώµατος
της απεργίας, επαναφέρετε το lockout, δηλαδή την εργοδοτική
ανταπεργία και µια σειρά από άλλα νοµοθετήµατα.

Η Κυβέρνηση -και νοµίζω ότι είναι χρήσιµο να το θυµηθούµε-
έχει ψηφίσει ήδη από 1-1-2017 ο κατώτατος µισθός να ορίζεται
µονοµερώς από τον εκάστοτε Υπουργό Εργασίας. Αυτός ο κα-
τώτατος, που θεσπίσατε µε εφαρµοστικό νόµο του δεύτερου
µνηµονίου, τον ν. 4093, περιλαµβάνει µόνο τον βασικό µισθό, δη-
λαδή χωρίς κανένα επίδοµα, χωρίς προσαυξήσεις. Μάλιστα, στην
τελευταία έκθεσή του το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο ζητάει από
το 2017 να καταργηθούν και οι τριετίες. Τι θα γίνει; Θα καταργή-
σετε τον ν. 4093; 

Νοµίζω ότι η πλειοψηφία των εργαζοµένων έχει συνειδητοποι-
ήσει πια ότι κοροϊδεύετε τους εργαζόµενους, ότι τίποτε δεν έχει
τελειώσει όσο συνεχίζεται η ίδια πολιτική και ότι εσείς προσπα-
θείτε να κερδίσετε λίγο πολιτικό χρόνο παραπάνω. Και η απάν-
τηση από τη δικιά µας τη µεριά, η απάντηση στην οποία έρχονται
όλο και περισσότεροι εργαζόµενοι, είναι µία: Για να τελειώσουν
τα µνηµόνια και η ολική καταστροφή υπάρχει µόνο µία λύση:
Άµεσα εκλογές, νίκη µιας κυβέρνησης της Αριστεράς, που θα
εφαρµόσει ένα αναπτυξιακό σχέδιο, θα αποκαταστήσει, αλλά και
θα ενισχύσει, τα εργασιακά δικαιώµατα.

Προτεραιότητες αυτού του σχεδίου είναι η αντιµετώπιση της
ανεργίας, η αποκατάσταση και η ενίσχυση των λαϊκών εισοδηµά-
των, η κατάργηση της αντισυνταγµατικής πράξης του Υπουργι-
κού Συµβουλίου, η έκτη πράξη µε ηµεροµηνία 28-2-2012, η
επαναφορά του µηνιαίου κατώτατου µισθού στα 751 ευρώ ανε-
ξαρτήτως ηλικίας, καθώς και τα επιδόµατα ανεργίας, ασθένειας
και µητρότητας, που συνδέονται, όπως και η κατώτατη σύνταξη,
µε τον κατώτατο µισθό, η αποκατάσταση, η αναβάθµιση των συλ-
λογικών συµβάσεων εργασίας και του συνόλου της εργατικής
νοµοθεσίας.

Με αυτόν τον τρόπο η κυβέρνηση της Αριστεράς, η κυβέρνηση
του ΣΥΡΙΖΑ, από τη µια µεριά θα βάλει φρένο στις µειώσεις µι-
σθών και από την άλλη µεριά θα δώσει τη δυνατότητα –την οποία
έχετε αφαιρέσει- στο εργατικό συνδικαλιστικό κίνηµα µε τους
αγώνες του να διεκδικήσει και να πάρει πίσω όσα έχασαν οι ερ-
γαζόµενοι τα χρόνια του µνηµονίου, ξεκινώντας από το ελάχιστο
επίπεδο αξιοπρεπούς αµοιβής των 751 ευρώ που παράνοµα το
µειώσατε!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Παρακαλώ, ολοκλη-
ρώστε. 

ΔΕΣΠΟΙΝΑ ΧΑΡΑΛΑΜΠΙΔΟΥ: Τελειώνω σε ένα λεπτό, κύριε
Πρόεδρε. 

Και τονίζω, όχι γιατί θεωρούµε την κατάσταση πριν από το
2009 ιδανική. Δεν έχουµε καµµία αγωνία να επιστρέψουµε σε
αυτή την κατάσταση. Θέλουµε άλλα πράγµατα. Θέλουµε ένα κα-
λύτερο µέλλον για τα παιδιά µας και για τους εργαζόµενους
αυτής της χώρας. Θεωρούµε, όµως, ότι είναι η βασική και απα-
ραίτητη προϋπόθεση για να µπορέσουν να σταθούν οι εργαζό-
µενοι και τα λαϊκά στρώµατα στα πόδια τους µε µια στοιχειώδη
αξιοπρέπεια, για να βγει η οικονοµία από την ύφεση, στην οποία
την έχετε καταδικάσει και να δηµιουργηθεί µια προοπτική για διέ-

ξοδο από την κρίση, υπέρ των συµφερόντων του κόσµου της ερ-
γασίας. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε. 

Ο κ. Αρβανίτης έχει τον λόγο. 
ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ – ΑΒΡΑΜΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε, που παραχωρήσατε τον λόγο σε έναν εγκληµατία! Σε έναν
από τους πολλούς εγκληµατίες της Χρυσής Αυγής! 

Η Κυβέρνηση ζητεί ψήφο εµπιστοσύνης. Όχι, βέβαια, από τη
Βουλή. Ζητεί ψήφο εµπιστοσύνης από την κυβερνητική πλειοψη-
φία, την οποία θα έχει οπωσδήποτε.

Το ερώτηµα είναι, γιατί δεν κάνει εκλογές; Όταν λάβει ψήφο
εµπιστοσύνης, θα πει ότι έχει τη δεδηλωµένη. Ποια δεδηλωµένη;
Τη δεδηλωµένη του λαού την έχει; Δεν την έχει. Την αγνοεί. Και
η δεδηλωµένη του λαού είναι ότι απορρίπτει την Κυβέρνηση. Την
έχει ήδη απορρίψει! Ποιος, όµως, από τους Βουλευτές, ποιος
από τους Υπουργούς, βγήκε στις λαϊκές αγορές, στα σοκάκια,
στις συνοικίες, στα χωριά, να δει τι ακριβώς συµβαίνει;

Να δοθεί ψήφος εµπιστοσύνης σε ποια κυβέρνηση; Στην κυ-
βέρνηση του ψεύδους και της απάτης; Διότι, τον Ιούνιο του 2012,
ο Πρωθυπουργός Σαµαράς είπε ότι θα ανακηρύξει την ΑΟΖ. Μας
εξαπάτησε! Είπε ότι είναι απάνθρωπο και εγκληµατικό να απο-
λύεις ανθρώπους. Μας εξαπάτησε! Είπε ότι δεν θα µειωθούν µι-
σθοί και συντάξεις. Μας εξαπάτησε! Εξαπάτησε τον λαό και
ελήστευσε την ψήφο του! 

Αυτή η Κυβέρνηση ζητεί ψήφο εµπιστοσύνης. Ποια κυβέρ-
νηση; Η κυβέρνηση των αυτοκτονιών, της ανεργίας, του εκπα-
τρισµού πολλών, χιλιάδων νέων µας! Η κυβέρνηση της εγκληµα-
τικότητας; Ή την αµφισβητεί κανείς; Η κυβέρνηση των εκατοµ-
µυρίων εισβολέων, οι οποίοι µάλιστα είναι και προσκεκληµένοι,
γιατί είδα τα σχετικά έγγραφα της Γενικής Γραµµατείας του
Υπουργείου Εσωτερικών, Πληθυσµού και Μεταναστεύσεων.
Προσκαλούνται ακόµα, για να αφανίσουν το γένος!

Ποια κυβέρνηση; Των δικαιοκτόνων; Ναι, είστε δικαιοκτόνοι!
Των εθνοκτόνων; Ναι, είστε εθνοκτόνοι! 

Σε ποια κυβέρνηση να δώσουµε ψήφο εµπιστοσύνης; Σε αυτή
που παραβίασε τα άρθρα 134 και 135 του Ποινικού Κώδικα; Δη-
λαδή, έχει κάνει προπαρασκευαστικές ενέργειες εσχάτης προ-
δοσίας από την εποχή τής Μπενάκη!

Δεύτερον, προσέβαλε το πολίτευµα, περιεφρόνησε τη λαϊκή
κυριαρχία. Δεν υπάρχει λαϊκή κυριαρχία. 

Επίσης, καταπάτησε τα ανθρώπινα δικαιώµατα µε περιφρό-
νηση. Υπάρχουν γεγονότα, υπάρχουν πράξεις, υπάρχουν δεδο-
µένα και αυτά δεν είναι απλά θεωρητικές κουβέντες του οµι-
λούντος. 

Ποια κυβέρνηση; Αυτή που παραβίασε βαναύσως βασικάς δια-
τάξεις του Συντάγµατος; 

Με ακούει ο κ. Παυλόπουλος ο συνταγµατολόγος και θα ήθελα
να ξέρω τι θα πει για την παραβίαση –φερ’ ειπείν- της παραγρά-
φου 1 του άρθρου 14 και άλλων επίσης βασικών διατάξεων. 

Αυτή η οποία παραβίασε τον Κανονισµό της Βουλής και συγ-
κεκριµένα το άρθρο 19, το οποίο λέει ότι οι Βουλευτές έχουν ίσα
δικαιώµατα, αλλά δεν λέει κάπου -δεν έχει τροποποιηθεί- «πλην
των Βουλευτών της Χρυσής Αυγής»; 

Εξανάγκασε δικαστές να παραβούν τον όρκο τον οποίον έδω-
σαν και µε πράξεις και παραλείψεις να ασελγήσουν όχι µόνο
πάνω στους νόµους, αλλά και στο ίδιο το ιδεώδες της δικαιοσύ-
νης. Εξεµαύλισε αριθµό δικαστών, τους µετέτρεψε σε δικαιοκτό-
νους, γιατί τους προκάλεσε φόβο. Έβαλε το παρακράτος της
Κυβερνήσεως κάποιους να δολοφονήσουν δυο παλικάρια στο
Νέο Ηράκλειο. Είναι τροµοκρατηµένοι οι δικαστές, φοβούνται
για τη ζωή τους. Είτε από συµφέρον, βέβαια, είτε από οποιοδή-
ποτε άλλο ταπεινό κίνητρο κατήντησαν οι δικαστές δικαιοκτόνοι,
αλλά ενδεχοµένως και πρόθυµοι κάποιοι εξ αυτών να αδικήσουν
τους συνανθρώπους τους ελλείψει ηθικού συνειδότος. Ναι, κα-
ταγγέλλω µερικούς εξ αυτών ότι τους ελλείπει παντελώς το
ηθικό συνειδός! 

Ποία κυβέρνηση; Αυτή που φυλάκισε νόµιµο κοινοβουλευτικό
κόµµα; Ποία κυβέρνηση; Αυτή η οποία δεν επιτρέπει, ενώ δεν
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διαλαµβάνεται σε κανέναν νόµο, σε καµµία διάταξη, ούτε στον
Κανονισµό της Βουλής, στον Πρόεδρο, στον Αρχηγό της Χρυσής
Αυγής και στους λοιπούς εγκλείστους παρανόµως Βουλευτάς
µας να έρθουν εδώ να µιλήσουν, να πουν τις απόψεις τους; Ποία
κυβέρνηση; Αυτή που κατήργησε την ελευθερία του λόγου, κα-
τήργησε την ελευθερία διαδόσεως ιδεών και µε τον µανδύα της
δηµοκρατίας ασελγεί και στη δηµοκρατία και στον νόµο και στην
ίδια την ηθική; Αυτή η Κυβέρνηση ζητεί ψήφο εµπιστοσύνης; «Εµ-
πιστοσύνη» είναι βαριά κουβέντα. Ποια εµπιστοσύνη; Είναι κυ-
βέρνηση ολετήρων!

Η κ. Πιπιλή στο Στρασβούργο µας είπε και οµολόγησε ότι η
εξουσία, αυτή η περήφανη Κυβέρνηση έκλεισε στη φυλακή τη
Χρυσή Αυγή. Ακούσατε θράσος! Πού έχει γίνει, σε ποιο άλλο
κράτος αυτό το ανοσιούργηµα, αυτή η βάναυσος παραβίασις
ηθικής, νόµου; 

Μας φυλάκισε, µας φίµωσε, µας περιόρισε κατ’ οίκον αυτή η
Κυβέρνηση που ζητάει τώρα ψήφο εµπιστοσύνης. Αυτά έκανε η
Κυβέρνηση και ζητάει ψήφο εµπιστοσύνης. Η διάκριση εξουσιών;
Κατεργήθη. Όµως, εθέσπισε το δόγµα της συλλογικής ευθύνης,
για να κάνει τη δουλειά της, για να κάνει αυτό το πολιτικοδικα-
στικό έγκληµα που θα µείνει ανεξίτηλα γραµµένο στις µαύρες
σελίδες της κυβερνητικής πολιτικής. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, θέλω να αναφερθώ µόνο για ένα λεπτό εν
τάχει σε µερικούς από τους προλαλήσαντες, σε αυτά που είπαν. 

Πρώτον, θέλω να αναφερθώ στον κ. Βορίδη, ο οποίος δεν ξέ-
ρω – και απορώ- αν πίστευε αυτά τα οποία έλεγε. Μίλησε για ένα
θαύµα. Έγινε θαυµατοποιός –είπε- η Κυβέρνηση. Τα δύο αυτά
χρόνια εγώ δεν είδα κανένα θαύµα απολύτως ούτε ο ελληνικός
λαός είδε, µέρος του οποίου εκπροσωπώ. Ποιο θαύµα; Μας χα-
ρακτήρισε εγκληµατική οργάνωση µε µανδύα κοινοβουλευτικού
κόµµατος. Υπό ποίαν ιδιότητα; Του πρωθυπουργεύοντος; Του δι-
καστού, ο οποίος δεν έχει διαβάσει τη δικογραφία; Μας καταδι-
κάζει και µας χαρακτηρίζει ο κ. Βορίδης αβασάνιστα εγκληµατική
οργάνωση; Πώς τολµάει; Μάλλον µε την ιδιότητα του αδίστακτου
υβριστού. 

Σε ποιον νοµίζατε ότι µιλούσατε, κύριε Βορίδη; Σε τροφίµους
ψυχιατρικού καταστήµατος ή σε αθιγγανόπαιδες;

Ο κ. Δραγασάκης, ο Προεδρεύων, επίσης µας χαρακτήρισε εγ-
κληµατική οργάνωση. Κύριε Δραγασάκη, εγώ δεν θα πω τίποτα…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Υπάρχει…
ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Μας χαρακτηρίσατε εγκλη-

µατική οργάνωση. Δεν το περίµενα από εσάς.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Υπάρχει κόµµα που

κατηγορείται ως εγκληµατική οργάνωση. Μπορείτε να δείτε τα
Πρακτικά. 

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Ωραία, και εσείς µπορεί να
κατηγορείστε για κίναιδος! Με συγχωρείτε πάρα πολύ. Μπορώ
εγώ να το πιστέψω και να πω «είναι έτσι»;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ολοκληρώστε, πα-
ρακαλώ, ό,τι θέλετε να πείτε για εµένα και µετά συνεχίστε.

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Μία κατηγορία µπορεί να
είναι ψευδής και το ξέρετε αυτό! Τι µου λέτε τώρα; Αυτό είναι δι-
κολαβίστικο!

Ολοκληρώνω.
Είπατε, λοιπόν, αυτό και µας δικάσατε και εσείς. Μπράβο σας!

Τόσο δηµοκρατικός και δίκαιος είστε! 
Επίσης, ο κ. Ρήγας µίλησε για «ασφαλές δηµόσιο χρέος». Δεν

το έχω ξανακούσει ποτέ αυτό. Μίλησε, δηλαδή, για ασφαλή θά-
νατο του ελληνικού λαού και όλων των απογόνων µας! Αυτό είπε
µε θράσος!

Ο δε κ. Μιχελάκης µας είπε ότι δεν θέλει δηµοψηφίσµατα και
ότι αλλάζει πλέον σελίδα, δηλαδή η µία µαύρη σελίδα διαδέχεται
την άλλη. 

Ο κ. Καραθανασόπουλος µας χαρακτήρισε «εγκληµατική ορ-
γάνωση» και «µαντρόσκυλα του συστήµατος». Αν είµαστε µαν-
τρόσκυλα του συστήµατος, δεν θα ήµασταν στη φυλακή. Αυτό
το µέλος του κόµµατος του εγκλήµατος και της προδοσίας τόλ-
µησε να πει στην πρώτη συνεδρίαση της Περιφερείας Δυτικής
Ελλάδος ότι «στον Μελιγαλά και λίγους σφάξαµε και στον επό-

µενο γύρο θα σας φάµε όλους λάχανο». Επί λέξει! Επί λέξει! Ο
απόγονος ή ο επίγονος των σφαγέων!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Παρακαλώ ολοκλη-
ρώνετε.

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Τελειώνω τώρα. Δεν είναι
ανάγκη να αναφερθώ άλλο σε ένα τέτοιο υποκείµενο, που τολ-
µάει και προσβάλλει τη µνήµη παιδιών που κατέσφαξαν! Ποιος
άλλος θέλει να πάρει µεζέ; Βελουχιώτης! Οι σφαγείς του ελληνι-
κού λαού! Ορθώς ο Γεώργιος Παπανδρέου σάς χαρακτήρισε
κόµµα του εγκλήµατος και της προδοσίας.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Το παραλήρηµα τελείωσε;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Εσείς σφάζατε! Δωσίλογοι! Φασίστες!

Ταγµατασφαλίτες!
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένως το κουδούνι λήξεως

του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή.)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Αρβανίτη, θα

εξαντληθεί ο χρόνος σας.
ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Θα αναφερθώ στον ο κ. Χα-

ράλαµπο Αθανασίου, τον Υπουργό Δικαιοσύνης, τον οποίο
βλέπω απόντα ή αποχωρήσαντα. Δεν ξέρω γιατί. Ίσως επειδή
είδε ότι ήρθε η σειρά µου να µιλήσω. 

Μίλησε για τον Κώδικα Ποινικής Δικονοµίας. Κύριε Αθανασίου,
προβλέπεται πουθενά στον Κώδικα Ποινικής Δικονοµίας φίµωση;
Ντροπή σας!

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Μίλησε για δύο οµιλητές.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΜΠΑΡΟΥΣΗΣ: Τι να κάνουµε; Έχουµε

λίγους οµιλητές εµείς. Εσείς έχετε πολλούς.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο κ. Παυλόπουλος

έχει τον λόγο.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρέχω ψήφο

εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση. Είναι το αυτονόητο κοινοβου-
λευτικό µου χρέος, γιατί έτσι αντιλαµβάνοµαι την κοινοβουλευ-
τική δεοντολογία. Χρέος µου, επίσης, είναι –διότι επίσης έτσι
αντιλαµβάνοµαι τη διαδικασία της παροχής ψήφου εµπιστοσύ-
νης- να αιτιολογήσω γιατί παρέχω την ψήφο εµπιστοσύνης και
γιατί συµµετέχω στη διαδικασία αυτή και αισθάνοµαι την ανάγκη
να µιλήσω και πώς τεκµηριώνω το γιατί πρέπει να εµπιστευθώ
την Κυβέρνηση. 

Πρώτα απ’ όλα, σε ό,τι αφορά το εάν και κατά πόσον –πράγµα
που αµφισβητήθηκε- ορθώς η Κυβέρνηση ζητά ψήφο εµπιστο-
σύνης, πιστεύω ότι ορθώς το ζητά.

Τι επιδιώκει µε αυτό; Έναν διπλό στόχο, που είναι ευνόητος
ιδίως αυτές τις κρίσιµες ώρες: 

Πρώτα απ’ όλα θυµόµαστε όλοι ποιες ώρες βιώνουµε: Τις
ώρες µίας σκληρής διαπραγµάτευσης απέναντι σε µία τρόικα –
και θα έρθω στη συνέχεια σε αυτό- η οποία δεν αντιλαµβάνεται
πολλές φορές ποια είναι και η δική της ευθύνη για το ότι η Ελ-
λάδα και ο λαός της έφτασε µέχρι εδώ. Σε αυτήν τη διαπραγµά-
τευση η Κυβέρνηση πρέπει να έχει αρραγή την κυβερνητική
πλειοψηφία. Εγώ θα περίµενα έστω και διά λόγου –δεν θα περί-
µενα ψήφο εµπιστοσύνης φυσικά από την Αντιπολίτευση, κυρίως
την Αξιωµατική- αυτές τις ώρες της διαπραγµάτευσης και του
αγώνα χαµηλότερους τόνους. Γιατί ο αγώνας αυτός είναι εθνι-
κός. Αυτός είναι λοιπόν ο πρώτος λόγος για τον οποίο µετέχω
ενεργώς σ’ αυτήν τη διαδικασία.

Ο δεύτερος είναι γιατί πρέπει να αποδείξουµε οι Βουλευτές
που στηρίζουµε την Κυβέρνηση ότι δεν µπορεί να δίνουµε λαβή,
ιδίως στην Αξιωµατική Αντιπολίτευση, να λέει ότι κάθε φορά που
υπάρχει η οποιαδήποτε αποκλίνουσα άποψη ενός Βουλευτή -
που είναι χρέος του, είναι χρέος συνείδησης µε βάση το Σύν-
ταγµα και τον Κανονισµό της Βουλής- να βγάζει το συµπέρασµα
ότι δεν υπάρχει δεδηλωµένη, ότι δεν υπάρχει ουσιαστικά κυβερ-
νητική πλειοψηφία. 

Γι’ αυτούς τους δύο λόγους, λοιπόν, ορθώς αυτήν την κρίσιµη
ώρα διεξάγεται αυτή η διαδικασία, στην οποία συµµετέχω και
εγώ και συµµετέχω κατά συνείδηση.

Να πω τώρα γιατί παρέχω ψήφο εµπιστοσύνης. Συνοψίζω αυτό
που θα αναλύσω. Παρέχω ψήφο εµπιστοσύνης σε µια Κυβέρ-
νηση που αγωνίζεται, µέσω της σκληρής διαπραγµάτευσης, να
µας βγάλει από τον εφιάλτη του µνηµονίου. Και όχι, όπως ισχυ-
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ρίζονται ορισµένοι συνάδελφοι που συµµετέχουν µάλιστα στην
Κυβέρνηση –και µιλάω για το ΠΑΣΟΚ- γιατί αγαπήσαµε ή ενστερ-
νιστήκαµε την πολιτική τους, την πολιτική των κυβερνήσεων Πα-
πανδρέου και Παπαδήµου. 

Κάθε άλλο, ακριβώς το αντίθετο συµβαίνει. Είχαµε κυβερνή-
σεις –και θα το αναλύσω περισσότερο στη συνέχεια- που µας
οδήγησαν στα µνηµόνια, κυβερνήσεις που δεν διαπραγµατεύτη-
καν απολύτως τίποτα, που στάθηκαν εντελώς υποχωρητικές ως
καθαρώς ενδοτικές απέναντι στις απαιτήσεις και δέσµευσαν τη
χώρα ως το 2012. Αυτά παρέλαβε η Κυβέρνηση Σαµαρά. 

Αυτοί οφείλουν να αντιληφθούν τώρα ότι η Κυβέρνηση Σα-
µαρά διαφέρει κατά τούτο: Διαπραγµατεύεται µε την τρόικα.
Αυτή τη διαπραγµάτευση ιδίως εγώ τη θεωρώ καθοριστικής ση-
µασίας για το µέλλον και για την απαλλαγή της Χώρας από τον
µνηµονιακό εφιάλτη. Αλλά καθοριστικής σηµασίας και για έναν
άλλο λόγο, γιατί δυστυχώς, κύριοι συνάδελφοι –και απευθύνοµαι
στην Αντιπολίτευση και κυρίως στην Αξιωµατική- ξέρετε όλοι τι
συµβαίνει στην Ευρώπη αυτή τη στιγµή. 

Γνωρίζετε την κρίση, πολιτική και οικονοµική, που βιώνει η ίδια
η Ευρωζώνη µέσα από τις γερµανικές οικονοµικές εµµονές. Ξέ-
ρετε ότι αυτή η πίεση δεν αφορά µόνο την Ελλάδα και το λαό
µας. Βεβαίως, εµείς έχουµε το µεγαλύτερη µερίδιο του βάρους
που έχουµε υποστεί. Αυτό, όµως, συµβαίνει σε ολόκληρη την Ευ-
ρώπη, µια Ευρώπη που ζει στον αστερισµό, όπως είπα προηγου-
µένως, των γερµανικών εµµονών, µιας νεοφιλελεύθερης νοµι-
σµατικής πολιτικής που δεν έχει καµµία σχέση µε τις αρχές και
τις αξίες της Ευρώπης και υποχρεώνει τους λοιπούς λαούς -
λαούς που κάποτε αποτελούσαν το µεγάλο θεσµικό και πολιτικό
αντίβαρο απέναντι στη Γερµανία, όπως είναι η Γαλλία- να «σκύ-
βουν το κεφάλι»! 

Και φτάνουµε στο σηµείο –και είναι κρίσιµο να το δούµε αυτό-
να δίνει τη µάχη ο Μάριο Ντράγκι ή ο Ζαν Κλοντ Γιούνκερ -αλλά
ιδίως ο Ντράγκι- να αναβαθµίσει κάπως τον ρόλο της ανύπαρ-
κτης ουσιαστικά Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας και να ανα-
θερµάνει την ευρωπαϊκή οικονοµία µέσω ποσοτικής χαλάρωσης,
να προειδοποιεί ο Ολιβιέ Μπλανσάρ στην ετήσια σύνοδο του Διε-
θνούς Νοµισµατικού Ταµείου τι θα συµβεί και τι συµβαίνει αυτή
τη στιγµή στην Ευρώπη από πλευράς στασιµότητας και κυρίως
από πλευράς αποπληθωρισµού και να έχουµε τον κεντρικό τρα-
πεζίτη, σε συνέντευξή του χθες, στη «WALL STREET JOURNAL»
-και µιλάω για τον Γενς Βάιντµαν, κεντρικό τραπεζίτη της Γερµα-
νίας, επικεφαλής της Bundesbank- να λέει ότι αποκλείεται να γί-
νουν δεκτές οι εισηγήσεις του Μάριο Ντράγκι, αυτονόητες,
στοιχειώδεις, που κι αυτές δεν λύνουν το πρόβληµα. Γιατί; 

Ακούστε ποια είναι η λογική της Γερµανίας. Διότι, λέει, σ’ αυτή
την περίπτωση η οικονοµική πολιτική της Ευρωζώνης θα κατα-
στεί αιχµάλωτη της πολιτικής! Δηλαδή, δεν είναι η πολιτική που
καθορίζει τη µοίρα της οικονοµίας, αλλά η οικονοµία που προσ-
διορίζει τη µοίρα της πολιτικής! Αντιλαµβάνεστε σε ποιο κλίµα
ζούµε; Αυτή τη διαπραγµάτευση πρέπει να τη φέρουµε σε πέρας
σ’ αυτό το ευρωπαϊκό κλίµα. 

Γι’ αυτό εµπιστεύοµαι την Κυβέρνηση και λέω στους συναδέλ-
φους του ΠΑΣΟΚ ότι πρέπει να φύγουµε απ’ αυτόν τον εφιάλτη,
γιατί σ’ αυτόν τον εφιάλτη µας οδήγησαν οι κυβερνήσεις Παπαν-
δρέου-Παπαδήµου. Αυτό δεν είναι δική µου οµολογία, είναι δική
τους. Ας θυµηθούν τα δικά τους λόγια ως και κορυφαίοι Υπουρ-
γοί του ΠΑΣΟΚ που είναι σήµερα µέσα στην Κυβέρνηση και ας
πάψουν να πιστεύουν ότι είναι δυνατόν ό,τι συνέβη στο παρελ-
θόν, αυτό να ξεπλυθεί σε βάρος της Κυβέρνησης Σαµαρά. 

Το να τρέξουµε όλοι µαζί για να βγάλουµε τη χώρα από τον
εφιάλτη, αυτό ναι. Το να επιµεριστούν οι ευθύνες που δεν µας
ανήκουν, αυτό δεν πρόκειται να συµβεί ποτέ. Γι’ αυτό ζήτησα να
µιλήσω και να αιτιολογήσω την ψήφο µου, λέγοντας ότι εµπι-
στεύοµαι την κυβέρνηση που αγωνίζεται και τη στηρίζω στον
αγώνα για να βγούµε από τον µνηµονιακό εφιάλτη. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε τον κ.
Παυλόπουλο, ιδιαιτέρως για τη συνέπεια στον χρόνο. 

Τον λόγο έχει η κ. Ξηροτύρη.
ΑΣΗΜΙΝΑ ΞΗΡΟΤΥΡΗ-ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση, τον τελευ-

ταίο χρόνο, αντί για τα πανθοµολογούµενα ως αναγκαία βήµατα
για την αντιµετώπιση της ανθρωπιστικής κρίσης και την αποκα-
τάσταση της κοινωνικής συνοχής, για την επιβίωση της πραγµα-
τικής οικονοµίας και την επανεκκίνηση της αναπτυξιακής
διαδικασίας, ιδιαίτερα µέσα από ένα συγκροτηµένο πλαίσιο δια-
πραγµάτευσης για την αναθεώρηση του δυσθεώρητου χρέους,
δείχνει αδικαιολόγητη στασιµότητα και ολοένα και περισσότερα
σηµάδια αδυναµιών και ανεπάρκειας. 

Πρόσφατα, εν αναµονή των εξαγγελιών από την Κυβέρνηση
στη ΔΕΘ, είχε δηµιουργηθεί ενδιαφέρον έως και ευφορία στους
πολίτες, γιατί πίστευαν ότι θα περιείχε δεσµεύσεις που θα άλλα-
ζαν την αφόρητη καθηµερινότητά τους, αλλά και θα έθεταν τους
βασικούς στόχους για τη διέξοδο από την κρίση. 

Στο κλίµα αυτό, ο Πρωθυπουργός µε την εµφάνιση «αστραπή»
στη ΔΕΘ διέψευσε πλήρως τις προσδοκίες, αφού εµφανίστηκε
µε συντηρητικές κοινωνικά και οικονοµικά θέσεις, δεν δεσµεύ-
τηκε ούτε καν για τα άµεσα µέτρα που χρειάζεται η κοινωνία για
να µην εκραγεί και βέβαια δεν έκανε καµµία αναφορά, ενώ
όφειλε όσο ποτέ, σε ένα πρόγραµµα διακυβέρνησης µε σαφείς
στόχους και ένα πρόγραµµα υλοποίησης συνδεδεµένο µε τις
διεκδικήσεις της χώρας για την αναθεώρηση του χρέους.

Η Κυβέρνηση πελαγοδροµεί εν τέλει µεταξύ µικρών παροχών
προεκλογικού χαρακτήρα και προσπάθειας εξόδου –αλλά πώς;-
από το µνηµόνιο. Δυστυχώς γι’ αυτήν οι Ευρωπαίοι εταίροι και η
τρόικα την προσγειώνουν ανώµαλα. 

Η µεν τρόικα, σταθερή στις απόψεις της, ζητά και άλλα µέτρα,
που είναι βέβαιο ότι θα αποτελειώσουν την ήδη εξαθλιωµένη ελ-
ληνική κοινωνία. Ο δε διοικητής της ΕΚΤ, ο κ. Ντράγκι, δηλώνει
ότι η παραµονή σε πρόγραµµα µε την Ευρωπαϊκή Ένωση απο-
τελεί όρο για την αγορά από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα ενυπόθη-
κων τίτλων και καλυµµένων οµολόγων που κατέχουν οι ελληνικές
τράπεζες. Ουσιαστικά, δηλαδή, η επόµενη µέρα του µνηµονίου
µπορεί και να είναι ένα άλλο µνηµόνιο. 

Μέσα σε αυτό το κλίµα της αποτυχηµένης πολιτικής, της έλ-
λειψης σαφούς σχεδίου για την κοινωνική και αναπτυξιακή ανα-
συγκρότηση της χώρας και της αδυναµίας ουσιαστικής διαπραγ-
µάτευσης για το χρέος, η Κυβέρνηση προσέφυγε στο τελευταίο
της όπλο, που είναι η ψήφος εµπιστοσύνης, µία κίνηση που µπο-
ρεί να συσπειρώνει τις Κοινοβουλευτικές Οµάδες των συγκυβερ-
νώντων κοµµάτων, σε καµµία περίπτωση όµως δεν διαχέεται
αυτή η συσπείρωση στην κοινωνία, που βυθίζεται ακόµη περισ-
σότερο στην απόγνωση, όταν όλα παραµένουν στάσιµα και συν-
τηρητικά. 

Η Κυβέρνηση προσπαθεί να δηµιουργήσει ένα τεχνητό κλίµα
αισιοδοξίας, το οποίο όµως δεν βασίζεται σε κανένα πραγµατικό
στοιχείο, ενώ αγνοεί επιδεικτικά όλα εκείνα τα στοιχεία που δεί-
χνουν ότι οι πολίτες και η χώρα έχουν εξαθλιωθεί και οι κοινωνι-
κές ανισότητες διευρύνονται όσο σε καµµία άλλη χώρα που της
επεβλήθη πρόγραµµα προσαρµογής. 

Είναι πρόσφατη η δηµοσιοποίηση της έκθεσης του Γραφείου
Προϋπολογισµού της Βουλής µε τίτλο «Πολιτικές ελάχιστου εγ-
γυηµένου εισοδήµατος στην Ευρωπαϊκή Ένωση και την Ελλάδα»,
όπου τα στοιχεία είναι αµείλικτα, ιδιαίτερα για τα ποσοστά φτώ-
χειας. 

Ακόµη πιο πρόσφατα είναι τα δραµατικά στοιχεία που αποκα-
λύπτει η Ευρωπαϊκή Επιτροπή σε έκθεσή της για την απασχό-
ληση στην Ελλάδα, όπου αποδεικνύεται ότι οι πολιτικές σκληρής
λιτότητας συντηρούν το κοινωνικό ρήγµα και καθηλώνουν την οι-
κονοµία σε υφεσιακό τέλµα. 

Αντίθετα µε όλες τις ευρωπαϊκές χώρες που βρίσκονται σε
πρόγραµµα προσαρµογής, η Κυβέρνηση βραδυπορεί δραµατικά
στην αποκατάσταση της κοινωνικής συνοχής µε ανύπαρκτο κάθε
δίχτυ προστασίας. Μόλις προχθές κατατέθηκε το προσχέδιο του
προϋπολογισµού. Οι εκτιµήσεις για την εξέλιξη της ελληνικής οι-
κονοµίας στηρίζονται σε υπεραισιόδοξες προβλέψεις τόσο για
τους ρυθµούς µεγέθυνσης και ανάπτυξης όσο και για τη µείωση
της ανεργίας.

Ποιο είναι το µαγικό ραβδί, κύριοι συνάδελφοι, που θα εξα-
σφαλίσει υψηλούς ρυθµούς ανάπτυξης 2,9% και θα µειώσει την
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ανεργία από 27% στο 22% σε έναν χρόνο, όταν η ανάπτυξη στην
Ευρωζώνη δεν θα ξεπεράσει το 1,5% το 2015, όταν η αναπτυ-
ξιακή διαδικασία στη χώρα παραµένει ακόµη στην κατάψυξη,
αλλά το κυριότερο, όταν απουσιάζει ένα σαφές και βιώσιµο σχέ-
διο για την αναπτυξιακή ανασυγκρότηση της χώρας;

Σηµειώνουµε δε ότι όλες αυτές οι αισιόδοξες προβλέψεις της
Κυβέρνησης, που αποτυπώνονται τόσο στον προϋπολογισµό όσο
και στο Μεσοπρόθεσµο Πλαίσιο Δηµοσιονοµικής Στρατηγικής,
γίνονται, έχοντας τη δαµόκλειο σπάθη του µη βιώσιµου χρέους,
για το οποίο µάλιστα ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης υποστη-
ρίζει ότι είναι βιώσιµο. Όµως, η πραγµατικότητα είναι ότι η βιω-
σιµότητα του χρέους αµφισβητείται και από την Ευρωπαϊκή
Επιτροπή, η οποία προέβλεψε ότι το ελληνικό δηµόσιο χρέος, το
οποίο αυτή τη στιγµή είναι 175% του ΑΕΠ, θα πέσει στο 125%
του ΑΕΠ το 2020 και στο 112% το 2022.

Η Δηµοκρατική Αριστερά υποστηρίζει ότι η αναδιάρθρωση του
δηµόσιου χρέους αποτελεί υπόθεση εθνικού χαρακτήρα και χρει-
άζεται πρόγραµµα και συναίνεση για να την επιτύχουµε. Υπάρχει
ανάγκη να ενεργοποιηθεί µία διαδικασία ανάπτυξης κοινών ερ-
γαλείων για τη διαχείριση του δηµόσιου χρέους σε κοινοτικό επί-
πεδο -ευρωοµόλογο, αµοιβαιοποίηση του χρέους, λειτουργία
της Ευρωπαϊκής Τράπεζας ως δανειστή ύστατης στιγµής κ.λπ.-
όπως και η ανάγκη θεσµοθέτησης σε εθνικό επίπεδο της ρήτρας
απασχόλησης, δηλαδή, της νοµοθετικής δέσµευσης ότι ένα µε-
γάλο τµήµα των πόρων που θα προκύψουν από την ελάφρυνση
της αναδιάρθρωσης του χρέους θα προσανατολιστεί σε προ-
γράµµατα ενίσχυσης της απασχόλησης και καταπολέµησης της
ανεργίας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, σε ένα λεπτό.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση, παρά την κοινή

διαπίστωση ότι η µελλοντική πορεία της χώρας είναι γεµάτη αβε-
βαιότητα, δηµιουργεί την αυταπάτη ότι η πολιτική σταθερότητα
µπορεί να εξασφαλίζεται µε την ευθυγράµµιση στις σηµερινές
ασκούµενες πολιτικές. Ακυρώνει κάθε προσπάθεια προόδου και
διεκδικήσεων, ακυρώνει κάθε αίτηµα για αλλαγή πολιτικής µέσω
της επίκλησης του κινδύνου για το καθεστώς.

Η εµπειρία δείχνει, όµως, κύριοι συνάδελφοι, ότι υπάρχει
στενή σχέση ανάµεσα σε οικονοµική κοινωνική και πολιτική στα-
θερότητα. Παρά ταύτα, δεν κατατέθηκαν ποτέ -και εξακολουθεί
η Κυβέρνηση- εθνικές προτάσεις για ένα εθνικό σχέδιο παραγω-
γικής ανασυγκρότησης και ανάκαµψης της χώρας και το σηµαν-
τικότερο είναι ότι λείπει κάθε πρωτοβουλία διαβούλευσης για την
επίτευξη ευρύτερων πολιτικών και κοινωνικών συναινέσεων. Αν
ακούσετε σήµερα τη συζήτηση και κυρίως την πρωτοµιλία που
έκανε ο εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Βορίδη θα το έχετε
διαπιστώσει.

Αυτό, λοιπόν, είναι το υπόβαθρο της πολιτικής πόλωσης, κοι-
νωνικό, οικονοµικό και αναπτυξιακό, που κορυφώνεται µε την κα-
θολική απαίτηση για αλλαγή πολιτικής, µια αλλαγή που εµείς
υποστηρίζουµε ότι πρέπει να γίνει προς µια άλλη προοδευτική
κατεύθυνση, µε αποτελεσµατικό πρόγραµµα διακυβέρνησης.
Αυτό δεν µπορεί να επιτευχθεί ή δεν παρουσιάζεται τελικά από
την παρούσα Κυβέρνηση και γι’ αυτό εµείς δεν θα δώσουµε
ψήφο εµπιστοσύνης.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της ΔΗΜΑΡ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστώ την κ. Ξη-

ροτύρη.
Πριν δώσω τον λόγο στον Υπουργό κ. Γρηγοράκο, θα ήθελα

να σας ενηµερώσω ότι διαµορφώνεται η εξής κατάσταση. Είχαµε
πει να πάµε µέχρι τις δώδεκα, αλλά µάλλον πρέπει να υπερβούµε
το όριο. Οι οµιλητές που είναι γραµµένοι στη σειρά είναι οι εξής:
ο κ. Κατσώτης Χρήστος, ο κ. Γεωργιάδης Άδωνις, ο κ. Γιοβανό-
πουλος Κωνσταντίνος, ο κ. Λυκουρέντζος Ανδρέας, η κ. Ραχήλ
Μακρή, ο Υπουργός κ. Παπαδόπουλος και, στη συνέχεια, ο κ.
Χριστογιάννης Δηµήτριος και ο κ. Βαρεµένος Γεώργιος. Προτεί-
νουµε να σταµατήσουµε εδώ. Αν κάποιος από αυτούς που άκου-
σαν το όνοµά τους προτιµά να µιλήσει το πρωί, θα ήταν ευπρόσ-
δεκτο. Παράκληση για τους επόµενους οµιλητές, αν θέλουν να
µιλήσουν το πρωί πρώτοι, να το δηλώσουν στο Προεδρείο για να

προσαρµοστεί ο κατάλογος.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο για δώδεκα λεπτά.
ΛΕΩΝΙΔΑΣ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υ-

γείας): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε µία δύσκολη πολιτική και κοι-

νωνική συγκυρία η Κυβέρνηση ζήτησε ψήφο εµπιστοσύνης. Αυτή
η διαδικασία δεν είναι µία προκάτ διαδικασία και προσωπικά εγώ
δεν δέχοµαι ότι αυτή η διαδικασία είναι για να κερδηθούν οι εν-
τυπώσεις από τη Συµπολίτευση ή από την Αντιπολίτευση.

Προσωπικά πιστεύω ότι αυτή η κορυφαία κοινοβουλευτική δια-
δικασία δεν πρέπει να προσλάβει κανέναν δοξαστικό χαρακτήρα,
γιατί η Κυβέρνηση αυτή εξουδετέρωσε τον κίνδυνο να βρεθεί η
χώρα εκτός ευρωπαϊκού πλαισίου, αποκατέστησε το κλίµα εµπι-
στοσύνης µε τους κοινοτικούς εταίρους και δηµιούργησε τις
προϋποθέσεις για µία οικονοµική αναζωογόνηση της χώρας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πράξη είναι το µοναδικό κρι-
τήριο της αλήθειας. Δικαιούµαστε, λοιπόν, να ισχυριστούµε ως
Κυβέρνηση ότι το έργο µας δεν µπορεί να υποβαθµιστεί. Κανείς
δεν πρέπει να το υποβαθµίσει. Καµµία κοµµατική ιδιοτέλεια δεν
πρέπει να µπει σ’ αυτή τη διαδικασία.

Επειδή ο χρόνος είναι περιορισµένος, εγώ θα ήθελα να µιλήσω
για τον χώρο της υγείας και θα ήθελα να σας πω τι κάναµε το τε-
λευταίο τετράµηνο που είµαστε στο Υπουργείο Υγείας. Το Εθνικό
Σύστηµα Υγείας δεν µπορούσε να µην ακολουθήσει όλη τη µε-
γάλη κρίση που έπληξε την ελληνική κοινωνία. Η οικονοµική
κρίση έπληξε και το Εθνικό Σύστηµα Υγείας. Το Εθνικό Σύστηµα
Υγείας ποτέ, βέβαια, δεν ολοκληρώθηκε, αλλά ήταν κάτι που κα-
τακτήθηκε από τον ίδιο τον λαό. 

Προσωπικά, θα ήθελα να σταθώ σε θέµατα που διαχειρίστηκα
το τελευταίο χρονικό διάστηµα. Κατ’ αρχάς, δώσαµε σηµασία
στις επισκέψεις στα νοσοκοµεία. Θέλαµε να φτιάξουµε τις σχέ-
σεις µας µε τους εργαζόµενους στα νοσοκοµεία, µε την κοινωνία,
µε τους συνταξιούχους, µε τις φαρµακευτικές εταιρείες, µε όλο
αυτό το σύστηµα που λέγεται «υγεία» και που αφορά την υγεία
στην Ελλάδα. Αυτό το σύστηµα είχε διαταραχθεί, διότι απότοµα
από τη µία κατάσταση πήγαµε στην άλλη στο πλαίσιο των µνη-
µονιακών υποχρεώσεών µας. Αυτό δεν µπορούσε να το καταλά-
βει κανείς, ούτε εµείς οι ίδιοι ούτε οι γιατροί ούτε οι νοσηλευτές
ούτε οι διοικητικοί ούτε οι άρρωστοι ούτε οι συνταξιούχοι. Κανείς
στην Ελλάδα δεν µπορούσε να το καταλάβει. 

Υπάρχει, λοιπόν, µία σειρά θεµάτων που διευθετήσαµε στα νο-
σοκοµεία. Σηµειώνω να σας πω ότι ολοκληρώσαµε πολλές δί-
καιες µετατάξεις και µεταθέσεις νοσηλευτών και γιατρών που τα
τελευταία χρόνια έγιναν επιταγή λόγω των οικονοµικών συνθη-
κών που αυτή τη στιγµή περνά η Ελλάδα. Είδαµε µε ανθρωπιά
αυτές τις µετακινήσεις και τις κάναµε. Δεν τα καταφέραµε 100%,
αλλά προσπαθήσαµε. 

Επιδίωξή µας ήταν να αντιµετωπίσουµε ρεαλιστικά και πρα-
κτικά όλες τις χρονίζουσες δυσλειτουργίες του συστήµατος. Φέ-
ραµε δύο σχέδια νόµου που διευθέτησαν κάποιες λειτουργικές
διαδικασίες στα νοσοκοµεία. Φέρνουµε ένα καινούργιο πολυνο-
µοσχέδιο που λύνει πολλές δυσλειτουργίες και πρακτικά προ-
βλήµατα στα νοσοκοµεία που δυσκολεύουν τους ασθενείς και τη
λειτουργία των νοσοκοµείων. Αναφέρουµε ότι έρχεται την επό-
µενη εβδοµάδα το νοµοσχέδιο που λύνει το θέµα των εφηµεριών
των γιατρών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να σας πω ότι η χρηµατο-
δότηση των νοσοκοµείων είναι επαρκής και δεν θα χρειαστούµε
παραπάνω χρήµατα απ’ αυτά που είχαµε προϋπολογίσει τον προ-
ηγούµενο χρόνο. Αυτό είναι πολύ σηµαντικό.

Παράλληλα, µε τους συνεργάτες µας σχεδιάζουµε µία σειρά
άλλων παρεµβάσεων τόσο για την προστασία της υγείας των πο-
λιτών όσο και για την έγκαιρη και αποτελεσµατική αντιµετώπιση
των προβληµάτων που µπορούν να προκύψουν, αν δεν δρά-
σουµε γρήγορα και προληπτικά.

Μία απ’ αυτές τις παρεµβάσεις µας αφορά τις µονάδες εντα-
τικής θεραπείας. Είµαι στην ευχάριστη θέση να σας ενηµερώσω
ότι µε τον κ. Βορίδη και την κ. Παπακώστα, µε το Υπουργείο
Υγείας και το Υπουργείο Εθνικής Οικονοµίας, θα ανοίξουµε το
προσεχές διάστηµα εκατό κλίνες στις µονάδες εντατικής θερα-
πείας. Ένα απ’ αυτά είναι το «Λάτσειο» στην Ελευσίνα που έχει

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  Γ’ - 8 ΟΚΤΩΒΡIOY 2014 47



είκοσι οκτώ κρεβάτια µονάδων εντατικής θεραπείας και ήταν
κλειστό. Πραγµατικά είναι ένα κόσµηµα της υγείας που δεν µπο-
ρεί να το βρει κανείς ούτε στην Ευρώπη ούτε στην Αµερική.

Τέλος, αντιµετωπίζουµε µε συγκεκριµένες αποφάσεις και
µέτρα την έλλειψη του ανθρώπινου δυναµικού στο Εθνικό Σύ-
στηµα Υγείας. Ήδη, από τον Ιούνιο µέχρι σήµερα έχουµε διορίσει
τετρακόσιους ενενήντα οκτώ επικουρικούς γιατρούς και σήµερα
πήραµε την έγκριση για άλλους τριακόσιους δύο επικουρικούς
γιατρούς για τα νοσοκοµεία, γιατί πραγµατικά τα νοσοκοµεία
στην Ελλάδα περνούσαν δύσκολες στιγµές. Είχαµε προβλήµατα
µε τους γιατρούς, γιατί οι γιατροί που προσλήφθηκαν κάποτε,
τώρα ξαφνικά µπαίνουν σε διαδικασία συνταξιοδότησης. Πραγ-
µατικά είχαµε πρόβληµα ιατρικής στελέχωσης στα νοσοκοµεία
της Αθήνας, αλλά πολύ περισσότερο της επαρχίας.

Συνολικά, λοιπόν, το 2014 πήραµε οκτακόσιους επικουρικούς
γιατρούς. Πριν από λίγες ηµέρες προκηρύξαµε εννιακόσιες θέ-
σεις για τους γιατρούς του ΠΕΔΥ.

Ως προς το µόνιµο προσωπικό του Εθνικού Συστήµατος Υ-
γείας οι τετρακόσιοι δεκαέξι γιατροί από το 2013 τώρα προσλαµ-
βάνονται. Έχουν ήδη προσληφθεί και οι εκατόν ενενήντα οκτώ
και οι υπόλοιποι θα προσληφθούν στο επόµενο χρονικό διά-
στηµα. Πρέπει να ξέρετε ότι και πριν από το 2011 δώσαµε την
εντολή να αρχίσουν οι κρίσεις των γιατρών και θα έχουµε και
άλλες τετρακόσιες προσλήψεις φέτος στους γιατρούς. 

Έχουµε υπόλοιπο χίλιες επτακόσιες θέσεις προσωπικού δια-
φόρων ειδικοτήτων για το 2014. 

Σήµερα ήµουν στον Πρόεδρο του ΑΣΕΠ, τον  κ. Βέη, και κανο-
νίζαµε τις θέσεις των διακοσίων οδηγών του ΕΚΑΒ. Βέβαια, πε-
ριµένουµε το Υπουργείο Εργασίας να µας πει το ποσοστό που
θα πάρει για τις διάφορες ειδικότητες από εκεί. 

Επίσης, θέλω να σας ενηµερώσω ότι έχουµε να πάρουµε άλ-
λους τριακόσιους εβδοµήντα γιατρούς από το 2011, όταν επί
εποχής Λοβέρδου είχε σταµατήσει η διαδικασία των κρίσεων.

Το 2015, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουµε εξασφαλί-
σουµε στον προϋπολογισµό χίλιες πεντακόσιες θέσεις µονίµων
γιατρών του Εθνικού Συστήµατος Υγείας και δυόµισι χιλιάδες θέ-
σεις νοσηλευτών.

Επίσης, θέλω να σας ενηµερώσω ότι χθες, µιλώντας µε το Δι-
οικητή του ΟΑΕΔ, εξασφαλίσαµε τρεις χιλιάδες θέσεις κοινωφε-
λούς εργασίας για το σύστηµα της υγείας το προσεχές διά-
στηµα. 

Θεώρησα υποχρέωσή µου να σας ενηµερώσω γι’ αυτά, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, γιατί θέλω να σας πω ότι το τελευταίο
διάστηµα στο Υπουργείο Υγείας έχει γίνει ένα αρκετά σηµαντικό
έργο. Εµείς δεν διεκδικούµε να πούµε ότι αλλάξαµε εκ βάθρων
το Εθνικό Σύστηµα Υγείας, κάναµε, όµως, συγκεκριµένα βήµατα,
προκειµένου να αντιµετωπίσουµε χρόνια προβλήµατα.

Σε αυτήν την περίοδο, προσπάθησα προσωπικά να δώσω τον
καλύτερό µου εαυτό. Είµαι γιατρός και γνωρίζω τον χώρο –το
λέω αυτό, γιατί είναι βιωµατικός ο χώρος της υγείας- και προ-
σπάθησα να κάνω το καλύτερο. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η έξοδος από την κρίση είναι
ένας εφικτός, ρεαλιστικός στόχος, αρκεί να δουλέψουµε µε συ-
νέπεια και σταθερότητα, χωρίς να παλινδροµούµε σε πολιτικές
του παρελθόντος. Η χώρα χρειάζεται σταθερότητα και προπαν-
τός συνεννόηση. Η προεδρική εκλογή οφείλει να εναρµονιστεί
µε την ανάγκη αυτή.

Απευθυνόµενος στην Αξιωµατική Αντιπολίτευση, θα ήθελα να
της υπενθυµίσω ότι το λάθος που διέπραξε το ΠΑΣΟΚ το 2009,
στη συνέχεια το πλήρωσε πολύ ακριβά. Ευελπιστώ ο Αρχηγός
του ΣΥΡΙΖΑ να δει το δάσος και όχι το δέντρο. Τα προβλήµατα
της χώρας, της οικονοµίας δεν µπορεί να τα υπερκεράσει κανένα
κοµµατικό όφελος. 

Παρακολουθώ µε ενδιαφέρον την προσπάθεια του κ. Τσίπρα
να ισορροπήσει µεταξύ πολιτικού ρεαλισµού και ανεδαφικών
υποσχέσεων. Θέλω να πιστεύω ότι στη νέα µεταµνηµονιακή πε-
ρίοδο που έχει αρχίσει, δεν θα προσέλθει µε τις αποσκευές του
παρελθόντος. Η χρησιµότητα του ΣΥΡΙΖΑ δεν καθορίζεται από
τις αντιπολιτευτικές ρητορείες, αλλά από τη δυνατότητά του να
ανταποκριθεί στις νέες ανάγκες µε νέες προσεγγίσεις, µε νέες
πολιτικές. Υποσχόµενος επίπλαστη ανάπτυξη και ευηµερία, υπό-

σχεται επιστροφή στο παρελθόν, το οποίο πραγµατικά πλήγωσε
τον ελληνικό λαό και το πληρώνουµε σήµερα. 

Το ΠΑΣΟΚ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ως κυβερνητικός
εταίρος, παραµένει σταθερό στην επιλογή του να προτάξει το
εθνικό συµφέρον, γιατί το απαιτούν οι συνθήκες της χώρας. Η
Συµπολίτευση στο κυβερνητικό έργο δεν περιορίζεται στα στε-
λέχη που έχουν αναλάβει υπουργικές θέσεις και ευθύνες, ούτε
προσµετράται µε βάση την αριθµητική του δύναµη. Είναι πλέον
εµφανές ότι η προσφορά του για την ανάταση της χώρας είναι
σηµαντική και καίρια. Δεν συµµετέχουµε στην κυβέρνηση συνερ-
γασίας για τους υπουργικούς θώκους, αλλά διότι είµαστε βαθιά
πεπεισµένοι ότι σε αυτήν τη συγκυρία είναι µονόδροµος η ανά-
ληψη ευθυνών και η σύµπραξή µας για τη παραγωγική, διοικητική
και θεσµική ανασυγκρότηση της χώρας. 

Με πρώτο τον Πρόεδρό µας, τον Ευάγγελο Βενιζέλο, σε συ-
νεργασία µε τον Πρωθυπουργό Αντώνη Σαµαρά, προσπαθούµε
να συµµετέχουµε ενεργά στην κοινή προσπάθεια να κλείσουµε
τον κύκλο των µνηµονίων και να επουλώσουµε τις πληγές, χα-
ράσσοντας νέους δρόµους. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ψήφος εµπιστοσύνης στην
Κυβέρνηση δεν είναι πολιτικό πυροτέχνηµα, δεν είναι κίνηση τα-
κτικισµού, δεν αποσκοπεί στη φίµωση των αντίθετων φωνών. Αν-
τίθετα, συνιστά µία κορυφαία πολιτική πράξη που έχει ξεχωριστό
συµβολικό χαρακτήρα. 

Με την ψήφο εµπιστοσύνης ερχόµαστε να θεµελιώσουµε την
απαρχή της µεταµνηµονιακής περιόδου. Κρινόµαστε και θα κρι-
θούµε όλοι µας γι’ αυτά που κάναµε. Πρωτίστως, όµως, ζητάµε
την ψήφο εµπιστοσύνης για να αντιµετωπίσουµε τις προκλήσεις
που έχουµε µπροστά µας. Ακολουθούµε καθαρές πολιτικές
χωρίς να καλλιεργούµε υπέρµετρες προσδοκίες, χωρίς να δί-
νουµε ανεδαφικές υποσχέσεις, χωρίς να δίνουµε λύσεις πρόχει-
ρες. Θέλουµε να είµαστε χρήσιµοι σε αυτήν την κρίσιµη καµπή
που βρίσκεται η χώρα µας και αυτό θα συνεχίσουµε να κάνουµε.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και
εµείς τον κύριο Υπουργό. 

Τον λόγο έχει ο κ. Κατσώτης.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Τι θέλησε η Κυβέρνηση να λύσει µε την ψήφο εµπιστοσύνης;

Κατά την εκτίµηση µας, θέλει µε νωπή εµπιστοσύνη να συνεχίσει
τον πόλεµο σε βάρος των εργαζοµένων, του λαού.

Όταν η Κυβέρνηση µιλάει για τις θυσίες του λαού, θέλει να δη-
µιουργεί ένα κλίµα ανοχής ακριβώς σ’ αυτήν την πολιτική που
ακολουθεί. Δεν υπάρχει νοµοθετική πρωτοβουλία που να µην κα-
ταργεί δικαιώµατα από τους εργαζόµενους, τους συνταξιούχους,
τους αυτοαπασχολούµενους, τους φτωχούς αγρότες και ταυτό-
χρονα να στρώνει χαλί στο κεφάλαιο, στους επενδυτές και τους
επιχειρηµατίες µε νέα προνόµια και κίνητρα, γενικευµένες ιδιω-
τικοποιήσεις, φοροαπαλλαγές και πάνω απ’ όλα µε φθηνή εργα-
τική δύναµη. 

Στο πλαίσιο που διαµορφώνεται το κεφάλαιο δεν αρκείται σ’
αυτά. Απαιτεί διαρκώς και η συγκυβέρνηση προθύµως ανταπο-
κρίνεται. Στόχος τους είναι η υποταγή της εργατικής τάξης και
το τσάκισµα της οργάνωσής της. Οι αναφορές του Πρωθυπουρ-
γού στις απεργίες που αποφασίζονται εύκολα και κλείνουν τα ερ-
γοστάσια και οι διαδηλώσεις που κλείνουν τους δρόµους µε
συνέπειες για την αγορά, αποτελούν προετοιµασία του κλίµατος.
Δεν αρκείστε στους νόµους που σαρώνουν τις κατακτήσεις. Θέ-
λετε την πλήρη υποταγή της εργατικής τάξης, θέλετε να δυσκο-
λεύεται η οργάνωσή της και οι αγώνες της. Φορτώσατε την
καπιταλιστική κρίση στις πλάτες των εργαζοµένων των λαϊκών
στρωµάτων για να διασφαλίσετε τα µονοπώλια και τους επιχει-
ρηµατικούς οµίλους. Αρπάξατε την ευκαιρία για να περάσετε τις
αναδιαρθρώσεις που έχει ανάγκη το κεφάλαιο και έχει αποφασί-
σει η Ευρωπαϊκή Ένωση. 

Τα αποτελέσµατα της πολιτικής σας είναι γνωστά: Ανεργία,
φτώχεια, εξαθλίωση, καταστροφή αυτοαπασχολουµένων της
πόλης και του χωριού. Άνθρωποι που δεν µπορούν να πάρουν τα
φάρµακά τους, να αποκαταστήσουν την υγεία τους. Μείωση µι-
σθών, συντάξεων, γενίκευση των ελαστικών µορφών δουλειάς,

48 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



της µαθητείας, άγρια φοροληστεία του λαού, αυταρχισµός, κα-
ταστολή. Το αποτέλεσµα είναι αυτοί που ζουν στα όρια της φτώ-
χειας να ξεπερνούν τα έξι εκατοµµύρια και από αυτούς τα τρία
εκατοµµύρια να ζουν κάτω από τα όρια της φτώχειας. Όλα αυτά
είναι δηµιουργήµατα αυτής της πολιτικής, είναι τα αποτελέσµατα
της ταξικής σας λογικής. 

Η όποια ανάκαµψη, η όποια ανάπτυξη της καπιταλιστικής οι-
κονοµίας δεν σηµαίνει και επιστροφή των µεγάλων απωλειών για
τους εργαζόµενους, για τον λαό. Τα µέτρα που έχουν παρθεί και
άλλα που είναι σε «κεντροδεξιά», «κεντροαριστερά» και «αρι-
στερά» συρτάρια, τα θέλει µόνιµα το κεφάλαιο, ώστε απρόσκο-
πτα να ενισχύει την κερδοφορία, να είναι ανταγωνιστικό. 

Η µονιµότητα των µέτρων επιβεβαιώνεται και από τον προϋπο-
λογισµό που κατέθεσε η Κυβέρνηση, αλλά και από τις θέσεις του
ΣΥΡΙΖΑ. Η Κυβέρνηση αποτυπώνει στον προϋπολογισµό ανά-
πτυξη στο 2,9% για το 2015, αλλά ταυτόχρονα αποτυπώνει µε
σαφήνεια τη συνέχιση της αντιλαϊκής επίθεσης, της άγριας λιτό-
τητας, της φοροληστείας και των παραπέρα περικοπών σε συν-
τάξεις, υγεία, παιδεία, πρόνοια και άλλα. 

Ας δούµε, όµως, τι λέει ο ΣΥΡΙΖΑ απέναντι σ’ αυτήν την πολι-
τική. Είπε αρκετά ο σύντροφος Καραθανασόπουλος και τον επι-
βεβαίωσε ο κ. Σταθάκης από αυτό το Βήµα που είπε ότι το
πρόγραµµα του ΣΥΡΙΖΑ είναι µέτρα για τις ακραίες καταστάσεις.
Είναι συµβολή, λέµε εµείς, ώστε ο λαός να έχει µειωµένες απαι-
τήσεις και να µάθει να ζει µε λίγα. Εξάλλου, σ’ αυτή τη γραµµή
έδρασε ο ΣΥΡΙΖΑ στο κίνηµα όλη αυτήν την περίοδο δίνοντας
χέρι βοήθειας στην πολιτική σας. Αποτελεί αυτή η πολιτική την
εναλλακτική απάντηση στην πολιτική της συγκυβέρνησης; Όχι,
βέβαια, αφού δεν οδηγεί σε ανάκτηση των τεράστιων απωλειών
του λαού τις οποίες χαρακτηρίζετε ως «παροχές». Έτσι τις χα-
ρακτηρίζετε! Αλήθεια, ποιος παρέχει και σε ποιον; Έτσι, λοιπόν,
αφού τις χαρακτηρίζετε ως «παροχές», διακηρύσσετε πλέον επί-
σηµα ότι δεν θα επαναφέρετε το δέκατο τρίτο και το δέκατο τέ-
ταρτο µισθό, τη δέκατη τρίτη και δέκατη τέταρτη σύνταξη για
όλους. Λέτε ότι θα δώσετε τη δέκατη τρίτη σύνταξη σε όσους
παίρνουν έως 700 ευρώ και η δέσµευση για σταδιακή αποκατά-
σταση των χαµηλών συντάξεων, όπως λέγατε, εξαντλείται µέχρι
εδώ.

Άραγε, σε τι διαφέρει αυτό, όπως ειπώθηκε και από τον ειση-
γητή µας, από το κοινωνικό µέρισµα που έδωσε η Κυβέρνηση
από το µατωµένο πρωτογενές πλεόνασµα; Δεν γίνεται κουβέντα
για τη δέκατη τέταρτη σύνταξη ούτε καν και γι’ αυτό που λέτε,
για όσους δηλαδή λαµβάνουν σύνταξη έως 700 ευρώ. 

Φέρνετε την πρόταση για το κατώτερο µεροκάµατο, τον κατώ-
τερο µισθό. Στην αιτιολογική έκθεση αναφέρεστε στα 751 ευρώ,
αλλά στην πρόταση νόµου λέτε µόνο ότι η κατάργηση της πρά-
ξης του Υπουργικού Συµβουλίου και η ιστορική διαπραγµάτευση
θα καθορίσει το ύψος του κατώτατου µισθού, πέρα από το γε-
γονός ότι και η πρόταση αυτή αποτελεί βέβαια κενό γράµµα τη
στιγµή που θεωρείται ότι οι ελαστικές µορφές εργασίας είναι
αναγκαίες στην παραγωγή. Άρα, λοιπόν, θα κυριαρχούν οι µισθοί
των 300 και 400 ευρώ για χιλιάδες νέους και νέες που σήµερα
προσεγγίζουν τις εξακόσιες χιλιάδες µε αυτούς τους µισθούς.

Τι άλλο οµολογείτε αλήθεια; Οµολογείτε ότι δεν θα καταργή-
σετε τους δεκάδες αντιλαϊκούς νόµους που ψηφίστηκαν πριν και
µετά το µνηµόνιο.  Οµολογείτε ότι οι συλλογικές συµβάσεις ερ-
γασίας δεν θα είναι υποχρεωτικές για όλους τους εργαζόµενους,
ανεξάρτητα από το εάν είναι µέλη ή όχι οι εργοδότες στις οργα-
νώσεις τους. Οµολογείτε ότι οι εκατοντάδες χιλιάδες άνεργοι
δεν θα έχουν επίδοµα, αφού ούτε αυτό δεσµεύεστε να δώσετε.
Οι εργαζόµενοι µε µερική απασχόληση και προσωρινή εργασία
θα συνεχίσουν να ζουν σε συνθήκες φτώχειας και ανασφάλειας.

Και τι άλλο λέτε; Λέτε ότι την ανάπτυξη, την οποιαδήποτε ανά-
πτυξη, θα την κάνουν τα µονοπώλια, οι καπιταλιστές, οι επιχει-
ρηµατικοί όµιλοι. Αλήθεια, είναι δυνατόν µε τα µονοπώλια να
κάνουν κουµάντο, µε τη συµµετοχή µας στην Ευρωπαϊκή Ένωση
και στο ΝΑΤΟ, µε την αστική τάξη στην εξουσία, να αλλάξει ο χα-
ρακτήρας της, να αλλάξει η κατάσταση των εργαζοµένων και του
λαού; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Αυτός, κύριε Βορίδη, δεν είναι σοσιαλισµός, είναι καραµπινά-
τος καπιταλισµός. Σε αυτόν πιστεύετε και εσείς και αυτόν στηρί-
ζετε. Και ο ΣΥΡΙΖΑ, βέβαια, σαν κυβέρνηση είναι δεσµευµένος
στον δρόµο των µνηµονίων διαρκείας της Ευρωπαϊκής Ένωσης
και αυτής της καπιταλιστικής ανάπτυξης. 

Εµείς απευθυνόµαστε στους εργαζόµενους, στον λαό και τους
λέµε ότι µόνο το ΚΚΕ εγγυάται ότι δεν θα βάλει την υπογραφή
του σε αντιλαϊκές συµφωνίες και συναλλαγές, ότι δεν θα εξαρ-
γυρώσει την ψήφο του λαού για κάποιες κυβερνητικές θέσεις. Η
δική µας απάντηση δίνεται και θα συνεχίσει να δίνεται στο επί-
πεδο του µαζικού εργατικού λαϊκού κινήµατος, στο επίπεδο της
ταξικής πάλης. 

Τι θέλουµε να κατανοηθεί; Θέλουµε να κατανοηθεί ότι η εργα-
τική τάξη, ο λαός, η νεολαία µπορούν να βάλουν τη σφραγίδα
τους στις εξελίξεις, εάν συνειδητοποιήσουν τη δύναµή τους. Το
ΚΚΕ, τα στελέχη του, τα µέλη του, οι φίλοι, οι οπαδοί του πρω-
τοστάτησαν και πρωτοστατούν για την ανατροπή αυτής της πο-
λιτικής µέσα στους χώρους δουλειάς. Μάτωσαν όλα αυτά τα
χρόνια µε χιλιάδες απολύσεις µελών, στελεχών και φίλων του
ΚΚΕ και της ΚΝΕ, θυσίες πραγµατικές και όχι να δηλώνουν σαν
άλλους ασθένειες στις απεργίες. 

Το ΚΚΕ στηρίζει το Πανελλαδικό Συλλαλητήριο που συγκεν-
τρώνει το ΠΑΜΕ µε δεκάδες οµοσπονδίες, εργατικά κέντρα και
εκατοντάδες σωµατεία των εργαζοµένων και των αυτοαπασχο-
ληµένων της πόλης ή του χωριού που θα γίνει την 1η του Νοέµ-
βρη στην Αθήνα µε συγκέντρωση στο Σύνταγµα από τις 12.00’
το µεσηµέρι µε αιχµή την ανεργία και καλούµε σε µαζική συµµε-
τοχή. Αυτή θα είναι η απάντηση στο πού είναι οι άνεργοι. 

Το ΚΚΕ –τελειώνω, κύριε Πρόεδρε- θέλει και αγωνίζεται ώστε
ο λαός να γίνει πρωταγωνιστής των εξελίξεων µε την οργάνωση
της πάλης του, έτσι ώστε να ηττηθεί πραγµατικά η πολιτική της
Κυβέρνησης, να υπάρξει πραγµατική προοπτική υπέρ του λαού
και όχι να ξαναζήσουµε κοινωνικές εναλλαγές σαν και αυτές που
έχουµε γνωρίσει στο παρελθόν και έχουν οδηγήσει στη σηµερινή
κατάσταση. 

Το ΚΚΕ θεωρεί εφικτό και ρεαλιστικό αυτό που αντιστοιχεί στις
σύγχρονες ανάγκες του λαού, γι’ αυτό στηρίζει τις θέσεις του
ταξικού συνδικαλιστικού κινήµατος για ουσιαστική προστασία
των ανέργων, για µόνιµη και σταθερή δουλειά για όλους, µε κα-
τάργηση των ελαστικών µορφών δουλειάς, κανείς να µην αµεί-
βεται κάτω από 751 ευρώ κατώτερο µισθό, κατάργηση του νόµου
και επαναφορά των συλλογικών συµβάσεων µε αφετηρία στα
επίπεδα του 2009, επαναφορά του 13ου και 14ου µισθού και των
συντάξεων, να καλυφθούν άµεσα όλες οι ανάγκες των ταµείων
από το κράτος και την µεγαλοεργοδοσία, να υπάρξει πλήρης και
κρατική εγγύηση όλων των συντάξεων και των παροχών, να πλη-
ρώσουν το κράτος και η µεγαλοεργοδοσία για τα εγκλήµατα των
Ταµείων.

Τελειώνοντας, κύριε Πρόεδρε, λέω ότι το ΚΚΕ θεωρεί ότι η
µόνη Κυβέρνηση που µπορεί να βγάλει τη χώρα από την κρίση
οριστικά και µόνιµα, η Κυβέρνηση που θα υπηρετεί τις λαϊκές
ανάγκες, είναι µόνο αυτή µε το λαό πραγµατικά στην εξουσία.
Αυτή θα προχωρήσει στη µονοµερή διαγραφή του χρέους στην
ανατροπή και καταγγελία των µνηµονίων και της δανειακής σύµ-
βασης και θα βγάλει την Ελλάδα από τα δεσµά της Ευρωπαϊκής
Ένωσης και του ΝΑΤΟ και θα κάνει τον λαό µοναδικό αφέντη του
πλούτου που παράγει.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Σας ευχαριστούµε

και εµείς.
Τον λόγο έχει ο κ. Γεωργιάδης.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Σας ευχαριστώ πολύ,

κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, µας έχετε παρεξηγήσει. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Για όνοµα του θεού!
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Εµείς δεν έχουµε τίποτα

µε τον καπιταλισµό. Κοιτάξατε τον κ. Βορίδη και είπατε: «Ο καπι-
ταλισµός υποστηρίζεται». Μια χαρά είναι ο καπιταλισµός και η
ελεύθερη οικονοµία και τα πάντα. Κανένα πρόβληµα. 

Ώστε τα είπατε για να τα ακούσουν άλλοι; Δεν ξέρω µήπως
θέλετε να φύγετε και από την Αίθουσα, κύριε Βαρεµένε, µην
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έχετε καµµιά πειθαρχική ποινή που έχετε καθίσει µέσα!
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να έλθω λίγο στη συζήτηση, την

οποία θέλω να κάνω λίγο οργανωµένα. Μία συζήτηση για την πα-
ροχή ψήφου εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση πρέπει να έχει µια
συγκεκριµένη συλλογιστική διαδικασία. Πρώτον, ας υποθέσουµε
ότι δεν δίνουµε ψήφο εµπιστοσύνης. Άρα πιστεύουµε ότι υπάρχει
µία καλύτερη πρόταση από την παρούσα Κυβέρνηση. Θα την
εξετάσω για λίγο. Δεύτερον, γιατί αυτή η Κυβέρνηση πρέπει και
αξίζει να λάβει τη δική µας ψήφο εµπιστοσύνης;

Διαβάζω το πρώτο µέτρο: «Ρήτρα ανάπτυξης µε διαγραφή µε-
γάλου µέρους του χρέους». Τονίζω ότι αυτό είναι το πρώτο από
τα πέντε πρώτα µέτρα της διακυβερνήσεως του ΣΥΡΙΖΑ. Παρα-
καλώ πολύ να καταχωρηθεί στα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Σπυρίδων-Άδωνις Γεωργιά-
δης  καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το
οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής) 

Γιατί το αναφέρω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Πάντως, κύριε Γεωρ-

γιάδη, υπάρχει και νέα εκδοχή να µιλήσει µετά από µένα ο Πρό-
εδρος του ΣΥΡΙΖΑ. Οπότε µπορεί…

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Με διακόψατε, όµως. Κρα-
τήστε µου, τουλάχιστον, τον χρόνο. 

Ξέρετε, κύριε Πρόεδρε, ότι σας εκτιµάω πολύ αλλά όταν µε
διακόπτετε, χάνω τον ειρµό µου. Σας ζητώ συγγνώµη, αλλά δεν
το µπορώ αυτό. Θέλω να σας παρακαλέσω να µην το ξανακά-
νετε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Να απαντάτε στην…
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Πολύ ευχαρίστως µετά να

πάρετε τον λόγο, αλλά µη µε ξαναδιακόψετε, γιατί πραγµατικά
χάνω τον ειρµό µου. Όχι για κανέναν άλλο λόγο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Δεν ήθελα να σας
διακόψω. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Καλώς. Ευχαριστώ. 
Κατέθεσα, λοιπόν, στα Πρακτικά τα πέντε πρώτα µέτρα της

κυβέρνησης του ΣΥΡΙΖΑ, εκ των οποίων το πρώτο είναι το θέµα
της διαγραφής του χρέους. Γιατί µόλις προ ολίγου στην οµιλία
του, όπου ανέφερε τη γνωστή θέση περί της διεθνούς διασκέ-
ψεως µε τη Γερµανία του ’53 και τα υπόλοιπα, είπε: «Δεν έχω αυ-
ταπάτες. Ξέρουµε ότι αυτά δεν θα γίνουν αµέσως. Είναι, όµως,
µια νέα εθνική στρατηγική που θέλουµε να χαράξουµε.» 

Άρα, από τα πέντε πρώτα µέτρα, το πρώτο µέτρο, που είναι
και το βασικότερο -γιατί από εκεί εξοικονοµούνται οι πόροι, για
να γίνουν τα υπόλοιπα τέσσερα- ήδη παρεδόθη από τον ίδιο προ
ολίγου στις ελληνικές καλένδες, δηλαδή ποτέ! Στις «τριάντα δύο
του µηνός» σηµαίνει αυτό για όσους γνωρίζουν τη συγκεκριµένη
φράση. 

Γιατί, βεβαίως, αφού το πρώτο από τα πέντε µέτρα δεν θα γίνει
και αµέσως, γιατί δεν έχουν αυταπάτες αλλά είναι η νέα εθνική
στρατηγική που πρέπει να χαράξουν, αυτό σηµαίνει ότι τα επό-
µενα τέσσερα που στηρίζονται στο πρώτο, δεν έχουν απλώς καµ-
µία αξία. Ούτε καν να τα διαβάσουµε. 

Άρα, η βασική παραδοχή της προτάσεως της Αξιωµατικής Αν-
τιπολιτεύσεως πάνω στην οποία εδράζεται όλη η φασαρία και η
ανάγκη να γίνουν τώρα εκλογές έχει ήδη «πάει περίπατο» από
την πρώτη βασική παραδοχή του κ. Δραγασάκη στην οµιλία του
εδώ. 

Όµως, µετά από τη γνωστή µου δήλωση, αυτήν που ο σεβα-
στός  κύριος Αντιπρόεδρος της Βουλής ονόµασε «φιάσκο» στην
πρωτοµιλία του –και τον ευχαριστώ γι’ αυτό, γιατί µου δίνει την
ευκαιρία να απαντήσω- συνέβη κάτι πολύ σηµαντικό. Τι συνέβη;
Αναγκάστηκε ο ΣΥΡΙΖΑ να απαντήσει σε όλα τα κανάλια για το
εάν έχει plan b, εάν δηλαδή έχει σχέδιο β’. 

Ακούστε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι –γιατί πολύ ενδιαφέρον
έχει για το ΚΚΕ- πού κατέληξε αυτή η πίεση που δεν γινόταν
µέχρι τότε αλλά µετά τη δική µου δήλωση-φιάσκο  αναγκάστηκε
να απαντήσει. 

«Δεν θα κάνουµε µονοµερείς ενέργειες». Μάλιστα. Το είπε ο
κ. Κοντονής, το είπε ο κ. Μπαλάφας. Ο κ. Μπαλάφας στο «REAL»
προχθές είπε: «Εµείς µονοµερείς ενέργειες; Μα, ποτέ δεν είπαµε
τέτοιο πράγµα!» Του έπαιξαν ένα βίντεο του κ. Τσίπρα που έλεγε

για µονοµερείς ενέργειες και η απάντηση ήταν: «Ε, αυτό ήταν
πριν από ένα χρόνο! Έχουν αλλάξει τα πράγµατα.» Μάλιστα.
Σωστό. 

Ακούστε, όµως, τώρα τη συνέχεια του συλλογισµού. Αφού δεν
θα κάνουν µονοµερείς ενέργειες –πολύ ωραία- και άρα θα τηρή-
σουν τη συµφωνία µε την Ευρώπη –εγώ το χαιρετίζω αυτό, γιατί
είναι πολύ σωστό και υπεύθυνο- τι ακριβώς θα αλλάξουν; Γιατί,
προφανώς, η Ευρώπη δεν θα αλλάξει τη συµφωνία που έχει υπο-
γράψει. Αυτοί δεν θα κάνουν µονοµερείς ενέργειες. Η Ευρώπη
ξέρει ότι δεν θα κάνουν µονοµερείς ενέργειες και άρα, η συµφω-
νία δεν θα αλλάξει. 

Για να καταλάβετε, ακόµη και ο προϋπολογισµός που θα ψη-
φίσουµε σε λίγες  µέρες εδώ και τον οποίο κατηγορούν τα στε-
λέχη του ΣΥΡΙΖΑ, θα έχει την έγκριση, όπως και για όλες τις
χώρες της Ευρωζώνης, από την Κοµισιόν. Αφού δεν θα κάνουν
µονοµερείς  ενέργειες, είναι αναγκασµένοι να τηρήσουν και το
συγκεκριµένο προϋπολογισµό. Δεν µιλάω τώρα για τα µνηµόνια
ούτε για τίποτα άλλο. Μιλάω για τα νούµερα, άρθρο προς άρθρο.
Δεν θα µπορούν να αλλάξουν ούτε ένα κόµµα, αφού δεν θα κά-
νουν µονοµερείς ενέργειες!

Προσέξτε τώρα τη µεγάλη κοροϊδία. Καλλιεργείται όλη αυτή
η µεγάλη προσδοκία ότι θα έρθει ο ΣΥΡΙΖΑ και θα µοιράσει
λεφτά. Μα, πώς θα µοιράσει λεφτά, αφού δεν θα κάνει µονοµε-
ρείς ενέργειες και αφού, λοιπόν, θα τηρήσει υποχρεωτικά τη
συµφωνία που έχει η Ευρώπη; Άρα, όλα είναι «άλλα λόγια να
αγαπιόµαστε»! 

Εσείς, πράγµατι, έχετε µια εντιµότητα σε αυτό. Εσείς λέτε την
αλήθεια. Θα βγούµε από την Ευρωπαϊκή Ένωση. Θα  βγούµε από
το ευρώ. Θα τυπώσουµε χρήµα, προφανώς. Εσείς µπορεί να θέ-
λετε να το πείτε «ρούβλι». Εµάς µας αρέσουν τα ιστορικά νοµί-
σµατα σε µια τέτοια περίπτωση. Δεν θα τα χαλάσουµε εκεί. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Μνα!
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Θα τυπώσετε, λοιπόν, τα

νοµίσµατά σας. Τώρα τι αξία θα έχουν δεν ξέρω. Δεν θέλω να
θυµίσω τι αξία είχαν τα νοµίσµατα του πάλαι ποτέ σοσιαλισµού.
Αυτό, όµως, είναι δικό σας θέµα. Εν πάση περιπτώσει, όµως,
έχετε µια ιδέα. Έχετε το τυπογραφείο. 

Ευρώ, όµως, πού; Ευρώ δεν τυπώνουµε εδώ! Δεν υπάρχουν
εγχώρια ευρώ. Πρέπει να µας τα δώσουν οι απ’ έξω. Και οι απ’
έξω, αφού δεν θα κάνουµε µονοµερείς ενέργειες –κάναµε, βέ-
βαια, ακόµη χειρότερα και ελπίζω να µην παρεξηγηθώ- προς τι
όλη αυτή η φασαρία και ο αλληλοσπαραγµός, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι; Προς τι; Χωρίς κανέναν απολύτως λόγο. 

Γιατί πράγµατι χάρη στη δήλωση φιάσκο απεδείχθη –και εγώ
το χαίροµαι αυτό- ότι ο ΣΥΡΙΖΑ δεν πρόκειται να αλλάξει απολύ-
τως τίποτα από τη συµφωνία. Και αυτό είναι πάρα πολύ ευχάρι-
στο και το χαιρετίζω.

Όµως να µην ξεχάσω φυσικά να αναφέρω ότι χαιρετίζω ιδιαί-
τερα και µε µεγάλη θέρµη τη δηµόσια δήλωση του διευθυντού
του ραδιοσταθµού «ΤΟ ΚΟΚΚΙΝΟ» του κ. Αρβανίτη, για την επι-
τέλους αναγνώριση από τον κοµµατικό σταθµό του ΣΥΡΙΖΑ ότι η
απεργία είναι εκβιασµός. Δεν είναι κάθε απεργία εκβιασµός αλλά
µπορεί πράγµατι µια απεργία να είναι εκβιασµός ή δύο ή τρεις.
Πάντως κάποια µπορεί να είναι. Μάθαµε από τον ΣΥΡΙΖΑ ότι
υπήρξε τουλάχιστον µία απεργία που ήταν εκβιασµός. Ποια
απεργία; Αυτή που έγινε εναντίον του ΣΥΡΙΖΑ.

Είµαι βέβαιος ότι όλοι είστε αξιοπρεπείς και καλοί κύριοι. Δεν
πρόκειται να σκεφτείτε ότι ήταν σύµπτωση η πρώτη απεργία στη
ζωή του που ο ΣΥΡΙΖΑ κατάλαβε ότι είναι εκβιασµός, να το κατά-
λαβε επειδή ήταν εναντίον του. Αδυνατώ να πιστέψω ότι ήταν
αυτά τα κίνητρα. Είµαι βέβαιος ότι το κατάλαβε αντικειµενικά ο
δηµοσιογράφος και διευθυντής του ραδιοσταθµού του ΣΥΡΙΖΑ,
ο κ. Αρβανίτης. Και εγώ θέλω να συµφωνήσω µαζί του, ότι πράγ-
µατι µπορεί να είναι η απεργία εκβιασµός.

Θα είχε πολύ ενδιαφέρον, αγαπητέ Υπουργέ Μάκη Βορίδη –
γιατί αναφέρθηκε από τον κ. Δραγασάκη αυτό και θέλω να το
σχολιάσω, το σκεφτόµουν από εκείνη την ώρα- να είχε ψηφίσει
η Κυβέρνηση το lock out και να βλέπαµε τι θα έκανε ο κ. Αρβανί-
της και ο ραδιοσταθµός του ΣΥΡΙΖΑ έχοντας και το lock out στα
χέρια του, γιατί όλο αυτό που είπε είναι η εφαρµογή του lock out.
Δεν κατάλαβα! Μάλλον έχουµε τουλάχιστον έναν, κύριε Δραγα-
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σάκη, που θα ήθελε να υπάρχει το lock out. Τον διευθυντή του
ραδιοσταθµού «ΤΟ ΚΟΚΚΙΝΟ» βάσει των δηλώσεών του. Δεν κα-
τάλαβα γιατί µείνατε έκπληκτος ότι δεν υπάρχει κανένας, αφού
υπάρχει τουλάχιστον ένας και τον έχετε ακούσει στο δικό σας
ραδιοφωνικό σταθµό.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει παρατεταµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε. 
Γιατί αυτή η Κυβέρνηση; Και γιατί πρέπει να ψηφίσουµε «ναι»;

Εγώ καλώ και τους συναδέλφους από τους Ανεξάρτητους Βου-
λευτές και από τους ΑΝΕΛ και από τα άλλα κόµµατα. Οι κυβερ-
νήσεις, αγαπητέ Τέρενς, κρίνονται εκ του αποτελέσµατος. Αυτό
είναι που πρέπει να κρίνει µόνο µια κυβέρνηση. Το να λέµε συνέ-
χεια για τους ανέργους, για τη φτώχεια, για την πείνα και για τη
δυστυχία είναι άκρατος λαϊκισµός. 

Βεβαίως, υπάρχει και φτώχεια και ανεργία και πείνα και δυστυ-
χία. Η Ελλάδα χρεωκόπησε πριν από τέσσερα χρόνια. Ξέρετε κα-
νένα κράτος να χρεωκοπεί και µετά ο λαός να ευηµερεί; Άµα
αυτό συνέβαινε, όλα τα κράτη θα τράβαγαν από µια χρεωκοπία
κάθε δύο-τρία χρόνια για να γλίτωναν από τα χρέη τους.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Παρακαλώ, ολοκλη-
ρώστε.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΓΙΑΔΗΣ: Κλείνω αµέσως, κύριε Πρό-
εδρε.

Ο λόγος που τα κράτη δεν χρεωκοπούν, είναι γιατί µετά οι λαοί
τους δυστυχούν. Άρα, µας φέρνετε συνέχεια ως παράδειγµα τη
δυστυχία, το αυτονόητο αποτέλεσµα της χρεωκοπίας, ως παρά-
δειγµα αποτυχίας της δικής µας πολιτικής.

Όχι! Αυτή η Κυβέρνηση πέτυχε. Τι πέτυχε; Πήρε µια χώρα στο
χείλος του γκρεµού και την έχει φέρει σε ένα σηµείο που όλοι οι
διεθνείς παράγοντες της υφηλίου µιλάνε για το ελληνικό θαύµα,
µιλάνε για τη χώρα που δύο χρόνια νωρίτερα βγαίνει από το πρό-
γραµµα, που δύο χρόνια νωρίτερα βγαίνει στις αγορές.

Γι’ αυτό δίνουµε θετική ψήφο στην Κυβέρνηση του Αντώνη Σα-
µαρά, γιατί είµαστε υπερήφανοι που στηρίζουµε αυτήν την Κυ-
βέρνηση, γιατί κατάφερε αυτό για τη χώρα και το κυριότερο –για
να κλείσω- γιατί δεν λέει στο λαό παραµύθια και δεν του τάζει
«φύκια για µεταξωτές κορδέλες», όπως κάνει το κόµµα της Αξιω-
µατικής Αντιπολιτεύσεως.

Κλείνοντας, θέλω να αφιερώσω στο κόµµα της Αξιωµατικής
Αντιπολιτεύσεως µια φράση του Βολταίρου, την οποία µάλλον
δεν τη γνωρίζουν: «Δεν συµφωνώ µε τίποτα απ’ ό,τι λες, αλλά
δεν αµφισβητώ το δικαίωµά σου να το λες». Μάλλον το ξεχάσατε
εις την περίπτωσή µου και δεν µιλώ επί προσωπικού, γιατί προ-
φανώς δεν µου λείπει εµένα η τηλεοπτική προβολή –θα πέσει να
µε πλακώσει το ταβάνι, αν το πω- αλλά γιατί η πράξη σας εναν-
τίον µου και εναντίον του κόµµατος που εκπροσωπώ, δείχνει το
βαθύ αντιδηµοκρατικό σας πρόσωπο. Και αυτό είναι µεγάλο
θέµα για το πολίτευµα και τη δηµοκρατία µας.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο κ. Κωνσταντίνος
Γιοβανόπουλος έχει το λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας ευ-
χαριστώ που µου δίνετε τον λόγο.

Μια διαδικασία χορηγήσεως ή µη ψήφου εµπιστοσύνης µπορεί
να καταλήξει στο γεγονός ότι αυτή ίσως να είναι και η τελευταία
µου οµιλία στη Βουλή, γιατί η Κυβέρνηση µπορεί να πέσει, να
έχουµε εκλογές. Μερικοί, τελευταία, είµαστε και άστεγοι κοµµα-
τικά. Άραγε θα σταµατήσει αυτό σε κάποιους Βουλευτές τη συ-
νειδησιακή ψήφο να πουν «όχι» σε αυτήν την Κυβέρνηση; Δεν
νοµίζω.

Συνειδησιακά, λοιπόν, δεν µπορώ παρά να αρνηθώ την ψήφο
εµπιστοσύνης σε αυτήν την Κυβέρνηση. Να την αρνηθώ µέσα σε
ένα καθεστώς «εκβιαστικό» που υφίσταµαι προσωπικά και πάρα
πολλοί από τους Ανεξάρτητους Βουλευτές, γιατί, όπως λέει, έρ-
χεται και µας προσµετράει στο µεν ή στο έτερο «µαντρί» ο κάθε
δηµοσιογραφίσκος, παρ’ ότι σέβοµαι τη δηµοσιογραφία, την
τιµώ και µας χρειάζεται. Θα είµαστε εµείς που θα αθροιστούµε
στους εκατόν είκοσι ένα του ΣΥΡΙΖΑ; Μήπως είµαστε στους εκα-
τόν ογδόντα έναν της άλλης πλευράς; Τι αστεία πράγµατα είναι

αυτά; Πώς την έχουµε φθάσει εδώ τη δηµοκρατία; Τι παραµύθια
είναι αυτά που ζούµε, Αριστερά και Δεξιά, όλα αυτά τα χρόνια;

Είναι µία ευκαιρία απ’ αυτήν την οµιλία να ξεκαθαρίσουµε ότι
ήταν ένα µεγάλο παραµύθι αυτό που ζήσαµε, δηλαδή ο σοσιαλι-
σµός, που τελικά αποδείχθηκε µέσω Σηµίτη ότι ήταν ο πιο ισχυ-
ρός και βάναυσος καπιταλισµός. Να δούµε εσάς, που «σώσατε»
τη χώρα. 

Όταν, δηλαδή, ο Υπουργός Γεωργίας, παραπονείται οκτώ
µήνες και πλέον και δεν µας αποκαλύπτετε τα αποτελέσµατα
ελέγχων για τις ΠΑΣΕΓΕΣ, µε ποια τιµή και µε ποιο θράσος έρ-
χεστε τώρα να ζητήσετε ψήφο εµπιστοσύνης; Εσείς που περά-
σατε περίπου είκοσι πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου, σεβα-
στήκατε τη δηµοκρατία; Εσείς που το βράδυ του Δεκεµβρίου του
2013, περάσατε την απαλλαγή των αγροτοπατέρων σε µία νύχτα
γιατί –λέει- «πρόεδροι αγροτικών συνεταιρισµών που δικάστη-
καν, οι ποινές τους δεν εκτελούνται», από ποιον και γιατί θέλετε
να πάρετε ψήφο εµπιστοσύνης;

Θυµηθείτε τι έχετε κάνει όλα αυτά τα χρόνια, αυτά τα δύο-δυό-
µισι χρόνια, µε λίστες και ληστές. Πού πήγαν τα στικάκια; Μήπως
δεν ξέρετε ότι υπάρχει λίστα Λιχτενστάιν, λίστα Λουξεµβούργου,
λίστα Λαγκάρντ; Δεν τα ξέρετε; Μια χαρά τα ξέρετε, είναι οι φίλοι
σας µέσα. Είναι οι συνοµιλητές σας, οι γνωστοί σας, οι χορηγοί
σας, µπορεί να είναι και κάποιοι από εσάς. Γι’ αυτό δεν βγαίνουν
οι λίστες. Πείτε την αλήθεια κάποια στιγµή στον ελληνικό λαό.
Ας σταµατήσει άµποτε αυτό το ψέµα. Να κοιταχτούµε στα µάτια.
Αλήθεια µας λείπει. Αλήθεια και προκοπή, τίποτα άλλο. Πιστέψτε
µε θα εννοήσουν πάρα πολλοί, αν βγείτε έντιµα και πείτε την αλή-
θεια. 

Το παράπονό µου, βέβαια, είναι ότι ούτε ο ΣΥΡΙΖΑ δεν λέει πια
την αλήθεια. Ο ΣΥΡΙΖΑ µάς µιλάει για διαγραφή χρέους. Μα ένας
οφειλέτης, δεν διαγράφει το χρέος. Το χρέος το διαγράφει ο πι-
στωτής. Ποιο χρέος θα διαγράψετε, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ; Τι είστε
εσείς και σε ποιον το λέτε; Τι «πασοκική», µεσσιανική συµπερι-
φορά είναι αυτή, ότι θα διαγράψετε το χρέος; Από πού; Γιατί δεν
λέτε την αλήθεια στον ελληνικό λαό; Έρχονται άγριες µέρες,
πείτε την αλήθεια. Πείτε ονόµατα. Πού θα βρείτε τα λεφτά; Από
ποιους θα τα πάρετε; Πείτε ότι αυτό το χρέος είναι αβάσταχτο.
Δεν µπορεί να εκπληρωθεί αυτό το χρέος, πείτε το. Μη ντρέπε-
στε, επειδή φθάσατε τόσο κοντά στην εξουσία και βλέπετε την
κρυστάλλινη πηγή από την οποία θα πιείτε νερό. Να την κάνετε
τι; 

Ο ελληνικός λαός είναι καθηµαγµένος. Ποιος σας περιµένει να
διοικήσετε και για ποιον λόγο; Έχετε µάλιστα και µία οίηση, µια
έπαρση ότι θα το κάνετε και µόνοι σας. Ακούστε, δεν επιδείξατε
–γιατί είδαµε τις κυβερνητικές συµπεριφορές- εκείνη τη στοιχει-
ώδη εµµονή που θα περίµενε κανείς, για το άρθρο 86 του Συν-
τάγµατος, ώστε να τελειώνει πια αυτή η αλητεία µε την ασυλία
των Υπουργών και των Βουλευτών. Υπάρχουν κάτω στα υπόγεια
εξήντα-εβδοµήντα δικογραφίες «πράσινων» και «γαλάζιων»
Υπουργών, γιατί δεν βρίσκονται –λέει- τριάντα υπογραφές ώστε
να ανεβούν πάνω να δικαστούν, να αθωωθούν. Ούτε αυτό δεν
έχετε την εντιµότητα να κάνετε ως υποψήφιοι εξουσιαστές αυτής
της χώρας, ως υποψήφιοι, να καταλάβετε το κυβερνείο. 

Έχω να πω το εξής. Είναι πυκνός ο πολιτικός χρόνος που πλη-
σιάζει προς την εκλογή του Προέδρου της Δηµοκρατίας. Χρει-
αζόµαστε όλοι µία συναίνεση, µία εθνική συνεννόηση. Είναι πάρα
πολύ άγριες αυτές οι στιγµές και πολύ σπουδαίες ταυτόχρονα,
για να µπορούµε όλοι να λέµε ότι µόνοι µας θα φέρουµε τη λύση.
Θυµηθείτε λίγο τι τράβηξε ο Καραµανλής όταν ο Παπανδρέου
του έλεγε «Άστα, δεν σε ψηφίζω, θα σε ρίξω», τον έριξε. Και πού
έριξε τη χώρα µετά; 

Διδαχθείτε, λοιπόν, από τα παραδείγµατα του παρελθόντος.
Αν όντως, είστε µία Αξιωµατική Αντιπολίτευση µε στόφα, µε έµ-
πνευση και οίστρο να διοικήσετε τη χώρα, δείξτε την εθνική συ-
νεννόηση τώρα, εν όψει εκλογής Προέδρου Δηµοκρατίας.

Αν το πω εγώ, ο ανεξάρτητος Βουλευτής, θα µου πουν «είσαι
φασίστας, είσαι προδότης», λες και όλοι αυτοί είναι προδότες.
Ξαφνικά όλοι οι Έλληνες βλέπουµε από τη µια το µισό κράτος
ως προδότες και το άλλο µισό ως µεσσίες. Δεν υπάρχουν αυτά. 

Από σας περιµένουµε να δείξετε χαρακτήρα, για να µπορέ-
σουµε όλοι µαζί να βρούµε την εθνική συνεννόηση. Κανείς δεν

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  Γ’ - 8 ΟΚΤΩΒΡIOY 2014 51



µπορεί µόνος του πια. Το κλειδί της λύσης το κρατάει ο ΣΥΡΙΖΑ.
Είναι ολοφάνερο ότι το κρατάει. 

Ακούγεται όλη αυτή η ιστορία ότι τα µνηµόνια τελειώνουν. Δεν
τελειώνουν τα µνηµόνια. Δεν θα τελειώσουν ποτέ τα µνηµόνια.
Το Αγγλικό Δίκαιο είναι εδώ. Η παραχώρηση της εθνικής κυριαρ-
χίας είναι εδώ. Οι βαρβάτες υπογραφές, αυτές που δεν µπορεί
κανένας να τις πάρει πίσω, είναι εδώ. Οι υποχρεώσεις της χώρας
είναι εδώ. Η υποπαραγωγικότητα της χώρας είναι εδώ. Η έλλειψη
ανάπτυξης είναι εδώ. Τα µνηµόνια δεν τελειώνουν. Πείτε το κι
αυτό, να το ξέρουµε. Πείτε ότι χρειαζόµαστε µία γραµµή για να
βαδίσουµε όλοι µαζί παρέα. Χρειαζόµαστε µια «Anno Domini»,
εκείνο το «Μετά Χριστόν», να πούµε ότι είµαστε µετά την κρίση
και ότι είµαστε όλοι µαζί και ότι θα βοηθήσουµε όλοι µαζί ζητών-
τας µια ελεύθερη Ελλάδα, ζητώντας µια καλύτερη συµπεριφορά
στην παιδεία, στη γλώσσα, στο φως, σ’ αυτό που δικαιούµαστε.
Μια ελεύθερη Ελλάδα θέλουµε. Νοµίζω ότι το θέλουµε όλοι,
αλλά πρέπει να κοπιάσουµε γι’ αυτό. 

Αυτό να πείτε στους ψηφοφόρους σας. Πρέπει να µοχθήσουµε
γι’ αυτό. Δεν θα µας χαριστεί τίποτα. Κανένας δεν θα µας λυπη-
θεί περισσότερο ή λιγότερο, αν εµείς δεν σεβαστούµε τον εαυτό
µας και δεν δείξουµε εκείνη την αξιοπρέπεια την οποία χάσαµε
από πλανεµένους κυβερνήτες και από άδικους ανθρώπους που
κατέλαβαν τη χώρα. 

Μια ελεύθερη Ελλάδα ζητάµε. Πρέπει όλοι µαζί «να βάλουµε
πλάτη» σ’ αυτό και να το κάνουµε έντιµα, κοιτώντας την αλήθεια
κατάµατα και την ιστορία µε την ευθύνη του καθενός µας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Το λόγο έχει ο κ. Ανδρέας Λυκουρέντζος.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, είµαι υπερήφανος γιατί η χώρα µου είναι ελεύ-

θερη και θα πρέπει να προστατεύσουµε τη χώρα από το λαϊκισµό
ο οποίος δεν έχει όρια. Δεν έχει σύνορα. Δεν έχει παραταξιακές
διαχωριστικές γραµµές. Διότι κάποιοι θέλουν σ’ αυτήν τη χώρα,
οι πολιτικοί της και οι πολίτες της, να µην αισθάνονται υπερηφά-
νεια. Πότε ένας λαός και η ηγεσία του δεν αισθάνονται υπερη-
φάνεια; Όταν δεν είναι ισότιµος, όταν εµείς νοµίζουµε ότι µε τη
λογική αυτού που µπορεί να κοροϊδεύει τους εταίρους του, µπο-
ρούµε να τους εξαπατάµε, µπορούµε να πορευόµαστε χωρίς ευ-
θύνες. Αυτήν τη λογική η Νέα Δηµοκρατία, -η παράταξη του
Κωνσταντίνου Καραµανλή που πήρε την Ελλάδα και την έκανε
χώρα-µέλος της Ευρωπαϊκής Ένωσης- δεν τη δέχεται και το έχει
αποδείξει διαχρονικά µε όλες τις κυβερνήσεις.

Αναγκάζοµαι να αναφερθώ στην πολιτική της κυβέρνησης Μη-
τσοτάκη µε την ιδιωτικοποίηση των αστικών αυτοκινήτων της
Αθήνας. Επανακρατικοποιήθηκαν αµέσως µετά και οι Ελληνίδες
και οι Έλληνες επί είκοσι ένα χρόνια πληρώνουν τα ελλείµµατα
των αστικών συγκοινωνιών. Αυτό, λοιπόν, για κάποιους θεωρείται
επιτυχία και για τους ίδιους, πρέπει να επαναλάβουµε αυτού του
είδους τον κρατισµό, να αυξήσουµε αλόγιστα τις δαπάνες, να
υπάρχει ένα ασύδοτο, σπάταλο, άσωτο, αδιαφανές κράτος και
επειδή αρέσει αυτό, να θεωρείται κατά τα άλλα ότι αυτή η χώρα
είναι χώρα-µέλος της Ευρωπαϊκής Ένωσης, αρνούµενη στην
ουσία τις αξίες του κεντροευρωπαϊκού ορθολογισµού µε τις
οποίες έχει προοδεύσει η Ευρωπαϊκή Ένωση. 

Αντί να θέλουµε να ενωθούµε µε κοινές αξίες, να πορευτούµε
στον πυρήνα της Ευρωπαϊκής Ένωσης, τι εισηγούνται, τι διδά-
σκουν στην κοινωνία; Ότι όταν κανείς εξαπατά, όταν αθετεί τις
δεσµεύσεις του, όταν θεωρεί ότι µόνο µπορεί να εισπράττει από
την Ευρωπαϊκή Ένωση και να δαπανά και να σπαταλά, είναι εν-
τάξει τα πράγµατα. Ευθύνες δεν υπάρχουν.

Εµείς στον ελληνικό λαό και στην ελληνική νεολαία λέµε «ναι,
αγώνας σκληρός, διότι θέλουµε την αξιοπρέπειά µας και την υπε-
ρηφάνεια µας να µην τις βάζουµε σε καµµία δοκιµασία και σε
καµµία αµφισβήτηση». 

Κύριε Πρόεδρε, άκουσα το εξής επιχείρηµα: «Απουσιάζει ο
Πρωθυπουργός σε πρόταση ψήφου εµπιστοσύνης για την Κυ-
βέρνηση». Τι περίµενα, κύριε Υπουργέ, που ήσασταν και ο ειση-
γητής µας εκ µέρους της Κυβέρνησης; Περίµενα να πουν «θα
πετύχει ο Πρωθυπουργός στη Σύνοδο Κορυφής που πήγε για

την ανεργία;» και µάλιστα από κόµµατα που κατά τα άλλα «κό-
πτονται» για την καταπολέµηση της ανεργίας.

Θα περίµενα να ακούσω από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση το
εξής ερώτηµα. Τι πετύχατε, κύριε Πρωθυπουργέ, στην έκτακτη
Σύνοδο Κορυφής για το χτύπηµα της ανεργίας; Είναι –λέει- επι-
κοινωνιακό τρικ αυτό που κάνουµε. Μάλιστα. Όταν πριν από έξι
µήνες, µη γνωρίζοντας καλά και τις διατάξεις του Συντάγµατος
και του Κανονισµού της Βουλής, ήθελαν δεύτερη ψήφο δυσπι-
στίας, αυτό δεν ήταν επικοινωνιακό τρικ; Πριν από άλλους έξι
µήνες πάλι ήθελαν πρόταση δυσπιστίας, µε δεδοµένη και συµ-
παγή την κυβερνητική πλειοψηφία. Αυτό δεν ήταν τρικ; Δεν ήταν
για να ακούει µια διαδήλωση που ήταν εδώ απ’ έξω ότι οι αγωνι-
στές Βουλευτές της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης σφυροκοπούν
την Κυβέρνηση; 

Και κάτι ακόµα. Αυτά που λέγατε –και είπε εύστοχα ο κ. Βορί-
δης- τα δύο προηγούµενα χρόνια, στους δύο προηγούµενους
προϋπολογισµούς, έχετε το κουράγιο να τα διαβάσετε; Έχετε το
κουράγιο να δείτε τι προβλέψεις κάνατε; Έχετε τη δύναµη να
αναρωτηθείτε και να πείτε «κάναµε λάθος»; Δεν συµβαίνουν αυτά
στην Ελλάδα, τα οποία προβλέπαµε. 

Δεν χρεοκόπησε η Ελλάδα. Παρέµεινε στη Ζώνη του ευρώ.
Μας έλεγαν: «Δεν είναι φετίχ το νόµισµα». Τώρα αρχίζουν και
λένε: «Ναι και εµείς µε το ευρώ είµαστε», γιατί κατάλαβαν πόσο
εσφαλµένη πολιτική επιλογή είχαν κάνει. 

Υπάρχει τάση µείωσης της ανεργίας; Υπάρχει τάση να επι-
στρέψουµε στην ανάπτυξη; Αυτά είναι γεγονότα. Όµως είναι
προσκολληµένοι στο δόγµα παλιού πολιτικού της Αριστεράς του
οποίου αποφεύγω να πω το όνοµα, γιατί σέβοµαι τους πολιτικούς
όλων των χώρων. «Όταν τα γεγονότα δεν συµφωνούν µαζί µας,
τόσο χειρότερα για τα γεγονότα» είχε πει κάποτε, όταν ρωτήθηκε
τι γράφει η κοµµατική εφηµερίδα. 

Δεν διδαχθήκατε τίποτα από το πάθηµα ΠΑΣΟΚ; Το 2009:
«Λεφτά υπάρχουν». Σκεφτείτε ότι υποσχόταν ο τότε Πρόεδρος
του ΠΑΣΟΚ ότι υπήρχαν λεφτά στη χώρα, 33 δισεκατοµµύρια µά-
λιστα, τα οποία είναι της ιδίας συνταγής που λέει το σηµερινό
δήθεν πρόγραµµα του ΣΥΡΙΖΑ. Θα τα πάρουµε –έλεγε- από αυ-
τούς που δεν πληρώνουν φόρους. Θα τα πάρουµε από εκείνους
που δεν έχουν εκπληρώσει τις υποχρεώσεις τους στο κράτος.
Και ήταν και άλλη εποχή! 

Στη σηµερινή εποχή τολµάτε να λέτε ότι θα αντιµετωπίσετε
την ανθρωπιστική κρίση; Δεν ξέρω ποιο νόηµα δίνετε στην αν-
θρωπιστική κρίση. Πρέπει κανείς να είναι φειδωλός όταν κάνει
τέτοιου είδους χαρακτηρισµούς. Γιατί σας έχω πει και άλλη φορά
ότι προσβάλλετε τη χώρα όταν τα λέτε αυτά. Ωραίος είναι ο κοµ-
µατικός πατριωτισµός αλλά υπάρχει πατρίδα, υπάρχει Ελλάδα,
υπάρχει ελληνική σηµαία, υπάρχει ελληνικός λαός. Οι Υπουργοί
πάνε σε διεθνείς οργανισµούς, στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Κάθον-
ται πίσω από τη σηµαία και είναι υποχρεωµένοι να υπερασπι-
στούν τη χώρα και το πιστεύουν να την υπερασπιστούν. Δηλαδή,
αυτές οι κατάφωρα άδικες αξιολογήσεις για την πατρίδα δεν
λένε τίποτα σε εσάς;

Όσον αφορά το πρόγραµµα αυτό, κάνουµε λάθος που ασχο-
λούµαστε µε τη λογική προγράµµατος, κύριοι της Κυβέρνησης
και της Πλειοψηφίας. Αλλού το λένε αφήγηµα. Το αφήγηµα είναι
και παραµύθι και όλα τα παραµύθια ακούγονται ευχάριστα. 

Το µέγα ερώτηµα για µένα, είναι ότι είναι εισηγητές αυτού του
αφηγήµατος –φευ!- καθηγητές πανεπιστηµίου. Σκεφτείτε τι µπο-
ρεί να διδάσκουν ή να δίδασκαν στην ελληνική νεολαία σε σχέση
µε την επιστήµη τους η οποία έχει υποταχθεί σε µια κοµµατική
λογική. Δεν υπηρετεί την επιστηµονική αλήθεια. Γιατί όταν κανείς
θέλει να υπηρετήσει την επιστηµονική αλήθεια δεν µπορεί να δια-
στρέφει την πραγµατικότητα. Αυτό είναι επιστηµονική αλήθεια.
Εδώ έχουµε διαστροφή ακόµα και σε θέµατα επιστηµονικά, όχι
µόνο σε πολιτικές προσεγγίσεις. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω αµέσως, κύριε Πρόεδρε. Δεν θα επαναλάβω το
παράδειγµα άλλων συναδέλφων. 

Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δίνω ψήφο εµ-
πιστοσύνης στην Κυβέρνηση, αλλά και η Κυβέρνηση πρέπει να
ενσκήψει πάνω σε εκείνα τα ζητήµατα τα οποία ταλαιπώρησαν
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τις τελευταίες εβδοµάδες τον ελληνικό λαό και δηµιούργησαν
µια ατµόσφαιρα την οποία εκµεταλλεύεται η Αντιπολίτευση. Και
η απάντηση σε αυτό είναι αποτελεσµατικότητα, γρήγορες απο-
φάσεις, διόρθωση των σφαλµάτων, διότι ο τόπος χρειάζεται την
Κυβέρνηση και πρέπει ο Πρωθυπουργός να πάρει αυτήν την
πρωτοβουλία. Αυτή η Βουλή θα εκλέξει και Πρόεδρο της Δηµο-
κρατίας. Διότι αυτό απαιτεί το εθνικό συµφέρον. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Τον λόγο έχει η κ.
Μακρή. 

ΡΑΧΗΛ ΜΑΚΡΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
«Τα καλύτερα δώρα που µπορείς να κάνεις στα παιδιά σου

είναι οι ρίζες της υπευθυνότητας και τα φτερά της ανεξαρτη-
σίας». Ο Ντένις Γουάιτλι συµπυκνώνει στη φράση του τα αίτια
της αποτυχίας της συγκυβέρνησης Βενιζέλου-Σαµαρά, µιας συγ-
κυβέρνησης, που δεν έχει καµµία σχέση µε την υπευθυνότητα,
καθώς χρησιµοποιεί το Κοινοβούλιο για επικοινωνιακές κινήσεις
εντυπωσιασµού, µε τον ίδιο τον Πρωθυπουργό να χλευάζει τους
θεσµούς και να µη συµµετέχει καν στη διαδικασία, µιας συγκυ-
βέρνησης, που υπονοµεύει την εθνική ανεξαρτησία καθώς ο Αν-
τιπρόεδρος της Κυβέρνησής σας κρατά απόρρητα έγγραφα
κρίσιµα για την εθνική ασφάλεια της χώρας στο σπίτι του, µιας
συγκυβέρνησης, που αποδεδειγµένα συµφώνησε από το 2009
µε τους δανειστές τη νοµοθέτηση κατά παρέκκλιση του Συντάγ-
µατος, µιας συγκυβέρνησης, που µε τροπολογίες νοµιµοποιεί
«µαύρο χρήµα». 

Στη διάρκεια της θητείας της, η Κυβέρνηση η οποία σήµερα
ζητά ψήφο εµπιστοσύνης, µερίµνησε µόνο για το πως θα χαρίσει
δισεκατοµµύρια σε τραπεζίτες, πρόστιµα σε επιχειρηµατίες, φο-
ροαπαλλαγές σε ολιγάρχες και λιµενικές περιοχές σε πρωθυ-
πουργικούς φίλους που δηµοσιεύµατα τους συνδέουν µε πιθανή
λαθρεµπορία πετρελαίου. 

Καθ’ όλη τη συζήτηση στο Κοινοβούλιο, ο ελληνικός λαός δεν
περιµένει να δει κάτι καινούργιο. Αντίθετα, οι κυβερνητικοί αν-
τάρτες των τηλεοπτικών παραθύρων θα αναδιπλωθούν για την
υποτιθέµενη σωτηρία της χώρας και θα ψηφίσουν για άλλη µια
φορά την Κυβέρνηση. Δεν συµφωνούν, απ’ ό,τι λένε, µε όλα τα
κυβερνητικά µέτρα. Βγαίνουν από τα ρούχα τους µε τους Υπουρ-
γούς. Ξεχνούν τα γαλλικά και το πιάνο καθώς και τους τρόπους
τους στα σαλόνια που τους µοσχοανάθρεψαν και καταφεύγουν
σε εκφράσεις του λιµανιού. Μετά βέβαια η ευγενική γαλαζοαί-
µατη καταγωγή τους επιτάσσει τη συγγνώµη. 

Εκεί τελειώνει η επανάσταση των Βουλευτών που τόσα χρόνια
στηρίζουν ή σκέφτονται να στηρίξουν τα κόµµατα που οδήγησαν
την ελληνική κοινωνία σε βαθύτατη θεσµική και αξιακή ανθρωπι-
στική κρίση που διαλύει την κοινωνία και εξαθλιώνει οικονοµικά
τους πολίτες! 

Η επανάσταση βολεύει όσο πουλάει. Όταν όµως καλούνται να
αναλάβουν τις ευθύνες τους θυµούνται ότι η χώρα θα αποστα-
θεροποιηθεί σε περίπτωση εκλογών. Άλλωστε το δήλωσε ο Πρω-
θυπουργός στη ΔΕΘ, συνδέοντας εµµέσως πλην σαφώς το
ύψιστο δηµοκρατικό δικαίωµα και υποχρέωση των πολιτών -αυτό
της ψήφου- µε εµφυλίους, αλλαγή συνόρων και άλλα δεινά της
ευρύτερης ή εγγύτερης περιοχής. 

Έτσι µ’ αυτήν την «καραµέλα» -ότι όλα αυτά αποτελούν µύ-
θους- γυρίζουνε στο µεγάλο µαντρί της κεντροδεξιάς παράτα-
ξης, όσο κι αν διαφωνούν µε τον ΕΝΦΙΑ, όσο κι αν αντιλαµβά-
νονται ότι οι διαρθρωτικές αλλαγές των εκθέσεων του ΟΟΣΑ δεν
φέρουν κανένα ουσιαστικό αποτέλεσµα, όσο κι αν γνωρίζουν την
αποτυχία στο γάλα, στο πετρέλαιο, στο ψωµί και σε τόσους άλ-
λους τοµείς.

Βέβαια βρίσκουν δικαιολογίες εν αµαρτία. «Φταίει ο αρχηγός»,
«Φταίει ο υπουργός». Όµως η ιδέα και το εθνικό κεφάλαιο του
κεντροδεξιού χώρου, παραµένουν εντελώς αναλλοίωτα στο
µυαλό τους. 

Η κυβερνητική πλειοψηφία λειτουργεί ως µπαταρία ψήφων
συντήρησης πολιτικών που δεν διαθέτουν πλέον τη λαϊκή νοµι-
µοποίηση. Στις ευρωεκλογές, οι Έλληνες ψήφισαν και καταδίκα-
σαν σε αποτυχία όσους στηρίζουν µέτρα µε κέντρο την τσέπη
των εργολάβων. 

Στην απογοητευτική αυτή εικόνα, η Αντιπολίτευση οφείλει να
απαντήσει όχι µε στείρα κριτική και πύρινους λόγους αλλά µε
προτάσεις, µε µέτρα στήριξης της ραχοκοκαλιάς της ελληνικής
οικονοµίας που είναι οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις, µε πτώση του
ΦΠΑ ώστε να λειτουργήσει ως αντικίνητρο για τους καταναλωτές
στο να ζητήσουν απόδειξη, µε αύξηση της ενεργού ζήτησης στην
πράξη κι όχι στο ευχολόγιο του µεσοπρόθεσµου, αύξηση που θα
προέλθει από την αποµάκρυνση εµµονικών προσηλώσεων στην
αναίτια λιτότητα και την υιοθέτηση κατώτερου µισθού µεγαλύ-
τερου των 700 ευρώ. 

Επίσης, µε διασφάλιση των εργασιακών σχέσεων, γιατί ο κα-
κοπληρωµένος τετράωρος δανεικός εργαζόµενος δεν έχει ούτε
τα χρήµατα ούτε την αίσθηση ασφάλειας για να καταναλώσει. 

Επιπλέον, µε άνοιγµα της παροχής ρευστότητας από τις τρά-
πεζες προς τις επιχειρήσεις. Οι Έλληνες έχουν πληρώσει διπλά
και τρίδιπλα την αξία των τραπεζών για να αποφύγουν τον συ-
στηµικό κίνδυνο. Καιρός, λοιπόν, οι διοικήσεις των ιδρυµάτων να
αναλάβουν τις ευθύνες τους και να σταµατήσουν να βγάζουν τα
κέρδη τους στα Νησιά Κέιµαν. Αν δεν επιθυµούν να το κάνουν
ας παραιτηθούν, ας αποδώσουν λογαριασµό και ας αντικαταστα-
θούν από ικανότερους. Οι τραπεζίτες χρωστούν στο λαό και όχι
ο λαός στους τραπεζίτες.

Γνωρίζω ότι θα µε κατηγορήσετε για λαϊκισµό επειδή υποστη-
ρίζω ότι οι φοροαπαλλαγές θα πρέπει να δίνονται στους άνερ-
γους και στους συνταξιούχους και όχι στους επιχειρηµατίες που
συνάπτουν συµφωνίες προώθησης του τουρισµού µε την κ. Κε-
φαλογιάννη και µετά τιµολογούν ουσιαστικά µονοµερώς τις υπη-
ρεσίες αυτών. 

Κατηγορείτε για λαϊκισµό εσείς που διεκδικήσατε την εξουσία
µε βασικό επιχείρηµα «Σαµαράς ή άδεια ράφια». Τροµοκρατή-
σατε τις µανάδες ότι δεν θα έχουν γάλα για τα παιδιά τους και
τους πατεράδες ότι δεν θα έχουν φάρµακα για τις οικογένειές
τους. Ξεθάψατε βέβαια και από τα µπαούλα των ταγµατασφαλι-
τών την απειλή ότι οι Αριστεροί θα πάρουν τα σπίτια των νοικο-
κυραίων. Έχετε δηµιουργήσει πλασµατικά κόµµατα, χωρίς
πολιτικό λόγο, ως αναχώµατα φυγής των ψηφοφόρων. Χρησιµο-
ποιείτε ψεύτικους διανοητές, για να εκτονώσετε την οργή του
κόσµου σε µια επίπλαστη ηρεµία συνενοχής. Την ίδια, βέβαια,
στιγµή κλέβετε τα σπίτια των Ελλήνων πολιτών και τα δίνετε σε
ξένα funds. Εσείς είστε που γυρίσατε την Ελλάδα πίσω στην
εποχή των µαγκαλιών και εσείς είστε που κατηγορείτε τους Βου-
λευτές για λαϊκισµό.

Ο ελληνικός λαός απαιτεί και περιµένει την ουσιαστική εναλ-
λακτική πρόταση από το «ή εσείς ή το χάος». Εµείς του λέµε ότι
το χάος είστε εσείς και ότι υπάρχει λύση και εφικτή και πραγµα-
τοποιήσιµη: «Κούρεµα» του επαχθούς, επονείδιστου και ανήθι-
κου χρέους, για την έξοδο από τη δηµοσιονοµική τελµάτωση.
Κοινωνική πολιτική για ανακούφιση της κοινωνίας από τις συνέ-
πειες της ανθρωπιστικής κρίσης που δηµιουργήσατε. Πολιτική
αξιοποίηση όλων των Ελλήνων, χωρίς διακρίσεις, προς ένα µέλ-
λον όπου η ανάπτυξη θα στοχεύει στην κοινωνική ευηµερία και
όχι στην άνθηση των κερδών των κατόχων των καναλαρχών. Κρά-
τος µε ανθρώπινο πρόσωπο προς όλους. Πολιτεία που δεν αντι-
µετωπίζει κανέναν άνθρωπο ως σκουπίδι κι εν δυνάµει
εγκληµατία. Κράτος που ελέγχει την τήρηση των νόµων κι εξα-
σφαλίζει την ασφάλεια των πολιτών. Κυβέρνηση που διεκδικεί
από την Ευρωπαϊκή Ένωση χωρίς να σκύβει το κεφάλι της για
να τη χτυπούν µε την εφηµερίδα, όπως έκαναν στον κ. Βενιζέλο
σε παλαιότερο Eurogroup. 

Το παράδειγµα αποτίµησης χρέους µέσω διεθνούς επιτροπής
λογιστικού ελέγχου υπάρχει. Η Αργεντινή που λοιδορούσατε κι
ευχόσασταν να χρεοκοπήσει «κούρεψε» το χρέος της κατά 90%.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Κύριε Πρόεδρε, ένα λεπτό ακόµη παρακαλώ.
Κούνησε το δάκτυλό της στους τοκογλύφους και αρνήθηκε να

πληρώσει οµόλογα που αγοράστηκαν σε εξευτελιστικές τιµές. Η
οικονοµία της ανθεί, µε κερδοφόρες δηµόσιες επιχειρήσεις και
ανταγωνιστικό δηµόσιο τοµέα και ανακοινώνει σήµερα αυξήσεις
στους µισθούς των εργαζοµένων. Αυτά που εσείς απορρίπτετε
για να εξυπηρετήσετε τους δανειστές άλλοι απλά τα διεκδικούν
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και τα πετυχαίνουν. 
Κλείνω µε ένα µήνυµα προς όλους τους Έλληνες πολίτες. Μην

τροµοκρατείστε. Δεν είναι «ή αυτοί ή το χάος». Υπάρχουν υγιείς
λύσεις. Μπορούµε όλες οι δυνάµεις του τόπου ενωµένες, να
αγωνιστούµε απέναντι στη διχαστική πολιτική µιας συγκυβέρνη-
σης που ανακαλύπτει ξαφνικά εθνικά κεφάλαια σε αυτούς που
ψήφισαν «ναι» σε όλα. Όλοι µαζί µπορούµε να τα καταφέρουµε,
όσα δεκανίκια κι αν εµφανίζουν.

Τα σενάρια αλλαγής ηγεσίας στα κόµµατα που ευθύνονται για
τη φτωχοποίηση του ελληνικού λαού, δεν παρέχουν συγχωρο-
χάρτια υπέρ µορφωµάτων µε νέο όνοµα και παλιές πολιτικές. 

Δεν εµπιστεύοµαι αυτήν τη συγκυβέρνηση και δεν παρέχω την
ψήφο µου για να στηρίζω αυτούς οι οποίοι έχουν οδηγήσει τους
συµπολίτες µου σε ανθρωπιστική κρίση. Θέλει αρετή και τόλµη
η ελευθερία και οι Έλληνες τη διαθέτετε. Θεσµική και δηµοκρα-
τική ανατροπή τώρα!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε, κυρία
Μακρή.

Ο Υπουργός κ. Παπαδόπουλος, έχει τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΑΡΕΜΕΝΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, δύο οµιλητές είµα-

στε ακόµα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Είναι καθορισµένο.

Υπήρξαν πέντε Βουλευτές και τώρα θα µιλήσει ο Υπουργός. 
ΜΙΧΑΛΗΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Με-

ταφορών και Δικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ουδέν σχόλιο για την προηγούµενη οµιλήτρια. Θα προσπα-

θήσω να σας επαναφέρω…
ΡΑΧΗΛ ΜΑΚΡΗ: Ασχοληθείτε µε τον λόγο σας και αφήστε την

προηγούµενη οµιλήτρια.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Παρακαλώ.
ΡΑΧΗΛ ΜΑΚΡΗ: Επτακόσια εκατοµµύρια δώσατε στη

«DIGEA»!
ΜΙΧΑΛΗΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Με-

ταφορών και Δικτύων): Θα προσπαθήσω να σας επαναφέρω
στη γήινη πραγµατικότητα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Υπουργέ, σας
παρακαλώ. Έχετε οκτώ λεπτά µόνο. 

ΜΙΧΑΛΗΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Με-
ταφορών και Δικτύων): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στη δύ-
σκολη συγκυρία που βιώνουµε δεν υπάρχουν µαγικές λύσεις,
παρά µόνον ο δρόµος της ευθύνης. Κάθε τι άλλο, κάθε διαφο-
ρετική αντίληψη µάς οδηγεί σε λάθος δρόµο.

Το µνηµόνιο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, είναι
η γενεσιουργός σας αιτία, είναι ο λόγος της ύπαρξής σας. Τρέ-
µετε στην ιδέα χωρίς µνηµόνιο γιατί πολύ απλά δεν έχετε να προ-
τάξετε τίποτα παραπάνω από µια στείρα άρνηση και τις εύκολες
υποσχέσεις, προκειµένου να κεφαλαιοποιήσετε τον λαϊκισµό
σας. Μόνο που σύντοµα, συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, δεν θα έχουµε
µνηµόνια στη χώρα και αυτό σας πανικοβάλλει ιδιαίτερα. 

Δεν τελειώνουν µόνο τα µνηµόνια, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, που κακώς µπήκανε. Τελειώνει κυρίως η κουλτούρα της Αρι-
στεράς του λαϊκισµού, της δηµαγωγίας, του παλαιοκοµµατισµού,
του κοµµατικού κράτους και των ακατάσχετων υποσχέσεων
χωρίς αντίκρισµα. 

Εάν είχε καταλάβει και είχε συνειδητοποιήσει η Αξιωµατική Αν-
τιπολίτευση -έστω µια ισχνή αίσθηση- το τι σηµαίνει εθνική προ-
σπάθεια, σίγουρα θα είχε στοιχειοθετήσει διαφορετικά τη δοµή
του πολιτικού λόγου της, τη στάση της απέναντι σε αυτόν τον
κοινό στόχο. 

Γι’ αυτό, λοιπόν, στο υπόλοιπο της οµιλίας µου, θα ασχοληθώ
µόνο µε θέµατα τα οποία αφορούν το Υπουργείο Μεταφορών και
Δικτύων, γιατί δεν έχει νόηµα να ασχοληθούµε παραπάνω µε τον
ΣΥΡΙΖΑ. Διότι πάνω από όλα αυτό, που µετράει είναι η ουσία της
πολιτικής και µια Κυβέρνηση που περισσότερο από τις εντυπώ-
σεις πρέπει να κρίνεται από την ουσία της πολιτικής της.

Επιδίωξη, λοιπόν, των πολιτικών µας και της Κυβέρνησης αλλά
και του Πρωθυπουργού, του Αντώνη Σαµαρά, στον τοµέα των
µεταφορών και δικτύων, ο οποίος είναι κατ’ εξοχήν ένας µεγά-
λος, παραγωγικός τοµέας που αφ’ ενός συνεισφέρει στην εθνική
µας οικονοµία, αφ’ ετέρου έχει άµεση σχέση µε την καθηµερινό-
τητα του πολίτη, είναι µε µια σειρά δράσεων και πολιτικών να δο-

θούν –και δόθηκαν- λύσεις σε χρόνια προβλήµατα. 
Πρώτον, αναδιοργανώθηκαν οι αστικές συγκοινωνίες και εξορ-

θολογίστηκε το εισιτήριο για µετακινήσεις εντός της περιοχής
αρµοδιότητας του ΟΑΣΑ, µε αισθητή µείωση του κόστους. Και
σχεδιάζεται νέος συγκοινωνιακός χάρτης µε συνδυασµένες µε-
ταφορές των διαφόρων µέσων µεταφοράς. 

Στο σηµείο αυτό θα ήθελα να κάνω µια ιδιαίτερη µνεία για τα
θέµατα του ΟΑΣΘ. Θέλω, να ευχαριστήσω ιδιαίτερα τον Υπουρ-
γό Επικρατείας, τον κ. Δηµήτρη Σταµάτη, ο οποίος είναι εδώ,
όπου µε σηµαντική παρέµβαση και δική του και του Πρωθυπουρ-
γού, χωρίς να µας το πει κανείς -γιατί αυτή είναι η ουσιαστική
λειτουργία µιας κυβέρνησης- προχωρήσαµε στην αναδιοργά-
νωση, µε σύµφωνη γνώµη των εργαζοµένων και της διοίκησης
του ΟΑΣΘ, τροποποιώντας την υπάρχουσα συµφωνία µετά από
πολλά χρόνια, µειώνοντας σε µεγάλο βαθµό την αντισταθµιστική
καταβολή -περίπου 80 εκατοµµύρια ευρώ ετησίως- κυρίως µε τη
µείωση των δαπανών και τον εξορθολογισµό του κοµίστρου. Δυ-
στυχώς, όµως, και αυτό το απλό και αυτονόητο δεν έγινε από-
λυτα κατανοητό από τον ΣΥΡΙΖΑ. Γι’ αυτό σήκωσε µια παντιέρα
να ξεσηκώσει τον κόσµο. Βέβαια, λίγοι τον ακολουθούν, γιατί και
οι κοινωνικοί φορείς, και οι θεσµικοί φορείς της Θεσσαλονίκης,
έχουν κατανοήσει απόλυτα το τι ακριβώς έγινε.

Και ρωτάω τον ΣΥΡΙΖΑ. Δεν τους ενδιαφέρει η γνώµη των ερ-
γαζοµένων, οι οποίοι συµφώνησαν στην τροποποίηση αυτή, όταν
οι ίδιοι δέχτηκαν ακόµα και τη µείωση του µισθού τους, προκει-
µένου να σωθεί η συγκοινωνία στη Θεσσαλονίκη; Δηλαδή, η πρό-
ταση σας, την οποία εκφράζετε τις τελευταίες µέρες, τι σηµαίνει;
Σηµαίνει ότι τη διαφορά αυτών των χρηµάτων θα πρέπει να κλη-
θεί να την πληρώσει ο κάτοικος της Κοζάνης, της Λάρισας, της
Καλαµάτας, της Πάτρας;

Βέβαια είναι τέτοια η υποκρισία σας, που στέκεστε µόνο στο
1 ευρώ, από 0,80 που ήταν. Αγνοείτε εσκεµµένα και κρύβετε ότι
το εισιτήριο αυτό είναι µικρότερο των Αθηνών, ότι οι κάρτες απε-
ριορίστων διαδροµών έµειναν στα ίδια επίπεδα, ότι οι εξαµηνι-
αίες κάρτες µειώθηκαν. 

Κύριοι, νοµίζω ότι πρέπει να συνειδητοποιήσετε ότι αυτά τα
οποία γίνονται -και το τονίζω- χωρίς την παρέµβαση τρίτων, µε
πρόθεση του Πρωθυπουργού και της Κυβέρνησης και µόνο, είναι
θέµατα που είναι ουσιαστικά και λύνουν προβλήµατα της καθη-
µερινότητας που υπήρχαν εδώ και πάρα πολλά χρόνια. 

Ακόµα ενισχύσαµε θεσµικά την ελληνική κατασκευή οχηµάτων
για τη διευκόλυνση παραγωγής και κυκλοφορίας ελληνικών αυ-
τοκινήτων. Αναπτύξαµε δράσεις, σε ένα άλλο ευαίσθητο για την
κοινωνία κοµµάτι που είναι η προστασία του περιβάλλοντος. Θε-
σµοθετήσαµε -και ήδη λειτουργούν- τα νέα πρατήρια φυσικού
αερίου -όπου εξαιτίας των συµπληγάδων της γραφειοκρατίας
δεν µπορούσαν να λειτουργήσουν µέχρι τώρα- µε στόχο την ενί-
σχυση των πράσινων µεταφορών, την ανάπτυξη των ηλεκτρικών
οχηµάτων, τη δυνατότητα µετατροπής των αυτοκινήτων σε φυ-
σικό αέριο.

Επίσης, µε διοικητικές παρεµβάσεις βοηθήσαµε την ανάπτυξη
του συστήµατος εισροών - εκροών σε κάθε πρατήριο, ώστε να
παταχθεί η φοροδιαφυγή καυσίµων. 

Και στο πλαίσιο, όµως, της Ελληνικής Προεδρίας προωθήσαµε
κρίσιµα συστήµατα για τις σιδηροδροµικές, οδικές και αεροπο-
ρικές µεταφορές. 

Θέλω, επίσης, να πω ότι σηµαντικά θέµατα, όπως η ανάπτυξη
του διαλειτουργικού συστήµατος του eCall, που πρώτη φορά
εφαρµόστηκε στην Ελλάδα για ολόκληρη την Ευρώπη, θα συµ-
βάλει στη διάσωση ανθρώπων σε περιπτώσεις οδικών ατυχηµά-
των.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, χωρίς ίχνος υπερβολής σήµερα,
στα τέλη του 2014, µπορώ µε ασφάλεια να αποδείξω ότι η Κυ-
βέρνησή µας έδωσε ψήφο εµπιστοσύνης, σε έναν από τους ση-
µαντικότερους, παραγωγικότερους κλάδους της εθνικής οικονο-
µίας µας -και αυτό έχει αρχίσει και αποδίδει- στην πολιτική µας
στον τοµέα των τηλεπικοινωνιών, στην αξιοποίηση του τηλεπικοι-
νωνιακού φάσµατος, στην ανάπτυξη ευρυζωνικότητας, στην επα-
νεκκίνηση αναπτυξιακών έργων, στην επιτάχυνση και απορρό-
φηση πόρων και προόδου έργων, στη δηµιουργία ευνοϊκού πε-
ριβάλλοντος για την ανάπτυξη της αγοράς των επικοινωνιών,
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στην ψηφιακή τηλεόραση.
Για πρώτη φορά στην Ελλάδα υπάρχει νόµιµο, αδειοδοτηµένο

δίκτυο παρόχου για εκποµπή ραδιοτηλεοπτικών προγραµµάτων.
Από τις 19 Δεκεµβρίου του 2014, οι πολίτες σε ολόκληρη τη
χώρα θα λαµβάνουν πλέον µόνο ψηφιακό τηλεοπτικό σήµα. Η
Ελλάδα περνάει σε µία νέα εποχή. Σε µόλις εκατόν εβδοµήντα
έξι ηµέρες, δηλαδή λιγότερο από έξι µήνες, το ψηφιακό σήµα θα
καλύψει το 96% του πληθυσµού. Πρόκειται για ένα χρόνο ρεκόρ
σε σχέση µε τα πανευρωπαϊκά δεδοµένα. 

Συνολικά οι ρυθµίσεις που υλοποιήθηκαν θα φέρουν τις εξής
ευεργετικές συνέπειες: 

Εξασφαλίστηκαν για πρώτη φορά έσοδα για το δηµόσιο από
τη χρήση του τηλεοπτικού φάσµατος. Η Κυβέρνηση µεριµνά
άµεσα για τις περιοχές υψηλής προτεραιότητας, στα σύνορα της
χώρας. Άρα, και οι λευκές ζώνες που υπάρχουν θα καλυφθούν
και αυτές µέχρι τέλος του έτους. 

Δηµιουργούνται προϋποθέσεις για την ανάπτυξη και παροχή
κινητών υπηρεσιών ευρυζωνικότητας, για την εξασφάλιση άµε-
σων εσόδων από την απόδοση των δικαιωµάτων άνω των 300
εκατοµµυρίων ευρώ για το δηµόσιο εντός του 2014, µε το ψη-
φιακό µέρισµα. 

Η διεύρυνση της εµβέλειας των ραδιοφωνικών σταθµών µέσω
χρήσης θέσεων εκποµπής, η τροποποίηση στη νοµοθεσία για
δευτερεύουσες θέσεις εκποµπής, είναι πράγµατα που µέχρι σή-
µερα παρέµεναν στην άκρη και δεν ασχολούταν κανείς, γιατί όλοι
φοβούνταν το πολιτικό κόστος, δήθεν το πολιτικό κόστος. Διότι
η πραγµατικότητα είναι διαφορετική. 

Υπάρχει µία αναθέρµανση έργων τεχνολογίας, πληροφοριών
και επικοινωνίας στο σύνολο της αγοράς, κεφαλαιώδους σηµα-
σίας για τη χώρα. Η υλοποίηση του προγράµµατος «ΣΥΖΕΥΞΙΣ
ΙΙ» συνολικού προϋπολογισµού 616 εκατοµµυρίων ευρώ περιλαµ-
βάνει την προµήθεια όλων των απαραίτητων υποδοµών, καθώς
και των απαραιτήτων τηλεπικοινωνιακών υπηρεσιών, για περίπου
τριάντα τέσσερις χιλιάδες κτήρια δηµοσίου, καλύπτοντας ένα
πολύ µεγάλο ποσοστό των τηλεοπτικών, τηλεπικοινωνιακών
αναγκών του δηµοσίου τοµέα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού) 

Κύριε Πρόεδρε, σε λίγο τελειώνω. Ευχαριστώ πολύ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα αποτελέσµατα αυτά είναι συ-

νολικά. Είναι έργα, τα οποία έχουν τελειώσει και έργα τα οποία
τρέχουν. Δεν µιλάµε για πράγµατα τα οποία θα γίνουν. Θα µας
δοθεί η ευκαιρία να πούµε ποια είναι αυτά τα οποία προγραµµα-
τίζονται και αυτά τα οποία θα γίνουν.

Θέλω να πω, κλείνοντας, κύριε Πρόεδρε, ότι είναι πάρα πολύ
σηµαντικό να αναγνωρίζει σήµερα ο Έλληνας πολίτης -και να
δίνει ψήφο εµπιστοσύνης ενώ υφίσταται στην καθηµερινότητά
του τις συνέπειες της κρίσης- ότι έδωσε µία εθνική µάχη αυτή η
Κυβέρνηση για την ανεξαρτησία και τη σωτηρία της πατρίδας και
πέτυχε. Της αναγνωρίζει ότι σήµερα, στο κατώφλι της εξόδου
από την ύφεση, είναι δύναµη εµπιστοσύνης για επανεκκίνηση της
χώρας, για την έξοδο από το µνηµόνιο. Για την επιστροφή στην
ανάπτυξη οι Έλληνες επέλεξαν το δύσκολο δρόµο, το δρόµο της
ευθύνης, όχι τον εύκολο δρόµο του λαϊκισµού και της παροχο-
λογίας. 

Βλέπω σε πολλούς, όµως, της Αντιπολίτευσης, στα πρόσωπά
τους, στα λόγια τους, ότι η φαυλότητα κυριαρχεί, κυρίως σε αυ-
τούς που θεωρούν ότι έχουν µία µεγάλη δίψα για την εξουσία.
Το διακύβευµα δεν είναι το µνηµόνιο ή όχι. Είναι η επιλογή µπρο-
στά ή πίσω. Εµείς προχωράµε µπροστά. Αντιστεκόµαστε στη δη-
µαγωγία σας, στην ακατάσχετη εκλογολογία. Θα δώσουµε µία
σηµαντική µάχη όλοι οι Βουλευτές για να µην παίξετε µε τους
θεσµούς. Θα προτάξουµε την Ελλάδα και όχι τη µικροπολιτική
για την εκλογή του Προέδρου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σας προσκαλώ να παρέχετε
ψήφο εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση, γιατί ο Αντώνης Σαµαράς
και ο κυβερνητικός συνασπισµός έχει σταθερά χέρια κι έχει το
δικαίωµα, την ικανότητα, την αποφασιστικότητα, να οδηγήσει τη
χώρα στο δρόµο της ευηµερίας για όλους τους Έλληνες και τις
Ελληνίδες. Διότι όποιος κατάφερε να ηγηθεί της πατρίδας και να
νικήσει τον πόλεµο, έχει αδιαµφισβήτητα την ικανότητα να εδραι-

ώσει την ειρήνη. Κι εµείς πιστεύουµε ότι αυτό θα γίνει.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι
εµείς. 

Όσοι µένουν µέχρι αργά, έχουν και κάποια ανοχή στο χρόνο
από το Προεδρείο.

Τον λόγο έχει ο κ. Δηµήτριος Χριστογιάννης.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΧΡΙΣΤΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Θα ήθελα να κάνω µία αναφορά στα όσα είπε η κυρία Μακρή

για την Αργεντινή, µε τόσο κολακευτικά λόγια. Να µην ξεχνάει
ότι σήµερα η Αργεντινή έχει έναν πληθωρισµό 65%. 

Κύριε Πρόεδρε, κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, η σηµερινή µέρα απαιτεί από τη Βουλή να δώσει την ψήφο
εµπιστοσύνης της προς την Κυβέρνηση. 

Πρόκειται για µια διαδικασία που επιτρέπει στην Κυβέρνηση
να παρουσιάσει το ολοκληρωµένο εθνικό σχέδιο εξόδου από την
κρίση και να βάλει φρένο στις εκλογολογίες της Αντιπολίτευσης,
µιας Αντιπολίτευσης που ξέρει καλά να παίζει το ρόλο του κό-
λακα, µοιράζοντας ψεύτικες υποσχέσεις σε ένα λαό που µάτωσε
µε τις θυσίες του και που συνεχίζει να αγωνίζεται για ένα καλύ-
τερο αύριο. 

Η ψήφος εµπιστοσύνης, απευθύνεται σε µια Κυβέρνηση που
από την αρχή της πορείας της προσπάθησε µε αλήθειες να κερ-
δίσει την εµπιστοσύνη των πολιτών της, ακόµα και όταν χρει-
άστηκε να τους µιλήσει ευθέως για τα σκληρά µέτρα λιτότητας
τα οποία επρόκειτο να βιώσουν, σε µια Κυβέρνηση που τώρα έρ-
χεται να πει στον ελληνικό λαό της πως οι κόποι του δεν πήγαν
χαµένοι, πως η Ελλάδα εξέρχεται οριστικά από τα µνηµόνια και
εισέρχεται ξανά σε τροχιά ανάπτυξης, πως η Ελλάδα µπορεί να
σταθεί στα πόδια της χωρίς νέο πακέτο στήριξης, µια Ελλάδα
που χάρη στην αυτοθυσία του κάθε πολίτη της ξεχωριστά, κέρ-
δισε την εκτίµηση της Ευρώπης και έδωσε τέλος στις φήµες που
µιλούσαν για την έξοδό της από το ευρώ και την Ευρώπη. 

Δεν θα υπάρξει νέο µνηµόνιο, νέο δάνειο, νέα τρόικα. Αυτά τα
επιζητούν αυτοί που βρίσκονται σε σύγχυση και απελπισία. Οι
προτάσεις του ΣΥΡΙΖΑ, χαρακτηρίζονται από φοβία, εσωστρέ-
φεια κρατικίστικη και εθνοκεντρική παλιάς κοπής. Οι πολιτικές
τους προτάσεις αποδεικνύουν την απουσία σοβαρής πολιτικής,
µε σαφήνεια και στόχους. Η αοριστολογία των προτάσεων φτά-
νει σε σηµείο απειλής. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η διαδικασία ψήφου εµπιστο-
σύνης αποτελεί µια κοινοβουλευτική συζήτηση. Έχει ως στόχο
να ξεγυµνώσει τις αντιφάσεις και την επικινδυνότητα του ΣΥΡΙΖΑ
και γενικότερα της Αντιπολίτευσης. 

Η Κυβέρνηση αυτή, έχει αφαιρέσει από τους ώµους των ελλη-
νικών νοικοκυριών 180 δισεκατοµµύρια από το χρέος, 80% του
ΑΕΠ. Έχει υλοποιήσει τη µεγαλύτερη και πιο εντυπωσιακή ανα-
διάρθρωση της ιστορίας. Έχει µετατρέψει το ελληνικό χρέος σε
βιώσιµο. Αυτό τονίζει, έτσι κι αλλιώς, ο επικεφαλής του Ευρω-
παϊκού Μηχανισµού Σταθερότητας Ρέγκλιγκ. 

Η Κυβέρνηση σε διάστηµα δύο χρόνων έκανε εφικτό αυτό που
για πολλούς είχε την ετικέτα του ανέφικτου. Κατάφερε πρωτο-
γενή πλεονάσµατα ένα χρόνο νωρίτερα από το πρόγραµµα.
Βγήκε στις αγορές δύο χρόνια νωρίτερα. Εξέρχεται από το µνη-
µόνιο το 2014 αντί το 2016. Έθεσε την οικονοµία της σε τροχιά
ανάκαµψης. Μείωσε το ποσοστό ανεργίας, φαινόµενο που πα-
ρατηρείται πρώτη φορά στη διάρκεια των έξι χρόνων. Πέτυχε την
αναβάθµιση της πιστοληπτικής της αξιολόγησης κατά µία βαθ-
µίδα σε Β από -Β από τον Οίκο «STANDARD & POOR’ S». Ας µην
ξεχνάµε την αναβάθµιση της Ελλάδας το Μάιο σε Β από τον Οίκο
«FITCH» και την αξιολόγηση του ελληνικού αξιόχρεου σε Caa1
από τον Οίκο «MOODS’S». 

Η Κυβέρνηση µιλάει για έργα. Θέτει στόχους και τους επιτυγ-
χάνει. Δεν διαµηνύει αερολογίες. Δεν κάνει λόγο για σενάρια επι-
στηµονικής φαντασίας, κάτι που αποτελεί το θεµατικό άξονα της
πολιτικής του ΣΥΡΙΖΑ. Στην επόµενη διετία θα δηµιουργηθούν
περισσότερες από τριακόσιες χιλιάδες θέσεις εργασίας, γεγονός
που θα τονώσει την αγορά και την οικονοµία της χώρας. Ήδη, η
ικανότητα ανταγωνιστικότητας της Ελλάδας εκτοξεύτηκε στην
τριακοστή έκτη θέση από την εκατοστή τεσσαρακοστή έβδοµη,
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στην οποία βρισκόταν δύο χρόνια πριν. 
Είµαστε εδώ για να αγωνιζόµαστε και να διεκδικούµε το µέλ-

λον που αξίζει στη χώρα µας και στα παιδιά µας. Ο δρόµος της
εξυγίανσης είναι µακρύς αλλά ο σκοπός µας είναι να φτάσουµε
στο τέρµα µε σταθερά βήµατα και πάνω απ’ όλα αλώβητοι. Θα
συνεχίσουµε τον αγώνα µας, ένα αγώνα που έχει ως πλάνο ρεα-
λιστικούς και πραγµατικούς στόχους και όχι µε το αποδεδειγ-
µένα αποτυχηµένο σύνθηµα «λεφτά υπάρχουν», που κάποιοι
ακόµα και σήµερα συνεχίζουν να ανακυκλώνουν. 

Η Κυβέρνησή µας διαπραγµατεύεται καθηµερινά µε τους εταί-
ρους της και οι επόµενες επιδιώξεις της απέναντί τους, θα είναι
η µείωση του κόστους εξυπηρέτησης του χρέους, η παράταση
της ρευστότητας από την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα στις ελ-
ληνικές τράπεζες και τέλος, η κάλυψη του χρηµατοδοτικού κενού
από τις αγορές. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το έργο της Κυβέρνησης απευ-
θύνεται σε όλους και έχει ως βάση την ικανοποίηση όλων των
Ελλήνων και κυρίως αυτών που κρίση άγγιξε περισσότερο. Με-
σαία τάξη και αγρότες. 

Είναι αλήθεια πως η χώρα µας δοκιµάστηκε. Βγήκε, όµως, δυ-
νατή από όλες τις δοκιµασίες και ξεπέρασε όλα τα εµπόδια. Εί-
µαστε εδώ για να υπηρετούµε το συµφέρον της χώρας και να
αµυνόµαστε απέναντι σε αυτούς που θέλουν να της επιτεθούν
µε απαρχαιωµένες και διαστρεβλωµένες λογικές, ιδεοληψίες και
εµµονές του παρελθόντος. 

Τελειώνοντας, θα ήθελα να δηλώσω ότι παρέχω ψήφο εµπι-
στοσύνης στην Κυβέρνηση και στον Πρωθυπουργό Αντώνη Σα-
µαρά. Σας καλώ και εσάς να πράξετε το ίδιο, για να οδηγήσουµε
την Ελλάδα στη θέση που της αξίζει και της αρµόζει, για να µην
χαθούν οι θυσίες του ελληνικού λαού των τελευταίων ετών και
να µπορέσουµε να κληροδοτήσουµε στα παιδιά µας ένα καλύ-
τερο µέλλον, µε υγιή οικονοµία. 

Δεν θα επιτρέψουµε σε κανέναν να γυρίσει τη χώρα στο χθες.
Της ανήκει µόνο το αύριο, ένα αύριο σταθερότητας, ασφάλειας
και εγγύησης για το µέλλον. Ο δρόµος της ανάκαµψης και ανά-
πτυξης έχει χαραχτεί και το µόνο που αποµένει είναι να τον περ-
πατήσουµε. 

Η κρίση στην Ελλάδα δεν συζητείται ούτε στο εσωτερικό της
χώρας ούτε και από τους έξω απ’ αυτήν παράγοντες. Έχουµε
αποχαιρετήσει οριστικά την απειλή της χρεοκοπίας και έχουµε
κερδίσει την επιβράβευση των εταίρων µας για τη συνέπεια και
την πειθαρχία που επιδείξαµε. Ας µην ξεχνούµε ότι η δύναµή µας
είναι η ιδεολογία, οι αρχές και το έργο µας, όπως έλεγε και ο αεί-
µνηστος Κωνσταντίνος Καραµανλής. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Σας ευχαριστούµε

και εµείς. 
Τον λόγο έχει ο κ. Βαρεµένος, ο οποίος είναι και ο τελευταίος

οµιλητής για απόψε. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΑΡΕΜΕΝΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Προχωρηµένη ώρα στην ελληνική Βουλή, τι µαθαίνει κάποιος; 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Τι; 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΑΡΕΜΕΝΟΣ: Ότι, εάν ένας καθηγητής θέλει να

αναζητήσει την αλήθεια και µάλιστα ενώπιον των µαθητών του,
πρέπει να πάρει την πιστοποίηση του κ. Λυκουρέντζου. Εκτός και
εάν υποτεθεί ότι ο κ. Λυκουρέντζος είναι ο πανεπιστήµων Λεο-
νάρντο Ντα Βίντσι, συν τη δεξιοτεχνία στην πολιτική τέχνη. 

Φθάσαµε στο τέλος της πρώτης ηµέρας της συζήτησης της
πρότασης δυσπιστίας της Κυβέρνησης, δυσπιστίας πρωτίστως
απέναντι στους Βουλευτές της, τους οποίους δεν εµπιστεύεται
και θέλει κάθε φορά να δεσµεύει εκ των προτέρων για ό,τι ήθελε
προκύψει. 

Τα τελευταία τέσσερα χρόνια η πολιτική στην Ελλάδα έχει αν-
τικατασταθεί από το φαύλο κύκλο των εκβιασµών. Όµως, ο εκ-
βιασµός και ο φόβος ως πολιτικό εργαλείο δεν µπορεί να διαρκεί
εσαεί. Ξέρετε γιατί συµβαίνει αυτό; Γιατί πρωτίστως ο εκβιασµός
δεν µπορεί να περάσει στον ελληνικό λαό. 

Εξ αυτού ερµηνεύεται και το εξής φαινόµενο, όπως πολύ
σωστά είπε ο κ. Δραγασάκης. Κατέληξε η εγκληµατική προσπά-
θεια για διασπορά πανικού στους Έλληνες σε φιάσκο. Όταν κά-

ποιος προσπαθεί να πυροβολήσει τον ΣΥΡΙΖΑ και διά µέσου του
ΣΥΡΙΖΑ ουσιαστικά πυροβολεί την εθνική οικονοµία και την ίδια
τη χώρα, τελικά καταλήγει να πυροβολεί τα πόδια του, επειδή
ακριβώς ο φόβος και ο εκβιασµός κάποια στιγµή τελειώνουν,
όπως θα τελειώσει και η αστάθεια που έχει την πηγή της στη βά-
ναυση και µονόπλευρη λιτότητα που πλήττει την πλειοψηφία του
ελληνικού λαού.

Ο ΣΥΡΙΖΑ µε το πρόγραµµά του, προβάλλει στο ιστορικό προ-
σκήνιο ως µία δύναµη ανάταξης και ανάτασης, ως ένας παράγων
σταθερότητας µε διαφορετικούς όρους, όχι µε τον ελάσσονα
όρο της παρακµής και της εθνικής περιθωριοποίησης. Χωρίς την
κάλυψη του κοινωνικού ρήγµατος που δηµιούργησαν οι πολιτι-
κές της Κυβέρνησης, δεν µπορεί να υπάρξει σταθερότητα.

Ειπώθηκαν πολλά από την «αντιπολίτευση». Εννοώ, δηλαδή,
τη συγκυβέρνηση που τον τελευταίο καιρό συµπεριφέρεται ως
αντιπολίτευση απέναντι στον ΣΥΡΙΖΑ. Σ’ αυτήν µάλιστα την αντι-
πολιτευτική εκστρατεία ο κ. Βορίδης έδωσε ένα γκροτέσκο χα-
ρακτήρα, για να έρθει ο κ. Γεωργιάδης κάπως αργά τη νύκτα να
την απογειώσει σε επιθεωρησιακά επίπεδα. 

Ειπώθηκαν πολλά. Δεν ειπώθηκε, όµως, µία αλήθεια, γιατί
αυτή η αλήθεια πονάει. Θα σας πω ποια είναι αυτή η αλήθεια.
Δεν µπορεί να αµφισβητήσετε ότι το πρόγραµµα που εξήγγειλε
ο Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ στη Θεσσαλονίκη, δεν απευθύνεται σε
επιµέρους εκλογικά ακροατήρια µε τη γνωστή µέθοδο του ρου-
σφετιού, την οποία διακόνησαν στην Ελλάδα οι αρχιερείς της
φαυλότητας. Μήπως χρειάζονται και εδώ ονόµατα; Γιατί έφυγε
ο κ. Σταµάτης. Λέω εάν έχετε και εδώ ανάγκη ονοµάτων, για να
το τεκµηριώσουµε. 

Κοιτάξτε να δείτε. Η πολιτική στη διάρκεια της τετραετίας
αυτής, αυτού του δράµατος που ζει ο ελληνικός λαός, έχει χάσει
την αξιοπιστία της. Αν υποτεθεί ότι ο ελληνικός λαός δεν δει εµάς
να συµπεριφερόµαστε διαφορετικά, δεν πρόκειται να ξανασταθεί
η πολιτική στα πόδια της. Και δεν ξέρω ποιες θα είναι οι συνέ-
πειες. 

Δεύτερον, µε την προσπάθεια να αναχαιτισθεί αυτή η ιστορική
αδικία της µονόπλευρης λιτότητας, όταν άλλοι εκµεταλλεύονται
την κρίση για να αυξήσουν εγωιστικά τα πλούτη τους, αφού
αρθεί αυτή η ιστορική αδικία, ο ελληνικός λαός θα συµβάλει συ-
νειδητά στην προσπάθεια ανόρθωσης της χώρας. Αυτή είναι η
προϋπόθεση. Ταυτόχρονα ο ελληνικός λαός θα ενισχύσει και τη
διαπραγµατευτική µας ικανότητα για τη λύση του προβλήµατος
του χρέους.

Ο κ. Σαµαράς και δεν µπορεί -εκ των αποτελεσµάτων αποδει-
κνύεται- και δεν θέλει να διαπραγµατευτεί για το χρέος, απλού-
στατα γιατί λέει ότι δεν υπάρχει θέµα βιωσιµότητας του χρέους.
Περιµένει µια πιστοποίηση ο κ. Σαµαράς, ένα ISO. Αυτό περιµέ-
νει. 

Εποµένως, πώς να διαπραγµατευτεί και πώς να κατανοήσει,
για παράδειγµα, ο κ. Γεωργιάδης και όσοι συµφωνούν µαζί του,
την έννοια της τακτικής, αν θέλετε, και της τακτικής ωρίµανσης;
Πώς να τα κατανοήσει, αφού δεν έχει σχέση µε την έννοια της
διαπραγµάτευσης; Για να µην πω και ότι την τορπιλίζει. 

Εγώ, βέβαια, έχω πει ότι, όταν θα έρθει η ώρα της διαπραγµά-
τευσης, τότε να δούµε από ποια πλευρά θα είστε. Θα κληθείτε
να απαντήσετε στο δίληµµα αυτό. 

Θα µου επιτρέψετε τώρα να πω λίγα λόγια για τις Ένοπλες Δυ-
νάµεις. Στη διάρκεια αυτών των τεσσάρων ετών, δεν επλήγη
µόνο το βιοτικό επίπεδο των στελεχών αλλά και η ίδια η αξιοπρέ-
πειά τους. Θέλω να πω από αυτό το Βήµα ότι ο ΣΥΡΙΖΑ έχει πρό-
γραµµα για την αναστήλωση του κύρους των Ενόπλων Δυνά-
µεων. 

Οι Ένοπλες Δυνάµεις, πλήρωσαν τα σπασµένα µιας πρακτικής
που έφερε την Ελλάδα κάτω από χώρες της Αφρικής. Ως προς
την αντιµετώπιση της διαφθοράς των προµηθειών, η Ελλάδα
είναι κάτω από τη Νιγηρία. Μήπως χρειάζονται κι εδώ ονόµατα;
Υποθέτω πως όχι.

Εµείς έχουµε κάνει προτάσεις. Για παράδειγµα, έχουµε κάνει
πρόταση για ρήτρα διαφθοράς στις συµβάσεις, για τη διαφάνεια
παρακολούθησης υλοποίησης των εξοπλιστικών προγραµµάτων.
Από το Υπουργείο µας είπαν: «Θα τις κάνουµε δεκτές. Θα τις φέ-
ρουµε οσονούπω». Δεν τις είδαµε αλλά δεν πειράζει. Θα νοµο-
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θετήσουµε εµείς, µαζί µε τα υπόλοιπα που περιλαµβάνει στον
τοµέα αυτό το πρόγραµµά µας. 

Και κάτι άλλο. Με πρωτοβουλία του ΣΥΡΙΖΑ, ήρθε στην επιφά-
νεια, κύριε Υπουργέ, η ανάθεση στο ΤΑΙΠΕΔ εν ενεργεία στρα-
τοπέδων, εν αγνοία του Υπουργείου Άµυνας. Υπήρξε πανηγυρική
επιβεβαίωση στην απάντηση που έδωσε το Υπουργείο Άµυνας.

Εµείς αυτό θα το σταµατήσουµε. Η εθνικά επικίνδυνη αυτή
ρουλέτα θα σταµατήσει. Και υποσχόµαστε ότι θα προσπαθή-
σουµε, ώστε η περιουσία των Ενόπλων Δυνάµεων να χρησιµο-
ποιηθεί για έµµεση ενίσχυση του εισοδήµατός τους και για
ενίσχυση των ταµείων τους. Αυτό θα κάνουµε. 

Εξαγγέλλουµε, λοιπόν, από αυτό το Βήµα ότι θα υπάρχει εκ-
δηµοκρατισµός, εφαρµογή της αξιοκρατίας στις κρίσεις –κάτι θα
έχετε ακούσει κι εσείς γι’ αυτό.

Και λέµε το εξής. Ο Ελληνικός Στρατός έξω από την πολιτική
και η πολιτική έξω από την καθηµερινότητα των Ενόπλων Δυνά-
µεων. Αυτό λέµε και το εννοούµε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Καταλήγοντας, λέµε ότι θα συνδέσουµε τις Ένοπλες Δυνάµεις
µε την κοινωνία και ότι αυτό θα συµβάλει στην αύξηση της δη-
µοτικότητας των Ενόπλων Δυνάµεων και της αξιοπιστίας τους ως
εγγυητές της εδαφικής ακεραιότητας, της ειρήνης και της ανε-
ξαρτησίας. 

Ο κ. Σαµαράς δήλωσε στην επέτειο για τα σαραντάχρονα της
Νέας Δηµοκρατίας –και τελειώνω, κύριε Πρόεδρε-  ότι είµαστε
στην αρχή της ανάκτησης της εθνικής ανεξαρτησίας. Πανηγυ-
ρική επιβεβαίωση του κ. Σαµαρά, µετά τον κ. Γιώργο Παπαν-
δρέου, για το ότι η Ελλάδα έχει απωλέσει την εθνική της
ανεξαρτησία.

Θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι η Ελλάδα θα ανακτήσει την
εθνική της ανεξαρτησία µε κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και
εµείς.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση της
πρώτης ηµέρας επί της προτάσεως του Πρωθυπουργού για πα-
ροχή ψήφου εµπιστοσύνης της Βουλής προς την Κυβέρνηση.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 0.37’ λύεται η συνε-

δρίαση για σήµερα ηµέρα Πέµπτη 9 Οκτωβρίου και ώρα 10.30’,
µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: συνέχιση της συζήτησης
επί της προτάσεως του Πρωθυπουργού για παροχή ψήφου εµ-
πιστοσύνης στην Κυβέρνηση, σύµφωνα µε τα άρθρα 84 του Συν-
τάγµατος και 141 του Κανονισµού της Βουλής.
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